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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA DOUS DE MAIO 

DE DOUS MIL VINTE E CATRO 

 

No Salón de Sesións da Casa do Concello 

da cidade da Coruña, a 2 de maio de 2024. 

Baixo a presidencia da Excma. Sra. 

Alcaldesa, dona Inés Rey García, e coa 

asistencia dos edís: 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. José Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA DOS DE MAYO DE 

DOS MIL VEINTICUATRO 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, a 

2 de mayo de 2024. Bajo la presidencia de 

la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés Rey 

García, y con la asistencia de los ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. José Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 
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D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás dez horas e cinco minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Bo día a todos e todas. Damos comezo a 

este pleno en sesión ordinaria 

correspondente ao mes de maio. 

Saudamos a todos os membros da 

Corporación, señor secretario xeral, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, xornalistas acreditados e 

aqueles que nos seguen como público 

dende a Tribuna de Convidados ou a 

través do streaming. 

 

Parte Resolutiva, Asunto número un, 

señor secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicacións da Alcaldía 

 

Señor Secretario 

 

Comunicacións de Alcaldía. 

 

Presidencia 

 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

A las diez horas y cinco minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Buenos días a todos y todas. Damos 

comienzo a este pleno en sesión ordinaria 

correspondiente al mes de mayo. 

Saludamos a todos los miembros de la 

Corporación, señor secretario general, 

señor interventor, personal municipal que 

nos acompaña, periodistas acreditados y 

aquellos que nos siguen como público 

desde la Tribuna de Invitados o a través de 

la retransmisión en directo. 

 

Parte Resolutiva, Asunto número uno, 

señor secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicaciones de la Alcaldía 

 

Señor Secretario 

 

Comunicaciones de Alcaldía. 

 

Presidencia 
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Ben, antes de comezar o Pleno, 

comunicar tamén que durante o 

transcurso da sesión unicamente poderán 

entrar e saír do Salón de Plenos os 

concelleiros e concelleiras, membros da 

Corporación e persoal municipal que 

presta asistencia no Pleno municipal. Os 

xornalistas deberán ocupar os palcos que 

están habilitados para a súa labor.  

 

48. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia de xénero. 

 

Dentro das comunicacións da Alcaldía 

tamén no Pleno do 14 de setembro de 

2015 saben que se aprobou por 

unanimidade unha moción conxunta na 

que se acordaba iniciar cada pleno 

ordinario gardando tantos minutos de 

silencio como persoas fosen asasinadas 

polo machismo desde o anterior pleno.  

 

Conforme datos facilitados pola 

Delegación do Goberno contra a 

Violencia de Xénero o número de 

mulleres asasinadas por violencia de 

xénero en España ascendeu a 59 no 2023, 

10 no ano 2024 e 1250 desde o 1 de 

xaneiro de 2023. 

 

O número de menores asasinados ascende 

a 7 no ano 2024 e a 57 desde o 1 de 

xaneiro do ano 2013, quedando 431 

menores orfos desde o ano 2013.  

 

Desde o pasado Pleno do 11 de abril ata o 

de hoxe, de 2 de maio, confirmouse unha 

muller asasinada por violencia de xénero, 

o 6 de abril de 2024, de 43 anos, de nome 

e apelidos non coñecidos en Málaga.  

 

 

Polo tanto, solicito a todos os presentes 

que se poñan en pé para gardar un minuto 

de silencio.  

 

Gárdase 1 minuto de silencio. 

 

49. Aprobación de actas. 

Bien, antes de comenzar el Pleno, 

comunicar también que durante el 

transcurso de la sesión únicamente podrán 

entrar y salir del Salón de Plenos los 

concejales y concejalas, miembros de la 

Corporación y personal municipal que 

presta asistencia en el Pleno municipal. 

Los periodistas deberán ocupar los palcos 

que están habilitados para su labor.  

 

48. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia de género. 

 

Dentro de las comunicaciones de la 

Alcaldía también en el Pleno de 14 de 

septiembre de 2015 saben que se aprobó 

por unanimidad una moción conjunta en la 

que se acordaba iniciar cada pleno 

ordinario guardando tantos minutos de 

silencio como personas fueran asesinadas 

por el machismo desde el anterior pleno.  

 

Conforme datos facilitados por la 

Delegación de Gobierno contra la 

Violencia de Género el número de mujeres 

asesinadas por violencia de género en 

España ascendió a 59 en el 2023, 10 en el 

año 2024 y 1250 desde el 1 de enero de 

2023. 

 

El número de menores asesinados asciende 

a 7 en el año 2024 y a 57 desde el 1 de 

enero del año 2013, quedando 431 

menores huérfanos desde el año 2013.  

 

Desde el pasado Pleno de 11 de abril hasta 

el de hoy, de 2 de mayo, se confirmó una 

mujer asesinada por violencia de género, 

el 6 de abril de 2024, de 43 años, de 

nombre y apellidos no conocidos en 

Málaga.  

 

Por lo tanto, solicito a todos los presentes 

que se pongan en pie para guardar un 

minuto de silencio.  

 

Se guarda 1 minuto de silencio. 

 

49. Aprobación de actas. 
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Aprobación do borrador da acta da 

seguinte sesión: 

 

- Ordinaria, do 7 de marzo de 2024. 

 

Presidencia 

 

Tamén se somete a aprobación plenaria o 

borrador da sesión ordinaria de 7 de 

marzo de 2024, á que non constan 

alegacións e, polo tanto, entendemos 

como aprobada.  

 

ÁREA DE FOMENTO E 

PROMOCIÓN DA CIDADE 

 

Coordinación Xeral da Área de 

Fomento e Promoción da Cidade 

 

ASUNTO 2 

 

50. Expte. CI1/2024/184 

Inicio do procedemento de revisión de 

oficio dos acordos plenarios de 3 de 

xullo e 2 de agosto de 1962 encamiñado 

á recuperación da titularidade e 

incorporación da Casa Cornide ao 

patrimonio público municipal. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 26 de abril de 

2024, co voto a favor dos grupos 

municipais do Partido Popular, dos 

Socialistas de Galicia-PSOE e do Bloque 

Nacionalista Galego, propoñendo ao 

Pleno da Corporación a adopción dos 

acordos seguintes: 

 

Iniciar o procedemento de revisión de 

oficio dos seguintes acordos plenarios 

desta Administración municipal:  

 

- Acordo de 3 de xullo de 1962 de 

alleamento mediante poxa pública no tipo 

de licitación 297.228,43 ptas., con 

 

Aprobación del borrador del acta de la 

siguiente sesión: 

 

- Ordinaria, de 7 de marzo de 2024. 

 

Presidencia 

 

También se somete a aprobación plenaria 

el borrador de la sesión ordinaria de 7 de 

marzo de 2024, a la que no constan 

alegaciones y, por lo tanto, entendemos 

como aprobada.  

 

ÁREA DE FOMENTO Y PROMOCIÓN 

DE LA CIUDAD 

 

Coordinación General del Área de 

Fomento y Promoción de la Ciudad 

 

ASUNTO 2 

 

50. Expte. CI1/2024/184 

Inicio del procedimiento de revisión de 

oficio de los acuerdos plenarios de 3 de 

julio y 2 de agosto de 1962 encaminado a 

la recuperación de la titularidad e 

incorporación de la Casa Cornide al 

patrimonio público municipal. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 26 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los grupos 

municipales del Partido Popular, de los 

Socialistas de Galicia-PSOE y del Bloque 

Nacionalista Galego, proponiendo al 

Pleno de la Corporación la adopción de 

los acuerdos siguientes: 

 

Iniciar el procedimiento de revisión de 

oficio de los siguientes acuerdos plenarios 

de esta Administración municipal: 

 

- Acuerdo de 3 de julio de 1962 de 

enajenación mediante subasta pública en 

el tipo de licitación 297.228,43 ptas., con 
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aprobación dos pregos de condicións polo 

que se rexería o procedemento de poxa 

pública para a venda da Casa Cornide.  

 

 

- Acordo de 2 agosto de 1962 de 

adxudicación mediante poxa pública da 

finca de propiedade municipal con 

fachada ás rúas de Damas, Porta de Aires 

e Veeduría a D. Pedro Barrié de la Maza, 

e relevar ao comprador Pedro Barrié de la 

Maza das prohibicións de allear que se 

estableceron no apartado a) da condición 

décimo cuarta do prego correspondente, e 

á persoa que del adquira dita finca das 

limitacións establecidas no apartado b) de 

tal condición, o que por tanto non se 

inserirá na compravenda. 

 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ao Asunto número dous, 

correspondente a Área de Fomento e 

Promoción da cidade, señor secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dous, inicio do 

procedemento de revisión de oficio dos 

acordos plenarios de 3 de xullo e 2 de 

agosto de 1962 encamiñado á 

recuperación da titularidade e 

incorporación da Casa Cornide ao 

patrimonio público municipal. 

 

Ás dez horas e nove minutos sae do 

Salón de Sesións o señor San Claudio 

Yáñez. 

 

Presidencia 

 

Moi ben. Polo Goberno ten a palabra, en 

primeiro lugar, o señor Castro Prado para 

expoñer este asunto e despois haberá 

unha única quenda de cinco minutos por 

grupo.  

 

Señor Castro, ten a palabra.  

aprobación de los pliegos de condiciones 

por los que se regirá el procedimiento de 

subasta pública para la venta de la Casa 

Cornide. 

 

- Acuerdo de 2 de agosto de 1962 de 

adjudicación mediante subasta pública de 

la finca de propiedad municipal con 

fachada a las calles de Damas, Puerta de 

Aires y Veeduría a D. Pedro Barrié de la 

Maza, y relevar al comprador Pedro 

Barrié de la Maza de las prohibiciones de 

enajenar que se establecieron en el 

apartado a) de la condición decimocuarta 

del pliego correspondiente, y a la persona 

que de él adquiera dicha finca de las 

limitaciones establecidas en el apartado b) 

de tal condición, y que por tanto no se 

insertará en la compraventa. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya al Asunto número dos, 

correspondiente el Área de Fomento y 

Promoción de la ciudad, señor secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Asunto número dos, inicio del 

procedimiento de revisión de oficio de los 

acuerdos plenarios de 3 de julio y 2 de 

agosto de 1962 encaminado a la 

recuperación de la titularidad e 

incorporación de la Casa Cornide al 

patrimonio público municipal. 

 

A las diez horas y nueve minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor San Claudio 

Yáñez. 

 

Presidencia 

 

Muy bien. Por el Gobierno tiene la 

palabra, en primer lugar, el señor Castro 

Prado para exponer este asunto y después 

habrá un único turno de cinco minutos por 

grupo.  

 

Señor Castro, tiene la palabra.  
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Señor Castro Prado 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día a todos e a todas e compañeiros da 

Corporación, personal municipal e a 

todas, aos veciños e veciñas da cidade da 

Coruña que nos seguen por streaming e 

que nos seguen tamén desde a Tribuna do 

Público deste salón de plenos.  

 

 

Vou a intentar ser breve, pero si explicar, 

digamos, os antecedentes históricos e a 

cronoloxía que explica desde o punto de 

vista xurídico a proposta que se trae a este 

pleno, non sen antes facer unha reflexión 

e unha proposta que ten un contido, non?, 

político moi relevante, e unha proposta 

relacionada coa restauración 

democrática, co avance na restauración 

democrática, e que é unha proposta que 

incluso nos..., nun momento como o 

actual onde se está a falar de rexeneración 

democrática creo que ten incluso un valor 

simbólico que non debemos obviar.  

 

 

Bueno, paso a relatar un pouco a 

explicación desde o punto de vista 

histórico e técnico xurídico desta 

proposta, reitero, cunha importancia 

transcendental desde o punto de vista 

político. 

 

Como é sabido a Casa Cornide situada na 

rúa das Donas número 25 desta cidade 

fronte á praza de Santa María ou praza da 

Colexiata é un dos edificios 

emblemáticos da nosa Cidade Vella 

debido ao seu carácter monumental de 

clara influencia barroca. O edificio 

orixinario foi propiedade de Francisca 

Bernarda Jerónima Bermúdez Saavedra, 

esposa do avogado Diego Cornide, e alí 

naceu o fillo de ambos, o xeógrafo e 

naturalista coruñés, José Andrés Cornide 

de Folgueira e Saavedra, que residiu nesta 

 

Señor Castro Prado 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos y a todas y 

compañeros de la Corporación, personal 

municipal y a todas, a los vecinos y vecinas 

de la ciudad de A Coruña que nos siguen 

por la retransmisión en directo y que nos 

siguen también desde la Tribuna del 

Público de este salón de plenos.  

 

Voy a intentar ser breve, pero sí explicar, 

digamos, los antecedentes históricos y la 

cronología que explica desde el punto de 

vista jurídico la propuesta que se trae a 

este pleno, no sin antes hacer una reflexión 

y una propuesta que tiene un contenido, 

¿no?, político muy relevante, y una 

propuesta relacionada con la restauración 

democrática, con el avance en la 

restauración democrática, y que es una 

propuesta que incluso nos…, en un 

momento como el actual donde se está 

hablando de regeneración democrática 

creo que tiene incluso un valor simbólico 

que no debemos obviar.  

 

Bueno, paso a relatar un poco la 

explicación desde el punto de vista 

histórico y técnico jurídico de esta 

propuesta, reitero, con una importancia 

trascendental desde el punto de vista 

político. 

 

Como es sabido la Casa Cornide situada 

en la calle de las Donas número 25 de esta 

ciudad frente a la plaza de Santa María o 

plaza de la Colegiata es uno de los 

edificios emblemáticos de nuestra Ciudad 

Vieja debido a su carácter monumental de 

clara influencia barroca. El edificio 

originario fue propiedad de Francisca 

Bernarda Jerónima Bermúdez Saavedra, 

esposa del abogado Diego Cornide, y allí 

nació el hijo de ambos, el geógrafo y 

naturalista coruñés, José Andrés Cornide 

de Folgueira y Saavedra, que residió en 



 
 

7 

vivenda ata a súa marcha a Madrid en 

1789 cando foi nomeado secretario 

perpetuo da Real Academia da Historia.  

 

 

O edificio actual comezouse a construír 

na segunda metade do século XVIII, ao 

parecer, polo enxeñeiro militar Francisco 

Llobet, E despois da morte de Cornide o 

edificio pasou aos seus herdeiros e desde 

inicio do século XIX foi utilizado como 

casa do Concello da Coruña. No inicio do 

século XX o edificio era propiedade de 

Carmen Vázquez Pardo, membra, 

membro dunha familia fidalga de Lugo e 

que faleceu en outubro de 1911. Nunha 

primeira instancia, das décadas de 1910 e 

1920 o edificio foi o local social do 

Centro Jaimista e a partir de maio de 1927 

converteuse no local social do Centro 

Cultural de Santo Tomás de Aquino. Foi 

na final, no final da década de 1940, nun 

contexto político por todos coñecido, sen 

que os tomasinos tivesen abandonado o 

local, onde comezaron as xestións do 

Goberno municipal para que o edificio 

fose utilizado como sede do novo 

conservatorio de música e declamación. 

O edificio xa era considerado naquel 

momento, naquela altura, como un ben 

patrimonial específico de primeira 

magnitude, que en varias ocasións se 

manifestou claramente a súa vocación 

para uso público e de actividades 

culturais. Esa afección ao servicio 

público culmina no ano 1949 co 

expediente de adquisición da Casa 

Cornide polo Ministerio de Educación e 

para destinalo a conservatorio de música 

e declamación. No BOE publicase a orde 

ministerial coa sinatura de conformidade, 

datado o último día do ano 1948. Este 

destino como conservatorio figura tanto 

nos rexistros oficiais como no propio 

proxecto do conservatorio asinado polo 

arquitecto Peregrín Estellés, cuxa 

memoria inicial se refire á autorización 

da Dirección General de Bellas Artes 

para destinar o predio a tal uso como 

esta vivienda hasta su marcha a Madrid en 

1789 cuando fue nombrado secretario 

perpetuo de la Real Academia de la 

Historia.  

 

El edificio actual se comenzó a construir 

en la segunda mitad del siglo XVIII, al 

parecer, por el ingeniero militar Francisco 

Llobet. Y después de la muerte de Cornide 

el edificio pasó a sus herederos y desde 

inicio del siglo XIX fue utilizado cómo casa 

del Ayuntamiento de A Coruña. En el inicio 

del siglo XX el edificio era propiedad de 

Carmen Vázquez Pardo, miembra, 

miembro de una familia hidalga de Lugo y 

que falleció en octubre de 1911. En una 

primera instancia, de las décadas de 1910 

y 1920 el edificio fue el local social del 

Centro Jaimista y a partir de mayo de 1927 

se convirtió en el local social del Centro 

Cultural de Santo Tomás de Aquino. Fue 

en la final, en el final de la década de 1940, 

en un contexto político por todos conocido, 

sin que los tomasinos hubieran 

abandonado el local, donde comenzaron 

las gestiones del Gobierno municipal para 

que el edificio fuera utilizado cómo sede 

del nuevo conservatorio de música y 

declamación. El edificio ya era 

considerado en aquel momento, a aquel 

momento, como un bien patrimonial 

específico de primera magnitud, que en 

varias ocasiones se manifestó claramente 

su vocación para uso público y de 

actividades culturales. Esa afección al 

servicio público culmina en el año 1949 

con el expediente de adquisición de la 

Casa Cornide por el Ministerio de 

Educación y para destinarlo a 

conservatorio de música y declamación. 

En el BOE se publica la orden ministerial 

con la firma de conformidad, datado el 

último día del año 1948. Este destino como 

conservatorio figura tanto en los registros 

oficiales como en el propio proyecto del 

conservatorio firmado por el arquitecto 

Peregrín Estellés, cuya memoria inicial se 

refiere a la autorización de la Dirección 

General de Bellas Artes para destinar el 
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conservatorio.  

 

Con base neses documentos 

administrativos podemos afirmar, por 

tanto, que se trata dun ben de dominio 

público, inequivocamente destinado no 

seu momento ao servizo público, tal e 

como define o artigo 339 do Código 

Civil: son bens que privativamente 

pertencen ao Estado sen ser de uso común 

e están destinados a algún servizo 

público.  

 

Posteriormente, e aquí é onde empezan a 

relatarse os feitos que dan lugar, non?, a 

este acordo ou proposta de acordo de 

incoación dun expediente de revisión de 

oficio, se produce a permuta, adquisición 

e venda á familia Franco do seguinte 

xeito de forma cronolóxica: o 15 de 

setembro do 58 o Pleno do Concello en 

sesión ordinaria, fóra da orde do día, 

sendo alcalde Alfonso Molina Brandau, 

somete a aprobación unha permuta entre 

o Ministerio de Educación Nacional e o 

Concello da Coruña, polo que se 

intercambia o predio principal da Casa 

Cornide e un anexo por un solar 

municipal ao que derivar a construción do 

conservatorio. A permuta é aprobada 

posteriormente pola Dirección Xeral de 

Patrimonio do Ministerio de Facenda e o 

día 23 de marzo do 62 e se formaliza o día 

22 de xuño de 1962. Pero polo que 

coñecemos e consta na documentación 

obrante no expediente non existiron actos 

de desafectación do ben de dominio 

público, actos que deberían de ser 

expresos, posto que non podía en ningún 

caso acudirse a unha desafectación pola 

vía tácita. Non se acompañou nin o 

acordo do Consello de Ministros nin o 

informe da Dirección Xeral de 

Propiedades e Contribución Territorial. 

Non se acompañou un trámite que é 

esencial e que forma parte esencial, 

reitero, da proposta de acordo que se trae 

ao Pleno. O ben continuaría, por tanto, no 

dominio público e sería imprescritible, é 

predio a tal uso como conservatorio.  

 

Con base en esos documentos 

administrativos podemos afirmar, por 

tanto, que se trata de un bien de dominio 

público, inequívocamente destinado en su 

momento al servicio público, tal y como 

define el artículo 339 del Código Civil: son 

bienes que privativamente pertenecen al 

Estado sin ser de uso común y están 

destinados a algún servicio público.  

 

 

Posteriormente, y aquí es donde empiezan 

a relatarse los hechos que dan lugar, ¿no?, 

a este acuerdo o propuesta de acuerdo de 

incoación de un expediente de revisión de 

oficio, se produce la permuta, adquisición 

y venta a la familia Franco de la siguiente 

manera de forma cronológica: el 15 de 

septiembre del 58 el Pleno del 

Ayuntamiento en sesión ordinaria, fuera de 

la orden del día, siendo alcalde Alfonso 

Molina Brandau, somete a aprobación una 

permuta entre el Ministerio de Educación 

Nacional y el Ayuntamiento de A Coruña, 

por la que se intercambia el predio 

principal de la Casa Cornide y un anexo 

por un solar municipal al que derivar la 

construcción del conservatorio. La 

permuta es aprobada posteriormente por 

la Dirección General de Patrimonio del 

Ministerio de Hacienda y el día 23 de 

marzo del 62 y se formaliza el día 22 de 

junio de 1962. Pero por lo que conocemos 

y consta en la documentación obrante en el 

expediente no existieron actos de 

desafectación del bien de dominio público, 

actos que deberían de ser expresos, puesto 

que no podía en ningún caso acudirse a 

una desafectación por la vía tácita. No se 

acompañó ni el acuerdo del Consejo de 

Ministros ni el informe de la Dirección 

General de Propiedades y Contribución 

Territorial. No se acompañó un trámite 

que es esencial y que forma parte esencial, 

reitero, de la propuesta de acuerdo que se 

trae al Pleno. El bien continuaría, por 

tanto, en el dominio público y sería 
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dicir, non se podería adquirir por 

prescrición, dando viabilidade á revisión 

de oficio que se pretende. A maiores e 

posteriormente a esta permuta o Concello 

en menos de dúas semanas despois da 

sinatura da mesma inicia un proceso 

mediante acordo plenario de 3 de xullo do 

62 de poxa pública para a venda da Casa 

Cornide ao mellor poxador. A 

adxudicación se suxeitaba a dúas 

condicións, unha: a prohibición de 

realizar obras sen autorización municipal, 

e dúas: a prohibición de revender ou crear 

dereitos reais sobre o predio durante un 

prazo de 10 anos, salvo que mediase 

autorización municipal. Trátase de dúas 

condicións que parece que o que 

intentaban era disuadir a concorrencia de 

potenciais poxadores. Pois ben, o 2 de 

agosto o Pleno aproba unha proposta, o 2 

de agosto do 62, de adxudicación a Pedro 

Barrié de la Maza, único poxador que non 

renunciou á mesma, e libera ao 

comprador, ao poxador, da prohibición de 

allear o predio e a persoa que del adquira 

dita finca das limitacións de realizar 

calquera tipo de obra nela.  

 

 

Ben, segundo ten apreciado o propio 

secretario xeral da nosa corporación, esta 

sesión plenaria teríase celebrado 

incorrendo en causa de nulidade por non 

respectarse os prazos legais de 

convocatoria con mínimo de dous días 

hábiles de antelación.  

 

Ben, tres días despois, o 6 de agosto, tres 

días despois deste pleno, Pedro Barrié de 

la Maza vende a Casa Cornide a Carmen 

Polo e a Martínez Valdés unha vez 

liberado das limitacións para a súa 

transmisión a terceiros.  

 

Despois da aprobación da Lei de 

memoria histórica e da aprobación no ano 

22 da Lei de memoria democrática temos 

unha cobertura legal, un marco legal máis 

que suficiente para poder acudir neste 

imprescriptible, es decir, no se podría 

adquirir por prescripción, dando 

viabilidad a la revisión de oficio que se 

pretende. A mayores y posteriormente a 

esta permuta el Ayuntamiento en menos de 

dos semanas después de la firma de la 

misma inicia un proceso mediante acuerdo 

plenario de 3 de julio del 62 de subasta 

pública para la venta de la Casa Cornide 

al mejor pujador. La adjudicación se 

ajustaba a dos condiciones, una: la 

prohibición de realizar obras sin 

autorización municipal, y dos: la 

prohibición de revender o crear derechos 

reales sobre el predio durante un plazo de 

10 años, salvo que mediara autorización 

municipal. Se trata de dos condiciones que 

parece que lo que intentaban era disuadir 

la concurrencia de potenciales pujadores. 

Pues bien, el 2 de agosto el Pleno aprueba 

una propuesta, el 2 de agosto del 62, de 

adjudicación a Pedro Barrié de la Maza, 

único pujador que no renunció a la misma, 

y libera al comprador, al pujador, de la 

prohibición de enajenar el predio y la 

persona que de él adquiera dicha finca de 

las limitaciones de realizar cualquier tipo 

de obra en ella.  

 

Bien, según ha apreciado el propio 

secretario general de nuestra corporación, 

esta sesión plenaria se habría celebrado 

incurriendo en causa de nulidad por no 

respetarse los plazos legales de 

convocatoria con mínimo de dos días 

hábiles de antelación.  

 

Bien, tres días después, el 6 de agosto, tres 

días después de este pleno, Pedro Barrié de 

la Maza vende la Casa Cornide a Carmen 

Polo y a Martínez Valdés una vez liberado 

de las limitaciones para su transmisión a 

terceros.  

 

Después de la aprobación de la Ley de 

memoria histórica y de la aprobación en el 

año 22 de la Ley de memoria democrática 

tenemos una cobertura legal, un marco 

legal más que suficiente para poder acudir 
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caso a un procedemento que permita 

tanto a restauración democrática desde o 

plano simbólico como, efectivamente, 

nun plano máis práctico a recuperación 

dun ben que nunca debeu saír do dominio 

público e da, digamos, dos activos 

municipais da propiedade municipal, é 

dicir, de todos e todas os coruñeses. Neste 

sentido o Consello da Memoria 

Democrática, constituído en 2018, creou 

un grupo de traballo e o 28 de febreiro de 

2019 se presentou un estudo patrimonial 

sobre a Casa da Real Academia de Belas 

Artes. A isto seguiu un acordo plenario o 

12 de setembro do 19 e un traballo 

inxente que culminou coa solicitude de 

declaración de BIC do propio ben, e que 

foi apoiado por informes históricos, non?, 

tanto de Vigo Trasancos como o informe 

que coordinou Emilio Grandío como 

tamén informes xurídicos feitos pola 

Universidade da Coruña por parte dos 

doutores Carlos Aymerich, Xosé Manuel 

Busto e Carlos Amoedo.  

 

Quero agradecer en nome da alcaldesa e 

deste goberno municipal este traballo 

histórico e xurídico que dá cobertura e 

solidez ao inicio deste expediente de 

revisión de oficio.  

 

É por todo isto polo que trasladamos ao 

Pleno da Corporación municipal un 

acordo en dúas liñas, non sen antes facer 

unha mención a unha cuestión: que a 

propia Xunta de Goberno Local neste 

mes nun acordo da mesma xa ten 

solicitado á Administración do Estado o 

inicio dun expediente de revisión de 

oficio do acordo de permuta que se levou 

a cabo no seu día entre a Administración 

Xeral do Estado e o Concello da Coruña. 

A Administración Xeral do Estado que 

temos que agradecer unha disposición 

moi positiva, non?, á hora de coordinar os 

traballos, de facer unha labor de 

investigación documental que ten sido 

esencial para poder traer este expediente 

aquí, e a colaboración desde un plano 

en este caso a un procedimiento que 

permita tanto la restauración democrática 

desde el plano simbólico como, 

efectivamente, en un plano más práctico la 

recuperación de un bien que nunca debió 

salir del dominio público y de la, digamos, 

de los activos municipales de la propiedad 

municipal, es decir, de todos y todas los 

coruñeses. En este sentido el Consejo de la 

Memoria Democrática, constituido en 

2018, creó un grupo de trabajo y el 28 de 

febrero de 2019 se presentó un estudio 

patrimonial sobre la Casa de la Real 

Academia de Bellas Artes. A esto siguió un 

acuerdo plenario el 12 de septiembre del 

19 y un trabajo ingente que culminó con la 

solicitud de declaración de BIC del propio 

bien, y que fue apoyado por informes 

históricos, ¿no?, tanto de Vigo Trasancos, 

como el informe que coordinó Emilio 

Grandío como también informes jurídicos 

hechos por la Universidade da Coruña por 

parte de los doctores Carlos Aymerich, 

Xosé Manuel Busto y Carlos Amoedo.  

 

Quiero agradecer en nombre de la 

alcaldesa y de este gobierno municipal este 

trabajo histórico y jurídico que da 

cobertura y solidez al inicio de este 

expediente de revisión de oficio.  

 

Es por todo esto por lo que trasladamos al 

Pleno de la Corporación municipal un 

acuerdo en dos líneas, no sin antes hacer 

una mención a una cuestión: que la propia 

Junta de Gobierno Local en este mes en un 

acuerdo de la misma ya ha solicitado a la 

Administración del Estado el inicio de un 

expediente de revisión de oficio del 

acuerdo de permuta que se llevó a cabo en 

su día entre la Administración General del 

Estado y el Ayuntamiento de A Coruña. La 

Administración General del Estado que 

tenemos que agradecer una disposición 

muy positiva, ¿no?, a la hora de coordinar 

los trabajos, de hacer una labor de 

investigación documental que ha sido 

esencial para poder traer este expediente 

aquí, y la colaboración desde un plano más 
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máis técnico e xurídico por parte 

especialmente da avogacía do Estado 

para chegar a este punto.  

 

Pois ben, o que se propón tendo en conta 

todos os antecedentes, que poderán ser 

explicados ou ampliados no seguinte 

turno, é ao Pleno da Corporación 

municipal: iniciar o expediente, o 

procedemento de revisión de oficio dos 

seguintes acordos plenarios adoptados 

por esta administración: o acordo de 3 de 

xullo do 62 de enaxenación mediante 

poxa pública da Casa Cornide e o acordo 

de 2 de agosto do 62 de adxudicación 

mediante esta poxa pública da finca a 

D. Pedro Barrié de la Maza, onde tamén 

se lle relevaba das prohibicións de 

enaxenar este ben a terceiros. 

 

 

Bueno, como dicía ao principio trátase 

dun acordo de especial significado 

simbólico en términos de restauración 

democrática e de xustiza, diría que 

material, e este goberno municipal e a súa 

alcaldesa espera que poida ser adoitado 

da única forma posible que é por 

unanimidade de todos os grupos 

municipais.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Castro.  

 

Iniciamos a quenda de debate, o turno do 

Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

En primeiro lugar, como é habitual na 

primeira intervención, quero enviar un 

saúdo aos membros da Corporación, ás 

traballadoras e traballadores do Concello 

técnico y jurídico por parte especialmente 

de la abogacía del Estado para llegar a 

este punto.  

 

Pues bien, lo que se propone teniendo en 

cuenta todos los antecedentes, que podrán 

ser explicados o ampliados en el siguiente 

turno, es al Pleno de la Corporación 

municipal: iniciar el expediente, el 

procedimiento de revisión de oficio de los 

siguientes acuerdos plenarios adoptados 

por esta administración: el acuerdo de 3 de 

julio del 62 de enajenación mediante 

subasta pública de la Casa Cornide y el 

acuerdo de 2 de agosto del 62 de 

adjudicación mediante esta subasta 

pública de la finca a D. Pedro Barrié de la 

Maza, donde también se le relevaba de las 

prohibiciones de enajenar este bien a 

terceros. 

 

Bueno, como decía al principio se trata de 

un acuerdo de especial significado 

simbólico en términos de restauración 

democrática y de justicia, diría que 

material, y este gobierno municipal y su 

alcaldesa espera que pueda ser adoptado 

de la única forma posible que es por 

unanimidad de todos los grupos 

municipales.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Castro.  

 

Iniciamos el turno de debate, el turno del 

Bloque Nacionalista Galego, señor 

Jorquera.  

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

En primer lugar, como es habitual en la 

primera intervención, quiero enviar un 

saludo a los miembros de la Corporación, 

a las trabajadoras y trabajadores del 
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e dos medios de comunicación e ao 

público que estea a seguir este pleno.  

 

 

Comezo: o meu querido amigo teño o 

gusto de comunicarche que hoxe por fin 

terminou o prazo para a poxa da soada 

casa que tanto desexaba Súa Excelencia, 

hoxe tamén se reúne o Pleno para 

adxudicala a un particular e este vendela 

á señora. Así llo explicamos á Súa 

Excelencia por ser a mellor fórmula, xa 

que desta forma non se fai unha 

adxudicación directa de bens que foron 

do Estado ao propio caudillo. 

 

Os señores están encantados porque 

lograron o desexo de poder ter unha casa 

na Coruña para que cando teña que 

desprazarse a señora non haxa 

necesidade de abrir o Pazo de Meirás, 

que tantas molestias orixina polo grande 

que é esta residencia e o número de 

criados e servidores que necesita. Todo 

isto débese á preocupación que tiveches 

de preocuparche de resolver 

persoalmente o expediente, e así llo fixen 

ver tanto ao caudillo como á señora, que 

están moi agradecidos á túa xestión polos 

anos que levaba para resolverse e non 

tiña fin. 

 

Concelleiros e concelleiras por se alguén 

tiña algunha dúbida de que a Casa 

Cornida é un ben —Cornide, perdón— é 

un ben espoliado polos Franco, o que 

acabo de ler é un extracto da carta 

remitida por Ricardo Catoira, secretario 

persoal da Casa Civil do caudillo, ao 

subsecretario de Facenda, Juan Sánchez 

Cortés i Dábila, dando conta dos 

resultados da operación. Unha carta que 

saíu á luz grazas ao traballo de 

investigación realizado por Carlos Babío 

e Manuel Pérez Lorenzo, autores de 

`Meirás: un pazo, un caudillo, un 

espolio´, unha obra publicada pola 

Fundación Galiza Sempre e que recolle 

documentación que foi decisiva para 

Ayuntamiento y de los medios de 

comunicación y al público que esté 

siguiendo este pleno.  

 

Comienzo: mi querido amigo tengo el 

gusto de comunicarte que hoy por fin ha 

terminado el plazo para la subasta de la 

célebre casa que tanto deseaba Su 

Excelencia. Hoy también se reúne el Pleno 

para adjudicarla a un particular y este 

venderla a la señora. Así se lo hemos 

explicado a Su Excelencia por ser la mejor 

fórmula, ya que de esta forma no se hace 

una adjudicación directa de bienes que 

fueron del Estado al propio caudillo. 

 

Los señores están encantados porque han 

logrado el deseo de poder tener una casa en 

La Coruña para que cuando tenga que 

desplazarse la señora no haya necesidad de 

abrir el Pazo de Meirás, que tantas 

molestias origina por lo grande que es esta 

residencia y el número de criados y 

servidores que necesita. Todo esto se debe 

a la preocupación que has tenido de 

preocuparte de resolver personalmente el 

expediente, y así se lo hice ver tanto al 

caudillo como a la señora, que están muy 

agradecidos a tu gestión por los años que se 

llevaba para resolverse y no tenía fin.  

 

 

Concejales y concejalas por si alguien 

tenía alguna duda de que la Casa Cornida 

es un bien —Cornide, perdón— es un bien 

expoliado por los Franco, lo que acabo de 

leer es un extracto de la carta remitida por 

Ricardo Catoira, secretario personal de la 

Casa Civil del caudillo, al subsecretario de 

Hacienda, Juan Sánchez Cortés i Dábila, 

dando cuenta de los resultados de la 

operación. Una carta que salió a la luz 

gracias al trabajo de investigación 

realizado por Carlos Babío y Manuel 

Pérez Lorenzo, autores de `Meirás: un 

pazo, un caudillo, un espolio´, una obra 

publicada por la Fundación Galiza Sempre 

y que recoge documentación que fue 

decisiva para recuperar el Pazo de Meirás.  
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recuperar o Pazo de Meirás. 

 

Por iso o BNG congratúlase de que se 

inicie o procedemento de revisión de 

oficio dos acordos plenarios do 3 de xullo 

e 2 de agosto de 1962 encamiñado á 

recuperación da titularidade e 

incorporación da Casa Cornide ao 

patrimonio público. Mais, non foi sen 

tempo, non vou lembrar agora todas as 

veces que trouxemos a Pleno esta 

cuestión e a comparativa que fixemos 

sobre o tempo que lle levou a 

Michelangelo Buonarroti pintar a bóveda 

da Capela Sixtina e o que tardou o 

Concello en armar este procedemento. 

Simplemente, quero lembrar que no 

primeiro Pleno ordinario do pasado 

mandato, o 12 de setembro de 2019, 

aprobábase por unanimidade unha 

moción do BNG na que se instaba o 

Concello a iniciar os trámites para 

interpoñer unha demanda xudicial para 

reclamar a restitución da titularidade 

pública da Casa Cornide.  

 

Desde o verán do 2020 o Goberno local 

dispón do estudo histórico e desde o 14 

de decembro de 2020 o Goberno local 

dispón tamén do informe xurídico sobre 

as vías de recuperación da Casa Cornide 

para o patrimonio público, e houbo que 

agardar a maio de 2024, tres anos e medio 

despois da entrega do informe xurídico, 

para que se inicie o trámite que agora se 

somete a consideración do Pleno. 

Poderiamos apelar ao refraneiro e dicir 

que nunca é tarde se a dita é boa ou apelar 

a que vale máis tarde que nunca, pero 

desde o punto de vista do BNG non 

abonda co paso que agora se vai dar, 

dunha banda, seguimos agardando a que 

tras a declaración da Casa Cornide como 

Ben de Interese Cultural a Xunta de 

Galiza adopte as medidas necesarias para 

que a familia Franco cumpra coa 

legalidade e que este inmóbel se abra ao 

público, e doutra, centrándome no que 

compete ao Concello a revisión de oficio 

 

 

Por eso el BNG se congratula de que se 

inicie el procedimiento de revisión de 

oficio de los acuerdos plenarios de 3 de 

julio y 2 de agosto de 1962 encaminado a 

la recuperación de la titularidad e 

incorporación de la Casa Cornide al 

patrimonio público. Pero, no fue sin 

tiempo, no voy a recordar ahora todas las 

veces que trajimos a Pleno esta cuestión y 

la comparativa que hicimos sobre el 

tiempo que le llevó a Michelangelo 

Buonarroti pintar la bóveda de la Capilla 

Sixtina y lo que tardó el Ayuntamiento en 

armar este procedimiento. Simplemente, 

quiero recordar que en el primer Pleno 

ordinario del pasado mandato, el 12 de 

septiembre de 2019, se aprobaba por 

unanimidad una moción del BNG en la que 

se instaba al Ayuntamiento a iniciar los 

trámites para interponer una demanda 

judicial para reclamar la restitución de la 

titularidad pública de la Casa Cornide. 

 

 

Desde el verano del 2020 el Gobierno local 

dispone del estudio histórico y desde el 14 

de diciembre de 2020 el Gobierno local 

dispone también del informe jurídico sobre 

las vías de recuperación de la Casa 

Cornide para el patrimonio público, y 

hubo que esperar a mayo de 2024, tres 

años y medio después de la entrega del 

informe jurídico, para que se inicie el 

trámite que ahora se somete a 

consideración del Pleno. Podríamos 

apelar al refranero y decir que nunca es 

tarde si la dicha es buena o apelar a que 

vale más tarde que nunca, pero desde el 

punto de vista del BNG no es suficiente con 

el paso que ahora se va a dar, por un lado, 

seguimos esperando a que tras la 

declaración de la Casa Cornide como Bien 

de Interés Cultural la Xunta de Galicia 

adopte las medidas necesarias para que la 

familia Franco cumpla con la legalidad y 

que este inmueble se abra al público, y por 

otro, centrándome en lo que compete al 
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dos acordos plenarios non substitúe a 

presentación da demanda, ao contrario, 

ao noso xuízo a vía civil é a única que 

tería efectos legais sobre a titularidade da 

Casa Cornide e aínda non se ten 

exercitado. Non só iso, é importante 

esclarecer se a Casa Cornide para 

proceder a esa operación fraudulenta 

previamente foi desafectada como ben de 

dominio público, e se esa suposta 

desafectación realizouse de 

conformidade coa legalidade vixente 

naquela época. E para iso o que compre é 

realizar xestións políticas ante o Goberno 

Central para recadar esa información que 

pode ser necesaria para que o 

procedemento que agora se inicia chegue 

a bo porto. A este respecto —e xa vou 

concluíndo— o propio secretario no seu 

informe sinala que debería partirse 

durante a tramitación destes 

procedementos de dispoñer da 

integridade dos expedientes tramitados 

pola Administración Xeral do Estado, xa 

que sen o mencionado rigor xurídico 

poderían interpoñerse accións que por 

descoñecemento de elementos que 

existan no expediente sexan desvirtuadas 

pola documentación que poida achegarse 

cun eventual prexuízo dos intereses da 

entidade local e da súa pretensións 

procesuais nun eventual xuízo.  

 

 

Mais alén destas observacións a 

apropiación a través dunha operación 

fraudulenta da Casa Cornide por parte 

dos Franco é un claro exemplo da 

corrupción estrutural que caracterizaba o 

réxime franquista e tamén da corrupción 

do propio ditador e da súa familia; e o 

Concello da Coruña, por tanto, ten que 

actuar para recuperar un edificio de 

grande valor patrimonial cuxos lexítimos 

donos son todas as coruñesas e coruñeses. 

Por ese motivo o BNG vai votar a favor, 

pero agardamos que se teñan en conta as 

nosas consideracións para fundamentar 

mellor esta lexítima reclamación.  

Ayuntamiento la revisión de oficio de los 

acuerdos plenarios no sustituye la 

presentación de la demanda, al contrario, 

a nuestro juicio la vía civil es la única que 

tendría efectos legales sobre la titularidad 

de la Casa Cornide y aun no se ha 

ejercitado. No solo eso, es importante 

esclarecer si la Casa Cornide para 

proceder a esa operación fraudulenta 

previamente fue desafectada como bien de 

dominio público, y esa supuesta 

desafectación se realizó de conformidad 

con la legalidad vigente en aquella época.  

Y para eso lo que conviene es realizar 

gestiones políticas ante el Gobierno 

Central para recabar esa información que 

puede ser necesaria para que el 

procedimiento que ahora se inicia llegue a 

buen puerto. A este respeto —y ya voy 

concluyendo— el propio secretario en su 

informe señala que debería partirse 

durante la tramitación de estos 

procedimientos de disponer de la 

integridad de los expedientes tramitados 

por la Administración General del Estado, 

ya que sin el mencionado rigor jurídico 

podrían interponerse acciones que por 

desconocimiento de elementos que existan 

en el expediente sean desvirtuadas por la 

documentación que pueda presentarse con 

un eventual perjuicio de los intereses de la 

entidad local y de su pretensiones 

procesales en un eventual juicio.  

 

Pero más allá de estas observaciones la 

apropiación a través de una operación 

fraudulenta de la Casa Cornide por parte 

de los Franco es un claro ejemplo de la 

corrupción estructural que caracterizaba 

el régimen franquista y también de la 

corrupción del propio dictador y de su 

familia; y el Ayuntamiento de A Coruña, 

por tanto, tiene que actuar para recuperar 

un edificio de gran valor patrimonial cuyos 

legítimos dueños son todas las coruñesas y 

coruñeses. Por ese motivo el BNG va a 

votar a favor, pero esperamos que se 

tengan en cuenta nuestras consideraciones 

para fundamentar mejor esta legítima 
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Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Mora.  

 

Señor Mora do Campo 

 

Moitas grazas. Bo día a todos.  

 

Un día souben que buscar era o que me 

mantiña esperto. Sen rastro de tesouros, 

sen atopar respostas. Baixo a alegre luz 

da mañá. Chegou xaneiro e pasou como 

pasa un sinal de tráfico nesas estradas do 

demo onde ás veces aínda me sinto como 

un burro amarrado á porta do baile. 

Chegaron anos novos que pasaron como 

vidas de monxes en mosteiros, un ano e 

outro ano, tanto tempo. 

 

E eu non son poeta, non recibín ese don, 

simplemente, permítanme que me 

acompañe de Manolo García para poñer 

de manifesto que levamos cinco anos con 

este tema. Cinco anos con polo menos 

dúas mocións e unha pregunta oral. 

Como relataba o señor Jorquera, en 

setembro do 19: unha moción conxunta; 

en outubro do 22: unha moción do BNG 

e en novembro do 23: unha pregunta oral 

do BNG, foliada da rolda mediante. 

 

Di o dicionario da RAE que memoria é 

recordo que se fai ou aviso que se dá de 

algo pasado. En consecuencia, hoxe 

estamos a facer un exercicio de memoria, 

ou máis ben estamos a axudar ao 

Goberno municipal a que realice un 

exercicio de memoria do que se aprobou 

xa máis dunha vez.  

 

Pero sigamos co dicionario da RAE. 

Democracia: sistema político no cal a 

reclamación.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Mora.  

 

Señor Mora do Campo 

 

Muchas gracias. Buenos días a todos.  

 

Un día supe que buscar era lo que me 

mantenía despierto. Sin rastro de tesoros, 

sin encontrar respuestas. Bajo la alegre luz 

de la mañana. Llegó enero y pasó como 

pasa una señal de tráfico en esas carreteras 

del diablo donde a veces aún me siento 

como un burro amarrado a la puerta del 

baile. Llegaron años nuevos que pasaron 

como vidas de monjes en monasterios, un 

año y otro año, tanto tiempo. 

 

Y yo no soy poeta, no he recibido ese don, 

simplemente, permítanme que me 

acompañe de Manolo García para poner de 

manifiesto que llevamos cinco años con 

este tema. Cinco años con al menos dos 

mociones y una pregunta oral. Como 

relataba el señor Jorquera, en septiembre 

del 19: una moción conjunta; en octubre 

del 22: una moción del BNG y en 

noviembre del 23: una pregunta oral del 

BNG, foliada de la rolda mediante.  

 

Dice el diccionario de la RAE que memoria 

es recuerdo que se hace o aviso que se da 

de algo pasado. En consecuencia, hoy 

estamos haciendo un ejercicio de memoria, 

o más bien estamos ayudando al Gobierno 

municipal a que realice un ejercicio de 

memoria de lo que se aprobó ya más de una 

vez.  

 

Pero sigamos con el diccionario de la RAE. 

Democracia: sistema político en el cual la 
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soberanía reside no pobo que a exerce 

directamente ou por medio de 

representantes. Forma de sociedade que 

recoñece e respecta como valores 

esenciais a liberdade e a igualdade de 

todos os cidadáns ante a Lei. É 

interesante esta última apreciación, máis 

nestes días e máis neste pleno, igualdade 

de todos os cidadáns ante a Lei. O que eu 

me pregunto é que falla no Grupo 

Socialista: a memoria ou a democracia, 

porque asistimos pleno tras pleno á 

absoluta indiferenza por parte do 

Goberno municipal aos acordos que aquí 

se adoptan, en gran número por 

unanimidade. Aquí alcánzanse 

compromisos políticos todos os meses cos 

coruñeses, e vostede, señora Rey, 

ignóraos.  

 

Señores socialistas, permítanme outra 

pregunta: Desta vai?  

 

Pero vaiamos ao fondo da cuestión, ao 

tema que realmente interesa a este pleno, 

a esta cidade e neste momento. Tan 

dubidosa é a permuta que se realizou da 

finca na que se alza a Casa Cornide como 

dubidoso é o cambio de uso que se fai de 

determinados locais comerciais desta 

cidade. Sóalle algo? 

 

Tan dubidosos son os prazos que 

desembocan na adxudicación da Casa 

Cornide como dubidosos son os de 

determinadas licenzas que se tramitan. 

Sóalle algo? 

 

Tan dubidosa é a documentación que 

soporta a propiedade da Casa Cornide 

como dubidosa é a que acompaña a 

determinados expedientes urbanísticos. 

Sóalle algo? 

 

E tan dubidosa é en xeral a tramitación e 

o proceso polo que a Casa Cornide sae 

do patrimonio municipal como 

inexplicable é que se finalicen unhas 

obras dous días antes de obter a licenza 

soberanía reside en el pueblo que la ejerce 

directamente o por medio de 

representantes. Forma de sociedad que 

reconoce y respeta como valores esenciales 

la libertad y la igualdad de todos los 

ciudadanos ante la Ley. Es interesante esta 

última apreciación, más en estos días y más 

en este pleno, igualdad de todos los 

ciudadanos ante la Ley. Lo que yo me 

pregunto es qué falla en el Grupo 

Socialista: la memoria o la democracia, 

porque asistimos pleno tras pleno a la 

absoluta indiferencia por parte del 

Gobierno municipal a los acuerdos que 

aquí se adoptan, en gran número por 

unanimidad. Aquí se alcanzan 

compromisos políticos todos los meses con 

los coruñeses, y usted, señora Rey, los 

ignora.  

 

Señores socialistas, permítanme otra 

pregunta: ¿De esta va?  

 

Pero vayamos al fondo de la cuestión, al 

tema que realmente interesa a este pleno, a 

esta ciudad y en este momento. Tan dudosa 

es la permuta que se realizó de la finca en 

la que se alza la Casa Cornide como dudoso 

es el cambio de uso que se hace de 

determinados locales comerciales de esta 

ciudad ¿Le suena algo? 

 

Tan dudosos son los plazos que 

desembocan en la adjudicación de la Casa 

Cornide como dudosos son los de 

determinadas licencias que se tramitan ¿Le 

suena algo? 

 

Tan dudosa es la documentación que 

soporta la propiedad de la Casa Cornide 

como dudosa es la que acompaña a 

determinados expedientes urbanísticos ¿Le 

suena algo? 

 

Y tan dudosa es en general la tramitación y 

el proceso por el que la Casa Cornide sale 

del patrimonio municipal como 

inexplicable es que se finalicen unas obras 

dos días antes de obtener la licencia para 
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para facelas, isto si lle soa algo, 

verdade? 

 

Parece claro que a Corporación 

municipal do ano 62 non actuou 

pensando no mellor para os veciños e iso 

é algo reprochable. Todo fai indicar que 

pensaron máis neles mesmos ou nunha 

persoa en concreta, máis que no ben 

común. Todo fai indicar que a súa 

actuación non foi digna do cargo que 

ostentaban, porque estarán de acordo 

comigo, ou iso espero, que a nosa 

actividade, a dos que somos 

representantes políticos dos cidadáns, 

debe de estar guiada pola 

responsabilidade e pola exemplaridade, 

é dicir, afastada de toda sospeita. O 

Partido Popular ten firmes conviccións 

democráticas, sempre estará no 

cumprimento da norma, non o dubiden, e 

non seremos nós, convén lembralo estes 

días, os que a modifiquemos por meros 

intereses aritméticos. O Partido Popular, 

como saben, conta co apoio maioritario 

dos cidadáns, sempre traballará por eles 

e para eles, non o dubiden.  

 

E non seremos nós, e convén lembralo 

estes días, os que esquezamos os nosos 

compromisos adquiridos con eles por 

servir a aqueles que fan da división e o 

enfrontamento a súa bandeira política. 

Se respectan as normas e os 

procedementos, terán o noso respecto. Se 

non menten, se non menten neste pleno e 

non tentan enganar aos cidadáns, 

gañarán credibilidade, e se traen 

proxectos de interese para a cidade 

poderán contar connosco. Consecuencia, 

votaremos a favor.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia  

 

Moitas grazas.  

 

Turno para o Grupo Socialista, señor 

hacerlas, esto sí le suena algo ¿verdad? 

 

 

Parece claro que la Corporación municipal 

del año 62 no actuó pensando en lo mejor 

para los vecinos y eso es algo reprochable. 

Todo hace indicar que pensaron más en 

ellos mismos o en una persona en concreta, 

más que en el bien común. Todo hace 

indicar que su actuación no fue digna del 

cargo que ostentaban, porque estarán de 

acuerdo conmigo, o eso espero, que nuestra 

actividad, la de los que somos 

representantes políticos de los ciudadanos, 

debe de estar guiada por la responsabilidad 

y por la ejemplaridad, es decir, alejada de 

toda sospecha. El Partido Popular tiene 

firmes convicciones democráticas, siempre 

estará en el cumplimiento de la norma, no 

lo duden, y no seremos nosotros, conviene 

recordarlo estos días, los que la 

modifiquemos por meros intereses 

aritméticos. El Partido Popular, como 

saben, cuenta con el apoyo mayoritario de 

los ciudadanos, siempre trabajará por ellos 

y para ellos, no lo duden.  

 

 

Y no seremos nosotros, y conviene 

recordarlo estos días, los que olvidemos 

nuestros compromisos adquiridos con ellos 

por servir a aquellos que hacen de la 

división y el enfrentamiento su bandera 

política. Si respetan las normas y los 

procedimientos, tendrán nuestro respeto. Si 

no mienten, si no mienten en este pleno y 

no intentan engañar a los ciudadanos, 

ganarán credibilidad, y si traen proyectos 

de interés para la ciudad podrán contar con 

nosotros. Consecuencia, votaremos a 

favor.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno para el Grupo Socialista, señor 
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Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

Si, brevemente.  

 

Bueno, entendo e comparto, e ademais eu 

sei que é unha preocupación certa, non?, 

de boa fe e asentada en sólidos principios 

ideolóxicos, a preocupación do BNG por 

que esto tivese, pois un longo periplo, 

pero teño que dicir que o importante, o 

fundamental é que esta acción teña un 

resultado positivo. Quero dicir, é un tema 

que, a pesar de ser claro desde o punto de 

vista, digamos, político e filosófico e 

mesmo ético, ten un compoñente xurídico 

que non podemos eludir e xuridicamente 

esto tiña que ter solidez e tiña que ter 

documentación e estudios moi rigorosos 

que puidesen levar a bo porto, non?, esta 

actuación do Concello da Coruña 

impulsada polo seu Goberno e pola súa 

alcaldesa.  

 

Dito isto, non me cabe ningunha dúbida 

de que non estamos diante no caso do 

BNG, de como dicía o gran Castelao, de 

que lle poña chatas á obra namentres non 

se remata, non? Teño clarísimo que o 

BNG participa e activamente disto, non 

só aquí senón tamén a nivel de 

mobilización social, importante 

importantísima, non?, para que isto teña 

un respaldo tamén político e que chegue 

a bo porto. 

 

Esto ao final trátase tamén de estratexia 

xurídica. Quero dicir, creo que despois de 

tantos anos dunha situación 

absolutamente inxusta era importante ter 

unha cobertura xurídica que aporta a 

aprobación por parte do Goberno do 

Estado de lexislación que ampara estas 

actuacións con seguridade xurídica, e 

tamén, por outra banda, pois fortalecer, 

digamos, a acción do propio Goberno 

municipal e o acordo deste pleno dotando 

ao mesmo de documentación e de 

Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

Sí, brevemente.  

 

Bueno, entiendo y comparto, y además yo 

sé que es una preocupación cierta, ¿no?, 

de buena fe y asentada en sólidos 

principios ideológicos, la preocupación 

del BNG por que esto tuviera, pues un 

largo periplo, pero tengo que decir que lo 

importante, lo fundamental es que esta 

acción tenga un resultado positivo. Quiero 

decir, es un tema que, a pesar de ser claro 

desde el punto de vista, digamos, político y 

filosófico e incluso ético, tiene un 

componente jurídico que no podemos 

eludir y jurídicamente esto tenía que tener 

solidez y tenía que tener documentación y 

estudios muy rigurosos que pudieran llevar 

a buen puerto, ¿no?, esta actuación del 

Ayuntamiento de A Coruña impulsada por 

su Gobierno y por su alcaldesa.  

 

Dicho esto, no me cabe ninguna duda de 

que no estamos ante en el caso del BNG, de 

como decía el gran Castelao, de que le 

ponga pegas a la obra mientras no se 

finaliza, ¿no? Tengo clarísimo que el BNG 

participa y activamente de esto, no solo 

aquí sino también a nivel de movilización 

social, importante importantísima, ¿no?, 

para que esto tenga un respaldo también 

político y que llegue a buen puerto. 

 

 

Esto al final se trata también de estrategia 

jurídica. Quiero decir, creo que después de 

tantos años de una situación 

absolutamente injusta era importante tener 

una cobertura jurídica que aporta la 

aprobación por parte del Gobierno del 

Estado de legislación que ampara estas 

actuaciones con seguridad jurídica, y 

también, por otra parte, pues fortalecer, 

digamos, la acción del propio Gobierno 

municipal y el acuerdo de este pleno 

dotando al mismo de documentación y de 
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coordinación a nivel xurídico tamén coa 

Administración Xeral do Estado aos 

efectos de que se chegue ao fin que todos 

queremos que é a recuperación da Casa 

Cornide. Entendendo isto se pode 

entender que durante estes anos non 

houbo unha inacción por parte deste 

goberno, o que houbo foi un traballo, 

tamén coordinado, reitero, coa 

Administración Xeral do Estado que nos 

permite a día de hoxe, pois, acudir a este 

expediente.  

 

A aportación de documentación que ten 

que ver coa permuta propiamente dita e 

que é un acto que debe de revisar a 

Administración Xeral do Estado, no 

presente expediente a non aportación en 

concreto, non causa en ningún caso 

ningún tipo de indefensión aos 

interesados, que neste caso son os 

herdeiros do ditador, vamos a chamarlle 

polo seu nome, do ditador, eu négome a 

referirme a el como xefe do Estado, por 

ilexítimo. Entón, os herdeiros do ditador 

non van a sufrir ningún tipo de 

indefensión pola non aportación desta 

documentación, que lle corresponde en 

todo caso ao Estado, á Administración 

Xeral do Estado, ao Goberno do Estado 

incorporala no expediente de permuta, de 

revisión de oficio da permuta. 

Simplemente se trata, efectivamente, e 

esto volvo a reiteralo a que aquí temos 

que conseguir que esto chegue a bo porto, 

e que se trata de que sen xerar ningún tipo 

de vicio na tramitación deste expediente 

que pode xerar indefensión, si que temos 

que garantir que a defensa dos intereses 

de todos e todas as coruñesas e coruñeses, 

que é o de recuperar a Casa Cornide, 

sexan defendidos da mellor maneira, sen 

dar máis facilidades das necesarias a quen 

non dou ningunha facilidade a todas as 

persoas que sufriron a súa represión, non? 

 

En canto á reflexión do Partido Popular, 

bueno, benvidos, non?, á restauración 

democrática no que se pretende, tamén 

coordinación a nivel jurídico también con 

la Administración General del Estado a los 

efectos de que se llegue al fin que todos 

queremos que es la recuperación de la 

Casa Cornide. Entendiendo esto se puede 

entender que durante estos años no hubo 

una inacción por parte de este gobierno, lo 

que hubo fue un trabajo, también 

coordinado, reitero, con la Administración 

General del Estado que nos permite a día 

de hoy, pues, acudir a este expediente.  

 

 

La aportación de documentación que tiene 

que ver con la permuta propiamente dicha 

y que es un acto que debe de revisar la 

Administración General del Estado, en el 

presente expediente la no aportación en 

concreto, no causa en ningún caso ningún 

tipo de indefensión a los interesados, que 

en este caso son los herederos del dictador, 

vamos a llamarle por su nombre, del 

dictador, yo me niego a referirme a él 

como jefe del Estado, por ilegítimo. 

Entonces, los herederos del dictador no 

van a sufrir ningún tipo de indefensión por 

la no aportación de esta documentación, 

que le corresponde en todo caso al Estado, 

a la Administración General del Estado, al 

Gobierno del Estado incorporarla en el 

expediente de permuta, de revisión de 

oficio de la permuta. Simplemente se trata, 

efectivamente, y esto vuelvo a reiterarlo, a 

que aquí tenemos que conseguir que esto 

llegue a buen puerto, y que se trata de que 

sin generar ningún tipo de vicio en la 

tramitación de este expediente que puede 

generar indefensión, sí que tenemos que 

garantizar que la defensa de los intereses 

de todos y todas las coruñesas y coruñeses, 

que es el de recuperar la Casa Cornide, 

sean defendidos de la mejor manera, sin 

dar más facilidades de las necesarias a 

quién no dio ninguna facilidad a todas las 

personas que sufrieron su represión, ¿no? 

 

En cuanto a la reflexión del Partido 

Popular, bueno, bienvenidos, ¿no?, a la 

restauración democrática en lo que se 
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desde o plano simbólico e moi importante 

con este acordo, o que pasa é que falta un 

pouco de coherencia, non? Porque falta 

coherencia, en primeiro lugar, porque 

durante o mandato de 2011 a 2015 que co 

Partido Popular no Goberno da Coruña e 

coa cobertura xurídica que daba a Lei de 

memoria histórica non se fixo 

absolutamente nada, non?, por avanzar na 

recuperación da Casa Cornide. E falta 

coherencia na actualidade cando o propio 

Partido Popular ao mesmo tempo que di 

cousas como que hai que recuperar a Casa 

Cornide goberna en moitas e variadas 

institucións cun partido político que o que 

pretende é derrogar a Lei de memoria 

histórica, a Lei de memoria democrática 

e bueno, menos mal que non lle deixamos 

porque, senón comezaría a reprimirnos a 

todos aqueles que defendemos a 

democracia en esencia e con convicción.  

 

 

Dito isto, bueno, agardamos, celebramos 

que haxa un acordo unánime nunha 

cuestión que nos debe de unir a todos, que 

é a recuperación dun ben para todos os 

coruñeses e coruñesas e a restauración 

democrática que conleva acabar con esa 

anomalía.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señor Castro.  

 

Remata aquí o debate deste asunto e 

procedemos á votación.  

 

Votación do asunto número dous 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número dous 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (11 votos). 

pretende, también desde el plano simbólico 

y muy importante con este acuerdo, lo que 

pasa es que falta un poco de coherencia, 

¿no? Porque falta coherencia, en primer 

lugar, porque durante el mandato de 2011 

a 2015 que con el Partido Popular en el 

Gobierno de A Coruña y con la cobertura 

jurídica que daba la Ley de memoria 

histórica no se hizo absolutamente nada, 

¿no?, por avanzar en la recuperación de la 

Casa Cornide. Y falta coherencia en la 

actualidad cuando el propio Partido 

Popular al mismo tiempo que dice cosas 

como que hay que recuperar la Casa 

Cornide gobierna en muchas y variadas 

instituciones con un partido político que lo 

que pretende es derogar la Ley de memoria 

histórica, la Ley de memoria democrática 

y bueno, menos mal que no le dejamos 

porque, sino comenzaría a reprimirnos a 

todos aquellos que defendemos la 

democracia en esencia y con convicción.  

 

Dicho esto, bueno, esperamos, celebramos 

que haya un acuerdo unánime en una 

cuestión que nos debe de unir a todos, que 

es la recuperación de un bien para todos 

los coruñeses y coruñesas y la restauración 

democrática que conlleva acabar con esa 

anomalía.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Castro.  

 

Finaliza aquí el debate de este asunto y 

procedemos a la votación.  

 

Votación del asunto número dos 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número dos 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (11 votos). 
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Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobado por unanimidade. 

 

Acordo 

 

Iniciar o procedemento de revisión de 

oficio dos seguintes acordos plenarios 

desta Administración municipal:  

 

- Acordo de 3 de xullo de 1962 de 

alleamento mediante poxa pública no tipo 

de licitación 297.228,43 ptas., con 

aprobación dos pregos de condicións polo 

que se rexería o procedemento de poxa 

pública para a venda da Casa Cornide.  

 

 

- Acordo de 2 agosto de 1962 de 

adxudicación mediante poxa pública da 

finca de propiedade municipal con 

fachada ás rúas de Damas, Porta de Aires 

e Veeduría a D. Pedro Barrié de la Maza, 

e relevar ao comprador Pedro Barrié de la 

Maza das prohibicións de allear que se 

estableceron no apartado a) da condición 

decimo cuarta do prego correspondente, e 

á persoa que del adquira dita finca das 

limitacións establecidas no apartado b) de 

tal condición, o que por tanto non se 

inserirá na compravenda. 

 

 

ÁREA DE ECONOMÍA E 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Coordinación Xeral da Área de 

Economía e Planificación Urbana 

 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobado por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

Iniciar el procedimiento de revisión de 

oficio de los siguientes acuerdos plenarios 

de esta Administración municipal: 

 

- Acuerdo de 3 de julio de 1962 de 

enajenación mediante subasta pública en 

el tipo de licitación 297.228,43 ptas., con 

aprobación de los pliegos de condiciones 

por los que se regirá el procedimiento de 

subasta pública para la venta de la Casa 

Cornide. 

 

- Acuerdo de 2 de agosto de 1962 de 

adjudicación mediante subasta pública de 

la finca de propiedad municipal con 

fachada a las calles de Damas, Puerta de 

Aires y Veeduría a D. Pedro Barrié de la 

Maza, y relevar al comprador Pedro 

Barrié de la Maza de las prohibiciones de 

enajenar que se establecieron en el 

apartado a) de la condición decimocuarta 

del pliego correspondiente, y a la persona 

que de él adquiera dicha finca de las 

limitaciones establecidas en el apartado b) 

de tal condición, y que por tanto no se 

insertará en la compraventa. 

 

ÁREA DE ECONOMÍA Y 

PLANIFICACIÓN URBANA 

 

Coordinación General del Área de 

Economía y Planificación Urbana 
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ASUNTO 3 

 

Expte. 620/2024/6 

Addenda complementaria ao Convenio 

urbanístico de execución para a 

regularización do viario, servizos e 

instalacións do polígono de Pocomaco e 

suspensión do procedemento de 

execución forzosa acordado pola 

Xunta de Goberno Local o 25 de 

xaneiro de 2024. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 26 de abril de 

2024, co voto a favor do Grupo municipal 

Socialista e as abstencións dos Grupos 

Municipais do Partido Popular e do 

Bloque Nacionalista Galego, propoñendo 

ó Pleno da Corporación a adopción dos 

acordos seguintes: 

 

 

Primeiro. Aprobar inicialmente a 

addenda con Código CSV 

4N21053Q604M6T5L0UV0, como 

complemento ao Convenio para a 

regularización do viario, instalacións e 

servizos do Polígono de Pocomaco, 

aprobado inicialmente polo Pleno da 

Corporación municipal o 1 de febreiro de 

2024. 

 

Segundo. Autorizar para a sinatura da 

dita addenda, xunto co Convenio 

aprobado inicialmente polo Pleno da 

Corporación o 1 de febreiro de 2024, á 

Alcaldía-Presidencia, como modo de 

terminación convencional do 

procedemento de execución forzosa para 

a cesión dos viarios e o cumprimento dos 

deberes de urbanización do Polígono de 

Pocomaco, incoado na Xunta de Goberno 

Local o 25 de xaneiro de 2024  e 

suspendido mediante acordo da Xunta de 

Goberno Local do 20 de marzo de 2024, 

dende a data deste último acordo ata a 

ASUNTO 3 

 

Expte. 620/2024/6 

Adenda complementaria al Convenio 

urbanístico de ejecución para la 

regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco y 

suspensión del procedimiento de 

ejecución forzosa acordado por la Junta 

de Gobierno Local el 25 de enero de 2024. 

 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 26 de abril 

de 2024, con el voto a favor del Grupo 

Municipal Socialista y las abstenciones de 

los Grupos Municipales del Partido 

Popular y del Bloque Nacionalista Galego, 

proponiendo al Pleno municipal de la 

Corporación la adopción de los acuerdos 

siguientes: 

 

Primero.  Aprobar inicialmente la adenda 

con Código CSV 

4N21053Q604M6T5L0UV0, como 

complemento al Convenio para la 

regularización del viario, instalaciones y 

servicios del Polígono de Pocomaco, 

aprobado inicialmente por el Pleno de la 

Corporación municipal el 1 de febrero de 

2024. 

 

Segundo. Autorizar para la firma de dicha 

adenda, junto con el Convenio aprobado 

inicialmente por el Pleno de la 

Corporación el 1 de febrero de 2024, a la 

Alcaldía – Presidencia, como modo de 

terminación convencional del 

procedimiento de ejecución forzosa para la 

cesión de los viarios y el cumplimiento de 

las obligaciones de urbanización del 

Polígono de Pocomaco, incoado en la 

Junta de Gobierno Local el 25 de enero de 

2024 y suspendido mediante acuerdo de la 

Junta de Gobierno Local de 20 de marzo 

de 2024, desde la fecha de este último 
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conclusión, sen efecto, de ser o caso, das 

referidas negociacións, que se constatará 

mediante declaración formulada pola 

Administración ou polos interesados. 

 

 

Terceiro. Impulsar de oficio o 

procedemento en todos os seus trámites. 

Unha vez realizada a sinatura do dito 

convenio e da súa addenda entre a 

Administración municipal e a 

Comunidade de Propietarios de 

Pocomaco, tramitarase o dito convenio e 

a súa addenda de acordo co previsto nos 

artigos 165, 167 e 168 da Lei 2/2016, do 

10 de febreiro, do solo de Galicia e os 

artigos 398, 400, 401, 402 e 403 do 

Decreto 143/2016, do 22 de setembro, 

polo que foi aprobado o Regulamento da 

Lei do solo de Galicia. 

 

Cuarto. Notificar o presente acordo á 

Comunidade de Propietarios de 

Pocomaco, á que se lle comunicará unha 

data para a sinatura do dito convenio e da 

súa addenda, para os efectos previstos no 

artigo 168.1 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia e no artigo  

401.2 do Decreto 143/2016, do 22 de 

setembro, polo que foi aprobado o 

Regulamento da Lei do solo de Galicia. 

 

Quinto. Facultar tan amplamente como 

sexa posible en Dereito ao concelleiro 

responsable da Área de Economía e 

Planificación Urbana para realizar cantos 

actos e actuacións de impulso, trámite e 

execución sexan precisos en relación coa 

tramitación do dito convenio e da súa 

addenda para os efectos previstos nos 

artigos 168.3 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia e o artigo 

401.4 do Decreto 143/2016, do 22 de 

setembro, polo que foi aprobado o 

Regulamento da Lei do solo, 

nomeadamente para a elaboración dunha 

proposta de texto definitivo do convenio 

unha vez rematado o período de 

exposición ao público, sen prexuízo de 

acuerdo hasta la conclusión, sin efecto, en 

su caso, de las referidas negociaciones, 

que se constatará mediante declaración 

formulada por la Administración o por los 

interesados. 

 

Tercero. Impulsar de oficio el 

procedimiento en todos sus trámites. Una 

vez realizada la firma de dicho convenio y 

de su adenda entre la Administración 

municipal y la Comunidad de Propietarios 

de Pocomaco, se tramitará dicho convenio 

y su adenda de acuerdo con lo previsto en 

los artículos 165, 167 y 168 de la Ley 

2/2016, de 10 de febrero, del Suelo de 

Galicia y los artículos 398, 400, 401, 402 y 

403 del Decreto 143/2016, del 22 de 

septiembre, por el que fue aprobado el 

Reglamento de la Ley del Suelo de Galicia. 

 

 

Cuarto. Notificar el presente acuerdo a la 

Comunidad de Propietarios de Pocomaco, 

a la que se le comunicará una fecha para 

la firma de dicho convenio y de su adenda, 

a los efectos previstos en el artículo 168.1 

de la Ley 2/2016, de 10 de febrero, del 

Suelo de Galicia y en el artículo 401.2 del 

Decreto 143/2016, de 22 de septiembre, 

por el que fue aprobado el Reglamento de 

la Ley del Suelo de Galicia. 

 

Quinto. Facultar tan ampliamente como 

sea posible en Derecho al concejal 

responsable del Área de Economía y 

Planificación Urbana para realizar 

cuantos actos y actuaciones de impulso, 

trámite y ejecución sean precisos en 

relación con la tramitación de dicho 

convenio y de su adenda a los efectos 

previstos en los artículos 168.3 de la Ley 

2/2016, del 10 de febrero, del Suelo de 

Galicia y el artículo 401.4 del Decreto 

143/2016, del 22 de septiembre, por el que 

fue aprobado el Reglamento de la Ley del 

Suelo, nombradamente para la 

elaboración de una propuesta de texto 

definitivo del convenio una vez finalizado 

el período de exposición al público, sin 
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que a aprobación e ratificación do texto 

definitivo do convenio e da addenda lle 

corresponden ao pleno da corporación 

municipal, de conformidade co previsto 

nos artigos 168.4 da Lei 2/2016, do 10 de 

febreiro, do solo de Galicia e no artigo 

402.1 do Decreto 143/2016, do 22 de 

setembro, polo que foi aprobado o 

Regulamento da Lei do solo. 

 

 

Presidencia 

 

Pásamos á Area de Economía e 

Planificación Urbana, Asunto número 

tres. Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Addenda complementaria ao Convenio 

urbanístico de execución para a 

regularización do viario, servizos e 

instalacións do polígono de Pocomaco e 

suspensión do procedemento de 

execución forzosa acordado pola Xunta 

de Goberno Local o 25 de xaneiro de 

2024. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Ten a palabra en primeiro lugar o voceiro 

do Goberno, señor Lage Tuñas, e a 

continuación haberá unha quenda de 

catro minutos por grupo.  

 

Señor Lage, ten a palabra.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día. Grazas, señora alcaldesa. Bo día 

a todas e todos. 

 

Retomamos neste pleno, como xa 

intentamos no pasado, a tramitación do 

convenio urbanístico de execución para a 

regularización do viario, servizos e 

instalacións do polígono de Pocomaco, e 

perjuicio de que la aprobación y 

ratificación del texto definitivo del 

convenio y de la adenda le corresponden al 

Pleno de la corporación municipal, de 

conformidad con lo previsto en los 

artículos 168.4 de la Ley 2/2016, del 10 de 

febrero, del Suelo de Galicia y en el 

artículo 402.1 del Decreto 143/2016, del 

22 de septiembre, por el que fue aprobado 

el Reglamento de la Ley del Suelo. 

 

Presidencia 

 

Pasamos al Área de Economía y 

Planificación Urbana, Asunto número tres. 

Señor secretario. 

 

Señor Secretario 

 

Adenda complementaria al Convenio 

urbanístico de ejecución para la 

regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco y 

suspensión del procedimiento de ejecución 

forzosa acordado por la Junta de Gobierno 

Local el 25 de enero de 2024. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tiene la palabra en primer lugar el 

portavoz del Gobierno, señor Lage Tuñas, 

y a continuación habrá un turno de cuatro 

minutos por grupo.  

 

Señor Lage, tiene la palabra.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días. Gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todas y todos. 

 

Retomamos en este pleno, como ya 

intentamos en el pasado, la tramitación del 

convenio urbanístico de ejecución para la 

regularización del viario, servicios e 

instalaciones del polígono de Pocomaco, y 



 
 

25 

polo tanto cabe facer un breve 

recordatorio: a Xunta de Goberno Local 

na súa sesión do 25 de xaneiro de 2024 

adoptou o seguinte acordo: que é incoar 

expediente de execución forzosa para os 

efectos de requirir a formalización da 

cesión do sistema viario do polígono de 

Pocomaco á comunidade de propietarios 

do dito polígono cos correspondentes 

deberes de urbanización. O Pleno da 

Corporación celebrado o 1 de febreiro 

adoptou tamén o acordo de dar 

aprobación inicial do convenio de 

execución urbanística para a 

regularización do viario, instalacións e 

servizos do polígono coa conseguinte 

exposición pública do expediente. 

Tramitándose conforme o previsto nos 

artigos correspondentes do título octavo 

da Lei 2/2016 do solo de Galicia, artigos 

165, 167 e 168, facultando tan 

amplamente como fose posible en dereito 

ao concelleiro responsable da Área de 

Economía e Planificación Urbana para 

realizar cantos actos, trámites e 

adaptacións foran precisas para o 

impulso, tramitación e perfeccionamento 

do citado convenio.  

 

Neste punto cabe recordar que a cláusula 

novena do convenio recollía na súa 

disposición transitoria a inclusión dunha 

addenda, a tramitación dunha addenda, e 

recordo, para os efectos da regularización 

do sistema de reixas, salvacunetas e da 

súa efectiva integración no sistema viario 

e para os efectos da súa correcta 

funcionalidade como complemento a este 

convenio tramitarase unha addenda na 

que se determinen os compromisos e as 

achegas das partes. A dita addenda 

conterá o correspondente cronograma dos 

traballos a realizar e a súa 

compatibilidade e coordinación coas 

demais obras e actuacións materiais 

previstas neste convenio. 

 

Foron solicitados orzamentos de 

execución por contrata para os efectos da 

por lo tanto cabe hacer un breve 

recordatorio: la Junta de Gobierno Local 

en su sesión de 25 de enero de 2024 adoptó 

el siguiente acuerdo: que es incoar 

expediente de ejecución forzosa a los 

efectos de requerir la formalización de la 

cesión del sistema viario del polígono de 

Pocomaco a la comunidad de propietarios 

de dicho polígono con las 

correspondientes obligaciones de 

urbanización. El Pleno de la Corporación 

celebrado el 1 de febrero adoptó también 

el acuerdo de dar aprobación inicial del 

convenio de ejecución urbanística para la 

regularización del viario, instalaciones y 

servicios del polígono con la consiguiente 

exposición pública del expediente. 

Tramitándose conforme lo previsto en los 

artículos correspondientes del título 

octavo de la Ley 2/2016 del suelo de 

Galicia, artículos 165, 167 y 168, 

facultando tan ampliamente como fuera 

posible en derecho al concejal responsable 

del Área de Economía y Planificación 

Urbana para realizar cuantos actos, 

trámites y adaptaciones fuesen precisas 

para el impulso, tramitación y 

perfeccionamiento del citado convenio.  

 

En este punto cabe recordar que la 

cláusula novena del convenio recogía en su 

disposición transitoria la inclusión de una 

adenda, la tramitación de una adenda, y 

recuerdo, a los efectos de la regularización 

del sistema de rejas, salvacunetas y de su 

efectiva integración en el sistema viario, y 

a los efectos de su correcta funcionalidad 

como complemento a este convenio se 

tramitará una adenda en la que se 

determinen los compromisos y las 

aportaciones de las partes. Dicha adenda 

contendrá el correspondiente cronograma 

de los trabajos a realizar y su 

compatibilidad y coordinación con las 

demás obras y actuaciones materiales 

previstas en este convenio. 

 

Fueron solicitados presupuestos de 

ejecución por contrata a los efectos de la 
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execución das obras recollidas cos 

seguintes importes aproximados: o de 

reixas salvacunetas de 1.910.635, o de 

alumeado de 1.561.489 e o de 

sinalización da senda peonil de 75.070, 

cun total de orzamento de máis de 

3.547.194. Orzamentos que son 

orientativos e que dependerán da 

conformidade municipal aos proxectos 

que deberá presentar a comunidade de 

propietarios no prazo máximo de tres 

meses dende o perfeccionamento do 

convenio.  

 

 

Ás dez hora e corenta e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor San 

Claudio Yánez.  

 

O pasado 20 de marzo a Xunta de 

Goberno Local acorda dar traslado da 

addenda á comunidade de propietarios 

como complemento ao convenio e unha 

vez feita a comunicación hai que recordar 

que a eficacia da addenda queda 

condicionada a súa aprobación polo 

Pleno da Corporación ao conter 

compromisos futuros de gasto de carácter 

plurianual.  

 

Con data 8 de abril a Comunidade de 

Propietarios de Pocomaco presentou un 

escrito no Rexistro municipal dando 

conta que a Xunta Reitora celebrada o 1 

de abril de 2024 adoptara o acordo por 

unanimidade dos presentes para habilitar 

á presidenta da comunidade de 

propietarios para a firma en nome da 

comunidade do convenio de execución 

urbanística para a regularización do 

viario, instalacións e servizos do 

polígono de Pocomaco, evidentemente, a 

efectos de posibilitar o inicio do 

procedemento administrativo.  

 

Chegamos ao día de hoxe no que hai unha 

proposta para aprobar inicialmente esta 

addenda, autorizar a sinatura da mesma 

xunto co convenio, impulsar de oficio o 

ejecución de las obras recogidas con los 

siguientes importes aproximados: el de 

rejas salvacunetas de 1.910.635, el de 

alumbrado de 1.561.489 y el de 

señalización de la senda peatonal de 

75.070, con un total de presupuesto de más 

de 3.547.194. Presupuestos que son 

orientativos y que dependerán de la 

conformidad municipal a los proyectos que 

deberá presentar la comunidad de 

propietarios en el plazo máximo de tres 

meses desde el perfeccionamiento del 

convenio.  

 

 

A las diez hora y cuarenta y dos minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor San 

Claudio Yánez.  

 

El pasado 20 de marzo la Junta de 

Gobierno Local acuerda dar traslado de la 

adenda a la comunidad de propietarios 

como complemento al convenio y una vez 

hecha la comunicación hay que recordar 

que la eficacia de la adenda queda 

condicionada a su aprobación por el Pleno 

de la Corporación al contener 

compromisos futuros de gasto de carácter 

plurianual.  

 

Con fecha 8 de abril la Comunidad de 

Propietarios de Pocomaco presentó un 

escrito en el Registro municipal dando 

cuenta que la Junta Rectora celebrada el 1 

de abril de 2024 había adoptado el 

acuerdo por unanimidad de los presentes 

para habilitar a la presidenta de la 

comunidad de propietarios para la firma 

en nombre de la comunidad del convenio 

de ejecución urbanística para la 

regularización del viario, instalaciones y 

servicios del polígono de Pocomaco, 

evidentemente, a efectos de posibilitar el 

inicio del procedimiento administrativo.  

 

Llegamos a día de hoy en el que hay una 

propuesta para aprobar inicialmente esta 

adenda, autorizar la firma de la misma 

junto con el convenio, impulsar de oficio el 
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procedemento en tódolos seus trámites e 

abordar a tramitación ata a súa 

finalización seguindo as propias normas 

que nos demos neste salón de plenos.  

 

Estamos diante dun trámite necesario 

para completar unha acción que, como 

recordarán, non se acometeu nos 50 anos 

anteriores. Vemos que a comunidade de 

propietarios está en boa disposición, 

evidentemente se están dando os pasos 

necesarios e hoxe é un trámite máis. O 

que lle pediría aos membros da 

Corporación é que facilitaran a 

aprobación da mesma, en tanto en canto 

creo que todos debemos de saber que a 

actividade económica deste polígono, 

pois tamén está condicionada por 

algunhas decisións que teñen que ver con 

este convenio. Creo que a regularización 

dunha situación anómala nos últimos 50 

anos é algo positivo e do que todos 

deberiamos de participar. Facilitará 

tramitacións para a actividade económica 

das diferentes empresas e, sen ir máis 

lonxe, somos coñecedores e conscientes 

de que hai actividade económica 

empresarial que está pendente do 

desenvolvemento deste convenio. Polo 

tanto, o que lles pido é que sexan capaces 

de poñer por riba de todo os intereses 

neste caso da actividade económica da 

nosa cidade, e desde logo, que se teñen 

algún matiz, suxerencia o comentario, 

todo aquelo que sexa para construír e non 

para destruír será ben recibido.  

 

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, iniciamos a quenda de 

debate. Turno do BNG, señora Veira ten 

a palabra. Nesta ocasión son catro 

minutos por grupo municipal.  

 

Señora Veira González 

 

procedimiento en todos sus trámites y 

abordar la tramitación hasta su 

finalización siguiendo las propias normas 

que nos dimos en este salón de plenos.  

 

Estamos delante de un trámite necesario 

para completar una acción que, como 

recordarán, no se acometió en los 50 años 

anteriores. Vemos que la comunidad de 

propietarios está en buena disposición, 

evidentemente se están dando los pasos 

necesarios y hoy es un trámite más. Lo que 

le pediría a los miembros de la 

Corporación es que facilitaran la 

aprobación de la misma, en tanto en 

cuanto creo que todos debemos de saber 

que la actividad económica de este 

polígono, pues también está condicionada 

por algunas decisiones que tienen que ver 

con este convenio. Creo que la 

regularización de una situación anómala 

en los últimos 50 años es algo positivo y de 

lo que todos deberíamos de participar. 

Facilitará tramitaciones para la actividad 

económica de las diferentes empresas y, 

sin ir más lejos, somos conocedores y 

conscientes de que hay actividad 

económica empresarial que está pendiente 

del desarrollo de este convenio. Por lo 

tanto, lo que les pido es que sean capaces 

de poner por encima de todo los intereses 

en este caso de la actividad económica de 

nuestra ciudad, y desde luego, que se 

tienen algún matiz, sugerencia o 

comentario, todo aquello que sea para 

construir y no para destruir será bien 

recibido.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, iniciamos el turno de 

debate. Turno del BNG, señora Veira tiene 

la palabra. En esta ocasión son cuatro 

minutos por grupo municipal.  

 

Señora Veira González 
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Grazas, señora alcaldesa.  

 

Ben, en primeiro lugar, alegrámonos 

desde o BNG de que este asunto veña a 

Pleno, porque a intención real do 

Goberno municipal era aprobar isto, 

simplemente en Xunta de Goberno Local 

e despois dar conta ao Pleno do Concello 

nas súa seguinte xuntanza, non? 

Ademais, alegrámonos de que veña a 

Pleno despois de que, pois, pasase pola 

debida comisión, non?, que a..., bueno, 

pois que ditaminou o asunto porque no 

pasado pleno querían que isto se 

introducise de maneira extraordinaria e 

de maneira urxente na orde do día,  

finalmente non se introduciu. E o que 

pretendía era darlle outra vez conta na 

seguinte comisión que se producise deste 

acordo, non? Nós o que nos alegramos é 

que finalmente isto veña a Pleno, que non 

se tramitase simplemente pola Xunta de 

Goberno Local, alegrámonos de que, 

bueno, pois haxa funcionariado neste 

concello que lles explique que as cousas 

hai que facelas ben e que lles, bueno, pois 

lles recorde de cando en vez que non 

poden facer as cousas como lles dá a 

gana, que non viven nunha maioría 

absoluta, non?  

 

Nós desde o BNG non estamos 

conformes con esta addenda —xa llo 

adiantamos—, non entendemos por que 

ten que financiar o Concello á 

comunidade de propietarios a través 

dunha subvención nominativa nun 50 % 

nunha obra que é da súa obriga, non o 

entendemos. Ademais, unha obriga que 

non é para este ano, que é para anos 

vindeiros, que quedaría, digamos, a 

cuestión pendente para o que se incluíse 

nos orzamentos vindeiros, e a verdade é 

que é unha cuestión que nos sorprende e 

que..., e coa que non estamos conformes, 

non? É unha formulación coa que non 

estamos conformes.  

 

E ademais temos dúbidas coa 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Bien, en primer lugar, nos alegramos 

desde el BNG de que este asunto venga a 

Pleno, porque la intención real del 

Gobierno municipal era aprobar esto, 

simplemente en Junta de Gobierno Local y 

después dar cuenta al Pleno del 

Ayuntamiento en su siguiente reunión, 

¿no? Además, nos alegramos de que venga 

a Pleno después de que, pues, pasara por 

la debida comisión, ¿no?, que la..., bueno, 

pues que dictaminó el asunto porque en el 

pasado pleno querían que esto se 

introdujera de manera extraordinaria y de 

manera urgente en el orden del día, 

finalmente no se introdujo. Y lo que 

pretendía era darle otra vez cuenta en la 

siguiente comisión que se produjera de este 

acuerdo, ¿no? Nosotros lo que nos 

alegramos es que finalmente esto venga a 

Pleno, que no se tramitara simplemente 

por la Junta de Gobierno Local, nos 

alegramos de que, bueno, pues haya 

funcionariado en este ayuntamiento que les 

explique que las cosas hay que hacerlas 

bien y que les, bueno, pues les recuerde de 

vez en cuando que no pueden hacer las 

cosas como les da la gana, que no viven en 

una mayoría absoluta, ¿no?  

 

Nosotros desde el BNG no estamos 

conformes con esta adenda —ya se lo 

adelantamos—, no entendemos por qué 

tiene que financiar el Ayuntamiento a la 

comunidad de propietarios a través de una 

subvención nominativa en un 50 % en una 

obra que es su obligación, no lo 

entendemos. Además, una obligación que 

no es para este año, que es para años 

próximos, que quedaría, digamos, la 

cuestión pendiente para lo que se incluyera 

en los presupuestos próximos, y la verdad 

es que es una cuestión que nos sorprende y 

que..., y con la que no estamos conformes, 

¿no? Es un planteamiento con el que no 

estamos conformes.  

 

Y además tenemos dudas con la 
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documentación que se achega a este..., en 

toda a documentación, non?, que se nos 

achega a este, neste punto da orde do día, 

non? En primeiro lugar, temos dúbidas 

con orzamento, o orzamento que se 

achega non recolle algunhas cuestións 

que deberían de estar incluídas, coma a 

coordinación de seguridade e saúde. 

Cremos que isto vai a aumentar o 

orzamento e que probablemente, 

probablemente non, evidentemente vai a 

aumentar tamén o conxunto da actuación  

e, polo tanto tamén os cartos que vai a ter 

que poñer o Concello para executar esta 

obra. Despois sorpréndenos que non haxa 

absolutamente ningún informe de ningún 

enxeñeiro municipal, pois, validando ou 

dando por boa que esta ten que ser a 

actuación e que ese orzamento é o 

correcto, non?, e demais. A verdade é que 

nos sorprende que non haxa ningún 

informe de ningún enxeñeiro municipal, 

nin sequera sobre o estado actual do 

polígono e a obra que se propón, sobre 

como están actualmente as reixas e as 

salvacunetas, etcétera, etcétera. É algo 

que realmente nos sorprende e hai outra 

cuestión da documentación que se nos 

achega neste punto da orde do día que son 

os estatutos da comunidade de 

propietarios, son uns estatutos que están, 

poderían estar elaborados perfectamente 

en Word, non están rexistrados en ningún 

lugar oficial, non teñen ningún cuño, nin 

teñen anexo á fe pública de ningún 

notario, nin absolutamente nada. Temos 

aprobado neste pleno outros convenios, 

temos aprobado, mesmo o estudo de 

detalle para facer un centro de día para 

ADACECO, e na documentación dese 

punto da orde do día aparecían os 

estatutos da ADACECO co cuño da 

Xunta de Galiza, pero neste caso os 

estatutos que se nos achega da 

comunidade de propietarios son uns 

estatutos, xa digo, que podían estar 

elaborados en Word, e non teñen a noso 

xuízo ningunha oficialidade.  

 

documentación que se adjunta a este..., en 

toda la documentación, ¿no?, que se nos 

adjunta a este, en este punto del orden del 

día, ¿no? En primer lugar, tenemos dudas 

con el presupuesto, el presupuesto que se 

adjunta no recoge algunas cuestiones que 

deberían de estar incluidas, como la 

coordinación de seguridad y salud. 

Creemos que esto va a aumentar el 

presupuesto y que probablemente, 

probablemente no, evidentemente va a 

aumentar también el conjunto de la 

actuación y, por lo tanto también el dinero 

que va a tener que poner el Ayuntamiento 

para ejecutar esta obra. Después nos 

sorprenden que no haya absolutamente 

ningún informe de ningún ingeniero 

municipal, pues, validando o dando por 

bueno que esta tiene que ser la actuación y 

que ese presupuesto es el correcto, ¿no?, y 

demás. La verdad es que nos sorprende que 

no haya ningún informe de ningún 

ingeniero municipal, ni siquiera sobre el 

estado actual del polígono y la obra que se 

propone, sobre cómo están actualmente las 

rejas y las salvacunetas, etcétera, etcétera. 

Es algo que realmente nos sorprende y hay 

otra cuestión de la documentación que se 

nos adjunta en este punto del orden del día 

que son los estatutos de la comunidad de 

propietarios, son unos estatutos que están, 

podrían estar elaborados perfectamente en 

Word, no están registrados en ningún 

lugar oficial, no tienen ningún cuño, ni 

tienen anexo a la fe pública de ningún 

notario, ni absolutamente nada. Hemos 

aprobado en este pleno otros convenios, 

hemos aprobado, mismo el estudio de 

detalle para hacer un centro de día para 

ADACECO, y en la documentación de ese 

punto del orden del día aparecían los 

estatutos de la ADACECO con el cuño de 

la Xunta de Galicia, pero en este caso los 

estatutos que se nos adjuntan de la 

comunidad de propietarios son unos 

estatutos, ya digo, que podían estar 

elaborados en Word, y no tienen a nuestro 

juicio ninguna oficialidad.  
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E son dúbidas que nos xorden ao observar 

a documentación, non? E ademais temos 

dúbidas porque a verdade non podemos 

pasar por alto cuestións que se nos achega 

por parte de comuneiros, non?, de 

membros da comunidade de propietarios 

que denuncian que non teñen ningunha 

información do que se está negociando co 

Concello e que descoñecen 

absolutamente, pois, os compromisos que 

está a adquirindo a comunidade de 

propietarios, a súa directiva (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) —remato 

xa— e coa que despois eles terán que, 

bueno, pois asumir esas, esas obrigas. Xa 

sei que evidentemente eles teñen que 

levar este asunto á súa xunta xeral, pero a 

nós parécenos que hai, bueno, pois 

dúbidas razoables que se nos achega por 

parte dos propietarios e que ademais van 

a explicar hoxe no escano cidadán e que 

a nós, a verdade é que nos formulan ou 

nos fan que nos plantexemos esta 

cuestión.  

 

 

Nada máis.  

 

Presidencia  

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos os compañeiros e todas 

aquelas persoas que seguen este pleno e 

aos funcionarios que están formando 

parte tamén deste, deste pleno.  

 

 

En primeiro lugar, quería referirme ao 

señor Castro, leccións de democracia ao 

Partido Popular as xustas, máis vindo de 

Y son dudas que nos surgen al observar la 

documentación, ¿no? Y además tenemos 

dudas porque la verdad no podemos pasar 

por alto cuestiones que se nos presentan 

por parte de comuneros, ¿no?, de 

miembros de la comunidad de propietarios 

que denuncian que no tienen ninguna 

información de lo que se está negociando 

con el Ayuntamiento y que desconocen 

absolutamente, pues, los compromisos que 

está a adquiriendo la comunidad de 

propietarios, su directiva (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo ya— y 

con la que después ellos tendrán que, 

bueno, pues asumir esas, esas 

obligaciones. Ya sé que evidentemente 

ellos tienen que llevar este asunto a su 

junta general, pero a nosotros nos parece 

que hay, bueno, pues dudas razonables que 

se nos presentan por parte de los 

propietarios y que además van a explicar 

hoy en el escaño ciudadano y que a 

nosotros, la verdad es que nos formulan o 

nos hacen que nos planteemos esta 

cuestión.  

 

Nada más.  

 

Presidencia  

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos los compañeros y 

todas aquellas personas que siguen este 

pleno y a los funcionarios que están 

formando parte también de este, de este 

pleno.  

 

En primer lugar, quería referirme al señor 

Castro, lecciones de democracia al Partido 

Popular las justas, más viniendo de usted, 
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vostede, que creo que pertence a un 

partido que pactou e ten no Goberno a 

comunistas cando o señor Sánchez non 

podería durmir tranquilo, é socio dun 

partido que leva nas súas listas a 

terroristas e é socio dos independentistas 

co seu goberno entregado ao 

independentismo, conculcando a 

Constitución día si e día tamén. Entón, 

leccións de democracia ao Partido 

Popular as xustas.  

 

Traen vostedes a este pleno este asunto, 

un anexo ao convenio de regularización 

do viario, servizos e instalacións do 

polígono de Pocomaco, cunha 

tramitación precipitada —fíxense o que 

pasou o pleno pasado—, e coas formas ás 

que xa nos teñen afeitos. Non hai mal que 

por ben non veña, pois ao non saír 

adiante a urxencia para incluír este 

asunto no pleno anterior sen pasar pola 

comisión informativa correspondente, 

permitiu que polo menos non se salten de 

novo os pasos para dar para realizar 

unha tramitación minimamente 

ordenada. Pero vostedes, señora Rey, 

isto dálles igual.  

 

Xa lles diciamos no Pleno do 1 de 

febreiro que nós estamos comprometidos 

coa finalización do proceso de 

regularización da rede viaria e das 

instalacións do polígono de Pocomaco, 

levabámolo no programa co que nos 

presentamos ás eleccións e que foi 

maioritariamente votado polos 

coruñeses, porque cremos que é bo para 

o futuro do polígono e da cidade. A raíz 

da aprobación do Plan Xeral do 2013 

abríronse todas as portas para iso e a 

punto estivo de materializarse no ano 

2015, pero a parálise chegou ese ano á 

actividade municipal e truncáronse todas 

as expectativas. Non é certo, por tanto, 

señor Lage, o que vostede dixo no Pleno 

de febreiro de que ninguén fixera nada 

ata o de agora e que vostedes agora van 

facer algo que nunca se fixo. E sábeno os 

que creo que pertenece a un partido que ha 

pactado y tiene en el Gobierno a 

comunistas cuando el señor Sánchez no 

podría dormir tranquilo, es socio de un 

partido que lleva en sus listas a terroristas 

y es socio de los independentistas con su 

gobierno entregado al independentismo, 

conculcando la Constitución día sí y día 

también. Entonces, lecciones de 

democracia al Partido Popular las justas.  

 

 

Traen ustedes a este pleno este asunto, un 

anexo al convenio de regularización del 

viario, servicios e instalaciones del 

polígono de Pocomaco, con una 

tramitación precipitada —fíjense lo que 

pasó el pleno pasado—, y con las formas a 

las que ya nos tienen acostumbrados. No 

hay mal que por bien no venga, pues al no 

salir adelante la urgencia para incluir este 

asunto en el pleno anterior sin pasar por la 

comisión informativa correspondiente, ha 

permitido que al menos no se salten de 

nuevo los pasos a dar para realizar una 

tramitación mínimamente ordenada. Pero 

ustedes, señora Rey, esto les da igual.  

 

 

Ya les decíamos en el Pleno del 1 de 

febrero que nosotros estamos 

comprometidos con la finalización del 

proceso de regularización de la red viaria y 

de las instalaciones del polígono de 

Pocomaco, lo llevábamos en el programa 

con el que nos presentamos a las elecciones 

y que fue mayoritariamente votado por los 

coruñeses, porque creemos que es bueno 

para el futuro del polígono y de la ciudad. 

A raíz de la aprobación del Plan General 

del 2013 se abrieron todas las puertas para 

ello y a punto estuvo de materializarse en 

el año 2015, pero la parálisis llegó ese año 

a la actividad municipal y se truncaron 

todas las expectativas. No es cierto, por lo 

tanto, señor Lage, lo que usted dijo en el 

Pleno de febrero de que nadie había hecho 

nada hasta ahora y que ustedes ahora van a 

hacer algo que nunca se hizo. Y lo saben 
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propietarios e empresarios do polígono.  

 

 

En todo caso, o que había que facer é 

afearlles a vostedes que en oito anos 

desde o ano 2015 de goberno conxuntos 

de Marea-PSOE e de PSOE-Marea non 

se preocuparon nin o máis mínimo por 

traballar neste asunto e agora cando se 

acordan non o están facendo da maneira 

máis adecuada.  

 

Xa lles advertimos que a tramitación que 

fixeron vostedes do convenio foi 

impresentable, precipitada e aos tombos, 

e eu ata diría sen consenso e sen un 

amplo respaldo dos comuneiros, 

collendo por sorpresa ata á asemblea de 

propietarios do polígono.  

 

A diferenza entre facer as cousas ben ou 

facelas aos tombos, como fan vostedes, 

pode xerar receos e oposición entre quen 

ten que aprobalo realmente, que non son 

outros que todos os propietarios do 

polígono. E moito nos tememos que como 

sigan facendo así as cousas van 

conseguir todo o contrario do que todos 

queremos.  

 

Diciámoslles no Pleno de febreiro sobre 

o convenio algunhas cousas: que non se 

acompañaba ningún acordo asinado 

entre as partes e que ese convenio 

debería ser ratificado antes pola 

asemblea de propietarios buscando o 

maior consenso. Non se coñecían 

informes técnicos para coñecer o estado 

das vías, instalacións e demais servizos 

do polígono, seguen sen coñecerse. 

Debido a iso descoñécese cal vai ser o 

investimento real que vai ter que afrontar 

a comunidade de propietarios e cal vai 

ser a do Concello. E isto mesmo vólvello 

a lembrar a Intervención xeral coa 

tramitación desta addenda, non consta 

no expediente ningún informe dos 

técnicos municipais sobre o estado da 

urbanización e se coas obras 

los propietarios y empresarios del 

polígono.  

 

En todo caso, lo que había que hacer es 

afearles a ustedes que en ocho años desde 

el año 2015 de gobierno conjuntos de 

Marea-PSOE y de PSOE-Marea no se 

hayan preocupado ni lo más mínimo por 

trabajar en este asunto y ahora cuando se 

acuerdan no lo están haciendo de la manera 

más adecuada.  

 

Ya les advertimos que la tramitación que 

hicieron ustedes del convenio fue 

impresentable, precipitada y a 

trompicones, y yo hasta diría sin consenso 

y sin un amplio respaldo de los comuneros, 

cogiendo por sorpresa hasta a la asamblea 

de propietarios del polígono.  

 

La diferencia entre hacer las cosas bien o 

hacerlas a trompicones, como hacen 

ustedes, puede generar recelos y oposición 

entre quienes tienen que aprobarlo 

realmente, que no son otros que todos los 

propietarios del polígono. Y mucho nos 

tememos que como sigan haciendo así las 

cosas van a conseguir todo lo contrario de 

lo que todos queremos.  

 

Les decíamos en el Pleno de febrero sobre 

el convenio algunas cosas: que no se 

acompañaba ningún acuerdo firmado entre 

las partes y que ese convenio debería haber 

sido ratificado antes por la asamblea de 

propietarios buscando el mayor consenso. 

No se conocían informes técnicos para 

conocer el estado de las vías, instalaciones 

y demás servicios del polígono, siguen sin 

conocerse. Debido a ello se desconoce cuál 

va a ser la inversión real que va a tener que 

afrontar la comunidad de propietarios y 

cuál va a ser la del Concello. Y esto mismo 

se lo vuelve a recordar la Intervención 

general con la tramitación de esta adenda, 

no consta en el expediente ningún informe 

de los técnicos municipales sobre el estado 

de la urbanización y si con las obras 

comprometidas por la asociación de 
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comprometidas pola asociación de 

propietarios esas infraestruturas están en 

condicións de ser recibidas polo 

Concello sen que este teña que afrontar 

investimentos imprevistos. Advírtelles, 

ademais, sobre a legalidade do convenio 

de colaboración ao que vostedes se 

comprometen a asumir o 50 % do custo 

da mellora do sistema de drenaxe. A 

comunidade de propietarios advertiu que 

non sometería á asemblea xeral o 

convenio sen saber os custos e os 

investimentos ás que se comprometía, 

tamén a Xunta Reitora do Polígono 

advírtelles que todos os pasos que se 

están dando quedan supeditados á 

presentación de alegacións no trámite de 

información pública, e sempre a 

expensas do que acorde a Xunta Xeral de 

Propietarios. Dito doutro xeito, que 

empezaron a casa polo tellado e un 

asunto que requiriría un amplo e 

traballado consenso vai converterse 

nunha carreira de obstáculos.  

 

Soamente existe outro exemplo coñecido 

no Concello: a desastrosa xestión na que 

se atopa o IMCE. Teñen vostedes 3,5 

millóns de facturas sen pagar do ano 

2023 nun caixón. Segundo sinala a 

Intervención, facturas irregulares por 

non contar cos informes preceptivos e a 

firma dos funcionarios. Vostedes son 

conscientes da situación na que se atopan 

moitas persoas que ou non cobraron as 

festas de 2023 ou tiveron que adiantar do 

seu peto ese diñeiro cando xa entramos 

nas festas do 2024? Lamentable. E 

vostede, señora alcaldesa, leva pagos 

131 millóns de euros en facturas 

irregulares, debendo poñer fin a esa... 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—acabo xa, señora alcaldesa—. O noso 

grupo do Partido Popular está 

comprometido coa solución da 

regularización e a recepción do polígono 

de Pocomaco, pero non podemos 

compartir as formas que vostedes están a 

propietarios esas infraestructuras están en 

condiciones de ser recibidas por el 

Concello sin que este tenga que afrontar 

inversiones imprevistas. Les advierte, 

además, sobre la legalidad del convenio de 

colaboración al que ustedes se 

comprometen a asumir el 50 % del coste de 

la mejora del sistema de drenaje. La 

comunidad de propietarios advirtió que no 

sometería a la asamblea general el 

convenio sin saber los costes y las 

inversiones a las que se comprometía, 

también la Junta Rectora del Polígono les 

advierte que todos los pasos que se están 

dando quedan supeditados a la 

presentación de alegaciones en el trámite 

de información pública, y siempre a 

expensas de lo que acuerde la Junta 

General de Propietarios. Dicho de otro 

modo, que han empezado la casa por el 

tejado y un asunto que requeriría un amplio 

y trabajado consenso va a convertirse en 

una carrera de obstáculos.  

 

 

Solamente existe otro ejemplo conocido en 

el Concello: la desastrosa gestión en la que 

se encuentra el IMCE. Tienen ustedes 3,5 

millones de facturas sin pagar del año 2023 

en un cajón. Según señala la Intervención, 

facturas irregulares por no contar con los 

informes preceptivos y la firma de los 

funcionarios. ¿Ustedes son conscientes de 

la situación en la que se encuentran muchas 

personas que o no han cobrado las fiestas 

de 2023 o han tenido que adelantar de su 

bolsillo ese dinero cuando ya entramos en 

las fiestas del 2024? Lamentable. Y usted, 

señora alcaldesa, lleva pagados 131 

millones de euros en facturas irregulares, 

debiendo poner fin a esa… (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—acabo ya, señora alcaldesa—. Nuestro 

grupo del Partido Popular está 

comprometido con la solución de la 

regularización y la recepción del polígono 

de Pocomaco, pero no podemos compartir 

las formas que ustedes están utilizando 
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utilizar para resolver este asunto, 

votamos a favor do convenio para que 

queda claro o noso compromiso, pero 

imos absternos na tramitación desta 

addenda, dadas as reservas manifestadas 

pola Intervención e pola Xunta Reitora 

do polígono á espera das alegacións que 

se poidan formular no trámite de 

información pública. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, turno para o Grupo 

Socialista. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Perdón, señora alcaldesa.  

 

Presidencia 

 

Dígame. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Votamos en contra da addenda. Non nos 

imos a abster. Votamos en contra.  

 

Presidencia 

 

Ben. Apague o micro, por favor. Grazas, 

señor Deus.  

 

Turno para o señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bueno, creo que estamos diante dunha 

decisión que explica perfectamente cal é 

a actuación do Grupo Municipal do 

Partido Popular, e cada un pois terá que 

ser responsable das decisións que toma.  

 

Evidentemente, este goberno municipal si 

é o primeiro goberno municipal que trae 

a Pleno un convenio para resolver un 

problema que levaba 50 anos sen 

para resolver este asunto, hemos votado a 

favor del convenio para que quedase claro 

nuestro compromiso, pero vamos a 

abstenernos en la tramitación de esta 

adenda, dadas las reservas manifestadas 

por la Intervención y por la Junta Rectora 

del polígono a la espera de las alegaciones 

que se puedan formular en el trámite de 

información pública.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, turno para el Grupo 

Socialista. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Perdón, señora alcaldesa.  

 

Presidencia 

 

Dígame. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Votamos en contra de la adenda. No nos 

vamos a abstener. Votamos en contra. 

 

Presidencia 

 

Bien. Apague el micro, por favor. Gracias, 

señor Deus.  

 

Turno para el señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Bueno, creo que estamos ante una decisión 

que explica perfectamente cuál es la 

actuación del Grupo Municipal del Partido 

Popular, y cada uno pues tendrá que ser 

responsable de las decisiones que toma.  

 

Evidentemente, este gobierno municipal sí 

es el primer gobierno municipal que trae a 

Pleno un convenio para resolver un 

problema que llevaba 50 años sin resolver, 
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resolver, eu supoño que lles doe que se 

diga, pero é así. Os feitos son eses, o que 

vota cada un tamén, e o que lle teñan que 

explicar ás empresas que están pendentes 

de que este convenio se tramite tamén. 

Non nolo van a ter que explicar a nós, eh? 

Porque este goberno municipal fai o que 

ten que facer.  

 

Non están a favor de tramitar a addenda, 

non pasa nada. Serán responsables de que 

non se tramite o convenio porque saben 

perfectamente que cando votan en contra 

da addenda despois de escoitar a outro 

grupo municipal, como o do BNG, que 

ten unha posición, o que están é 

bloqueando, bloqueando o 

funcionamento e sendo responsables do 

que vaia a pasar. Non pasa absolutamente 

nada. Agora, o Goberno cumpre, non 

veñan aquí con historias de que falta 

nada, non falta nada. O que falta é que 

non o fixeron cando gobernaron, nos 

catro anos que gobernaron e que xa o ían 

facer, o ían facer, pero ao Pleno 

municipal non chegou nada. Por certo, 

nin atropelado nin sen atropelar. Entón, 

están no de Montoro: se cae España xa a 

levantaremos, en canto peor, mellor. 

Bueno, pois miren, nós o compromiso, 

quero dicir, aquí non se trouxo nada de 

forma unilateral, foi falado coa 

comunidade de propietarios, se deron os 

trámites correspondentes. Se trae a Pleno, 

precisamente, porque hai un informe dun 

habilitado que dice que é mellor traelo a 

Pleno, é dicir, se respecta absolutamente 

todo. Agora, non se quere que saia 

adiante, pois fáganse responsables de que 

xestionar diante de aqueles que van ter 

dificultades e non nolo achaquen a nós, 

porque a responsabilidade é súa. Agora 

tramitouse un convenio, tramitouse unha 

addenda, hai uns que creen que o 

Concello ten que poñer menos ou non 

poñer nada, os do polígono crerán que hai 

que poñer moito máis, e poden seguir así 

toda a vida.  

 

yo supongo que les duele que se diga, pero 

es así. Los hechos son esos, lo que vota 

cada uno también, y lo que les tengan que 

explicar a las empresas que están 

pendientes de que este convenio se tramite 

también. No nos lo van a tener que explicar 

a nosotros, ¿eh? Porque este gobierno 

municipal hace lo que tiene que hacer.  

 

No están a favor de tramitar la adenda, no 

pasa nada. Serán responsables de que no 

se tramite el convenio porque saben 

perfectamente que cuándo votan en contra 

de la adenda después de escuchar a otro 

grupo municipal, como el del BNG, que 

tiene una posición, lo que están es 

bloqueando, bloqueando el 

funcionamiento y siendo responsables del 

que vaya a pasar. No pasa absolutamente 

nada. Ahora, el Gobierno cumple, no 

vengan aquí con historias de que falta 

nada, no falta nada. Lo que falta es que no 

lo hicieron cuando gobernaron, en los 

cuatro años que gobernaron y que ya lo 

iban a hacer, lo iban a hacer, pero al Pleno 

municipal no llegó nada. Por cierto, ni 

atropellado ni sin atropellar. Entonces, 

están en lo de Montoro: si cae España ya la 

levantaremos, en cuanto peor, mejor. 

Bueno, pues miren, nosotros el 

compromiso, quiero decir, aquí no se trajo 

nada de forma unilateral, fue hablado con 

la comunidad de propietarios, se dieron los 

trámites correspondientes. Se trae a Pleno, 

precisamente, porque hay un informe de un 

habilitado que dice que es mejor traerlo a 

Pleno, es decir, se respeta absolutamente 

todo. Ahora, no se quiere que salga 

adelante, pues háganse responsables de 

que gestionar delante de aquellos que van 

a tener dificultades y no nos lo achaquen a 

nosotros, porque la responsabilidad es 

suya. Ahora se tramitó un convenio, se 

tramitó una adenda, hay unos que creen 

que el Ayuntamiento tiene que poner menos 

o no poner nada, los del polígono creerán 

que hay que poner mucho más, y pueden 

seguir así toda la vida.  
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Creo que hoxe queda retratado 

perfectamente o que está a suceder, que 

lles dá todo igual, lles dá absolutamente 

todo igual. Evidentemente, cada un ten 

que facer revisións das súas decisións, e 

hai algunhas que se tomaron no minuto 

un deste mandato. Non hai ningunha 

duda. Agora, eu creo que hai que tomar 

nota de todas esas e a partir de aí saber 

que vostedes teñen un problema, saben 

que este é un mandato municipal donde 

esta cidade vai a coller velocidade de 

cruceiro con grandes decisións. Entonces, 

pois, bueno, están no canto peor, mellor. 

Xa lles digo que así imos mal.  

 

Dado que falan de todo, o que non vén a 

conto, o que vén a conto, quero recordar 

dúas cousas: o 2 de maio de 1879 na Casa 

Laura en Madrid, carecendo os 

traballadores de liberdade para reunirse 

e asociarse fundouse clandestinamente o 

Partido Socialista Obreiro Español, 145 

anos de historia loitando polos dereitos 

dos traballadores e polos dereitos das 

persoas neste país. O digo porque fixeron 

aquí alusións á legalidade e á Casa 

Cornide e volven a falar desto e tal, e a 

verdade é que ao mellor facer un 

pouquiño de memoria, quero recordarlles 

o seguinte, tomado dun ilustre dos sete 

magníficos: Alianza Popular convocou 

unha reunión de directivos e delegados 

provinciais para decidir que se 

recomendaba ao seu grupo 

parlamentario, na Constitución, esa coa 

que se lles enche a boca, pero que non 

votaron. Na primeira votación triunfou o 

no ao proxecto constitucional, pero con 

pretextos, di este señor, de dubidoso 

fundamento, repetiuse a votación e por 

un par de voces contabilizadas a man 

alzada acordouse deixar liberdade aos 

deputados. Eu votei en contra porque a 

Constitución era ambigua. A historia está 

aí. Toda a construción, cada vez que é 

para construír algo neste país está o 

Partido Socialista, e cada vez que é para 

poñerlle o freno está o Partido Popular ou 

Creo que hoy queda retratado 

perfectamente lo que está sucediendo, que 

les da todo igual, les da absolutamente 

todo igual. Evidentemente, cada uno tiene 

que hacer revisiones de sus decisiones, y 

hay algunas que se tomaron en el minuto 

uno de este mandato. No hay ninguna 

duda. Ahora, yo creo que hay que tomar 

nota de todas esas y a partir de ahí saber 

que ustedes tienen un problema, saben que 

este es un mandato municipal donde esta 

ciudad va a coger velocidad de crucero 

con grandes decisiones. Entonces, pues, 

bueno, están en el cuanto peor, mejor. Ya 

les digo que así vamos mal.  

 

Dado que hablan de todo, lo que no viene 

a cuento, lo que viene a cuento, quiero 

recordar dos cosas: el 2 de mayo de 1879 

en la Casa Laura en Madrid, careciendo 

los trabajadores de libertad para reunirse y 

asociarse se fundó clandestinamente el 

Partido Socialista Obrero Español, 145 

años de historia luchando por los derechos 

de los trabajadores y por los derechos de 

las personas en este país. Lo digo porque 

hicieron aquí alusiones a la legalidad y a 

la Casa Cornide y vuelven a hablar de esto 

y tal, y la verdad es que a lo mejor hacer 

un poquito de memoria, quiero recordarles 

el siguiente, tomado de un ilustre de los 

siete magníficos: Alianza Popular convocó 

una reunión de directivos y delegados 

provinciales para decidir que se 

recomendaba a su grupo parlamentario, en 

la Constitución, esa con la que se les llena 

la boca, pero que no votaron. En la primera 

votación triunfó el no al proyecto 

constitucional, pero con pretextos, dice 

este señor, de dudoso fundamento, se 

repitió la votación y por un par de voces 

contabilizadas a mano alzada se acordó 

dejar libertad a los diputados. Yo voté en 

contra porque la Constitución era ambigua. 

La historia está ahí. Toda la construcción, 

cada vez que es para construir algo en este 

país está el Partido Socialista, y cada vez 

que es para ponerle el freno está el Partido 

Popular o lo que hubo antes del Partido 
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o que houbo antes do Partido Popular. 

Hoxe é un exemplo máis, e cada un ten 

que saber onde quere poñerse no lado da 

historia, o Partido Socialista púxose 

sempre no de construír (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención).  

 

Nada máis, señora alcaldesa. E moitas 

grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Remata aquí o debate deste Asunto 

número tres.  

 

Votación do asunto número tres 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número tres 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Abstense o Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (4 

abstencións). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Ben, decae o asunto e non é aprobado.  

 

Concellaría de Urbanismo, 

Rehabilitación e Vivenda 

 

Dirección da Área de Urbanismo 

 

Servizo de Planeamento e Xestión do 

Solo 

 

Popular. Hoy es un ejemplo más, y cada 

uno tiene que saber dónde quiere ponerse 

en el lado de la historia, el Partido 

Socialista se puso siempre en el de 

construir (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención).  

 

Nada más, señora alcaldesa. Y muchas 

gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Finaliza aquí el debate de este Asunto 

número tres.  

 

Votación del asunto número tres 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número tres 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Se abstiene el Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego (BNG) (4 

abstenciones). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Bien, decae el asunto y no es aprobado. 

 

Concejalía de Urbanismo, Rehabilitación 

y Vivienda 

 

Dirección del área de Urbanismo 

 

Servicio de Planeamiento y Gestión del 

Suelo 
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ASUNTO 4 

 

51. Expte. 631/2017/76 

Aprobación definitiva da modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal da Coruña, execución de 

sentenza sobre PXOM 2013.  

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 26 de abril de 

2024, co voto a favor dos Grupos 

municipais Socialista e do Partido 

Popular, e a abstención do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, proponse ao Pleno Municipal 

como ditame da Comisión, a adopción 

dos acordos seguintes: 

 

Primeiro. Aprobar definitivamente o 

documento denominado “Modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal de A Coruña, execución 

sentenza sobre o PXOM/2013. Starco 

Invest S.A. Febreiro 2024.”, redactado 

polas arquitectas Ana Marquina Torres e 

María Calvo Llano (colexiadas do COAG 

núms.2.135 e 2.858, respectivamente), e 

o avogado Pablo Fraga Varela. 

 

Segundo. Realizar os trámites previstos 

nos artigos 82 e 88 da Lei 2/2016, do solo 

de Galicia e artigos 199, 209 e 212 do 

Regulamento para o desenvolvemento da 

lei anterior, para a entrada en vigor do 

documento aprobado. 

 

Terceiro. Notificar este acordo ao 

demandante, ao Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia e aos Departamentos 

municipais interesados na tramitación do 

expediente 

 

ASUNTO 5 

 

52. Expte. 631/2024/68 

Aprobación do cambio de uso dunha 

ASUNTO 4 

 

51. Expte. 631/2017/76 

Aprobación definitiva de la modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal de A Coruña, ejecución de 

sentencia sobre PGOM 2013. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 26 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los Grupos 

municipales Socialista y del Partido 

Popular, y la abstención del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, se propone al Pleno Municipal 

como dictamen de la Comisión, la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

Primero. Aprobar definitivamente el 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal. Ejecución Sentencia sobre el 

PGOM 2013 Starco Invest, S.A. Febrero 

2024.”, redactado por las arquitectas Ana 

Marquina Torres y María Calvo Llano 

(colegiadas del COAG núms.2.135 y 2.858, 

respectivamente), y el abogado Pablo 

Fraga Varela.  

 

Segundo. Realizar los trámites previstos 

en los artículos 82 y 88 de la Ley 2/2016, 

del suelo de Galicia y artículos 199, 209 y 

212 del Reglamento para el desarrollo de 

la ley anterior, para la entrada en vigor del 

documento aprobado. 

 

Tercero. Notificar este acuerdo al 

demandante, al Tribunal Superior de 

Justicia de Galicia y a los Departamentos 

municipales interesados en la tramitación 

del expediente. 

 

ASUNTO 5 

 

52. Expte. 631/2024/68 

Aprobación del cambio de uso de una 
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superficie de titularidade municipal 

coa finalidade de engadila á parcela na 

que se sitúa o Centro de Educación 

Especial (CEE) Nosa Señora do 

Rosario. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 26 de abril de 

2024, co voto a favor dos Grupos 

municipais Socialista e do Partido 

Popular, e a abstención do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, proponse ao Pleno Municipal 

como ditame da Comisión, a adopción 

dos acordos seguintes: 

 

Primeiro. Cambiar o uso dunha 

superficie de 1.132 m2 de solo de 

titularidade municipal, cualificado como 

viario local público polo plan xeral, e 

estremeiro a Rolda de Camilo José Cela, 

número 2, pasando a ter unha 

cualificación urbanística de equipamento 

educativo público “ED (Pb)”, coa 

finalidade de engadilo á parcela con 

referencia catastral 8497902NH4989N, 

na que se sitúa o Centro de educación 

especial Nuestra Señora do Rosario. 

 

Segundo. Publicar este acordo no Diario 

Oficial de Galicia e no Boletín Oficial da 

Provincia, e achegar o documento á 

Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda da Xunta de Galicia, 

para a súa inscrición no Rexistro de 

Ordenación do Territorio e Planeamento 

Urbanístico de Galicia. 

 

Terceiro. Remitir o acordo aos 

Departamentos municipais interesados na 

súa tramitación, para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

superficie de titularidad municipal con la 

finalidad de añadirla a la parcela en la 

que se sitúa el Centro de Educación 

Especial (CEE) Nuestra Señora del 

Rosario. 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 26 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los Grupos 

municipales Socialista y del Partido 

Popular, y la abstención del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, se propone al Pleno Municipal 

como dictamen de la Comisión, la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

Primero. Cambiar el uso de una superficie 

de 1.132 m2 de suelo de titularidad 

municipal, calificado como vial local 

público por el plan general, y lindante con 

la Ronda de Camilo José Cela, número 2, 

pasando a tener una calificación 

urbanística de equipamiento educativo 

público “ED (Pb)”, con la finalidad de 

añadirlo a la parcela con referencia 

catastral 8497902NH4989N, en la que se 

sitúa el Centro de educación especial 

Nuestra Señora del Rosario. 

 

Segundo. Publicar este acuerdo en el 

Diario Oficial de Galicia y en el Boletín 

Oficial de la Provincia, y aportar el 

documento a la Consellería de Medio 

Ambiente, Territorio e Vivenda de la Xunta 

de Galicia, para su inscripción en el 

Registro de Ordenación del Territorio y 

Planeamiento Urbanístico de Galicia. 

 

Tercero. Remitir el acuerdo a los 

Departamentos municipales interesados en 

su tramitación, para su conocimiento. 

 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 
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Pasamos xa aos asuntos catro e cinco 

correspondentes a Concellaría de 

Urbanismo, Rehabilitación e Vivenda. 

Señor secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Si, de conformidade co acordado na 

Comisión de Portavoces, trataranse 

conxuntamente, aínda que se votarán de 

xeito separado, requirindo os dous 

maioría absoluta legal.  

 

Asunto número catro: aprobación 

definitiva da modificación puntual do 

Plan Xeral de Ordenación Municipal da 

Coruña, execución de sentenza sobre o 

Plan Xeral de Ordenación Municipal de 

2013.  

 

Asunto número cinco: aprobación do 

cambio de uso dunha superficie de 

titularidade municipal coa finalidade de 

engadila á parcela na que se sitúa o 

Centro de Educación Especial Nosa 

Señora do Rosario.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Ten a palabra o señor Díaz Gallego para 

a exposición conxunta dos dous asuntos 

que serán á súa vez debatidos 

conxuntamente nunha única quenda de 

cinco minutos, e a continuación votados 

por separado.  

 

Señor Díaz Gallego, ten a palabra.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, alcaldesa.  

 

Bos días.  

 

Traemos hoxe a este pleno municipal a 

aprobación de dous trámites urbanísticos 

 

Pasamos ya a los asuntos cuatro y cinco 

correspondientes a la Concejalía de 

Urbanismo, Rehabilitación y Vivienda. 

Señor secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Sí, de conformidad con lo acordado en la 

Comisión de Portavoces, se tratarán 

conjuntamente, aunque se votarán de 

forma separada, requiriendo las dos 

mayoría absoluta legal.  

 

Asunto número cuatro: aprobación 

definitiva de la modificación puntual del 

Plan General de Ordenación Municipal de 

A Coruña, ejecución de sentencia sobre el 

Plan General de Ordenación Municipal 

del 2013.  

 

Asunto número cinco: aprobación del 

cambio de uso de una superficie de 

titularidad municipal con la finalidad de 

añadirla a la parcela en la que se sitúa el 

Centro de Educación Especial Nuestra 

Señora del Rosario.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tiene la palabra el señor Díaz Gallego 

para la exposición conjunta de los dos 

asuntos que serán a su vez debatidos 

conjuntamente en un único turno de cinco 

minutos, y a continuación votados por 

separado.  

 

Señor Díaz Gallego, tiene la palabra.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, alcaldesa.  

 

Buenos días.  

 

Traemos hoy a este pleno municipal la 

aprobación de dos trámites urbanísticos de 
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de diferente natureza, por unha banda, a 

aprobación definitiva da modificación do 

Plan Xeral no ámbito do Polígono L27 

Moura Reixas con motivo da execución 

dunha sentenza, e por outro, un cambio 

de uso na avenida. Camilo José Cela coa 

finalidade de ampliar o solo de dotación 

educativo do Centro de Educación 

Especial Nosa Señora do Rosario. 

 

 

No caso do Polígono L27 Moura Reixas 

a súa tramitación iníciase en Xunta de 

Goberno no ano 2017, é aprobado 

inicialmente polo Pleno municipal o 9 de 

abril de 2018 e tras un período de 

exposición ao público no que tivo entrada 

unha única alegación dun dos 

propietarios do ámbito, que foi estimada 

parcialmente, foi aprobado 

provisionalmente no Pleno de febreiro de 

2023 cos votos a favor dos tres grupos 

municipais hoxe presentes na 

Corporación: BNG, Partido Popular e 

Grupo municipal Socialista. Como 

diciamos naquel pleno, os cambios que se 

introducían con respecto á aprobación 

inicial consistían na delimitación dunha 

área de normalización que facilite o 

desenvolvemento do chan industrial 

previsto e a cointroducción do ámbito de 

vivendas existentes dentro da norma 

zonal 4 coa finalidade de dar 

continuidade aos núcleos da Silva e A 

Fontenova, e garantir a conservación 

desas vivendas. É por tanto, esta 

ordenación que hoxe traemos a Pleno 

para aprobación definitiva, unha 

ordenación que aproveitando a 

necesidade de modificación motivada 

pola execución de sentenza atende con 

maior detalle e coidado á realidade 

construída da zona. 

 

Ás once horas e tres minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Lorenzo 

Torres.  

 

Con respecto ao documento da 

diferente naturaleza, por un lado, la 

aprobación definitiva de la modificación 

del Plan General en el ámbito del Polígono 

L27 Moura Rejas con motivo de la 

ejecución de una sentencia, y por otro, un 

cambio de uso en la avenida Camilo José 

Cela con la finalidad de ampliar el suelo de 

dotación educativo del Centro de 

Educación Especial Nuestra Señora del 

Rosario. 

 

En el caso del Polígono L27 Moura Rejas 

su tramitación se inicia en Junta de 

Gobierno en el año 2017, es aprobado 

inicialmente por el Pleno municipal el 9 de 

abril de 2018 y tras un período de 

exposición al público en el que tuvo 

entrada una única alegación de uno de los 

propietarios del ámbito, que fue estimada 

parcialmente, fue aprobado 

provisionalmente en el Pleno de febrero de 

2023 con los votos a favor de los tres 

grupos municipales hoy presentes en la 

Corporación: BNG, Partido Popular y 

Grupo municipal Socialista. Como 

decíamos en aquel pleno, los cambios que 

se introducían con respecto a la aprobación 

inicial consistían en la delimitación de un 

área de normalización que facilite el 

desarrollo del suelo industrial previsto y la 

cointroducción del ámbito de viviendas 

existentes dentro de la norma zonal 4 con 

la finalidad de dar continuidad a los 

núcleos de A Silva y A Fontenova, y 

garantizar la conservación de esas 

viviendas. Es por tanto, esta ordenación 

que hoy traemos a Pleno para aprobación 

definitiva, una ordenación que 

aprovechando la necesidad de 

modificación motivada por la ejecución de 

sentencia atiende con mayor detalle y 

cuidado a la realidad construida de la zona. 

 

 

A las once horas y tres minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Lorenzo 

Torres.  

 

Con respecto al documento de la 
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aprobación provisional non se producen 

cambios de relevancia máis aló da 

atención a un informe de 

telecomunicacións emitido pola 

Administración Xeral do Estado.  

 

No que respecta ao cambio de uso do solo 

municipal adxacente ao Centro de 

Educación Especial Nosa Señora do 

Rosario, o paso que hoxe damos neste 

pleno é a culminación dun proceso que 

iniciamos en outubro de 2022, despois de 

recibir á dirección do centro e a unha 

representación dos pais do mesmo. Nesa 

reunión expúxosenos un problema 

histórico que non fora atendido en 

mandatos anteriores, a necesidade de 

dotar ao Colexio A nosa Señora do 

Rosario de espazos libres que permitise 

aos nenos do centro ter un espazo de 

lecer de calidade no seu horario lectivo. 

Era o único centro educativo da cidade 

sen patio. Para atender a esa demanda 

desde a Concellería de Urbanismo, 

Vivenda, Infraestruturas e Mobilidade 

acometemos unha actuación das 

chamadas de urbanismo táctico, 

pechando o espazo de aparcamento 

situado diante do centro coa finalidade 

de convertelo nun espazo de lecer e 

estancia. Instalouse tamén mobiliario 

urbano e fixéronse experiencias de uso e 

deseño por parte da comunidade 

educativa nunha xornada coas familias. 

Esta actuación ademais de achegar 

notables vantaxes para o centro 

repercutiu positivamente tamén no 

barrio, xa que a proposta para 

transformar este espazo nun lugar 

xogable e  adaptado ás necesidades do 

centro contribúe ao obxectivo do Plan 

Xeral da cidade de consolidar a rolda de 

Camilo José Cela como un corredor 

verde.  

 

Hoxe vimos a este pleno para dar o paso 

definitivo do urbanismo táctico ao 

urbanismo regrado, modificando ese 

espazo público que figura como viario no 

aprobación provisional no se producen 

cambios de relevancia más allá de la 

atención a un informe de 

telecomunicaciones emitido por la 

Administración General del Estado.  

 

En lo que respecta al cambio de uso del 

suelo municipal adyacente al Centro de 

Educación Especial Nuestra Señora del 

Rosario, el paso que hoy damos en este 

pleno es la culminación de un proceso que 

iniciamos en octubre de 2022, después de 

recibir a la dirección del centro y a una 

representación de los padres del mismo. En 

esa reunión se nos expuso un problema 

histórico que no había sido atendido en 

mandatos anteriores, la necesidad de dotar 

al Colegio Nuestra Señora del Rosario de 

espacios libres que permitiese a los niños 

del centro tener un espacio de ocio de 

calidad en su horario lectivo. Era el único 

centro educativo de la ciudad sin patio. 

Para atender a esa demanda desde la 

Concejalía de Urbanismo, Vivienda, 

Infraestructuras y Movilidad acometimos 

una actuación de las llamadas de 

urbanismo táctico, cerrando el espacio de 

aparcamiento situado delante del centro 

con la finalidad de convertirlo en un 

espacio de ocio y estancia. Se instaló 

también mobiliario urbano y se hicieron 

experiencias de uso y diseño por parte de la 

comunidad educativa en una jornada con 

las familias. Esta actuación además de 

aportar notables ventajas para el centro 

repercutió positivamente también en el 

barrio, ya que la propuesta para 

transformar este espacio en un lugar 

jugable y adaptado a las necesidades del 

centro contribuye al objetivo del Plan 

General de la ciudad de consolidar la ronda 

de Camilo José Cela como un corredor 

verde.  

 

 

Hoy venimos a este pleno a dar el paso 

definitivo del urbanismo táctico al 

urbanismo reglado, modificando ese 

espacio público que figura como viario en 
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plan e cambiándoo por solo dotacional 

educativo. Este cambio permitirá 

executar un proxecto xa redactado para 

a adaptación definitiva da zona cun 

espazo de xogo e goce para os nenos e 

nenas do Colexio A nosa Señora do 

Rosario. Unha intervención que ademais 

non será un feito illado, senón que será 

continuidade doutra intervención que 

está a impulsar a Concellería de 

Educación no CEIP Ramón da Sagra, 

onde se humanizará o espazo libre do 

centro mediante un proxecto no que do 

mesmo xeito que no da nosa Señora do 

Rosario participou activamente a 

comunidade educativa.  

 

É por isto, por esa necesidade da 

execución dunha sentenza e por esa 

necesidade de dotar ao Colexio de 

Educación Especial dun patio de 

calidade para os nenos, que hoxe 

pedimos a aprobación de ambos  trámites 

urbanísticos.  

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz.  

 

Turno para o BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Ben, no que ten a ver coa aprobación 

definitiva da modificación puntual do 

PXOM para dar resposta á sentenza do 

Tribunal Superior de Xustiza imos votar 

a favor. Entendemos que o que se 

pretende é dar resposta á sentenza á que 

me referín, modificar o Plan con todas as 

consecuencias de que pase de ser solo 

urbano non consolidado a solo urbano 

consolidado. Non hai novidades ao 

respecto da aprobación provisional e en 

coherencia co voto favorábel que tivemos 

el planeamiento y cambiándolo por suelo 

dotacional educativo. Este cambio 

permitirá ejecutar un proyecto ya redactado 

para la adaptación definitiva de la zona con 

un espacio de juego y disfrute para los 

niños y niñas del Colegio Nuestra Señora 

del Rosario. Una intervención que además 

no será un hecho aislado, sino que será 

continuidad de otra intervención que está 

impulsando la Concejalía de Educación en 

el CEIP Ramón de la Sagra, donde se 

humanizará el espacio libre del centro 

mediante un proyecto en el que al igual que 

en el de Nuestra Señora del Rosario ha 

participado activamente la comunidad 

educativa.  

 

Es por esto, por esa necesidad de la 

ejecución de una sentencia y por esa 

necesidad de dotar al Colegio de Educación 

Especial de un patio de calidad para los 

niños, que hoy pedimos la aprobación de 

ambos trámites urbanísticos.  

 

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz.  

 

Turno para el BNG, señora Veira.  

 

Señora Veira González 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Bien, en lo relativo a la aprobación 

definitiva de la modificación puntual del 

PGOM para dar respuesta a la sentencia 

del Tribunal Superior de Justicia vamos a 

votar a favor. Entendemos que lo que se 

pretende es dar respuesta a la sentencia a 

la que me referí, modificar el Plan con 

todas las consecuencias de que pase de ser 

suelo urbano no consolidado a suelo 

urbano consolidado. No hay novedades al 

respeto de la aprobación provisional y en 

coherencia con el voto favorable que 
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naquel momento hoxe, como digo, 

votaremos a favor.  

 

Ás once horas e seis minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Lorenzo 

Torres.  

 

E no que ten a ver co cambio de uso da 

parcela destinada a aparcadoiro 

actualmente para que finalmente sexa 

utilizada como patio do Centro de 

Educación Especial Nosa Señora do 

Rosario, como non podía ser doutro xeito, 

imos votar a favor. A favor de que as 

nenas e os nenos con diversidade 

funcional que asisten a este centro teñan 

o mesmo dereito a gozaren dun patio en 

condicións, o dereito a teren momentos 

de ocio ao aire libre dentro da súa xornada 

escolar como calquera outro rapaz ou 

rapaza. Un dereito moito máis importante 

e moito máis relevante do que outros nos 

que haxa xente que poidan entender que 

coliden.  

 

Os nosos parabéns, os parabéns do Grupo 

municipal do BNG á comunidade 

educativa do centro especial, do Centro 

de Educación Especial Nosa Señora do 

Rosario, á comunidade educativa actual, 

pero tamén á que estivo nese centro 

noutros momentos, porque esta é unha 

reivindicación histórica, como ben 

indicaba o concelleiro, os nosos parabéns 

pola súa perseverancia nesta demanda 

que agora ten toda a viabilidade de se 

converter nunha realidade.  

 

Nada máis pola miña banda.  

 

Ás once horas e oito minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira.  

 

Turno do Partido Popular, señor Deus.  

tuvimos en aquel momento hoy, cómo digo, 

votaremos a favor.  

 

A las once horas y seis minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Lorenzo 

Torres.  

 

Y en lo que respecta al cambio de uso de la 

parcela destinada a aparcamiento 

actualmente para que finalmente sea 

utilizada como patio del Centro de 

Educación Especial Nuestra Señora del 

Rosario, como no podía ser de otro modo, 

vamos a votar a favor. A favor de que las 

niñas y los niños con diversidad funcional 

que asisten a este centro tengan el mismo 

derecho a disfrutar de un patio en 

condiciones, el derecho a tener momentos 

de ocio al aire libre dentro de su jornada 

escolar como cualquier otro niño o niña. 

Un derecho mucho más importante y 

mucho más relevante del que otros en los 

que haya gente que puedan entender que 

coliden.  

 

Nuestra enhorabuena, la enhorabuena del 

Grupo municipal del BNG a la comunidad 

educativa del centro especial, del Centro 

de Educación Especial Nuestra Señora del 

Rosario, a la comunidad educativa actual, 

pero también a la que estuvo en ese centro 

en otros momentos, porque esta es una 

reivindicación histórica, como bien 

indicaba el concejal, nuestra enhorabuena 

por su perseverancia en esta demanda que 

ahora tiene toda la viabilidad de 

convertirse en una realidad.  

 

Nada más por mi parte.  

 

A las once horas y ocho minutos sale del 

Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira.  

 

Turno del Partido Popular, señor Deus. 
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Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas.  

 

Este asunto tráese a este pleno —estou a 

falar do tema da aprobación definitiva da 

modificación puntual do Plan Xeral— 

nun expediente para dar cumprimento a 

unha sentenza xudicial firme de data 19 

de setembro de 2015, e esa sentenza ten a 

súa orixe nun procedemento contencioso 

administrativo que a empresa Starco 

Invest interpón contra a aprobación do 

Plan Xeral no ámbito do Polígono 127, 

lugar de Moura Reixas cunha superficie 

de 14.886 metros cadrado. Como 

antecedentes cabe sinalar que dita 

empresa presentou antes da aprobación 

do Plan Xeral unha alegación na que 

solicitaba que ese polígono fose reducido 

na súa superficie para facelo máis viable 

en xestión urbanística. Así figura na súa 

contestación das alegacións na que se 

recolle a petición da empresa dividindo o 

polígono inicial en dous: o Polígono 27 e 

o 28. Con todo iso, Starco Invest presenta 

un recurso contencioso administrativo 

contra a aprobación definitiva do Plan 

Xeral. A sentenza recaída falla a favor da 

demandante no que se refire á finca da 

súa propiedade de 5.300 metros e 

declárase que debe ser cualificada como 

solo urbano consolidado e excluída do 

Polígono 27. 

 

Este resumo quedaría aí se non fose 

porque desde a data da sentenza pasaron 

nove anos e a tramitación deste 

expediente converteuse nunha lea só 

comprensible se se analiza a realidade 

dos dous mandatos municipais 

anteriores. No Pleno do 9 de abril de 

2018 —mandato da Marea— apróbase 

inicialmente esta modificación puntual 

que se somete a información pública e 

que recibe unha única alegación da 

empresa na que di que o documento 

aprobado non se axusta aos termos da 

 

Señora Deus Álvarez 

 

Muchas gracias.  

 

Este asunto se trae a este pleno —estoy 

hablando del tema de la aprobación 

definitiva de la modificación puntual del 

Plan General— en un expediente para dar 

cumplimiento a una sentencia judicial 

firme de fecha 19 de septiembre de 2015, y 

esa sentencia tiene su origen en un 

procedimiento contencioso administrativo 

que la empresa Starco Invest interpone 

contra la aprobación del Plan General en el 

ámbito del Polígono 127, lugar de Moura 

Rejas con una superficie de 14.886 metros 

cuadrado. Como antecedentes cabe señalar 

que dicha empresa presentó antes de la 

aprobación del Plan General una alegación 

en la que solicitaba que ese polígono fuese 

reducido en su superficie para hacerlo más 

viable en gestión urbanística. Así figura en 

su contestación de las alegaciones en la que 

se recoge la petición de la empresa 

dividiendo el polígono inicial en dos: el 

Polígono 27 y el 28. Con todo ello, Starco 

Invest presenta un recurso contencioso 

administrativo contra la aprobación 

definitiva del Plan General. La sentencia 

recaída falla a favor de la demandante en lo 

que se refiere a la finca de su propiedad de 

5.300 metros y se declara que debe ser 

calificada como suelo urbano consolidado 

y excluida del Polígono 27. 

 

Este resumen se quedaría ahí si no fuera 

porque desde la fecha de la sentencia han 

pasado nueve años y la tramitación de este 

expediente se convirtió en un lío solo 

comprensible si se analiza la realidad de los 

dos mandatos municipales anteriores. En el 

Pleno del 9 de abril de 2018 —mandato de 

la Marea— se aprueba inicialmente esta 

modificación puntual que se somete a 

información pública y que recibe una única 

alegación de la empresa en la que dice que 

el documento aprobado no se ajusta a los 

términos de la sentencia por ser la 
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sentenza por ser a ordenación e a 

delimitación propostas arbitrarias. Estas 

alegacións desestímanse polos servizos 

técnicos municipais nese momento. Por 

algunha razón finalizado o mandato de 

Marea o 3 de xuño do 19 redáctase un 

novo informe polo Departamento de 

Planeamento, estimando parcialmente 

esas alegacións excluíndo a parcela do 

alegante desa delimitación arbitraria. 

Non é ata finais do ano 2020 cando se 

chega a un acordo coa empresa que se 

recolle no documento de aprobación 

provisional. Este mesmo asunto levase a 

Pleno do 4 de novembro de 2021 e foi 

retirado antes do seu debate polo entón 

concelleiro, señor Villoslada, porque se 

supón que non tiña o voto favorable da 

Marea, pero excluíndo ao PP do diálogo. 

O Pleno do 2 de febreiro do 23 votamos 

a favor da aprobación provisional desta 

modificación puntual do planeamento. 

Ao parecer con posterioridade 

detectáronse algúns erros técnicos no 

documento que se recollen no documento 

final de data febreiro de 2024. Por 

suposto para cumprir a sentenza 

votaremos a favor.  

 

No tema da aprobación do cambio de uso 

do Colexio de Educación Especial Nosa 

Señora do Rosario, este centro de 

educación especial atópase situado no 

barrio de Elviña entre a avenida de 

Monelos e a rolda Camilo José Cela. 

Atópase situado nunha parcela de 1.687 

metros cadrados na que practicamente 

toda a parcela está ocupada pola 

edificación coa excepción dun pequeno 

patio situado na parte posterior e os 

retranqueos lindeiros desa edificación ao 

resto de parcelas. Esta parcela na que se 

sitúa o centro é propiedade do Concello 

da Coruña. Esta proposta realizada polo 

Servizo Técnico de Edificación consiste 

en reformar o patio actual do colexio de 

educación especial engadindo á parcela 

que ocupa unha superficie destinada a 

aparcamento público na que aparcaban 

ordenación y la delimitación propuestas 

arbitrarias. Estas alegaciones se desestiman 

por los servicios técnicos municipales en 

ese momento. Por alguna razón finalizado 

el mandato de Marea el 3 de junio del 19 se 

redacta un nuevo informe por el 

Departamento de Planeamiento, estimando 

parcialmente esas alegaciones excluyendo 

la parcela del alegante de esa delimitación 

arbitraria. No es hasta finales del año 2020 

cuando se llega a un acuerdo con la 

empresa que se recoge en el documento de 

aprobación provisional. Este mismo asunto 

se lleva a Pleno de 4 de noviembre de 2021 

y fue retirado antes de su debate por el 

entonces concejal, señor Villoslada, porque 

se supone que no tenía el voto favorable de 

la Marea, pero excluyendo al PP del 

diálogo. El Pleno del 2 de febrero del 23 

votamos a favor de la aprobación 

provisional de esta modificación puntual 

del planeamiento. Al parecer con 

posterioridad se detectaron algunos errores 

técnicos en el documento que se recogen en 

el documento final de fecha febrero de 

2024. Por supuesto para cumplir la 

sentencia votaremos a favor.  

 

 

En el tema de la aprobación del cambio de 

uso del Colegio de Educación Especial 

Nuestra Señora del Rosario, este centro de 

educación especial se encuentra situado en 

el barrio de Elviña entre la avenida de 

Monelos y la ronda Camilo José Cela. Se 

encuentra situado en una parcela de 1.687 

metros cuadrados en la que prácticamente 

toda la parcela está ocupada por la 

edificación con la excepción de un pequeño 

patio situado en la parte posterior y los 

retranqueos linderos de esa edificación al 

resto de parcelas. Esta parcela en la que se 

ubica el centro es propiedad del Concello 

de A Coruña. Esta propuesta realizada por 

el Servicio Técnico de Edificación consiste 

en reformar el patio actual del colegio de 

educación especial añadiendo a la parcela 

que ocupa una superficie destinada a 

aparcamiento público en la que aparcaban 
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uns 12 vehículos. Na actualidade esa 

parcela está valada e xa non é utilizada 

como aparcamento. Por tanto, proponse 

o cambio de cualificación urbanística 

deste chan cualificado como viario local 

público cunha superficie de 1.132 metros 

cadrados a equipamento educativo 

público. É evidente que desta forma 

lógrase dotar ao centro dun patio de xogo 

para os alumnos máis amplo e onde 

poder desenvolver mellor as súas 

actividades. É evidente tamén que se 

perden polo menos 12 prazas de 

aparcamento para eses veciños da zona, 

que en conversacións mantidas con eles 

polo noso grupo manifestan que as 

necesidades de aparcamento son grandes 

dada a elevada densidade de vivendas 

nesa zona do barrio e que os edificios non 

dispoñen na súa maioría de prazas de 

garaxe. É por iso, e como sabemos que 

este goberno municipal preocúpalles 

pouco as necesidades de aparcamento 

dos veciños dos barrios, e que a política 

da señora alcaldesa é que se non tes un 

cortello non pode comprar unha vaca, 

facémoslles unha proposta que poden ter 

en conta ou non á hora de executar este 

proxecto: deixar unha franxa paralela ao 

viario público desta parcela lindeira coa 

rolda Camilo José Cela para dar unha 

alternativa a esas 12 prazas de 

aparcamento que se suprimiron, mesmo 

poden ser en batería, debido a que 

dispoñen dunha fronte de máis de 40 

metros o cal permitiría situar 

aparcamentos e deixar un acceso desde 

ese viario a ese patio novo do colexio. 

Teñan en conta ou non a nosa proposta 

votaremos a favor tamén deste asunto.  

 

E lembrarlle, señor Lage, que cando 

mírannos a nós polo temas dos asuntos 

que decaen neste pleno, eu creo que o fan 

un pouco sen pensalo porque a quen ten 

que mirar é aos seus socios, connosco 

non falan, non tratan nin convenian 

absolutamente nada. Quen os deixa 

colgados e polo que perden os asuntos é 

unos 12 vehículos. En la actualidad esa 

parcela está vallada y ya no es utilizada 

como aparcamiento. Por lo tanto, se 

propone el cambio de calificación 

urbanística de este suelo calificado como 

viario local público con una superficie de 

1.132 metros cuadrados a equipamiento 

educativo público. Es evidente que de esta 

forma se logra dotar al centro de un patio 

de juego para los alumnos más amplio y en 

donde poder desarrollar mejor sus 

actividades. Es evidente también que se 

pierden al menos 12 plazas de 

aparcamiento para esos vecinos de la zona, 

que en conversaciones mantenidas con 

ellos por nuestro grupo manifiestan que las 

necesidades de aparcamiento son grandes 

dada la elevada densidad de viviendas en 

esa zona del barrio y que los edificios no 

disponen en su mayoría de plazas de garaje. 

Es por ello, y como sabemos que este 

gobierno municipal les preocupa poco las 

necesidades de aparcamiento de los 

vecinos de los barrios, y que la política de 

la señora alcaldesa es que si no tienes un 

establo no puede comprar una vaca, les 

hacemos una propuesta que pueden tener 

en cuenta o no a la hora de ejecutar este 

proyecto: dejar una franja paralela al viario 

público de esta parcela lindante con la 

ronda Camilo José Cela para dar una 

alternativa a esas 12 plazas de 

aparcamiento que se han suprimido, 

incluso pueden ser en batería, puesto que 

disponen de un frente de más de 40 metros 

lo cual permitiría situar aparcamientos y 

dejar un acceso desde ese vial a ese patio 

nuevo del colegio. Tengan en cuenta o no 

nuestra propuesta votaremos a favor 

también de este asunto.  

 

Y recordarle, señor Lage, que cuando 

miran a nosotros por el temas de los 

asuntos que decaen en este pleno, yo creo 

que lo hacen un poco sin pensarlo porque a 

quien tienen que mirar es a sus socios, con 

nosotros no hablan, no tratan ni convenian 

absolutamente nada. Quienes los dejan 

colgados y por lo que pierden los asuntos 
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porque os seus socios non contan con 

vostedes.  

 

Moitas grazas 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Pecha a quenda de debate o señor Díaz.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si. Grazas, alcaldesa.  

 

Ben, señora Veira, nada, agradecer o 

voto favorable en ambos asuntos do 

Grupo municipal do BNG. Desde logo 

pola miña banda, tamén creo que falo en 

nome do Goberno local, sumarme ás 

felicitacións á comunidade educativa do 

Centro de Educación Especial da nosa 

Señora do Rosario, tanto o actual, 

efectivamente, como as anteriores que 

levan moito tempo pelexando porque o 

único colexio —como dicía— o único 

centro educativo da cidade que non tiña 

patio e que non tiña un espazo no que os 

nenos puidesen saír a xogar, que se cadra 

mesmo ata é máis grave no caso dun 

centro de educación especial, non?, que 

non fose así. Grazas á súa loita e grazas 

a todas as reunións que mantivemos con 

eles e a ese proceso participativo que 

están a realizar cos técnicos que 

redactaron o proxecto pois van ter por fin 

un patio no que gozar, e un patio no que 

ter o seu tempo de lecer como o resto dos 

nenos da cidade que nos seus colexios si 

o teñen.  

 

 

Señor Deus, pola miña banda tamén 

agradecer o voto favorable ao Grupo 

municipal do Partido Popular ao asunto 

catro, ao relativo ao Polígono de Moura 

Reixas. Como sabe vostede ben, as 

tramitacións urbanísticas son procesos 

lentos, pero, ben, hoxe temos xa este 

es porque sus socios no cuentan con 

ustedes.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Cierra el turno de debate o señor Díaz.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí. Gracias, alcaldesa.  

 

Bueno, señora Veira, nada, agradecer el 

voto favorable en ambos asuntos del Grupo 

municipal del BNG. Desde luego por mi 

parte, también creo que hablo en nombre 

del Gobierno local, sumarme a las 

felicitaciones a la comunidad educativa del 

Centro de Educación Especial de Nuestra 

Señora del Rosario, tanto el actual, 

efectivamente, como las anteriores que 

llevan mucho tiempo peleando porque el 

único colegio —como decía— el único 

centro educativo de la ciudad que no tenía 

patio y que no tenía un espacio en el que 

los niños pudiesen salir a jugar, que a lo 

mejor incluso hasta es más grave en el caso 

de un centro de educación especial, ¿no?, 

que no fuese así. Gracias a su lucha y 

gracias a todas las reuniones que hemos 

mantenido con ellos y a ese proceso 

participativo que están realizando con los 

técnicos que redactaron el proyecto pues 

van a tener por fin un patio en el que 

disfrutar, y un patio en el que tener su 

tiempo de ocio como el resto de los niños 

de la ciudad que en sus colegios sí lo 

tienen.  

 

Señor Deus, por mi parte también 

agradecer el voto favorable al Grupo 

municipal del Partido Popular al asunto 

cuatro, al relativo al Polígono de Moura 

Rejas. Como sabe usted bien, las 

tramitaciones urbanísticas son procesos 

lentos, pero, bueno, hoy tenemos ya este 
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documento para aprobación definitiva e 

damos solución e cumprimento á 

sentenza que é o que máis urxía e o que 

máis preocupaba a este goberno local.  

 

Ás once horas e quince minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Jorquera 

Caselas.  

 

En relación ao Asunto cinco, co asunto 

da modificación do Colexio A nosa 

Señora do Rosario, ben, volvemos coas 

prazas de aparcamento, xa me tardaba 

vostede en ter unha confrontación, non?, 

por perda de prazas de aparcamento, xa 

o botaba, botábao de menos, agora tenas 

coa miña compañeira Nereida, ben, pero 

todo chega, non? 

 

Este goberno local, dixémolo sempre, 

desde logo prioriza a calidade do espazo 

público, prioriza a calidade dos espazos 

de lecer e de paseo e de recreo da xente 

fronte, ben, ao suposto dereito a aparcar 

en vía pública, neste caso, pois di de 12 

prazas de aparcamento. Logo, creo que 

coincidimos todos a pesar do seu 

discurso en que é máis importante que os 

nenos dese colexio teñan un patio onde 

poder xogar que 12 coches estean 

estacionados nesa praza. En todo caso, 

tamén lle digo que si que se deu solución 

ao aparcamento que se perdeu, se pasou 

pola rolda de Camilo José Cela puido ver 

que xa no mandato pasado se cambiou 

todo o estacionamento dun dos lados a 

batería precisamente, e pintáronse as 

prazas, non?, que era unha 

reivindicación da Asociación de Veciños 

do Barrio das Flores, que non estaban 

pintadas e delimitadas, aparcábase mal e 

por tanto perdíanse estacionamentos, 

fíxose iso precisamente para gañar. 

 

A proposta que nos expoñen, ben, 

entendo que a concelleira de mobilidade 

a analizará, pero xa lle comento que non 

sería viable no sentido de que alí 

estacionan xusto nese punto os autobuses 

documento para aprobación definitiva y 

damos solución y cumplimiento a la 

sentencia que es lo que más urgía y lo que 

más preocupaba a este gobierno local.  

 

A las once horas y quince minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Jorquera 

Caselas. 

 

En relación al Asunto cinco, con el asunto 

de la modificación del Colegio Nuestra 

Señora del Rosario, bueno, volvemos con 

las plazas de aparcamiento, ya me tardaba 

usted en tener una confrontación, ¿no?, por 

pérdida de plazas de aparcamiento, ya lo 

echaba, lo echaba de menos, ahora las tiene 

con mi compañera Nereida, bueno, pero 

todo llega, ¿no? 

 

Este gobierno local, lo hemos dicho 

siempre, desde luego prioriza la calidad del 

espacio público, prioriza la calidad de los 

espacios de ocio y de paseo y de recreo de 

la gente frente, bueno, al supuesto derecho 

a aparcar en vía pública, en este caso, pues 

dice de 12 plazas de aparcamiento. Luego, 

creo que coincidimos todos a pesar de su 

discurso en que es más importante que los 

niños de ese colegio tengan un patio donde 

poder jugar que 12 coches estén 

estacionados en esa plaza. En todo caso, 

también le digo que sí que se dio solución 

al aparcamiento que se ha perdido, si pasó 

por la ronda de Camilo José Cela pudo ver 

que ya en el mandato pasado se cambió 

todo el estacionamiento de uno de los lados 

a batería precisamente, y se pintaron las 

plazas, ¿no?, que era una reivindicación de 

la Asociación de Vecinos del Barrio de las 

Flores, que no estaban pintadas y 

delimitadas, se aparcaba mal y por tanto se 

perdían estacionamientos, se hizo eso 

precisamente para ganar.  

 

La propuesta que nos plantean, bueno, 

entiendo que la concejala de movilidad la 

analizará, pero ya le comento que no sería 

viable en el sentido de que allí estacionan 

justo en ese punto los autobuses escolares 
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escolares dos tres CEIP da zona porque 

non poden acceder ás portas principais, 

aí estaciona o bus escolar do María Pita, 

o bus escolar do Ramón da Sagra e o bus 

escolar do propio Nosa Señora do 

Rosario, por tanto, non podería 

habilitarse esa zona de aparcamento que 

di.  

 

Agradecer en todo caso o voto favorable 

e agradecer aos dous grupos municipais 

que poidan saír estes dous asuntos 

adiante. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Díaz. 

 

Rematado o debate procedemos á 

votación por separado dos asuntos desta 

área.  

 

Asunto número catro.  

 

Votación do asunto número catro 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número catro 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobado por 

unanimidade.  

 

Acordo 

 

Primeiro. Aprobar definitivamente o 

de los tres CEIP de la zona porque no 

pueden acceder a las puertas principales, 

ahí estaciona el bus escolar del María Pita, 

el bus escolar del Ramón de la Sagra y el 

bus escolar del propio Nuestra Señora del 

Rosario, por lo tanto, no podría habilitarse 

esa zona de aparcamiento que dice.  

 

 

Agradecer en todo caso el voto favorable y 

agradecer a los dos grupos municipales que 

puedan salir estos dos asuntos adelante.  

 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Díaz. 

 

Finalizado el debate procede a la votación 

por separado de los asuntos de esta área.  

 

 

Asunto número cuatro.  

 

Votación do asunto número cuatro 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número cuatro 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobado por 

unanimidad.  

 

Acuerdo 

 

Primero. Aprobar definitivamente el 
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documento denominado “Modificación 

puntual do Plan Xeral de Ordenación 

Municipal de A Coruña, execución 

sentenza sobre o PXOM/2013. Starco 

Invest S.A. Febreiro 2024.”, redactado 

polas arquitectas Ana Marquina Torres e 

María Calvo Llano (colexiadas do COAG 

núms.2.135 e 2.858, respectivamente), e 

o avogado Pablo Fraga Varela. 

 

Segundo. Realizar os trámites previstos 

nos artigos 82 e 88 da Lei 2/2016, do solo 

de Galicia e artigos 199, 209 e 212 do 

Regulamento para o desenvolvemento da 

lei anterior, para a entrada en vigor do 

documento aprobado. 

 

Terceiro. Notificar este acordo ao 

demandante, ao Tribunal Superior de 

Xustiza de Galicia e aos Departamentos 

municipais interesados na tramitación do 

expediente. 

 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación o asunto número cinco 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Grazas, queda tamén aprobado por 

unanimidade.  

 

Acordo 

 

Primeiro. Cambiar o uso dunha superficie 

documento denominado “Modificación 

puntual del Plan General de Ordenación 

Municipal. Ejecución Sentencia sobre el 

PGOM 2013 Starco Invest, S.A. Febrero 

2024.”, redactado por las arquitectas Ana 

Marquina Torres y María Calvo Llano 

(colegiadas del COAG núms.2.135 y 2.858, 

respectivamente), y el abogado Pablo 

Fraga Varela.  

 

Segundo. Realizar los trámites previstos en 

los artículos 82 y 88 de la Ley 2/2016, del 

suelo de Galicia y artículos 199, 209 y 212 

del Reglamento para el desarrollo de la ley 

anterior, para la entrada en vigor del 

documento aprobado. 

 

Tercero. Notificar este acuerdo al 

demandante, al Tribunal Superior de 

Justicia de Galicia y a los Departamentos 

municipales interesados en la tramitación 

del expediente. 

 

 

Votación do asunto número cinco 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación el asunto número cinco 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Gracias, queda también aprobado por 

unanimidad.  

 

Acuerdo 

 

Primero. Cambiar el uso de una superficie 
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de 1.132 m2 de solo de titularidade 

municipal, cualificado como viario local 

público polo plan xeral, e estremeiro a 

Rolda de Camilo José Cela, número 2, 

pasando a ter unha cualificación 

urbanística de equipamento educativo 

público “ED (Pb)”, coa finalidade de 

engadilo á parcela con referencia catastral 

8497902NH4989N, na que se sitúa o 

Centro de educación especial Nuestra 

Señora do Rosario. 

 

Segundo. Publicar este acordo no Diario 

Oficial de Galicia e no Boletín Oficial da 

Provincia, e achegar o documento á 

Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda da Xunta de Galicia, 

para a súa inscrición no Rexistro de 

Ordenación do Territorio e Planeamento 

Urbanístico de Galicia. 

 

Terceiro. Remitir o acordo aos 

Departamentos municipais interesados na 

súa tramitación, para os efectos do seu 

coñecemento. 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

Coordinación Xeral da Área de 

Alcaldía 

 

Dirección da Área de Asesoría 

Xurídica 

ASUNTO 6 

 

53. Comparecencia no Procedemento 

ordinario 4114/2024 promovido pola 

Asociación Defensa do Común contra a 

aprobación definitiva do documento 

denominado “Estudo de detalle 

parcela 2 PERI A Maestranza. 

Novembro 2023”. 

 

Este asunto foi ditaminado 

favorablemente pola Comisión 

Informativa de Economía, Facenda, 

Planificación Urbana e Administración 

Xeral en sesión celebrada o 26 de abril de 

2024, co voto a favor dos Grupos 

de 1.132 m2 de suelo de titularidad 

municipal, calificado como vial local 

público por el plan general, y lindante con 

la Ronda de Camilo José Cela, número 2, 

pasando a tener una calificación 

urbanística de equipamiento educativo 

público “ED (Pb)”, con la finalidad de 

añadirlo a la parcela con referencia 

catastral 8497902NH4989N, en la que se 

sitúa el Centro de educación especial 

Nuestra Señora del Rosario. 

 

Segundo. Publicar este acuerdo en el 

Diario Oficial de Galicia y en el Boletín 

Oficial de la Provincia, y aportar el 

documento a la Consellería de Medio 

Ambiente, Territorio e Vivenda de la Xunta 

de Galicia, para su inscripción en el 

Registro de Ordenación del Territorio y 

Planeamiento Urbanístico de Galicia. 

 

Tercero. Remitir el acuerdo a los 

Departamentos municipales interesados en 

su tramitación, para su conocimiento 

 

 

ÁREA DE ALCALDÍA 

 

Coordinación General del Área de 

Alcaldía 

 

Dirección del Área de Asesoría Jurídica 

 

ASUNTO 6 

 

53. Comparecencia en el Procedimiento 

ordinario 4114/2024 promovido por la 

Asociación Defensa do Común contra la 

aprobación definitiva del documento 

denominado “Estudio de detalle parcela 2 

PERI A Maestranza. Noviembre 2023”. 

 

 

Este asunto fue dictaminado 

favorablemente por la Comisión 

Informativa de Economía, Hacienda, 

Planificación Urbana y Administración 

General en sesión celebrada el 26 de abril 

de 2024, con el voto a favor de los Grupos 
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Municipais Socialista e do Partido 

Popular, e a abstención do Grupo 

Municipal do Bloque Nacionalista 

Galego, proponse ao Pleno Municipal 

como ditame da Comisión, a adopción 

dos acordos seguintes: 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 4114/2024 promovido por 

Asociación Defensa do Común contra a 

aprobación definitiva do documento 

denominado “Estudio de Detalle Parcela 

2 PERI La Maestranza. Noviembre 

2023”. 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao director da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos letrados municipais  

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña,  D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol,  Dª. María Hernández García e D. 

Fernando Aradas García, 

indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Área de Alcaldía, asunto número 6. Señor 

secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Comparecencia no procedemento 

ordinario 4114/2024 promovido pola 

Asociación Defensa do Común contra a 

aprobación definitiva do documento 

denominado “Estudo de detalle Parcela 2 

PERI A Maestranza. Novembro 2023. 

 

Presidencia 

Municipales Socialista y del Partido 

Popular, y la abstención del Grupo 

Municipal del Bloque Nacionalista 

Galego, se propone al Pleno Municipal 

como dictamen de la Comisión, la 

adopción de los acuerdos siguientes: 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 4114/2024 promovido por 

Asociación Defensa do Común contra la 

aprobación definitiva del documento 

denominado “Estudio de Detalle Parcela 2 

PERI La Maestranza. Noviembre 2023”. 

 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los letrados de los Servicios Jurídicos 

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol, Dª. María Hernández García y D. 

Fernando Aradas García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Área de Alcaldía, asunto número 6. Señor 

secretario.  

 

Señor Secretario 

 

Personamiento en el procedimiento 

ordinario 4114/2024 promovido por la 

Asociación Defensa do Común contra la 

aprobación definitiva del documento 

denominado “Estudio de detalle Parcela 2 

PERI A Maestranza. Noviembre 2023. 

 

Presidencia 
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Efectivamente, tal e como consta no 

enunciado do asunto que se trae a 

votación para a comparecencia no P.O. 

4114/2024, nun procedemento 

contencioso administrativo que interpón 

a Asociación Defensa do Común contra 

ese estudo de detalle na parcela da 

Maestranza. E o acordo que debe 

adoptarse polo Pleno ao tratarse dun 

asunto da súa competencia é a 

comparecencia no procedemento 

ordinario e conferir a representación 

municipal ao director da Asesoría 

Xurídica e aos letrados da propia 

Asesoría facultándolles coas 

competencias e facultades, valga a 

redundancia, que contén a Lei. Polo tanto, 

sen máis e sen haber lugar ao debate neste 

asunto procedemos directamente á 

votación.  

 

Votación do asunto número seis 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación do asunto número seis 

relacionado na orde do día, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobado por 

unanimidade da Corporación.  

 

Señora Veira González 

 

Señora alcaldesa, se me permite, se nos 

permite queriamos explicar o voto.  

 

 

Efectivamente, tal y como consta en el 

enunciado del asunto que se trae a 

votación para la comparecencia en el P.O. 

4114/2024, en un procedimiento 

contencioso administrativo que interpone 

la Asociación Defensa do Común contra 

ese estudio de detalle en la parcela de la 

Maestranza. Y el acuerdo que debe 

adoptarse por el Pleno al tratarse de un 

asunto de su competencia es el 

personamiento en el procedimiento 

ordinario y conferir la representación 

municipal al director de la Asesoría 

Jurídica y a los letrados de la propia 

Asesoría facultándoles con las 

competencias y facultades, valga la 

redundancia, que contiene la Ley. Por lo 

tanto, sin más y sin haber lugar al debate 

en este asunto procedemos directamente a 

la votación. 

 

Votación do asunto número seis 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

la votación del asunto número seis 

relacionado en el orden del día, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobado por 

unanimidad de la Corporación.  

 

Señora Veira González 

 

Señora alcaldesa, si me permite, si nos 

permite queríamos explicar el voto.  
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Presidencia  

 

Si, señora Veira. Brevemente para a 

explicación do voto emitido ten a palabra.  

 

 

Señora Veira González 

 

Moi rápido, simplemente o que queremos 

puntualizar é que aínda que nós 

votásemos en contra deste estudo de 

detalle e ademais o argumentásemos en 

base a dez motivos sobre a nosa visión do 

urbanismo, sobre o Invied, da protección 

do matrimo.., do patrimonio —perdón— 

e da historia da cidade, entendemos que 

agora se teña que defender xudicialmente 

e que ademais este punto simplemente ao 

que se refire é a que o Concello, 

efectivamente, compareza e defenda os 

intereses municipais.  

 

 

Nada máis.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Acordo 

 

1º.- Comparecer no Procedemento 

Ordinario 4114/2024 promovido por 

Asociación Defensa do Común contra a 

aprobación definitiva do documento 

denominado “Estudio de Detalle Parcela 

2 Peri La Maestranza. Noviembre 2023”. 

 

2º.- Con este fin confírese a 

representación municipal ao director da 

Asesoría Xurídica D. José Abelardo 

Blanco Serrano e aos letrados municipais  

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña,  D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol,  Dª. María Hernández García e D. 

Fernando Aradas García, 

indistintamente, facultándoos 

amplamente para interpoñer os recursos 

Presidencia  

 

Sí, señora Veira. Brevemente para la 

explicación del voto emitido tiene la 

palabra.  

 

Señora Veira González 

 

Muy rápido, simplemente lo que queremos 

puntualizar es que aunque nosotros 

votáramos en contra de este estudio de 

detalle y además lo argumentáramos en 

base a diez motivos sobre nuestra visión 

del urbanismo, sobre el Invied, de la 

protección del matrimo.., del patrimonio —

perdón— y de la historia de la ciudad, 

entendemos que ahora se tenga que 

defender judicialmente y que además este 

punto simplemente a lo que se refiere es a 

que el Ayuntamiento, efectivamente, 

comparezca y defienda los intereses 

municipales.  

 

Nada más.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Acuerdo 

 

1º.- Personarse en el Procedimiento 

Ordinario 4114/2024 promovido por 

Asociación Defensa do Común contra la 

aprobación definitiva del documento 

denominado “Estudio de Detalle Parcela 2 

Peri La Maestranza. Noviembre 2023”. 

 

2º.- A tal fin se confiere la representación 

municipal al director de la Asesoría 

Jurídica D. José Abelardo Blanco Serrano 

y a los letrados de los Servicios Jurídicos 

Dª. María José Macías Mourelle, D. 

Francisco Javier Mato Fariña, D. Miguel 

Anxo López Prado, D. José María Pérez 

Ferrol, Dª. María Hernández García y D. 

Fernando Aradas García, indistintamente, 

facultándolos ampliamente para 

interponer los recursos ordinarios y 
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ordinarios e extraordinarios que 

procederen contra todo tipo de 

resolucións que puideren ditarse no 

procedemento se foran desfavorables ao 

Concello. 

 

Presidencia 

 

Remata a Parte Resolutiva do Pleno —

pode saír—, pasamos á Parte non 

Resolutiva. Señor secretario. 

 

Ás once horas e dezaoito minutos saen 

do Salón de Sesións os señores Mora do 

Campo e Díaz Gallego, e a señora 

Neira Fernández. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN. 

 

54. Ter coñecemento: 

 

- Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a número cinco mil 

oitocentos noventa e cinco (5.895), do 

oito de abril de dous mil vinte e catro, á 

número sete mil quiñentos sete  (7.507), 

do vinte e cinco de abril de dous mil vinte 

e catro. 

 

- E dos decretos da Alcaldía, desde o 

número mil setecentos cincuenta e dous 

(1.752), do oito de abril de dous mil vinte 

e catro, ao número dous mil trescentos 

vinte e cinco (2.325), do vinte e cinco de 

abril de dous mil vinte e catro. 

 

Señor Secretario 

 

A continuación mocións, rogos e 

preguntas. 

 

2º. Mocións 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

extraordinarios que procedieren contra 

todo tipo de resoluciones que pudieren 

dictarse en el procedimiento si fueran 

desfavorables al Ayuntamiento. 

 

 

Presidencia 

 

Finaliza la Parte Resolutiva del Pleno —

puede salir—, pasamos a la Parte no 

Resolutiva. Señor secretario. 

 

A las once horas y dieciocho minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Mora do Campo y Díaz Gallego, y la 

señora Neira Fernández. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

54. Tomar conocimiento: 

 

- De las resoluciones de la Junta de 

Gobierno Local, desde la número cinco mil 

ochocientos noventa y cinco (5.895) de 

ocho de abril de dos mil veinticuatro, a la 

número siete mil quinientos siete (7.507), 

de veinticinco de abril de dos mil 

veinticuatro. 

 

- Y de los decretos de la Alcaldía, desde el 

número mil setecientos cincuenta y dos 

(1.752), de ocho de abril de dos mil 

veinticuatro, al número dos mil trescientos 

veinticinco (3.325), de veinticinco de abril 

de dos mil veinticuatro. 

 

Señor Secretario 

 

A continuación mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

2º. Mociones 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 
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Primeira. Moción sobre o futuro dos 

terreos do porto interior da Coruña. 

 

Presidencia 

 

Ben, iniciamos o debate das mocións coa 

primeira das presentadas polo Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego relativa ó futuro dos terreos do 

porto interior da Coruña. A esta moción 

non constan emendas.  

 

Señor Jorquera, ten a palabra. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Moitas grazas. 

 

Nesta moción sobre o futuro dos terreos 

do porto interior recollemos boa parte das 

reflexións e propostas que a Comisión 

Aberta en Defensa do Común e unha serie 

de organizacións e entidades trasladaron 

ó conxunto dos grupos municipais, por 

iso quero aproveitar para mandar un 

saúdo ós representantes de Defensa do 

Común —se non me confundo hai algún 

membro deles na Tribuna, dígoo porque 

dende onde estou non vexo a Tribuna—. 

 

 

Creo que na actualidade existe un amplo 

consenso en considerar que o escenario 

deseñado nos convenios de 2004 está 

superado ó permitir os aproveitamentos 

urbanísticos e terciarios en terreos 

portuarios que, ó marxe doutras 

consideracións, en absoluto se 

corresponde coas necesidades da Coruña 

de hoxe. Tamén parece haber consenso en 

que o deseño futuro da denominada 

fachada marítima debe asentarse nos 

seguintes eixos básicos: mantemento da 

titularidade pública dos terreos, atención 

ós usos produtivos. Quero lembrar que o 

porto interior ten que seguir sendo o 

porto. Non todas as actividades portuarias 

poden trasladarse ó porto exterior e é 

necesario desenvolver a economía azul 

Primera. Moción sobre el futuro de los 

terrenos del puerto interior de A Coruña. 

 

Presidencia 

 

Ben, iniciamos el debate de las mociones 

con la primera de las presentadas por el 

Grupo municipal del Bloque Nacionalista 

Galego relativa al futuro de los terrenos 

del puerto interior de A Coruña. A esta 

moción no constan enmiendas.  

 

Señor Jorquera, tiene la palabra. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Muchas gracias. 

 

En esta moción sobre el futuro de los 

terrenos del puerto interior recogemos 

buena parte de las reflexiones y propuestas 

que la Comisión Aberta en Defensa do 

Común y una serie de organizaciones y 

entidades trasladaron al conjunto de los 

grupos municipales, por eso quiero 

aprovechar para mandar un saludo a los 

representantes de Defensa do Común —si 

no me equivoco hay algún miembro de 

ellos en la Tribuna, lo digo porque desde 

donde estoy no veo la Tribuna—. 

 

Creo que en la actualidad existe un amplio 

consenso en considerar que el escenario 

diseñado en los convenios de 2004 está 

superado al permitir los aprovechamientos 

urbanísticos y terciarios en terrenos 

portuarios que, al margen de otras 

consideraciones, en absoluto se 

corresponde con las necesidades de A 

Coruña de hoy. También parece haber 

consenso en que el diseño futuro de la 

denominada fachada marítima debe 

asentarse en los siguientes ejes básicos: 

mantenimiento de la titularidad pública de 

los terrenos, atención a los usos 

productivos. Quiero recordar que el puerto 

interior tiene que seguir siendo el puerto. 

No todas las actividades portuarias pueden 

trasladarse al puerto exterior y es 
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promovendo o establecemento de 

industria innovadora vinculada á 

economía do mar, e tamén parece haber 

consenso en que os espazos liberados de 

actividades portuarias son unha 

oportunidade para deseñar a Coruña do 

futuro, resolvendo a integración porto-

cidade, ampliando zonas verdes, creando 

zonas de lecer, dotacións, equipamentos 

públicos e resolvendo necesidades de 

mobilidade a escala metropolitana, por 

exemplo, impulsando a creación dun 

intercambiador de transporte marítimo-

terrestre que inclúa o aproveitamento do 

tendido ferroviario existente para por en 

marcha servizos de tren de proximidade, 

mais a realidade é que todo isto a día de 

hoxe non se concretou nos pasos 

necesarios para impulsar esta 

transformación. 

 

 

Non se creou un consorcio ou un ente 

análogo coa participación das distintas 

administracións implicadas; non houbo 

avances na condonación da débeda do 

Porto ou solucións financeiras análogas 

que eviten que esa débeda represente 

unha hipoteca, non só para o Porto, senón 

para a propia cidade; e tampouco houbo 

avances á hora de elaborar unha proposta 

de ordenación de usos e urbanística dos 

terreos do Porto que substitúan a prevista 

no PXOM. Por exemplo, estes días é 

noticia que o Consello de Administración 

do Porto aprobou a solicitude de 

concesión da Fundación Marta Ortega 

durante seis anos prorrogábeis outros tres 

para dotar o peirao de Batería dun espazo 

expositivo.  

 

Ás once horas e vinte e dous minutos 

entran no Salón de Sesións os señores 

Mora do Campo e Díaz Gallego. 

 

Non cuestionamos que as actividades 

expositivas, como as organizadas pola 

Fundación Marta Ortega, podan dar vida 

e ser un elemento de dinamización desta 

necesario desarrollar la economía azul 

promoviendo el establecimiento de 

industria innovadora vinculada a la 

economía del mar, y también parece haber 

consenso en que los espacios liberados de 

actividades portuarias son una 

oportunidad para diseñar la Coruña del 

futuro, resolviendo la integración puerto-

ciudad, ampliando zonas verdes, creando 

zonas de ocio, dotaciones, equipamientos 

públicos y resolviendo necesidades de 

movilidad a escala metropolitana, por 

ejemplo, impulsando la creación de un 

intercambiador de transporte marítimo-

terrestre que incluya el aprovechamiento 

del tendido ferroviario existente para 

poner en marcha servicios de tren de 

proximidad, pero la realidad es que todo 

esto a día de hoy no se concretó en los 

pasos necesarios para impulsar esta 

transformación. 

 

No se creó un consorcio o un ente análogo 

con la participación de las distintas 

administraciones implicadas; no hubo 

avances en la condonación de la deuda del 

Puerto o soluciones financieras análogas 

que eviten que esa deuda represente una 

hipoteca, no solo para el Puerto, sino para 

la propia ciudad; y tampoco hubo avances 

a la hora de elaborar una propuesta de 

ordenación de usos y urbanística de los 

terrenos del Puerto que sustituyan la 

prevista en el PGOM. Por ejemplo, estos 

días es noticia que el Consejo de 

Administración del Puerto aprobó la 

solicitud de concesión de la Fundación 

Marta Ortega durante seis años 

prorrogables otros tres para dotar al 

muelle de Batería de un espacio expositivo.  

 

A las once horas y veintidós minutos 

entran en el Salón de Sesiones los señores 

Mora do Campo y Díaz Gallego. 

 

No cuestionamos que las actividades 

expositivas, como las organizadas por la 

Fundación Marta Ortega, puedan dar vida 

y ser un elemento de dinamización de esta 
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área portuaria, pero ó noso xuízo é 

imprescindíbel definir os usos e a 

ordenación urbanística destes peiraos e 

do conxunto do ámbito portuario para que 

estes non se vexan condicionados por 

decisións de facto. Por exemplo, parece 

evidente que os peiraos de Batería e 

Calvo Sotelo deberían estar destinados 

preferentemente a espazos libres e zonas 

verdes, creando un grande parque urbano 

que integre os Xardíns de Méndez Núñez 

como se contemplaba, por exemplo, na 

proposta elaborada por un equipo da 

Universidade da Coruña por encargo do 

propio Concello.  

 

Por iso cremos que urxe elaborar unha 

proposta de ordenación deste ámbito e 

tamén da área de San Diego, do mesmo 

xeito que entendemos que hai que dotar a 

cidadanía de canles de participación 

porque estamos a falar da Coruña do 

futuro e iso nos compete a todos e todas. 

 

Polas razóns devanditas solicitamos o 

voto favorábel a esta moción. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Poden saír os concelleiros e concelleiras 

que o solicitaron. 

 

Ás once horas e vinte e tres minutos 

saen do Salón de Sesións as señoras 

Díaz Vázquez e Canosa Domínguez, e o 

señor Vázquez Martínez. 

 

E continuamos o debate co Partido 

Popular. Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

e a todas. 

 

Estou totalmente de acordo con vostede, 

área portuaria, pero a nuestro juicio es 

imprescindible definir los usos y la 

ordenación urbanística de estos muelles y 

del conjunto del ámbito portuario para que 

estos no se vean condicionados por 

decisiones de facto. Por ejemplo, parece 

evidente que los muelles de Batería y Calvo 

Sotelo deberían estar destinados 

preferentemente a espacios libres y zonas 

verdes, creando un gran parque urbano 

que integre los Jardines de Méndez Núñez 

como se contemplaba, por ejemplo, en la 

propuesta elaborada por un equipo de la 

Universidade da Coruña bajo encargo del 

propio Ayuntamiento.  

 

Por eso creemos que urge elaborar una 

propuesta de ordenación de este ámbito y 

también del área de San Diego, al igual 

que entendemos que hay que dotar a la 

ciudadanía de canales de participación 

porque estamos hablando de A Coruña del 

futuro y eso nos compete a todos y todas. 

 

Por las razones dichas solicitamos el voto 

favorable a esta moción. Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Pueden salir los concejales y concejalas 

que lo solicitaron. 

 

A las once horas y veintitrés minutos 

salen del Salón de Sesiones las señoras 

Díaz Vázquez y Canosa Domínguez, y el 

señor Vázquez Martínez. 

 

Y continuamos el debate con el Partido 

Popular. Señor Lorenzo. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y a todas. 

 

Estoy totalmente de acuerdo con usted, 
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señor Jorquera, con esta moción que trae 

hoxe a Pleno, pero permítame que lle 

faga unha pequena censura. Vostede é o 

presidente da Comisión municipal de 

desenvolvemento do porto, da fachada 

marítima, e neste ano só nos reunimos 

unha vez. Eu creo que deberiamos ser 

máis áxiles, se estamos a falar do futuro 

da cidade, debería vostede polo menos 

convocarnos máis veces, sobre todo para 

ter coñecemento, para ter coñecemento 

do que está a facer este concello, este 

goberno municipal, respecto a este tema, 

porque nós sempre nos queixamos da 

falta de diálogo que ten este goberno 

municipal. Hoxe tivemos neste pleno un 

claro exemplo, non? no tema de 

Pocomaco. A nós en ningún momento se 

nos puxo en contacto o Goberno.  

 

 

Eu non sei se vostedes falaron cos seus 

socios de goberno, que son os do Bloque, 

pero non somos nós responsables que 

non se aprobe un expediente que é unha 

chapuza e, sobre todo, que haxa reparos 

por parte dos interventor e sobre todo 

que non houbese diálogo, nin coa 

oposición nin, por suposto, tamén coa 

Xunta de Propietarios de Pocomaco. 

 

Entón, eu creo que isto, de verdade, 

botarlle a culpa aos de en fronte da falta 

de capacidade que teñen vostedes de 

negociar e de resolver os problemas 

desta cidade, non me parece de recibo. 

Pero é bo, xa digo, é bo que se manteña 

ese diálogo co porto. Estou totalmente de 

acordo con vostede en temas que eu creo 

que xa non admiten discusión e que son 

admitidos por todos: que no porto os 

terreos teñen que ser públicos; que fai 

falta desenvolver os usos; que hai que 

respectar eses usos portuarios que aínda 

ten o porto; que é moi importante ese 

consorcio; que tamén é moi importante 

abrir tamén o diálogo á cidadanía e aos 

expertos, que nos iluminen e nos 

informen sobre todo de que é o que 

señor Jorquera, con esta moción que trae 

hoy a Pleno, pero permítame que le haga 

una pequeña censura. Usted es el 

presidente de la Comisión municipal de 

desarrollo del puerto, de la fachada 

marítima, y en este año solo nos hemos 

reunido una vez. Yo creo que deberíamos 

ser más ágiles, si estamos hablando del 

futuro de la ciudad, debería usted al menos 

convocarnos más veces, sobre todo para 

tener conocimiento, para tener 

conocimiento de lo que está haciendo este 

concello, este gobierno municipal, respecto 

a este tema, porque nosotros siempre nos 

quejamos de la falta de diálogo que tiene 

este gobierno municipal. Hoy hemos tenido 

en este pleno un claro ejemplo ¿no? en el 

tema de Pocomaco. A nosotros en ningún 

momento se nos ha puesto en contacto el 

Gobierno.  

 

Yo no sé si ustedes hablaron con sus socios 

de gobierno, que son los del Bloque, pero 

no somos nosotros responsables que no se 

apruebe un expediente que es una chapuza 

y, sobre todo, que haya reparos por parte de 

los interventor y sobre todo que no haya 

habido diálogo, ni con la oposición ni, por 

supuesto, también con la Junta de 

Propietarios de Pocomaco. 

 

Entonces, yo creo que esto, de verdad, 

echarle la culpa a los de enfrente de la falta 

de capacidad que tienen ustedes de 

negociar y de resolver los problemas de 

esta ciudad, no me parece de recibo. Pero 

es bueno, ya digo, es bueno que se 

mantenga ese diálogo con el puerto. Estoy 

totalmente de acuerdo con usted en temas 

que yo creo que ya no admiten discusión y 

que son admitidos por todos: que en el 

puerto los terrenos tienen que ser públicos; 

que hace falta desarrollar los usos; que hay 

que respetar esos usos portuarios que aún 

tiene el puerto; que es muy importante ese 

consorcio; que también es muy importante 

abrir también el diálogo a la ciudadanía y a 

los expertos, que nos iluminen y nos 

informen sobre todo de qué es lo que 
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queremos facer ou que é o que quere a 

sociedade que se faga no porto, porque 

eu creo que é o maior proxecto de futuro 

que ten esta cidade. 

 

Por suposto que todas estas cousas hai 

que facelas sen pausa, pero sen présa 

tamén porque non creo que sexa de 

recibo apurarse ou ter precipitación 

nestes temas, pero como di o outro, hai 

que facelo con boa letra porque estamos 

a decidir, sobre todo, e temos unha 

oportunidade única de que enmarcará o 

futuro da nosa cidade. 

 

Tamén, por suposto, alégrame que 

recolla na súa moción unha das 

propostas que nós levabamos no 

programa, que era unir, elevar a Mariña 

á praza de Ourense e crear uns xardíns 

soterrando o tráfico e propoñendo un 

acordo con todas as demais 

administracións. Por suposto, eu creo 

que o Partido Popular foi o único que no 

seu momento, cando houbo as eleccións 

municipais, levabamos no noso 

programa un proxecto respecto ao porto, 

pero temos que ser realistas e partimos 

de dúas mochilas, dúas mochilas que 

vostede xa algo falou delas. Por unha 

banda os convenios do 2004 están aí, hai 

que renegocialos. Estou totalmente de 

acordo con vostede que xa non se 

corresponden coa realidade actual que 

ten esta cidade, pero é importante 

renegocialos, e quizais isto vai unido a 

outro tema que tamén vostede falou, 

señor Jorquera, que é o financiamento.  

 

Ás once horas e vinte e seis minutos 

entran no Salón de Sesións as señoras 

Díaz Vázquez, Canosa Domínguez e 

Neira Fernández, e o señor Vázquez 

Martínez.  

 

O tema da débeda do Porto. Estamos a 

falar de case 300 millóns de euros, 286 

millóns, creo lembrar. Aquí aprobouse 

varias veces mocións para pedir a 

queremos hacer o qué es lo que quiere la 

sociedad que se haga en el puerto, porque 

yo creo que es el mayor proyecto de futuro 

que tiene esta ciudad. 

 

Por supuesto que todas estas cosas hay que 

hacerlas sin pausa, pero sin prisa también 

porque no creo que sea de recibo apurarse 

o tener precipitación en estos temas, pero 

como dice el otro, hay que hacerlo con 

buena letra porque estamos decidiendo, 

sobre todo, y tenemos una oportunidad 

única de que enmarcará el futuro de nuestra 

ciudad. 

 

También, por supuesto, me alegra que 

recoja en su moción una de las propuestas 

que nosotros llevábamos en el programa, 

que era unir, elevar la Marina a la plaza de 

Orense y crear unos jardines soterrando el 

tráfico y proponiendo un acuerdo con todas 

las demás administraciones. Por supuesto, 

yo creo que el Partido Popular fue el único 

que en su momento, cuando hubo las 

elecciones municipales, llevábamos en 

nuestro programa un proyecto respecto al 

puerto, pero tenemos que ser realistas y 

partimos de dos mochilas, dos mochilas 

que usted ya algo ha hablado de ellas. Por 

un lado los convenios del 2004 están ahí, 

hay que renegociarlos. Estoy totalmente de 

acuerdo con usted que ya no se 

corresponden con la realidad actual que 

tiene esta ciudad, pero es importante 

renegociarlos, y quizás esto va unido a otro 

tema que también usted habló, señor 

Jorquera, que es la financiación.  

 

 

A las once horas y veintiséis minutos 

entran en el Salón de Sesiones las señoras 

Díaz Vázquez, Canosa Domínguez y 

Neira Fernández, y el señor Vázquez 

Martínez.  

 

El tema de la deuda del Puerto. Estamos 

hablando de casi 300 millones de euros, 

286 millones, creo recordar. Aquí se ha 

aprobado varias veces mociones para pedir 
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condonación desa débeda ou unha 

medida similar, non? e isto, por suposto, 

supoñería, se se conseguise por parte 

deste goberno municipal do Partido 

Socialista, que tamén goberna en 

Madrid, se conseguise do mesmo xeito 

que se conseguiu en Valencia, pois esta 

condonación, solucionaríanse moitos 

problemas. 

 

E outra das mochilas que temos eu creo 

que é o liderado (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), claro, porque a alcaldesa, 

que debería ser a que exercería o 

liderado nesta cidade e neste tema, non o 

fixo ata o día de hoxe e sobre todo perdeu 

credibilidade porque faltou á súa 

palabra, propuxo acordos que despois 

non cumpriu. 

 

Hoxe falábase que esta cidade ía coller 

ritmo de velocidade de cruceiro. Eu podo 

falar do pasado e do presente, e do 

futuro. No 2004 falabamos do futuro, no 

2024 falamos do pasado e estamos a 

xestionar o presente do que antes era 

futuro, e vemos como se está xestionando 

nesta cidade. Esa velocidade de cruceiro 

non se onde a ve o señor Lage. Na Cidade 

das Tic aprobamos a sociedade, ata o día 

de hoxe está sen crear, está o modelo sen 

definir, non hai plan director. A Aesia 

algo máis do mesmo, moito anuncio. 

Nostián, deportes, bus urbano, estamos a 

falar de concesións (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) caducadas, que 

non se tramitaron, a día de hoxe anos e 

anos de concesións caducadas, e esa é a 

velocidade de cruceiro da que vostede 

fala. 

 

Mire, a velocidade de cruceiro só a hai 

nas licenzas urbanísticas cando se lle 

corresponde a vostede cambiar a licenza 

dun uso dunha vivenda da súa 

propiedade ou cando se lle corresponde 

a vostede facer obras sen licenza. Aí si 

la condonación de esa deuda o una medida 

similar, ¿no? y esto, por supuesto, 

supondría, si se consiguiera por parte de 

este gobierno municipal del Partido 

Socialista, que también gobierna en 

Madrid, si consiguiera al igual que se 

consiguió en Valencia, pues esta 

condonación, se solucionarían muchos 

problemas. 

 

Y otra de las mochilas que tenemos yo creo 

que es el liderazgo (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención), claro, porque la 

alcaldesa, que debería ser la que ejercería 

el liderazgo en esta ciudad y en este tema, 

no lo ha hecho hasta el día de hoy y sobre 

todo ha perdido credibilidad porque ha 

faltado a su palabra, ha propuesto acuerdos 

que después no ha cumplido. 

 

Hoy se hablaba que esta ciudad iba a coger 

ritmo de velocidad de crucero. Yo puedo 

hablar del pasado y del presente, y del 

futuro. En el 2004 hablábamos del futuro, 

en el 2024 hablamos del pasado y estamos 

gestionando el presente de lo que antes era 

futuro, y vemos cómo se está gestionando 

en esta ciudad. Esa velocidad de crucero no 

sé dónde la ve el señor Lage. En la Ciudad 

de las Tic hemos aprobado la sociedad, 

hasta el día de hoy está sin crear, está el 

modelo sin definir, no hay plan director. La 

Aesia algo más de lo mismo, mucho 

anuncio. Nostián, deportes, bus urbano, 

estamos hablando de concesiones (se oyen 

dos señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención) 

caducadas, que no se han tramitado, a día 

de hoy años y años de concesiones 

caducadas, y esa es la velocidad de crucero 

de la que usted habla. 

 

Mire, la velocidad de crucero solo la hay en 

las licencias urbanísticas cuando se le 

corresponde a usted cambiar la licencia de 

un uso de una vivienda de su propiedad o 

cuando se le corresponde a usted hacer 

obras sin licencia. Ahí sí que utiliza usted 
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que utiliza vostede esa velocidade de 

cruceiro que non utilizan vostedes para 

gobernar esta cidade. 

 

Xa digo, o futuro depende do que 

fagamos... 

 

Presidencia 

 

Terminou, señor Lorenzo, o seu turno. 

Leva dous... 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Termino xa... si. 

 

Presidencia 

 

...minutos e medio de máis, terminou o 

turno. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Si... se me deixa terminar... 

 

Presidencia 

 

Turno para o señor Lage por parte do 

Goberno municipal. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, a posición que imos a 

manter nesta moción é a mesma posición 

que levamos mantendo dende que 

estamos nesta corporación municipal, que 

é a dun voto favorable, e polo tanto 

podemos coincidir tanto co fondo que 

manifesta como coas propostas que pon 

na parte resolutiva, comezando pola 

propia condonación da débeda, como 

vostede xa sabe.  

 

esa velocidad de crucero que no utilizan 

ustedes para gobernar esta ciudad. 

 

 

Ya digo, el futuro depende de lo que 

hagamos... 

 

Presidencia 

 

Terminó, señor Lorenzo, su turno. Lleva 

dos... 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Termino ya... sí. 

 

Presidencia 

 

...minutos y medio de más, terminó el 

turno. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Sí... si me deja terminar... 

 

Presidencia 

 

Turno para el señor Lage por parte del 

Gobierno municipal. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Jorquera, la posición que vamos a 

mantener en esta moción es la misma 

posición que llevamos manteniendo desde 

que estamos en esta corporación 

municipal, que es la de un voto favorable, 

y por lo tanto podemos coincidir tanto con 

el fondo que manifiesta como con las 

propuestas que pone en la parte resolutiva, 

comenzando por la propia condonación de 

la deuda, como usted ya sabe.  
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Creo que é importante facer unha 

reflexión sobre a integración dos terreos 

portuarios, unha reflexión baseada nunha 

evidencia que debe de ser, non obstante, 

destacada. É dicir, o marco de debate 

sobre o futuro dos peiraos interiores non 

ten nada que ver hoxe co marco de debate 

que había fai cinco, seis anos, e desde 

logo ten pouco que ver co 2004. Hoxe 

ninguén fala de se se vende ou non, antes 

pedíase a apertura dos peiraos que foron 

quedando sen actividade. Hoxe o que xa 

ninguén propón é pechalos. Son milleiros 

de coruñeses e coruñesas que pasean por 

Batería, que acoden a concertos alí ou que 

visitan as excelentes exposicións 

organizadas pola Fundación MOP. Van 

pola terceira, se non recordo mal. 

 

Conto todo isto porque entre o marco de 

debate anterior e o actual hai algo moi 

sinxelo de entender e é o 2019 e a 

chegada de Inés Rey á Alcaldía. Pode 

gustar ou non gustar, pero é un feito. 

Dende 2004 ata a entrada deste goberno 

municipal puidéronse facer moitas 

maquetas, moitas disquisicións, discutir 

se había convenios vixentes ou non, pero 

desde logo non se deran pasos. Como con 

outros asuntos, aínda que lles fastidie ou 

non lles guste. 

 

Poderíamos estar falando de moitos 

asuntos, pero quero recordar que a obra 

do tren a Punta Langosteira non estivo en 

marcha ata que chegou Inés Rey á 

Alcaldía. Sen tren non teríamos garantido 

o traslado da actividade do porto interior 

ó porto exterior, salvo que alguén diga 

que se podía facer doutro xeito. Para ese 

tren houbo que facer un investimento 

creo que bastante destacable, 

investimento que ninguén conseguira ata 

a data e foi con esta alcaldesa e con este 

goberno. Hoxe xa non fai falta destacar 

moito con respecto ós convenios de 2004, 

pero si quero dicir que esos convenios 

están superados. Son convenios 

superados e que para este goberno non 

Creo que es importante hacer una reflexión 

sobre la integración de los terrenos 

portuarios, una reflexión basada en una 

evidencia que debe de ser, no obstante, 

destacada. Es decir, el marco de debate 

sobre el futuro de los muelles interiores no 

tiene nada que ver hoy con el marco de 

debate que había hace cinco, seis años, y 

desde luego tiene poco que ver con el 2004. 

Hoy nadie habla de si se vende o no, antes 

se pedía la apertura de los muelles que 

fueron quedando sin actividad. Hoy lo que 

ya nadie propone es cerrarlos. Son miles 

de coruñeses y coruñesas que pasean por 

Batería, que acuden a conciertos allí o que 

visitan las excelentes exposiciones 

organizadas por la Fundación MOP. Van 

por la tercera, si no recuerdo mal. 

 

Cuento todo esto porque entre el marco de 

debate anterior y el actual hay algo muy 

sencillo de entender y es el 2019 y la 

llegada de Inés Rey a la Alcaldía. Puede 

gustar o no gustar, pero es un hecho. 

Desde 2004 hasta la entrada de este 

gobierno municipal se pudieron hacer 

muchas maquetas, muchas disquisiciones, 

discutir si había convenios vigentes o no, 

pero desde luego no se habían dado pasos. 

Como con otros asuntos, aunque les 

fastidie o no les guste. 

 

Podríamos estar hablando de muchos 

asuntos, pero quiero recordar que la obra 

del tren a Punta Langosteira no estuvo en 

marcha hasta que llegó Inés Rey a la 

Alcaldía. Sin tren no tendríamos 

garantizado el traslado de la actividad del 

puerto interior al puerto exterior, salvo 

que alguien diga que se podía hacer de 

otro modo. Para ese tren hubo que hacer 

una inversión creo que bastante 

destacable, inversión que nadie había 

conseguido hasta la fecha y fue con esta 

alcaldesa y con este gobierno. Hoy ya no 

hace falta destacar mucho con respecto a 

los convenios de 2004, pero sí quiero decir 

que esos convenios están superados. Son 

convenios superados y que para este 
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están vixentes.  

 

Hoxe estamos a falar do futuro inmediato, 

falamos del con ilusión, sabendo que os 

peiraos interiores máis pronto que tarde 

serán unha parte máis integrada nesta 

cidade, e é máis, é máis, a persoa a cal lle 

encargou a alcaldesa falar coas diferentes 

administracións e facer un traballo 

previo, teño que decirlles que estamos 

traballando de forma rigurosa, de forma 

sosegada, pero con pasos firmes. Así llo 

trasladei en nome da alcaldesa na 

Comisión da Fachada Marítima que 

convocou o señor Jorquera e nesos plazos 

nos movemos. Dende o mes de setembro 

ata hoxe se teñen dado pasos firmes. Eu 

non sei se quen está noutras 

administracións falan coas persoas que 

están neste salón de plenos, o que si lles 

podo decir é que baixo o liderazgo de Inés 

Rey esta cidade vai a dar un impulso e un 

cambio notable coas decisións que se van 

a tomar. Debería ser algo que nos 

incumbira a todos e do que todos 

estivéramos satisfeitos, que se faga con 

prudencia, con discreción, con rigor, 

buscando o máximo consenso e buscando 

o acordo entre o Estado, a Xunta de 

Galicia, a Autoridade Portuaria e o 

Concello, creo que é algo no que 

deberiamos estar todos de acordo. 

 

Nese sentido (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) —e remato, señora 

alcaldesa—, nese sentido repito o que xa 

dixen. O Goberno está comprometido con 

que a cidade poida aproveitar ese espacio 

dos peiraos interiores e haxa unha 

integración plena. Creo que será unha 

cidade que non terá nada que ver nos 

próximos 50 ou 75 anos. Se fala de 

moitos modelos, todos referenciables. 

Vamos a intentar construílo entre todos e 

todas, ese é o compromiso. 

 

Polo tanto, agardo que máis pronto que 

tarde e nas vindeiras semanas a nosa 

gobierno no están vigentes.  

 

Hoy estamos hablando del futuro 

inmediato, hablamos de él con ilusión, 

sabiendo que los muelles interiores más 

pronto que tarde serán una parte más 

integrada en esta ciudad, y es más, es más, 

la persona a cual le encargó la alcaldesa 

hablar con las diferentes administraciones 

y hacer un trabajo previo, tengo que 

decirles que estamos trabajando de forma 

rigurosa, de forma sosegada, pero con 

pasos firmes. Así se lo trasladé en nombre 

de la alcaldesa en la Comisión de la 

Fachada Marítima que convocó el señor 

Jorquera y en esos plazos nos movemos. 

Desde el mes de septiembre hasta hoy se 

han dado pasos firmes. Yo no sé se quien 

está en otras administraciones hablan con 

las personas que están en este salón de 

plenos, lo que sí les puedo decir es que bajo 

el liderazgo de Inés Rey esta ciudad va a 

dar un impulso y un cambio notable con las 

decisiones que se van a tomar. Debería ser 

algo que nos incumbiera a todos y de lo que 

todos estuviéramos satisfechos, que se 

haga con prudencia, con discreción, con 

rigor, buscando el máximo consenso y 

buscando el acuerdo entre el Estado, la 

Xunta de Galicia, la Autoridad Portuaria y 

el Ayuntamiento, creo que es algo en lo que 

deberíamos estar todos de acuerdo. 

 

En ese sentido (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —y finalizo, señora 

alcaldesa—, en ese sentido repito lo que ya 

dije. El Gobierno está comprometido con 

que la ciudad pueda aprovechar ese 

espacio de los muelles interiores y haya 

una integración plena. Creo que será una 

ciudad que no tendrá nada que ver en los 

próximos 50 o 75 años. Se habla de muchos 

modelos, todos referenciables. Vamos a 

intentar construirlo entre todos y todas, ese 

es el compromiso. 

 

Por lo tanto, espero que más pronto que 

tarde y en las próximas semanas nuestra 



 
 

66 

alcaldesa poida, igual que fixo co tren a 

Punta Langosteira, igual que se fixo con 

outras intervencións que se 

desbloquearon... Quero recordar que a 

estación intermodal foi desbloqueada por 

esta alcaldesa e os coruñeses neste 

mandato imos a poder desfrutar dunha 

estación intermodal. Non foi posible con 

outros gobernos (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) —remato—. 

Creo que neste momento estamos diante 

do principal asunto estratéxico da cidade 

e creo que debemos de construílo entre 

todos. Eso é o que estamos a facer co 

Estado e coa Comunidade Autónoma. 

 

Agardo que se alguén non se enterou 

neste salón de plenos se vaia enterando. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Procedemos á votación desta moción. 

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a primeira moción presentada 

polo Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o futuro dos 

terreos do porto interior da Coruña, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

alcaldesa pueda, igual que hizo con el tren 

a Punta Langosteira, igual que se hizo con 

otras intervenciones que se 

desbloquearon... Quiero recordar que la 

estación intermodal fue desbloqueada por 

esta alcaldesa y los coruñeses en este 

mandato vamos a poder disfrutar de una 

estación intermodal. No fue posible con 

otros gobiernos (se oyen dos señales 

acústicas indicativos de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo—. Creo 

que en este momento estamos ante el 

principal asunto estratégico de la ciudad y 

creo que debemos de construirlo entre 

todos. Eso es lo que estamos haciendo con 

el Estado y con la Comunidad Autónoma. 

 

Espero que se alguien no se enteró en este 

salón de plenos se vaya enterando. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Procedemos a la votación de esta moción. 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la primera moción presentada 

por el Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre el futuro de los 

terrenos del puerto interior de A Coruña, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 
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Presidencia 

 

Moitas grazas. Queda aprobada por 

unanimidade. 

 

55. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

futuro dos terreos do porto interior da 

Coruña. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno Municipal a iniciar os 

trámites para a revisión do Convenio de 

2004 relativo ao Porto e para a 

modificación do Plan Xeral de 

Ordenación Municipal, que permite uns 

aproveitamentos  urbanísticos e terciarios 

en terreos portuarios que en absoluto se 

corresponden coas necesidades da 

Coruña de hoxe.  

 

2. Instar o Goberno Municipal a impulsar 

a constitución dun consorcio, ou ente 

análogo, coa participación das distintas 

administracións e entes implicados para 

acometer a transformación dos terreos do 

porto interior, mantendo sempre a súa 

titularidade pública.  

 

 

3. Artellar fórmulas de participación 

cidadán na definición do futuro dos 

terreos do porto interior. Con tal fin:  

 

3.1 Darlle impulso á Comisión Especial 

da Fachada Marítima, contemplando a 

comparecencia na mesma de persoas 

expertas e representantes de entidades 

cidadás e institucións para que poidan 

trasladar as súas achegas e visións.  

 

 

3.2 Promover xornadas ou foros de 

participación abertos a entidades 

representativas.  

 

4. Esixir a condonación da débeda 

contraída polo Porto da Coruña con 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Queda aprobada por 

unanimidad. 

 

55. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

futuro de los terrenos del puerto interior 

de A Coruña.   

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno Municipal a iniciar 

los trámites para la revisión del Convenio 

de 2004 relativo al Puerto y para la 

modificación del Plan General de 

Ordenación Municipal, que permite unos 

aprovechamientos urbanísticos y 

terciarios en terrenos portuarios que en 

absoluto se corresponden con las 

necesidades de A Coruña de hoy.  

 

2. Instar al Gobierno Municipal a impulsar 

la constitución de un consorcio, o ente 

análogo, con la participación de las 

distintas administraciones y entes 

implicados para acometer la 

transformación de los terrenos del puerto 

interior, manteniendo siempre su 

titularidad pública.  

 

3. Articular fórmulas de participación 

ciudadana en la definición del futuro de los 

terrenos del puerto interior. Con tal fin:  

 

3.1 Darle impulso a la Comisión Especial 

de la Fachada Marítima, contemplando la 

comparecencia en la misma de personas 

expertas y representantes de entidades 

ciudadanas e instituciones para que 

puedan trasladar sus aportaciones y 

visiones.  

 

3.2 Promover jornadas o foros de 

participación abiertos a entidades 

representativas.  

 

4. Exigir la condonación de la deuda 

contraída por Puerto de A Coruña con 
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Portos de Estado pola construción do 

porto exterior ou outras solucións 

financeiras que en ningún caso 

representen unha hipoteca para o futuro 

da cidade, nin unha desigualdade de trato 

a respecto das solucións dadas noutros 

portos de interese xeral.  

 

Segunda. Moción sobre vivenda. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución do 

Grupo municipal do Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Pasamos á segunda moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre vivenda á que 

consta unha emenda de substitución do 

Grupo Popular. 

 

Señora Veira, ten a palabra. 

 

Ás once horas e trinta e cinco minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Sobral 

Cabanas. 

 

Señora Veira González 

 

Si, grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, esta moción traémola a Pleno 

porque desde o BNG estamos moi 

preocupadas pola situación que están a 

vivir as coruñesas e os coruñeses.  

 

As persoas que queren atopar unha 

vivenda en aluguer na nosa cidade, cada 

día o teñen máis complicado. En moitos 

casos o que se atopan son condicións 

abusivas e ilegais para poder acceder ós 

pisos. O cobro dos gastos da inmobiliaria, 

a petición do depósito de varios meses no 

canto do que exixe a lei, a exclusión de 

determinados tipos de persoas ou de 

familias con menores fan imposíbel 

alugar un piso na nosa cidade. Por 

desgraza, estamos a observar como o 

problema para poder pagar un alugueiro 

Puertos de Estado por la construcción del 

puerto exterior u otras soluciones 

financieras que en ningún caso 

representen una hipoteca para el futuro de 

la ciudad, ni una desigualdad de trato con 

respecto de las soluciones dadas en otros 

puertos de interés general. 

 

Segunda. Moción sobre vivienda. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución del Grupo 

municipal del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Pasamos a la segunda moción del Bloque 

Nacionalista Galego sobre vivienda a la 

que consta una enmienda de sustitución del 

Grupo Popular. 

 

Señora Veira, tiene la palabra. 

 

A las once horas y treinta y cinco minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Sobral Cabanas. 

 

Señora Veira González 

 

Sí, gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien, esta moción la traemos a Pleno 

porque desde el BNG estamos muy 

preocupadas por la situación que están 

viviendo las coruñesas y los coruñeses.  

 

Las personas que quieren encontrar una 

vivienda en alquiler en nuestra ciudad, 

cada día lo tienen más complicado. En 

muchos casos lo que se encuentran son 

condiciones abusivas e ilegales para poder 

acceder a los pisos. El cobro de los gastos 

de la inmobiliaria, la petición del depósito 

de varios meses en vez del que exige la ley, 

la exclusión de determinados tipos de 

personas o de familias con menores hacen 

imposible alquilar un piso en nuestra 

ciudad. Por desgracia, estamos 

observando cómo el problema para poder 
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implica moitos sectores da poboación. Xa 

non só se trata da imposibilidade de que a 

nosa mocidade poida desenvolver as súas 

vidas de xeito autónomo, senón que 

tamén as familias con fillos e as persoas 

máis vellas están a padecer o aumento do 

prezo do aluguer e tamén as exixencias 

fóra da lexislación por parte dos 

propietarios. A xente ó final vive nunha 

situación de absoluto desamparo por 

descoñecer se as exixencias das persoas 

que alugan os pisos son legais ou non, ou 

de como se pode defender ante iso.  

 

 

Conscientes desta situación, desde o 

BNG levamos tempo propoñendo que o 

Concello da Coruña promova que na 

Empresa Municipal de Vivenda, Servizos 

e Actividades se cree un servizo de 

asesoramento a inquilinos. Esta proposta 

trasladámola no acordo de investidura 

para que se realizase no curto prazo, ou 

sexa, nos seis primeiros meses de 

mandato, e que como non se cumpriu, 

volvemos recoller no acordo de 

orzamentos.  

 

Catro meses despois de estar en vixencia 

estes orzamentos, o certo é que non se 

puxo a andar este servizo de 

asesoramento a inquilinos. 

 

O certo é que ademais de este servizo de 

asesoramento a inquilinos, na Coruña 

consideramos que é moi importante que 

teñamos unha ferramenta que nos indique 

como está a propia vivenda na nosa 

cidade, a situación física das vivendas, a 

cantidade de vivendas baleiras que hai na 

Coruña, onde se atoparían esas bolsas de 

vivenda baleira, se teñen ou non 

problemas de accesibilidade, se precisan 

ou non rehabilitación, son cuestións que 

temos que coñecer, que teñen que 

analizarse nun estudo do parque 

inmobiliario da cidade que poida despois, 

con posterioridade, pois axudar a que se 

impulsen as medidas máis efectivas para 

pagar un alquiler implica a muchos 

sectores de la población. Ya no solo se 

trata de la imposibilidad de que nuestra 

juventud pueda desarrollar sus vidas de 

manera autónoma, sino que también las 

familias con hijos y las personas más viejas 

están padeciendo el aumento del precio del 

alquiler y también las exigencias fuera de 

la legislación por parte de los propietarios. 

La gente al final vive en una situación de 

absoluto desamparo por desconocer si las 

exigencias de las personas que alquilan los 

pisos son legales o no, o de cómo se puede 

defender ante eso.  

 

Conscientes de esta situación, desde el 

BNG llevamos tiempo proponiendo que el 

Ayuntamiento de A Coruña promueva que 

en la Empresa Municipal de Vivienda, 

Servicios y Actividades se cree un servicio 

de asesoramiento a inquilinos. Esta 

propuesta la trasladamos en el acuerdo de 

investidura para que se realizara en el 

corto plazo, o sea, en los seis primeros 

meses de mandato, y que como no se 

cumplió, volvemos a recoger en el acuerdo 

de presupuestos.  

 

Cuatro meses después de estar en vigencia 

estos presupuestos, lo cierto es que no se 

puso a andar este servicio de 

asesoramiento a inquilinos. 

 

Lo cierto es que además de este servicio de 

asesoramiento a inquilinos, en A Coruña 

consideramos que es muy importante que 

tengamos una herramienta que nos indique 

cómo está la propia vivienda en nuestra 

ciudad, la situación física de las viviendas, 

la cantidad de viviendas vacías que hay en 

A Coruña, dónde se encontrarían esas 

bolsas de vivienda vacía, si tienen o no 

problemas de accesibilidad, si precisan o 

no rehabilitación, son cuestiones que 

tenemos que conocer, que tienen que 

analizarse en un estudio del parque 

inmobiliario de la ciudad que pueda 

después, con posterioridad, pues ayudar la 

que se impulsen las medidas más efectivas 
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mellorar a calidade do parque 

inmobiliario que hai na nosa cidade e 

facilitar tamén a súa mobilización, 

porque tamén temos que coñecer por que 

están dese xeito, non?, por que están 

baleiras esas vivendas. 

 

Nós entendemos que o estudo que se 

presentou no pasado mandato quedou 

obsoleto e quedou obsoleto porque houbo 

un bum das vivendas turísticas na nosa 

cidade e este é ademais outro dos factores 

que entendemos que adultera o mercado 

da vivenda na Coruña de maneira moi 

incisiva.  

 

Nós cremos que xa se agotaron todos os 

prazos que se dera o Goberno municipal 

para isto. Teño que recordar que en 

xaneiro deste mesmo ano preguntamos 

sobre esta cuestión e que o Goberno 

municipal o que dixo é que o traballo que 

se estaba realizando na Mesa con todos os 

membros e os pasos que se estaban dando 

nesta materia culminarían nos próximos 

meses. Catro meses despois (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) aínda non 

sabemos cal é a proposta que ten o 

Goberno de Inés Rey para..., pois para 

darlle unha regulación, non?, ás vivendas 

de uso turístico na nosa cidade. 

 

 

Ás once horas e trinta e oito minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Sobral Cabanas. 

 

Por iso propoñemos estas tres cuestións 

sobre as que fixen fincapé e quero 

simplemente dicir que non imos aceptar a 

emenda do Partido Popular por varias 

cuestións. Porque, en primeiro lugar, fala 

de traer a Pleno unha proposta de 

regulación das vivendas de uso turístico 

pero que sexa consensuada co sector. Nós 

pensamos que terá que falarse co sector, 

non negamos que haxa que dialogar co 

sector, pero en todo caso hai un dereito, 

para mejorar la calidad del parque 

inmobiliario que hay en nuestra ciudad y 

facilitar también su movilización, porque 

también tenemos que conocer por qué 

están de esa manera, ¿no?, por qué están 

vacías esas viviendas. 

 

Nosotros entendemos que el estudio que se 

presentó en el pasado mandato se quedó 

obsoleto y se quedó obsoleto porque hubo 

un bum de las viviendas turísticas en 

nuestra ciudad y este es además otro de los 

factores que entendemos que adultera el 

mercado de la vivienda en A Coruña de 

manera muy incisiva.  

 

Nosotros creemos que ya se agotaron todos 

los plazos que se había dado el Gobierno 

municipal para esto. Tengo que recordar 

que en enero de este mismo año 

preguntamos sobre esta cuestión y que el 

Gobierno municipal lo que dijo es que el 

trabajo que se estaba realizando en la 

Mesa con todos los miembros y los pasos 

que se estaban dando en esta materia 

culminarían en los próximos meses. Cuatro 

meses después (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) aun no sabemos cuál es la 

propuesta que tiene el Gobierno de Inés 

Rey para..., pues para darle una 

regulación, ¿no?, a las viviendas de uso 

turístico en nuestra ciudad. 

 

A las once horas y treinta y ocho minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Sobral Cabanas. 

 

Por eso proponemos estas tres cuestiones 

sobre las que hice hincapié y quiero 

simplemente decir que no vamos a aceptar 

la enmienda del Partido Popular por 

varias cuestiones. Porque, en primer lugar, 

habla de traer a Pleno una propuesta de 

regulación de las viviendas de uso turístico 

pero que sea consensuada con el sector. 

Nosotros creemos que tendrá que hablarse 

con el sector, no negamos que haya que 

dialogar con el sector, pero en todo caso 
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que é o dereito de acceso á vivenda e hai 

unha cousa tamén que se chama PXOM, 

etcétera, etcétera, que hai que cumprir e 

que hai que ter en conta, non? 

 

 

Despois fala de reforzar a seguridade 

xurídica dos propietarios dos inmobles 

ante a okupación e tolerancia cero desde 

a Administración local. Volven vostedes 

unha e outra vez a poñer sempre enriba da 

mesa o tema da okupación como se fose 

o principal problema de vivenda que hai 

na cidade da Coruña (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) —remato xa, 

señora alcaldesa—, cando ademais saben 

vostedes perfectamente que non é o 

Goberno municipal, que non é o Concello 

da Coruña quen ten que dar esa 

seguridade xurídica.  

 

 

E despois, bueno, simplemente que 

manda narices que o Goberno..., que o 

Partido Popular que sosteña... que sostén, 

perdón, a Xunta de Galicia, veña aquí a 

propoñer cousas que non fai nin sequera 

desde o Goberno da Xunta de Galiza. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas. 

 

Compartimos con vostedes a 

preocupación sobre a situación na que se 

atopa o mercado da vivenda na cidade, 

debido en gran medida á falta de políticas 

certeiras que afronten este problema. 

 

hay un derecho, que es el derecho de 

acceso a la vivienda y hay una cosa 

también que se llama PGOM, etcétera, 

etcétera, que hay que cumplir y que hay 

que tener en cuenta, ¿no? 

 

Después habla de reforzar la seguridad 

jurídica de los propietarios de los 

inmuebles ante la okupación y tolerancia 

cero desde la Administración local. 

Vuelven ustedes una y otra vez a poner 

siempre encima de la mesa el tema de la 

okupación como se fuera el principal 

problema de vivienda que hay en la ciudad 

de A Coruña (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo ya, 

señora alcaldesa—, cuando además saben 

ustedes perfectamente que no es el 

Gobierno municipal, que no es el 

Ayuntamiento de A Coruña quien tiene que 

dar esa seguridad jurídica.  

 

Y después, bueno, simplemente que manda 

narices que el Gobierno..., que el Partido 

Popular que sostenga... que sostiene, 

perdón, a la Xunta de Galicia, venga aquí 

a proponer cosas que no hace ni siquiera 

desde el Gobierno de la Xunta de Galicia. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular, señor 

Deus. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias. 

 

Compartimos con ustedes la preocupación 

sobre la situación en la que se encuentra el 

mercado de la vivienda en la ciudad, 

debido en gran medida a la falta de 

políticas certeras que afronten este 

problema. 
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A nova Lei de Vivenda aprobada polo 

Goberno en maio de 2023 co apoio de 

Bildu e Esquerra Republicana, lonxe de 

traer un consenso máis que necesario 

neste sector, o que pretende é intervir o 

mercado inmobiliario intervindo os 

precios, non actuando frente ós tipos de 

okupación e obligando o arrendador a 

asumir máis gastos e aumentos de 

impostos. Esta lei non xenerou confianza, 

xenerando pola contra inestabilidade e 

dúbidas no mercado, e isto déixase notar 

tamén na exposición de motivos da súa 

moción, poñendo o foco en puntos que 

non son a raíz do problema. 

 

En primeiro lugar, sinalan vostedes os 

propietarios, na súa inmensa maioría 

pequenos propietarios que necesitan 

seguridade xurídica para poder destinar a 

súa vivenda ó alugueiro. Sinálalos..., 

sinalalos e facer políticas que van 

destinadas a perxudicarlles e facerlles 

responsables da situación do mercado da 

vivenda lévalles a tomar a decisión de 

preferir ter a vivenda baleira antes que 

arriscarse a que a súa propiedade 

convértase nun problema. Mentres 

vostedes seguen desenfocando o tema, a 

nosa cidade lidera a subida do prezo da 

vivenda no que vai de ano. Seguimos 

expulsando os mozos a municipios da 

área.  

 

Nos últimos 9 anos o prezo do alugueiro 

incrementouse na cidade en máis dun 53 

%. Os expertos dinos que existe un 

desequilibrio no mercado de alugueiro, 

xa que hai máis demandantes de vivenda 

en alugueiro que a oferta, ademais a 

oferta desta vivenda está en mínimos. 

 

No mandato anterior a empresa municipal 

Emvsa realizou un estudio estadístico do 

parque inmobiliario na cidade e das 

demandas en materia de vivenda. Poñía o 

foco este estudio na detección das 

vivendas baleiras para realizar políticas 

 

La nueva Ley de Vivienda aprobada por el 

Gobierno en mayo de 2023 con el apoyo de 

Bildu y Esquerra Republicana, lejos de 

traer un consenso más que necesario en 

este sector, lo que pretende es intervenir el 

mercado inmobiliario interviniendo los 

precios, no actuando frente a los tipos de 

okupación y obligando al arrendador a 

asumir más gastos y aumentos de 

impuestos. Esta ley no generó confianza, 

generando por el contrario inestabilidad y 

dudas en el mercado, y esto se deja notar 

también en la exposición de motivos de su 

moción, poniendo el foco en puntos que no 

son la raíz del problema. 

 

En primer lugar, señalan ustedes a los 

propietarios, en su inmensa mayoría 

pequeños propietarios que necesitan 

seguridad jurídica para poder destinar su 

vivienda al alquiler. Los señala..., 

señalarlos y hacer políticas que van 

destinadas a perjudicarles y hacerles 

responsables de la situación del mercado 

de la vivienda les lleva a tomar la decisión 

de preferir tener la vivienda vacía antes 

que arriesgarse a que su propiedad se 

convierta en un problema. Mientras 

ustedes siguen desenfocando el tema, 

nuestra ciudad lidera la subida del precio 

de la vivienda en lo que va de año. 

Seguimos expulsando a los jóvenes a 

municipios del área.  

 

En los últimos 9 años el precio del alquiler 

se incrementó en la ciudad en más de un 53 

%. Los expertos nos dicen que existe un 

desequilibrio en el mercado de alquiler, ya 

que hay más demandantes de vivienda en 

alquiler que la oferta, además la oferta de 

esta vivienda está en mínimos. 

 

En el mandato anterior la empresa 

municipal Emvsa realizó un estudio 

estadístico del parque inmobiliario en la 

ciudad y de las demandas en materia de 

vivienda. Ponía el foco este estudio en la 

detección de las viviendas vacías para 
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públicas dirixidas á súa mobilización, así 

como seu estado, as instalacións e os 

problemas de accesibilidade. Dos 

dazanove mil douscentos ochenta e cinco 

mil inmobles baleiros, só o 11,58 % do 

parque total estaría en condicións de 

incorporarse a unha oferta de vivenda 

adecuada, ao rededor de 12.000 vivendas.  

 

 

Sen dúbida, présa se deron na tramitación 

da licencia de obra para tapar en tempo 

récord todas as irregularidades cometidas 

por vostede, señor Lage, irregularidades 

que comenzan no momento que vostede 

asina unha compra dun local libre na 

notaría de Sarria e achega a esa escritura 

un certificado que falsea a realidade, no 

que se dicía que se trataba da compra 

dunha vivenda, unha vivenda que 

despois, por arte de maxia, 

transformaríase en dúas no Catastro. 

Vostede quería coller un atallo e saíulle 

mal. Vin o expediente e non hai por 

donde collelo, e vostede, señor Lage, non 

pode continuar sen asumir 

responsabilidades como se non pasase 

nada, porque si pasou. 

 

Fronte a esto, voulles a dar un dato: 

ningún dos dez grandes polígonos 

residenciais incluídos no Plan Xeneral do 

2013 púxose en marcha, co que se 

deixaron de construír aproximadamente 

19.000 vivendas. Por suposto, unha 

porcentaxe delas de protección. Algo 

terán que ver as políticas municipais 

nestes dez últimos anos. Como esas 

políticas foron nefastas hai que atopar un 

culpable e atoparon o comodín das 

vivendas de uso turístico. 

 

A regulación das vivendas de uso 

turístico en España non existe. A Lei de 

Vivenda foi unha oportunidade perdida, 

sendo as comunidades autónomas as que 

establecen as súas propias condicións. En 

Galicia exíxese a inscrición no Rexistro 

de Empresas de Actividades Turísticas e 

realizar políticas públicas dirigidas a su 

movilización, así como su estado, las 

instalaciones y los problemas de 

accesibilidad. De los diecinueve mil 

doscientos ochenta y cinco mil inmuebles 

vacíos, solo el 11,58 % del parque total 

estaría en condiciones de incorporarse a 

una oferta de vivienda adecuada, al 

rededor de 12.000 viviendas.  

 

Sin duda, prisa se dieron en la tramitación 

de la licencia de obra para tapar en tiempo 

récord todas las irregularidades cometidas 

por usted, señor Lage, irregularidades que 

comienzan en el momento que usted firma 

una compra de un local libre en la notaría 

de Sarria y adjunta a esa escritura un 

certificado que falsea la realidad, en el que 

se decía que se trataba de la compra de una 

vivienda, una vivienda que después, por 

arte de magia, se transformaría en dos en 

el Catastro. Usted quería coger un atajo y 

le salió mal. Vi el expediente y no hay por 

donde cogerlo, y usted, señor Lage, no 

puede continuar sin asumir 

responsabilidades como si no pasara nada, 

porque sí pasó. 

 

 

Frente a esto, les voy a dar un dato: 

ninguno de los diez grandes polígonos 

residenciales incluidos en el Plan General 

de 2013 se puso en marcha, con lo que se 

dejaron de construir aproximadamente 

19.000 viviendas. Por supuesto, un 

porcentaje de ellas de protección. Algo 

tendrán que ver las políticas municipales 

en estos diez últimos años. Como esas 

políticas fueron nefastas hay que encontrar 

un culpable y encontraron el comodín de 

las viviendas de uso turístico. 

 

La regulación de las viviendas de uso 

turístico en España no existe. La Ley de 

Vivienda fue una oportunidad perdida, 

siendo las comunidades autónomas las que 

establecen sus propias condiciones. En 

Galicia se exige la inscripción en el 

Registro de Empresas de Actividades 
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condiciónase a súa inscrición a que non 

estea prohibido pola ordenación de usos 

ou polos estatutos da comunidade e non 

eximen o propietario do cumprimento das 

obrigacións de obter autorizacións, 

permisos e licencias tanto sectoriais como 

municipais. 

 

Nós tamén cremos necesaria unha 

regulación, establecendo unhas ratios 

mesmo por barrios, pero dunha maneira 

consensuada e cun estudio serio da súa 

repercusión. 

 

Como melloraríamos o mercado do 

alugueiro? Pois con as propostas que 

facíamos na emenda que presentábamos a 

maiores, dando garantías e seguridade ós 

propietarios para facer aflorar a vivenda 

baleira —máis do 95 % dos inmobles son 

de pequenos propietarios—, impulsar os 

desenvolvementos de chan residencial 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—remato xa, señora alcaldesa— entre 

concello e a Xunta, mecanismos en 

defensa frente a inqueocupación 

establecendo garantías fronte as desfeitas 

das vivendas e a cobranza do alugueiro e 

incentivar o uso do mercado de alugueiro 

estable, con seguridade xurídica e 

incentivos fiscais ós propietarios. 

 

 

Máis nada. Votaremos a favor, de todas 

formas, aínda que non voten ustedes a 

favor da nosa emenda. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Remata o debate o señor Díaz polo Grupo 

Socialista. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Turísticas y se condiciona su inscripción a 

que no esté prohibido por la ordenación de 

usos o por los estatutos de la comunidad y 

no eximen al propietario del cumplimiento 

de las obligaciones de obtener 

autorizaciones, permisos y licencias tanto 

sectoriales como municipales. 

 

Nosotros también creemos necesaria una 

regulación, estableciendo unas ratios 

incluso por barrios, pero de una manera 

consensuada y con un estudio serio de su 

repercusión. 

 

¿Cómo mejoraríamos el mercado del 

alquiler? Pues con las propuestas 

hacíamos en la enmienda que además 

presentábamos, dando garantías y 

seguridad a los propietarios para hacer 

aflorar la vivienda vacía —más del 95 % 

de los inmuebles son de pequeños 

propietarios—, impulsar los desarrollos de 

suelo residencial (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —finalizo ya, 

señora alcaldesa— entre ayuntamiento y la 

Xunta, mecanismos en defensa frente a 

inqueocupación estableciendo garantías 

frente los destrozos de las viviendas y el 

cobro del alquiler e incentivar el uso del 

mercado de alquiler estable, con seguridad 

jurídica e incentivos fiscales a los 

propietarios. 

 

Nada más. Votaremos a favor, de todas 

formas, aunque no voten ustedes a favor de 

nuestra enmienda. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza el debate el señor Díaz por el 

Grupo Socialista. 

 

Señor Díaz Gallego 
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Grazas, señora alcaldesa. 

 

Adiantar o voto favorable do Grupo 

municipal Socialista á presente moción 

relativa a vivenda e en contra da emenda 

do Partido Popular. 

 

Como Goberno local impulsamos e 

impulsaremos todas as medidas relativa á 

vivenda incluídas nos diferentes acordos, 

tanto orzamentarios como de goberno, así 

como continuaremos coas políticas 

iniciadas no mandato anterior relativas á 

xestión do solo, tanto para vivendas libres 

como para protexidas. Aquí fago un 

paréntese para contestar ó señor Deus. 

 

 

Este goberno local si que está a xestionar 

solo, si que está a impulsar o 

desenvolvemento de polígonos —Visma, 

Pedro Fernández, Fonte de San Amaro, 

Porticada—. Eu entendo que cando fala 

dos dez anos en xestión de solo fala do 

seu mandato e do mandato da Marea, 

pero non pode falar, dende logo, do 

mandato de Inés Rey. 

 

Impulso tamén das licenzas para nova 

vivenda protexida das que esperamos 

poder dar este ano autorizacións para 500 

novas vivendas protexidas e que xa se 

sumarán ás 500 outorgadas no mandato 

19-23 e, por suposto, os novos edificios 

de vivenda pública municipal como os 

que estamos a finalizar en Marqués de 

Pontejos e a punto de iniciar no barrio de 

Xuxán. 

 

No que respecta ós estudos, foi este 

goberno local o que impulsou o estudo de 

vivenda encargado por Emvsa, un estudo 

perfectamente válido a día de hoxe aínda 

que coincidamos na necesidade de 

realizar en paralelo un estudo máis 

detallado da situación da vivenda turística 

na cidade, un estudo que en todo caso xa 

se está a traballar na mesa creada para tal 

fin. Neste sentido quero aproveitar este 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Adelantar el voto favorable del Grupo 

municipal Socialista a la presente moción 

relativa a vivienda y en contra de la 

enmienda del Partido Popular. 

 

Como Gobierno local impulsamos e 

impulsaremos todas las medidas relativa a 

la vivienda incluidas en los diferentes 

acuerdos, tanto presupuestarios como de 

gobierno, así como continuaremos con las 

políticas iniciadas en el mandato anterior 

relativas a la gestión del suelo, tanto para 

viviendas libres como para protegidas. 

Aquí hago un paréntesis para contestar al 

señor Deus. 

 

Este gobierno local sí que está gestionando 

suelo, sí que está impulsando el desarrollo 

de polígonos —Visma, Pedro Fernández, 

Fonte de San Amaro, Porticada—. Yo 

entiendo que cuando habla de los diez años 

en gestión de suelo habla de su mandato y 

del mandato de la Marea, pero no puede 

hablar, desde luego, del mandato de Inés 

Rey. 

 

Impulso también de las licencias para 

nueva vivienda protegida de las que 

esperamos poder dar este año 

autorizaciones para 500 nuevas viviendas 

protegidas y que ya se sumarán a las 500 

otorgadas en el mandato 19-23 y, por 

supuesto, los nuevos edificios de vivienda 

pública municipal como los que estamos 

finalizando en Marqués de Pontejos y a 

punto de iniciar en el barrio de Xuxán. 

 

En lo que respecta a los estudios, fue este 

gobierno local el que impulsó el estudio de 

vivienda encargado por Emvsa, un estudio 

perfectamente válido a día de hoy aunque 

coincidamos en la necesidad de realizar en 

paralelo un estudio más detallado de la 

situación de la vivienda turística en la 

ciudad, un estudio que en todo caso ya se 

está trabajando en la mesa creada para tal 

fin. En este sentido quiero aprovechar este 
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pleno municipal para pedirlle ó Partido 

Popular e ó Goberno da Xunta de Galicia, 

dado que vese que os dous escritos 

remitidos pola Concellaría de Urbanismo 

non xorden efecto, que deixa xa de 

rexistrar no REAT aquelas vivendas 

protexidas que incumpran o planeamento 

vixente na nosa cidade. Dende o primeiro 

escrito e seguen inscribindo vivendas e 

dende o segundo escrito seguen tamén a 

inscribir vivendas a pesar de non cumprir 

co planeamento na nosa cidade. 

 

 

Pola nosa parte, nos vindeiros días 

comezaremos coas notificacións ós 

propietarios de vivendas turísticas da 

cidade trasladándolles a normativa 

vixente, tanto do Plan Xeral como do 

Plan Especial da Cidade Vella, así como 

a nova comunicación previa de actividade 

que vai permitir ter un rexistro propio 

destas vivendas, maior control así como 

unha recadación específica por dita 

actividade. Unha vez finalizadas estas 

notificacións, convocaremos de novo a 

Mesa de traballo na que os membros xa 

teñen encomendada a aportación de 

propostas concretas de cara a unha nova 

regulación, que poderá ser vía ordenanza 

e que recollerá, ademais da normativa 

urbanística existente, aquelas aportacións 

para unha regulación polo miúdo dun 

tema que preocupa e ocupa moito a este 

goberno local. 

 

Por tanto, señora Veira, si que hai 

proposta do Goberno local, si que hai 

propostas dos membros da Mesa e 

esperamos que nos próximos meses, 

semanas —digamos—, avancemos no 

marco desa mesa en relación con esas 

propostas. 

 

Sobre a intervención do Partido Popular e 

a emenda presentada, dende logo é o de 

sempre, non?, xa o dicía tamén a señora 

Veira. A okupación é o tema estrella do 

Partido Popular, a teima de sempre do 

pleno municipal para pedirle al Partido 

Popular y al Gobierno de la Xunta de 

Galicia —dado que se ve que los dos 

escritos remitidos por la Concejalía de 

Urbanismo no surgen efecto— que deja ya 

de registrar en el REAT aquellas viviendas 

protegidas que incumplan el planeamiento 

vigente en nuestra ciudad. Desde el primer 

escrito y siguen inscribiendo viviendas y 

desde el segundo escrito siguen también 

inscribiendo viviendas a pesar de no 

cumplir con el  planeamiento en nuestra 

ciudad. 

 

Por nuestra parte, en los próximos días 

comenzaremos con las notificaciones a los 

propietarios de viviendas turísticas de la 

ciudad trasladándoles la normativa 

vigente, tanto del Plan General como del 

Plan Especial de la Ciudad Vieja, así como 

la nueva comunicación previa de actividad 

que va a permitir tener un registro propio 

de estas viviendas, mayor control así como 

una recaudación específica por dicha 

actividad. Una vez finalizadas estas 

notificaciones, convocaremos de nuevo la 

Mesa de trabajo en la que los miembros ya 

tienen encomendada la aportación de 

propuestas concretas de cara a una nueva 

regulación, que podrá ser vía ordenanza y 

que recogerá, además de la normativa 

urbanística existente, aquellas 

aportaciones para una regulación 

pormenorizada de un tema que preocupa y 

ocupa mucho a este gobierno local. 

 

Por tanto, señora Veira, sí que hay 

propuesta del Gobierno local, sí que hay 

propuestas de los miembros de la Mesa y 

esperamos que en los próximos meses, 

semanas —digamos—, avancemos en el 

marco de esa mesa en relación con esas 

propuestas. 

 

Sobre la intervención del Partido Popular 

y la enmienda presentada, desde luego es 

lo de siempre ¿no?, ya lo decía también la 

señora Veira. La okupación es el tema 

estrella del Partido Popular, la manía de 
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Grupo municipal á que, dende logo, non 

refrendan os datos nin na nosa cidade nin 

na nosa comunidade autónoma nin 

tampouco en España. Os datos non din 

esa situación catastrófica e catastrofista 

sobre a okupación da que sempre fala 

neste pleno o Partido Popular. 

 

 

E despois, bueno, obviamente, regulación 

das VUT, tamén manda narices que sexa 

o Grupo municipal do Partido Popular o 

que fale da regulación das VUT cando ten 

na súa man, como é gobernando na 

Comunidade Autónoma, dita regulación e 

cuanto menos facer caso ó Concello e 

atender os nosos escritos en relación co 

non rexistro de vivendas que incumpran o 

planeamento. 

 

En todo caso, señor Deus, dende logo 

quédome coa súa preocupación pola falta 

de políticas de vivenda. Entendo que non 

é unha crítica, que é unha autocrítica, 

posto que é o Goberno do Partido Popular 

na Xunta de Galicia o que ten as 

competencias en materia de vivenda, son 

vostedes os responsables de que non haxa 

unha política de vivenda en Galicia e non 

só iso, son vostedes os responsables de 

destruír a única ocasión na que houbo 

unha política de vivenda en Galicia, que 

foi durante o Goberno bipartito, durante o 

Goberno de Emilio Pérez Touriño. 

 

E aínda si, adiántolle xa o que pensaba 

contestar na pregunta oral sobre este 

tema, sobre os compromisos do Partido 

Popular en materia de vivenda na cidade: 

40 vivendas construídas en 14 anos tendo 

unha demanda de máis de 2.000 persoas 

en lista de espera de vivenda protexida na 

Coruña; nula xestión de solo por parte da 

Administración autonómica cando (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

—perdón—, cando se acaben as prazas de 

Xuxán a Xunta xa non terá máis solo no 

que impulsar vivenda pública —o 

siempre del Grupo municipal a la que, 

desde luego, no refrendan los datos ni en 

nuestra ciudad ni en nuestra comunidad 

autónoma ni tampoco en España. Los 

datos no dicen esa situación catastrófica y 

catastrofista sobre la okupación de la que 

siempre habla en este pleno el Partido 

Popular. 

 

Y después, bueno, obviamente, regulación 

de las VUT, también manda narices que 

sea el Grupo municipal del Partido 

Popular el que hable de la regulación de 

las VUT cuando tiene en su mano, como es 

gobernando en la Comunidad Autónoma, 

dicha regulación y cuanto menos hacer 

caso al Ayuntamiento y atender nuestros 

escritos en relación con el no registro de 

viviendas que incumplan el planeamiento. 

 

En todo caso, señor Deus, desde luego me 

quedo con su preocupación por la falta de 

políticas de vivienda. Entiendo que no es 

una crítica, que es una autocrítica, puesto 

que es el Gobierno del Partido Popular en 

la Xunta de Galicia el que tiene las 

competencias en materia de vivienda, son 

ustedes los responsables de que no haya 

una política de vivienda en Galicia y no 

solo eso, son ustedes los responsables de 

destruir la única ocasión en la que hubo 

una política de vivienda en Galicia, que fue 

durante el Gobierno bipartito, durante el 

Gobierno de Emilio Pérez Touriño. 

 

Y aun sí, le adelanto ya lo que pensaba 

contestar en la pregunta oral sobre este 

tema, sobre los compromisos del Partido 

Popular en materia de vivienda en la 

ciudad: 40 viviendas construidas en 14 

años teniendo una demanda de más de 

2.000 personas en lista de espera de 

vivienda protegida en A Coruña; nula 

gestión de suelo por parte de la 

Administración autonómica cuando (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

—perdón—, cuando se acaben las plazas 

de Xuxán la Xunta ya no tendrá más suelo 
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Concello si, o que está traballando nesa 

xestión de solo—; nula atención as 

peticións do Concello para paralizar a 

inscrición no REAT de vivendas 

turísticas e cero facilidades ós concellos 

que queremos impulsar a delimitación de 

zonas tensionadas. Ese é o seu balance, 

esa é a súa escasa política de vivenda, por 

non dicir nula. Entón, entendo a 

autocrítica que fai e por favor tomen nota 

e fagan oposición para mellorar esa 

política de vivenda. 

 

 

Reitero en todo caso o noso voto 

favorable a esta moción e o voto 

desfavorable á emenda do Partido 

Popular. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Díaz. 

 

Remata o debate desta moción. Dado que 

a propoñente non aceptou a emenda 

presentada polo Grupo Popular se votará 

en primeiro lugar a emenda. De non 

prosperar, se votará a moción. 

 

Votación da emenda do Grupo 

Municipal do Partido Popular á 

segunda moción presentada polo 

Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a emenda do Grupo Municipal 

do Partido Popular á segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

vivenda, producíndose o seguinte 

resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

en el que impulsar vivienda pública —el 

Ayuntamiento sí, el que está trabajando en 

esa gestión de suelo—; nula atención las 

peticiones del Ayuntamiento para 

paralizar la inscripción en el REAT de 

viviendas turísticas y cero facilidades a los 

ayuntamientos que queremos impulsar la 

delimitación de zonas tensionadas. Ese es 

su balance, esa es su escasa política de 

vivienda, por no decir nula. Entonces, 

entiendo la autocrítica que hace y por 

favor tomen nota y hagan oposición para 

mejorar esa política de vivienda. 

 

Reitero en todo caso nuestro voto 

favorable a esta moción y el voto 

desfavorable a la enmienda del Partido 

Popular. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Díaz. 

 

Finaliza el debate de esta moción. Dado 

que la proponente no aceptó la enmienda 

presentada por el Grupo Popular se votará 

en primer lugar la enmienda. De no 

prosperar, se votará la moción. 

 

Votación de la enmienda del Grupo 

Municipal del Partido Popular a la 

segunda moción presentada por el Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la enmienda del Grupo 

Municipal del Partido Popular a la 

segunda moción presentada por el Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista Galego 

sobre vivienda, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 
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Vota en contra o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda rexeitada. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción presentada 

polo Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre vivenda, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Grazas. Queda aprobada por 

unanimidade. 

 

55. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

vivenda. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno local, no prazo máximo 

de tres meses, a: 

 

1. Poñer en marcha o servizo de 

asesoramento a inquilinos na Empresa 

Municipal de Vivenda.  

 

2. Contratar un estudo do parque 

inmobiliario da cidade, que permita ter 

unha visión do estado de vivendas na 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Queda rechazada. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la segunda moción presentada 

por el Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre vivienda, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Gracias. Queda aprobada por 

unanimidad. 

 

55. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

vivienda. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno local, en el plazo 

máximo de tres meses, a: 

 

1. Poner en marcha el servicio de 

asesoramiento a inquilinos en la Empresa 

Municipal de Vivienda.  

 

2. Contratar un estudio del parque 

inmobiliario de la ciudad, que permita 

tener una visión del estado de viviendas en 
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cidade e a evolución dos seus usos, 

coñecer verdadeiramente o número de 

vivendas baleiras, onde se atopan e así 

poder orientar as políticas municipais 

cunha diagnose adecuada.  

 

3. Traer a Pleno unha proposta de 

regulación das vivendas de uso turístico.  

 

 

Terceira. Moción sobre propostas de 

acción do barrio de Novo Mesoiro. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Bloque 

Nacionalista Galego sobre o barrio de 

Novo Mesoiro. 

 

Señor Soto, ten a palabra. 

 

Ás once horas e cincuenta minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Rodríguez 

Martínez. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

De entre os barrios máis populosos da 

Coruña, Novo Mesoiro é un dos que máis 

investimentos en servizos públicos 

precisa. As demandas que se inclúen 

nesta moción que estamos a presentar 

nacen do permanente diálogo coa 

veciñanza que mantemos dende o Grupo 

municipal da Coruña... do BNG da 

Coruña, perdón. E nós consideramos que 

son demandas xustas, que buscan 

simplemente que Novo Mesoiro conte 

con servizos públicos cos que contan a 

meirande parte dos barrios desta cidade. 

 

 

En primeiro lugar, esta moción busca 

instar o Goberno local a exixir e negociar 

coa Consellería de Educación a 

implantación e posta en funcionamento 

dun instituto de educación secundaria.  

la ciudad y la evolución de sus usos, 

conocer verdaderamente el número de 

viviendas vacías, dónde se encuentran y así 

poder orientar las políticas municipales 

con una diagnosis adecuada.  

 

3. Traer a pleno una propuesta de 

regulación de las viviendas de uso 

turístico. 

 

Tercera. Moción sobre propuestas de 

acción del barrio de Nuevo Mesoiro. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Bloque 

Nacionalista Galego sobre el barrio de 

Novo Mesoiro. 

 

Señor Soto, tiene la palabra. 

 

A las once horas y cincuenta minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Rodríguez 

Martínez. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

De entre los barrios más populosos de A 

Coruña, Novo Mesoiro es uno de los que 

más inversiones en servicios públicos 

necesita. Las demandas que se incluyen en 

esta moción que estamos presentando 

nacen del permanente diálogo con el 

vecindario que mantenemos desde el 

Grupo municipal de A Coruña... del BNG 

de A Coruña, perdón. Y nosotros 

consideramos que son demandas justas, 

que buscan simplemente que Novo Mesoiro 

cuente con servicios públicos con los que 

cuentan la mayor parte de los barrios de 

esta ciudad. 

 

En primer lugar, esta moción busca instar 

al Gobierno local a exigir y negociar con 

la Consellería de Educación la 

implantación y puesta en funcionamiento 

de un instituto de educación secundaria.  
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Ás once horas e cincuenta e un minutos 

sae do Salón de Sesións a señora 

Fontela Baro. 

 

Novo Mesoiro é un barrio de 9.000 

habitantes, boa parte dos cales está en 

idade escolar. Ademais, o barrio está 

separado da cidade e os institutos máis 

cercanos están a 5 quilómetros de 

distancia. A isto únese unha pésima 

conexión co transporte público e a 

desorganización por parte da Consellería 

de Educación, que obriga a que a 

veciñanza teña que negociar cada ano a 

acollida no Instituto da Sardiñeira do 

alumnado do barrio. Para paliar esta 

situación a veciñanza leva meses 

recollendo sinaturas para a construción 

dun IES no barrio. Ata o de agora 

conseguiuse unha grande implicación por 

parte das asociacións, anpas e colectivos 

diversos do barrio e, bueno, nesta 

recollida de sinaturas, e dende o BNG 

entendemos que garantir o dereito á 

educación pasa por garantir a facilidade 

de acceso ó devandito dereito e que por 

iso faise necesario remover os obstáculos 

que existen a día de hoxe en forma de 

eivas burocráticas e problemas de 

desprazamento. Ninguén debe soportar 

unha carga extraordinaria para poder 

acceder ó dereito á educación. 

 

Sabemos que as competencias nesta área, 

como xa dixemos, non corresponden ó 

Concello da Coruña, senón á Xunta de 

Galiza. Con todo, consideramos que este 

goberno municipal debe tomarse en serio 

esta problemática que afecta a grande... a 

unha cantidade grande de veciñas e 

veciños e exixirlle á Xunta a 

implantación dun IES que preste servizo 

á mocidade de Novo Mesoiro e dos 

barrios adxacentes. 

 

En segundo lugar, exiximos que se leven 

a cabo canto antes as accións necesarias 

para dotar o barrio cunha biblioteca 

 

A las once horas y cincuenta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Fontela Baro. 

 

Novo Mesoiro es un barrio de 9.000 

habitantes, buena parte de los cuales está 

en edad escolar. Además, el barrio está 

separado de la ciudad y los institutos más 

cercanos están a 5 kilómetros de distancia. 

A esto se une una pésima conexión con el 

transporte público y la desorganización 

por parte de la Consellería de Educación, 

que obliga la que el vecindario tenga que 

negociar cada año la acogida en el 

Instituto de A Sardiñeira del alumnado del 

barrio. Para paliar esta situación el 

vecindario lleva meses recogiendo firmas 

para la construcción de un IES en el 

barrio. Hasta ahora se consiguió una gran 

implicación por parte de las asociaciones, 

ampas y colectivos diversos del barrio y, 

bueno, en esta recogida de firmas, y desde 

el BNG entendemos que garantizar el 

derecho a la educación pasa por 

garantizar la facilidad de acceso a dicho 

derecho y que por eso se hace necesario 

remover los obstáculos que existen a día de 

hoy en forma de obstáculos burocráticos y 

problemas de desplazamiento. Nadie debe 

soportar una carga extraordinaria para 

poder acceder al derecho a la educación. 

 

 

Sabemos que las competencias en esta 

área, como ya dijimos, no corresponden al 

Ayuntamiento de A Coruña, sino a la Xunta 

de Galicia. Con todo, consideramos que 

este gobierno municipal debe tomarse en 

serio esta problemática que afecta a 

grande... a una cantidad grande de vecinas 

y vecinos y exigirle a la Xunta la 

implantación de un IES que preste servicio 

a la juventud de Novo Mesoiro y de los 

barrios adyacentes. 

 

En segundo lugar, exigimos que se lleven a 

cabo lo antes posible las acciones 

necesarias para dotar al barrio de una 
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municipal. Nos últimos orzamentos 

negociados entre o Goberno municipal e 

o Grupo municipal do BNG incluíuse 

unha partida para comezar a desenvolver 

a dotación dunha biblioteca municipal no 

barrio. Ata o de agora, porén, vén 

funcionando un pequeno punto de 

préstamo de fondos cun éxito relevante, 

pero que resulta considerablemente 

insuficiente se se ten en conta a 

poboación do barrio. 

 

Esta é unha das propostas polas que 

dende o BNG consideramos máis 

relevantes, pois está en liña co noso 

modelo de política cultural, unha política 

cultural próxima, aberta a todos e todas, e 

punteira. Por iso solicitamos que se 

comecen canto antes os traballos 

necesarios para a implantación da 

biblioteca. 

 

En terceiro lugar, buscamos instar o 

Goberno local a impulsar a construción, á 

maior brevidade posible, dun espazo de 

lecer para a mocidade, segundo foi 

aprobado nos orzamentos participativos 

do 2023. En Novo Mesoiro xa hai 

parques para cativos, aínda que 

certamente, bueno, pois son algo 

insuficientes, pero non hai alternativas de 

lecer público para adolescentes. Do que 

se trata é de dar forma ó modelo de lecer 

que queremos para a mocidade da zona, 

sen un modelo de lecer que pase polo 

desprazamento fóra do barrio e pola 

mercantilización do lecer o un que se 

poda levar a cabo no propio barrio 

potenciando a ocupación do espazo 

público. 

 

En cuarto lugar, instamos o Goberno 

municipal a mellorar o mapa de liñas de 

bus e á dotación da liña 21 de forma que 

se garanta unha mellor conexión do 

barrio co resto da cidade e se evite a 

actual acumulación reiterada de retrasos. 

Esta trátase dunha das queixas máis 

recorrentes por parte da veciñanza. 

biblioteca municipal. En los últimos 

presupuestos negociados entre el 

Gobierno municipal y el Grupo municipal 

del BNG se incluyó una partida para 

comenzar a desarrollar la dotación de una 

biblioteca municipal en el barrio. Hasta 

ahora, sin embargo, viene funcionando un 

pequeño punto de préstamo de fondos con 

un éxito relevante, pero que resulta 

considerablemente insuficiente si se tiene 

en cuenta la población del barrio. 

 

Esta es una de las propuestas por las que 

desde el BNG consideramos más 

relevantes, pues está en línea con nuestro 

modelo de política cultural, una política 

cultural próxima, abierta a todos y todas, y 

puntera. Por eso solicitamos que se 

comiencen lo antes posible los trabajos 

necesarios para la implantación de la 

biblioteca. 

 

En tercer lugar, buscamos instar al 

Gobierno local a impulsar la construcción, 

a la mayor brevedad posible, de un espacio 

de ocio para la juventud, según fue 

aprobado en los presupuestos 

participativos del 2023. En Novo Mesoiro 

ya hay parques para niños, aunque 

ciertamente, bueno, pues son algo 

insuficientes, pero no hay alternativas de 

ocio público para adolescentes. De lo que 

se trata es de dar forma al modelo de ocio 

que queremos para la juventud de la zona, 

sin un modelo de ocio que pase por el 

desplazamiento fuera del barrio y por la 

mercantilización del ocio o uno que se 

pueda llevar a cabo en el propio barrio 

potenciando la ocupación del espacio 

público. 

 

En cuarto lugar, instamos al Gobierno 

municipal a mejorar el mapa de líneas de 

bus y a la dotación de la línea 21 de forma 

que se garantice una mejor conexión del 

barrio con el resto de la ciudad y se evite 

la actual acumulación reiterada de 

retrasos. Esta se trata de una de las quejas 

más recurrentes por parte del vecindario. 
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Segundo o rexistro que manexa a 

Asociación de Veciños e Veciñas cada 

mes prodúcense centos de demoras, ás 

veces en hora punta, ocasionando grandes 

prexuízos ás persoas usuarias. En 

realidade, vese acentuada polo feito de 

que esta é a única liña de acceso a Novo 

Mesoiro. As liñas 23 e 23A as teñen 

paradas próximas á parte baixa do barrio, 

pero un percorrido moi similar á liña 21, 

co cal non se soluciona o problema 

existente (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención). Vou rematando. 

 

A veciñanza considera que é necesario 

ademais conectar o barrio cos servizos 

esenciais, como os hospitais, os centros 

de educación secundaria adscritos ou á 

Universidade. Na actualidade, 

desprazarse en bus urbano dende Novo 

Mesoiro ata o Hospital Materno Infantil 

pode levar ó  redor dunha hora, cun 

transbordo por medio. 

 

En quinto e último lugar, pedimos o 

acondicionamento e cambio de uso do 

chan do aparcadoiro da parte alta de 

Ribeira Sacra. Trátase dunha 

reivindicación histórica da veciñanza. A 

escaseza de prazas de aparcamento na 

parte alta do barrio é moi acentuada e para 

aliviar este problema acondicionouse un 

predio na rotonda alta da rúa Ribeira 

Sacra, mais este aparcadoiro non está en 

chan urbanizable, co cal nin existe 

seguridade xurídica sobre o seu uso 

futuro nin estarían permitidas as obras 

para a reparación do seu deteriorado 

pavimento. 

 

En último lugar, exiximos a reparación 

das fontes e varandas dos parques do 

barrio. Isto xa ten sido obxecto de rogos 

reiterados pola nosa banda. Os problemas 

son diversos, pero traen unha única causa: 

o desleixo no mantemento (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

Según el registro que maneja la Asociación 

de Vecinos y Vecinas cada mes se 

producen cientos de demoras, a veces en 

hora punta, ocasionando grandes 

perjuicios a las personas usuarias. En 

realidad, se ve acentuada por el hecho de 

que esta es la única línea de acceso a Novo 

Mesoiro. Las líneas 23 y 23A las tienen 

paradas próximas a la parte baja del 

barrio, pero un recorrido muy similar a la 

línea 21, con lo cual no se soluciona el 

problema existente (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). Voy finalizando. 

 

El vecindario considera que es necesario 

además conectar el barrio con los servicios 

esenciales, como los hospitales, los centros 

de educación secundaria adscritos o a la 

Universidad. En la actualidad, desplazarse 

en bus urbano desde Novo Mesoiro hasta 

el Hospital Materno Infantil puede llevar 

alrededor  de una hora, con un trasbordo 

por medio. 

 

En quinto y último lugar, pedimos el 

acondicionamiento y cambio de uso del 

suelo del aparcamiento de la parte alta de 

Ribeira Sacra. Se trata de una 

reivindicación histórica del vecindario. La 

escasez de plazas de aparcamiento en la 

parte alta del barrio es muy acentuada y 

para aliviar este problema se acondicionó 

un predio en la rotonda alta de la calle 

Ribeira Sacra, pero este aparcamiento no 

está en suelo urbanizable, con lo cual ni 

existe seguridad jurídica sobre su uso 

futuro ni estarían permitidas las obras 

para la reparación de su deteriorado 

pavimento. 

 

En último lugar, exigimos la reparación de 

las fuentes y barandas de los parques del 

barrio. Esto ya ha sido objeto de ruegos 

reiterados por nuestra parte. Los 

problemas son diversos, pero traen una 

única causa: la dejadez en el 

mantenimiento (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 
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do equipamento dos parques de Novo 

Mesoiro. Así, se algunha fonte leva 

perdendo auga ininterrompidamente 

dende outubro, outras fontes próximas ós 

parques infantís están fóra de 

funcionamento. Este mesmo desleixo 

pode apreciarse nas varandas rotas de 

madeira do parque norte da avenida de 

Novo Mesoiro, que ten tamén sido 

obxecto de denuncia en rogos orais. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Soto. 

 

Turno do Partido Popular, señor Amado. 

 

Ás once horas e cincuenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Fontela Baro. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Bos días a todos. 

 

Serán as miñas primeiras palabras desta 

intervención para felicitar aos 15 

membros da Xunta Directiva da 

Asociación de Veciños Novo Mesoiro que 

vén de ser reelixida co seu presidente 

Víctor Lamela á cabeza e que grazas a 

ese labor conta xa con máis de 800 

socios, unha asociación que se 

caracteriza polo seu pluralismo co nexo 

común da defensa dos intereses do seu 

barrio. 

 

Ás once horas e cincuenta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións a 

señora Veira González. 

 

Estamos diante do goberno municipal 

menos empático e accesible que nos 

podemos atopar, e se non que llo digan 

aos distintos colectivos veciñais, sociais 

ou deportivos desta cidade. Proba diso 

son as contestacións da alcaldesa ou dos 

tiempo de intervención) del equipamiento 

de los parques de Novo Mesoiro. Así, si 

alguna fuente lleva perdiendo agua 

ininterrumpidamente desde octubre, otras 

fuentes próximas a los parques infantiles 

están fuera de funcionamiento. Este misma 

dejadez puede apreciarse en las barandas 

rotas de madera del parque norte de la 

avenida de Novo Mesoiro, que también ha 

sido objeto de denuncia en ruegos orales. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Soto. 

 

Turno del Partido Popular, señor Amado. 

 

A las once horas y cincuenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Fontela Baro. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Buenos días a todos. 

 

Serán mis primeras palabras de esta 

intervención para felicitar a los 15 

miembros de la Junta Directiva de la 

Asociación de Vecinos Novo Mesoiro que 

viene de ser reelegida con su presidente 

Víctor Lamela a la cabeza y que gracias a 

esa labor cuenta ya con más de 800 socios, 

una asociación que se caracteriza por su 

pluralismo con el nexo común de la 

defensa de los intereses de su barrio. 

 

 

A las once horas y cincuenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones la 

señora Veira González. 

 

Estamos delante del gobierno municipal 

menos empático y accesible que nos 

podemos encontrar, y si no que se lo digan 

a los distintos colectivos vecinales, sociales 

o deportivos de esta ciudad. Prueba de ello 

son las contestaciones de la alcaldesa o de 
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seus concelleiros aos veciños xa 

reproducidas en plenos anteriores, así 

como os feitos nos que se traducen: 

proxecto sen acordar, mal deseñados e 

que xeran protestas na rúa. 

 

Queremos falar dos veciños de Pintor 

Laxeiro, das Casas de Franco —por 

certo, señor Denís, acabo de ler nas 

preguntas escritas a súa contestación. 

Emprázolle publicamente a que 

demostren que existe un expediente en 

Unión Fenosa que obrigue a facer as 

obras que vostede pon por escrito. Se non 

existe ese expediente en Unión Fenosa, 

renuncie a facer as obras— Agra dous 

Mallos ou Elviña. 

 

Novo Mesoiro non podía ser, 

desgraciadamente, unha excepción nesta 

forma de obrar do Goberno municipal. 

Os meus compañeiros do Grupo 

municipal Popular no ano 2021 levaron 

unha moción con 18 temas importantes 

para este barrio e vemos como moitos 

seguen neste mandato sen solucionarse, 

pero desde a nova toma de posesión do 

actual equipo de goberno no mes de xuño 

pasado vimos como se organizaron unhas 

festas no barrio sen contar coas 

iniciativas da Asociación de Veciños no 

pasado verán, ou fan un molesto silencio 

a asuntos como a tardanza do bus urbano 

nos seus percorridos, a inseguridade dos 

seus garaxes ou a falta de mantemento 

dos espazos públicos. Pero vaiamos 

punto por punto. 

 

Implantación dun estudo de educación 

secundaria. O barrio de Novo Mesoiro 

ten unha pirámide demográfica  que 

é envexa para moitos outros barrios 

desta cidade e diso é coñecedor a 

Consellería de Educación. Por este 

motivo os mozos deste barrio non só 

teñen adscrito ao IES de Sardiñeira, 

senón que teñen o IES de Elviña co 

transporte escolar garantido a ambos os 

centros. 

sus concejales a los vecinos ya 

reproducidas en plenos anteriores, así 

como los hechos en los que se traducen: 

proyecto sin consensuar, mal diseñados y 

que generan protestas en la calle. 

 

Queremos hablar de los vecinos de Pintor 

Laxeiro, de las Casas de Franco —por 

cierto, señor Denís, acabo de leer en las 

preguntas escritas su contestación. Le 

emplazo públicamente a que demuestren 

que existe un expediente en Unión Fenosa 

que obligue a hacer las obras que usted 

pone por escrito. Si no existe ese 

expediente en Unión Fenosa, renuncie a 

hacer las obras— Agra dos Mallos o 

Elviña. 

 

Novo Mesoiro no podía ser, 

desgraciadamente, una excepción en esta 

forma de obrar del Gobierno municipal. 

Mis compañeros del Grupo municipal 

Popular en el año 2021 llevaron una 

moción con 18 temas importantes para este 

barrio y vemos cómo muchos siguen en 

este mandato sin solucionarse, pero desde 

la nueva toma de posesión del actual 

equipo de gobierno en el mes de junio 

pasado hemos visto cómo se han 

organizado unas fiestas en el barrio sin 

contar con las iniciativas de la Asociación 

de Vecinos en el pasado verano, o hacen un 

molesto silencio a asuntos como la 

tardanza del bus urbano en sus recorridos, 

la inseguridad de sus garajes o la falta de 

mantenimiento de los espacios públicos. 

Pero vayamos punto por punto. 

 

Implantación de un estudio de educación 

secundaria. El barrio de Novo Mesoiro 

tiene una pirámide demográfica  que 

es envidia para muchos otros barrios de 

esta ciudad y de ello es conocedor la 

Consellería de Educación. Por este motivo 

los jóvenes de este barrio no solo tienen 

adscrito al IES de Sardiñeira, sino que 

tienen el IES de Elviña con el transporte 

escolar garantizado a ambos centros. 
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Cabe aquí —e aínda que non é obxecto 

desta moción— mencionar ao equipo 

directivo do IES de Elviña, encabezado 

polo seu director, Paco, que fai que hoxe 

en día sexa un referente na educación 

secundaria desta cidade, razón única da 

avalancha de peticións para poder cursar 

no devandito centro os estudos. 

 

Así mesmo, desde o Grupo municipal do 

Partido Popular queremos facer unha 

mención de agradecemento ao equipo da 

Consellería de Educación da nosa 

cidade, encabezado polo seu delegado 

provincial, Indalecio Cabana, que están 

permanente en contacto coa comunidade 

educativa desta cidade e máis 

concretamente coa deste barrio, como 

fixo en datas recentes. Estamos seguros 

que de ser necesaria a implantación do 

centro, eles axudarannos a conseguilo. 

 

Implantación dunha biblioteca 

municipal. Esta medida tamén formaba 

parte do noso programa de actuacións 

para este barrio nas pasadas eleccións 

municipais, polo que entendemos urxente 

a súa implantación e alegrámonos de que 

haxa unha partida orzamentaria para 

executala. A ver o que tardamos en 

construíla. Falen cos arquitectos do 

edificio que actualmente ocupa o servizo 

de préstamo e vexan a posibilidade de 

darlle unha segunda planta se o permiten 

as normas urbanísticas. Non debería ser 

moi complicado. 

 

Parque da Mocidade. Aínda que a 

creación de zonas de entretemento para o 

barrio e o seu correcto mantemento son 

unha prioridade para o Grupo municipal 

do Partido Popular, cremos que con isto 

só non chega. A dinamización e dotación 

de elementos culturais para a mocidade é 

algo prioritario. Non podemos 

permitirnos como cidade que toda unha 

xeración nada neste barrio e que, como 

dixemos ao principio da intervención, é 

 

Cabe aquí —y aunque no es objeto de esta 

moción— mencionar al equipo directivo 

del IES de Elviña, encabezado por su 

director, Paco, que hace que hoy en día sea 

un referente en la educación secundaria de 

esta ciudad, razón única de la avalancha de 

peticiones para poder cursar en dicho 

centro los estudios. 

 

Asimismo, desde el Grupo municipal del 

Partido Popular queremos hacer una 

mención de agradecimiento al equipo de la 

Consellería de Educación de nuestra 

ciudad, encabezado por su delegado 

provincial, Indalecio Cabana, que están 

permanente en contacto con la comunidad 

educativa de esta ciudad y más 

concretamente con la de este barrio, como 

hizo en fechas recientes. Estamos seguros 

que de ser necesaria la implantación del 

centro, ellos nos ayudarán a conseguirlo. 

 

Implantación de una biblioteca municipal. 

Esta medida también formaba parte de 

nuestro programa de actuaciones para este 

barrio en las pasadas elecciones 

municipales, por lo que entendemos 

urgente su implantación y nos alegramos 

de que haya una partida presupuestaria para 

ejecutarla. A ver lo que tardamos en 

construirla. Hablen con los arquitectos del 

edificio que actualmente ocupa el servicio 

de préstamo y vean la posibilidad de darle 

una segunda planta si lo permiten las 

normas urbanísticas. No debería ser muy 

complicado. 

 

Parque de la Juventud. Si bien la creación 

de zonas de entretenimiento para el barrio 

y su correcto mantenimiento son una 

prioridad para el Grupo municipal del 

Partido Popular, creemos que con esto solo 

no llega. La dinamización y dotación de 

elementos culturales para la juventud es 

algo prioritario. No podemos permitirnos 

como ciudad que toda una generación 

nacida en este barrio y que, como hemos 

dicho al principio de la intervención, es uno 
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un dos máis novos da cidade, careza dos 

servizos e activos para o seu pleno 

desenvolvemento. 

 

Mellora da frecuencia da liña 21 e novas 

conexións. Desde o Grupo municipal do 

Partido Popular instamos en reiteradas 

ocasións mediante preguntas escritas, de 

acordo coa Asociación de Veciños, ao 

cumprimento de horarios nos servizos, 

coa calada por resposta da Concellería 

de Infraestruturas e Mobilidade. Será 

obxecto dunha moción posterior debater 

sobre este asunto, pero velaquí un claro 

exemplo da falta de diálogo e 

información dados polo Goberno 

municipal aos veciños e a este grupo 

municipal. 

 

Acondicionamento e cambio de 

aparcamento na parte alta de Ribeira 

Sacra. Non entendemos como este 

asunto, ben denominado histórico no 

barrio, non ten solución. Por que se neste 

pleno acabamos de traer un cambio de 

uso nunha parcela municipal, non 

podemos traer este? Por que se son 

capaces de dar licenza para un (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) (...) e 

cambiar o uso pola vía exprés non son 

capaces de solucionar este asunto? 

Simplemente non empatizan, señoras e 

señores do Goberno municipal, cos 

veciños e os seus problemas Deberían, 

señora alcaldesa, comprarse tamén un 

cortello estes veciños que teñen 

problemas de aparcamento? 

 

Reparación das fontes e varandas dos 

parques do barrio. Que pena! Como é 

posible que o mantemento correctivo das 

instalacións públicas municipais teña 

que estar a ser obxecto de reiterados 

rogos ou queixas por parte dos grupos 

políticos neste pleno? Cal é a finalidade 

dos múltiples contratos de mantemento 

desta cidade que nos custan unha chea de 

millóns de euros aos coruñeses? É 

de los más jóvenes de la ciudad, carezca de 

los servicios y activos para su pleno 

desarrollo. 

 

Mejora de la frecuencia de la línea 21 y 

nuevas conexiones. Desde el Grupo 

municipal del Partido Popular hemos 

instado en reiteradas ocasiones mediante 

preguntas escritas, de acuerdo con la 

Asociación de Vecinos, al cumplimiento de 

horarios en los servicios, con la callada por 

respuesta de la Concejalía de 

Infraestructuras y Movilidad. Será objeto 

de una moción posterior debatir sobre este 

asunto, pero he aquí un claro ejemplo de la 

falta de diálogo e información dados por el 

Gobierno municipal a los vecinos y a este 

grupo municipal. 

 

Acondicionamiento y cambio de 

aparcamiento en la parte alta de Ribeira 

Sacra. No entendemos cómo este asunto, 

bien denominado histórico en el barrio, no 

tiene solución ¿Por qué si en este pleno 

acabamos de traer un cambio de uso en una 

parcela municipal, no podemos traer este? 

¿Por qué si son capaces de dar licencia para 

un (se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización del tiempo de intervención) 

(...) y cambiar el uso por la vía exprés no 

son capaces de solucionar este asunto? 

Simplemente no empatizan, señoras y 

señores del Gobierno municipal, con los 

vecinos y sus problemas ¿Deberían, señora 

alcaldesa, comprarse también un establo 

estos vecinos que tienen problemas de 

aparcamiento? 

 

 

Reparación de las fuentes y barandillas de 

los parques del barrio ¡Qué pena! ¿Cómo 

es posible que el mantenimiento correctivo 

de las instalaciones públicas municipales 

tenga que estar siendo objeto de reiterados 

ruegos o quejas por parte de los grupos 

políticos en este pleno? ¿Cuál es la 

finalidad de los múltiples contratos de 

mantenimiento de esta ciudad que nos 

cuestan un montón de millones de euros a 
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verdade, xa o sabemos: están para 

gastalos en obras que deberían ser 

licitadas cun proxecto e que camuflan 

como mantementos deixando así as 

partidas case esgotadas e facendo que o 

máis fácil sexa o máis complicado. Aínda 

estamos a esperar as súas respostas ás 

nosas preguntas sobre estes contratos. 

 

Para acabar, indicar o noso apoio a esta 

moción, desgraciadamente necesaria 

pola falta de interese deste goberno 

municipal... (óense dous sinais acústicos 

indicativas da finalización do tempo de 

intervención). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Señor Amado, non é señor Dinís. Dinís é 

nome. É Francisco Dinís, como vostede é 

José Ramón. Entón é: señor Díaz, que é 

quen non vai contestar a esto porque lle 

toca ó señor Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, vamos a votar a favor desta 

moción. Quero recordar que se non fora 

por este concello e pola presión que se 

fixo no seu día, hoxe non habería colexio 

de primaria en Novo Mesoiro. Se non 

fora por este concello tampouco habería 

escola infantil municipal e non lles quepa 

ningunha dúbida, non lles cabe ningunha 

dúbida de que este concello e este 

goberno farán o que teñan que facer para 

reivindicar o instituto de secundaria no 

barrio. Coido que non é preciso que a nós 

ninguén nos recorde a importancia da 

educación pública, témolo máis que claro 

porque este concello foi pioneiro xa no 

seu día en moitas das medidas 

vencelladas ó ensino. Evidentemente, a 

quen lle corresponde sabémolo todos, que 

é á Administración autonómica, e tamén 

los coruñeses? Es verdad, ya lo sabemos: 

están para gastarlos en obras que deberían 

ser licitadas con un proyecto y que 

camuflan como mantenimientos dejando 

así las partidas casi agotadas y haciendo 

que lo más fácil sea lo más complicado. 

Aún estamos esperando sus respuestas a 

nuestras preguntas sobre estos contratos. 

 

Para acabar, indicar nuestro apoyo a esta 

moción, desgraciadamente necesaria por la 

falta de interés de este gobierno 

municipal... (se oyen dos señales acústicas 

indicativas de la finalización del tiempo de 

intervención). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Amado, no es señor Dinís. Dinís es 

nombre. Es Francisco Dinís, como usted es 

José Ramón. Entonces es: señor Díaz, que 

es quien no va a contestar a esto porque le 

toca al señor Lage Tuñas. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señor Soto, vamos a votar a favor de esta 

moción. Quiero recordar que si no fuera 

por este ayuntamiento y por la presión que 

se hizo en su día, hoy no habría colegio de 

primaria en Novo Mesoiro. Si no fuera por 

este ayuntamiento tampoco habría escuela 

infantil municipal y no les quepa ninguna 

duda, no les cabe ninguna duda de que este 

ayuntamiento y este gobierno harán lo que 

tengan que hacer para reivindicar el 

instituto de secundaria en el barrio. Creo 

que no es preciso que a nosotros nadie nos 

recuerde la importancia de la educación 

pública, lo tenemos más que claro porque 

este ayuntamiento fue pionero ya en su día 

en muchas de las medidas vinculadas a la 

enseñanza. Evidentemente, a quien le 

corresponde lo sabemos todos, que es a la 

Administración autonómica, y también 
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sabemos a diferencia que hai entre uns e 

outros.  

 

Demandamos e demandaremos un novo 

instituto para Novo Mesoiro, para un dos 

nosos barrios máis novos.  

 

Claro que coincido coas súas demandas, 

señor Soto. Tamén agardo que vostedes 

coincidan en que este goberno municipal 

leva dando pasos para mellorar o barrio 

de forma sostida, mes tras mes e ó longo 

dos últimos catro anos. Todos lembramos 

a demanda histórica e repetida ano tras 

ano de Novo Mesoiro do célebre corredor 

verde. Hoxe do corredor verde xa non se 

fala porque se fixo, se fixo baixo o 

mandato deste goberno e da nosa 

alcaldesa e porque cada día sobre todo 

centos de familias poden gozar del. E por 

suposto que fan falta máis espazos de 

lecer para a mocidade, pero quero 

recordar que xa se está traballando coa 

redacción do proxecto e Novo Mesoiro 

vai a contar cun espacio adicado á 

mocidade, un espacio de lecer. 

 

Ás doce horas e tres minutos entra no 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Non quero deixar de recordar que foi con 

este goberno cando se instalou unha pista 

de patinaxe que, por certo, non hai en 

ningunha outra parte desta cidade, pista á 

que nas vindeiras semanas sumarase un 

novo sistema de alumeado. 

 

E foi este goberno tamén o que fai ben 

poucos días acudiu ó barrio precisamente 

para dar conta da renovación do céspede 

artificial do campo Johan  Cruyff onde 

tamén xogan centos de nenos e nenas, 

dous equipamentos que xa non teñen que 

pedir porque xa existen, mais tamén 

estamos a traballar noutros ámbitos, non 

só nese proxecto do que falábamos antes 

que ten os seus orixes nos orzamentos 

participativos para un novo espazo de 

sabemos la diferencia que hay entre unos y 

otros.  

 

Demandamos y demandaremos un nuevo 

instituto para Novo Mesoiro, para uno de 

nuestros barrios más nuevos.  

 

Claro que coincido con sus demandas, 

señor Soto. También espero que ustedes 

coincidan en que este gobierno municipal 

lleva dando pasos para mejorar el barrio 

de forma sostenida, mes tras mes y a lo 

largo de los últimos cuatro años. Todos 

recordamos la demanda histórica y 

repetida año tras año de Novo Mesoiro del 

célebre corredor verde. Hoy del corredor 

verde ya no se habla porque se hizo, se hizo 

bajo el mandato de este gobierno y de 

nuestra alcaldesa y porque cada día sobre 

todo cientos de familias pueden disfrutar 

de él. Y por supuesto que hacen falta más 

espacios de ocio para la juventud, pero 

quiero recordar que ya se está trabajando 

con la redacción del proyecto y Novo 

Mesoiro va a contar con un espacio 

dedicado a la juventud, un espacio de ocio. 

 

A las doce horas y tres minutos entra en el 

Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

No quiero dejar de recordar que fue con 

este gobierno cuando se instaló una pista 

de patinaje que, por cierto, no hay en 

ninguna otra parte de esta ciudad, pista a 

la que en las próximas semanas se sumará 

un nuevo sistema de alumbrado. 

 

Y fue este gobierno también el que hace 

bien pocos días acudió al barrio 

precisamente para dar cuenta de la 

renovación del césped artificial del campo 

Johan  Cruyff donde también juegan 

cientos de niños y niñas, dos 

equipamientos que ya no tienen que pedir 

porque ya existen, pero también estamos 

trabajando en otros ámbitos, no solo en ese 

proyecto del que hablábamos antes que 

tiene sus orígenes en los presupuestos 
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lecer para a mocidade, senón tamén na 

mellora do alumeado público, máis 

eficiente, con 303 luminarias cambiadas 

baixo este mandato. 

 

 

Hoxe Novo Mesoiro tamén está mellor 

conectado coa cidade dende fai case un 

ano, grazas a unha estación de 

BiciCoruña que antes de que houbese este 

goberno non existía. Acumula —para que 

vexan si funciona— case 10.000 usos, só 

esta estación, desde o pasado mes de 

xuño ata hoxe. Por certo, tamén está en 

licitación un tramo do carril bici polas 

Illas Sisargas precisamente para mellorar 

a mobilidade alí. 

 

E é certo que debemos de mellorar o bus 

urbano, para iso estamos a traballar na 

nova licitación, mais non nos quedamos 

aí e como ben saben, froito do traballo 

que veñen facendo no ámbito da 

Concellería, ampliáronse as frecuencias 

da liña 21 que agora pasa cada 15 minutos 

en lugar dos 20 que se empregaban antes.  

 

 

Por certo, recordar tamén que as 

primeiras paradas de bus accesibles, 

ademais, fixéronse en Novo Mesoiro, 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

nun barrio —remato, señora alcaldesa— 

no que tamén, e grazas a este goberno, 

houbo unhas importantes festas de barrio 

coa colaboración dos veciños e das 

veciñas, e co máximo respecto, por certo, 

á tarefa da Asociación veciñal. 

 

 

Pero seguimos, como vostede sabe, señor 

Soto, tamén traballando para a 

construción dunha nova biblioteca, un 

aula de informática e un espacio 

interxeneracional. Novo Mesoiro terá 

antes de que remate este mandato un 

proxecto para que poida ver a luz unha 

nova biblioteca, un aula de informática e 

participativos para uno nuevo espacio de 

ocio para la juventud, sino también en la 

mejora del alumbrado público, más 

eficiente, con 303 luminarias cambiadas 

bajo este mandato. 

 

Hoy Novo Mesoiro también está mejor 

conectado con la ciudad desde hace casi 

un año, gracias a una estación de 

BiciCoruña que antes de que hubiera este 

gobierno no existía. Acumula —para que 

vean si funciona— casi 10.000 usos, solo 

esta estación, desde el pasado mes de junio 

hasta hoy. Por cierto, también está en 

licitación un tramo del carril bici por las 

Illas Sisargas precisamente para mejorar 

la movilidad allí. 

 

Y es cierto que debemos de mejorar el bus 

urbano, para eso estamos trabajando en la 

nueva licitación, pero no nos quedamos ahí 

y como bien saben, fruto del trabajo que 

vienen haciendo en el ámbito de la 

Concejalía, se ampliaron las frecuencias 

de la línea 21 que ahora pasa cada 15 

minutos en lugar de los 20 que se 

empleaban antes.  

 

Por cierto, recordar también que las 

primeras paradas de bus accesibles, 

además, se hicieron en Novo Mesoiro, (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

en un barrio —finalizo, señora alcaldesa— 

en el que también, y gracias a este 

gobierno, hubo unas importantes fiestas de 

barrio con la colaboración de los vecinos 

y de las vecinas, y con el máximo respeto, 

por cierto, a la tarea de la Asociación 

vecinal. 

 

Pero seguimos, como usted sabe, señor 

Soto, también trabajando para la 

construcción de una nueva biblioteca, un 

aula de informática y un espacio 

intergeneracional. Novo Mesoiro tendrá 

antes de que finalice este mandato un 

proyecto para que pueda ver la luz una 

nueva biblioteca, un aula de informática y 
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un espacio interxeneracional. Nos 

orzamentos de 2024 conta cun millón e 

medio de euros. Evidentemente, sabemos 

que esto vai a levar tempo, que é unha 

tramitación farragosa, pero desde logo, o 

que ninguén pode poñer en dúbida é que 

quen puxo unha biblioteca (óense dous 

sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención)  

no barrio, quen pensou nunha biblioteca 

para Novo Mesoiro foi este goberno e 

esta alcaldesa. Polo tanto, Novo Mesoiro 

contará cun proxecto que podrá comenzar 

a executarse neste mandato. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Pode pasar, señor Rodríguez. 

 

Ás doce horas e seis minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Rodríguez 

Martínez. 

 

Procedemos á votación desta moción. 

 

Un momento, deixe sentar ó compañeiro 

e logo xa levanta o brazo. 

 

Agora si. 

 

Votación da terceira moción do Grupo 

municipal do Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción presentada 

polo Grupo municipal do Bloque 

Nacionalista Galego sobre propostas de 

acción do barrio de Novo Mesoiro, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

un espacio intergeneracional. En los 

presupuestos de 2024 cuenta con un millón 

y medio de euros. Evidentemente, sabemos 

que esto va a llevar tiempo, que es una 

tramitación farragosa, pero desde luego, 

lo que nadie puede poner en duda es que 

quien puso una biblioteca (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención)  

en el barrio, quien pensó en una biblioteca 

para Nuevo Mesoiro fue este gobierno y 

esta alcaldesa. Por lo tanto, Novo Mesoiro 

contará con un proyecto que podrá 

comenzar a ejecutarse en este mandato. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Puede pasar, señor Rodríguez. 

 

A las doce horas y seis minutos entra en el 

Salón de Sesiones el señor Rodríguez 

Martínez. 

 

Procedemos a la votación de esta moción. 

 

Un momento, deje que se siente el 

compañero y luego ya levanta el brazo. 

 

Ahora sí. 

 

Votación de la tercera moción del Grupo 

municipal del Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la tercera moción presentada 

por el Grupo municipal del Bloque 

Nacionalista Galego sobre propuestas de 

acción del barrio de Novo Mesoiro, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 
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Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

56. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

propostas de acción do barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

Acordo 

 

1. Instar o Goberno local a esixir e 

negociar coa Consellería de Educación a 

implantación e posta en funcionamento 

dun instituto de educación secundaria que 

preste servizo á mocidade de Novo 

Mesoiro e dos barrios adxacentes.  

 

 

2. Instar o Goberno local a comezar á 

maior brevidade os traballos necesarios 

para executar o compromiso 

orzamentario de dotar ao barrio de Novo 

Mesoiro cunha biblioteca municipal.  

 

3. Instar o Goberno local a impulsar a 

construción, á maior brevidade posíbel, 

dun espazo de lecer para a mocidade no 

barrio de Novo Meosoiro, segundo foi 

aprobado nos orzamentos participativos 

de 2023. 

 

4. Instar o Goberno municipal a mellorar 

o mapa de liñas de bus e a dotación da liña 

21, de forma que se garanta unha mellor 

conexión do Novo Mesoiro co resto da 

cidade e se evite a actual acumulación 

reiterada de retrasos.  

 

5.  Instar o Goberno municipal a 

acondicionar e cambiar o uso do chan do 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

56. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

propuestas de acción del barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al Gobierno local a exigir y 

negociar con la Consellería de Educación 

la implantación y puesta en 

funcionamiento de un instituto de 

educación secundaria que preste servicio a 

la juventud de Novo Mesoiro y de los 

barrios adyacentes.  

 

2. Instar al Gobierno local a comenzar a la 

mayor brevedad los trabajados necesarios 

para ejecutar el compromiso 

presupuestario de dotar al barrio de Novo 

Mesoiro con una biblioteca municipal.  

 

3. Instar al Gobierno local a impulsar la 

construcción, a la mayor brevedad posible, 

de un espacio de ocio para la juventud en 

el barrio de Novo Meosoiro, según fue 

aprobado en los presupuestos 

participativos de 2023. 

 

4. Instar al Gobierno municipal a mejorar 

el mapa de líneas de bus y la dotación de 

la línea 21, de forma que se garantice una 

mejor conexión de Novo Mesoiro con el 

resto de la ciudad y se evite la actual 

acumulación reiterada de retrasos.  

 

5.  Instar al Gobierno municipal a 

acondicionar y cambiar el uso del suelo del 
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aparcadoiro da parte alta de Ribeira 

Sacra. 

 

6. Instar o Goberno municipal a reparar, á 

maior brevidade, as fontes dos parques de 

Novo Mesoiro, así como as varandas de 

madeira do parque norte da avenida de 

Novo Mesoiro.   

 

Presidencia 

 

Remata aquí o turno de mocións 

presentadas polo Bloque Nacionalista 

Galego. Antes de comezar coas do 

Partido Popular, se lles parece, facemos 

unha pausa de quince minutos, sendo as 

12.07. Retomamos ás 12.22 a sesión 

plenaria. Grazas a todos. 

 

Ás doce horas e sete minutos a 

Presidencia resolve facer un receso na 

sesión, que se retoma ás doce horas e 

trinta minutos cos mesmos asistentes 

relacionados ut supra. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción relativa á licitación 

do transporte urbano de viaxeiros na 

cidade da Coruña. 

 

Presidencia 

 

Ben, retomamos a sesión coas mocións 

do Partido Popular, a primeira delas sobre 

licitación de transporte urbano. 

 

 

Señor Amado. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

O ano 2024 ía ser un ano relevante na 

historia da cidade da Coruña: vence a 

concesión do servizo municipal de 

transporte urbano. Hoxe decatámonos 

pola prensa de que probablemente en ano 

aparcamiento de la parte alta de Ribeira 

Sacra. 

 

6. Instar al Gobierno municipal a reparar, 

a la mayor brevedad, las fuentes de los 

parques de Novo Mesoiro, así como las 

barandas de madera del parque norte de la 

avenida de Novo Mesoiro.   

 

Presidencia 

 

Finaliza aquí el turno de mociones 

presentadas por el Bloque Nacionalista 

Galego. Antes de comenzar con las del 

Partido Popular, si les parece, hacemos 

una pausa de quince minutos, siendo las 

12.07. Retomamos a las 12.22 la sesión 

plenaria. Gracias a todos. 

 

A las doce horas y siete minutos la 

Presidencia resuelve hacer un receso en 

la sesión, que se reanuda a las doce horas 

y treinta minutos con los mismos 

asistentes relacionados ut supra. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción relativa a la licitación 

del transporte urbano de viajeros en la 

ciudad de A Coruña. 

 

Presidencia 

 

Bien, retomamos la sesión con las 

mociones del Partido Popular, la primera 

de ellas sobre licitación de transporte 

urbano. 

 

Señor Amado. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

El año 2024 iba a ser un año relevante en la 

historia de la ciudad de La Coruña: vence 

la concesión del servicio municipal de 

transporte urbano. Hoy nos hemos enterado 

por la prensa de que probablemente en año 
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e medio, dous anos, tres?, non sabemos, 

pero bo. Un servizo básico e esencial 

para os cidadáns, vivamos ou 

traballemos nesta cidade que foi obxecto 

de múltiples mocións de todos os grupos 

políticos desde hai anos coa única 

finalidade de conseguir unha mellor 

calidade e prestación do servizo, pero a 

realidade é outra.  

 

A data de hoxe e despois de gastar 

cantidades inxentes de cartos en estudos 

e memorias, xa desde os encargos da 

Marea por máis de 500.000 € co apoio do 

Grupo Socialista e que foron motivo de 

denuncia por parte deste grupo 

municipal do Partido Popular, aos 

últimos do Goberno de Inés Rey, como 

son: asistencia técnica de elaboración de 

estudo de viabilidade técnica para a 

implantación dun transporte público 

marítimo entre os concellos da Coruña e 

Oleiros, por importe de 17.000 €; 

asistencia técnica para a elaboración dos 

estudos previos en relación coa 

prestación do servizo de transporte 

público colectivo urbano de viaxeiros, 

por importe de 17.000 €; servizo de 

asistencia técnica para a toma de 

decisións sobre o servizo de transporte 

público colectivo urbano de viaxeiros, 

por importe de 18.000 €. Hoxe tamén nos 

decatamos de que van licitar unha 

cantidade máis, a maiores. 

 

Aínda así nos atopamos coa licitación 

sen comezar e coa imposibilidade de 

adxudicar a nova concesión en tempo e 

forma. Esta semana decatámonos pola 

prensa que van licitar a redacción das 

prescricións técnicas e que haberá que 

sumar unha cantidade de diñeiro aínda 

descoñecida a este malgaste económico.  

 

Non ten aínda suficiente talento, señor 

Lage, o seu departamento de mobilidade 

a pesar de todas as súas fichaxes? Ou 

non será que ninguén quere asinar o que 

vostede quere que asinen? 

y medio, dos años, ¿tres?, no sabemos, pero 

bueno. Un servicio básico y esencial para 

los ciudadanos, vivamos o trabajemos en 

esta ciudad que ha sido objeto de múltiples 

mociones de todos los grupos políticos 

desde hace años con la única finalidad de 

conseguir una mejor calidad y prestación 

del servicio, pero la realidad es otra.  

 

 

A fecha de hoy y después de haber gastado 

cantidades ingentes de dinero en estudios y 

memorias, ya desde los encargos de la 

Marea por más de 500.000 € con el apoyo 

del Grupo Socialista y que fueron motivo 

de denuncia por parte de este grupo 

municipal del Partido Popular, a los 

últimos del Gobierno de Inés Rey, como 

son: asistencia técnica de elaboración de 

estudio de viabilidad técnica para la 

implantación de un transporte público 

marítimo entre los ayuntamientos de A 

Coruña y Oleiros, por importe de 17.000 €; 

asistencia técnica para la elaboración de los 

estudios previos en relación con la 

prestación del servicio de transporte 

público colectivo urbano de viajeros, por 

importe de 17.000 €; servicio de asistencia 

técnica para la toma de decisiones sobre el 

servicio de transporte público colectivo 

urbano de viajeros, por importe de 18.000 

€. Hoy también nos enteramos de que van 

a licitar una cantidad más, a mayores. 

 

 

Aún así nos encontramos con la licitación 

sin comenzar y con la imposibilidad de 

adjudicar la nueva concesión en tiempo y 

forma. Esta semana nos hemos enterado 

por la prensa que van a licitar la redacción 

de las prescripciones técnicas y que habrá 

que sumar una cantidad de dinero aún 

desconocida a este derroche económico.  

 

¿No tiene todavía suficiente talento, señor 

Lage, su departamento de movilidad a 

pesar de todos sus fichajes? ¿O no será que 

nadie quiere firmar lo que usted quiere que 

firmen? 
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Pero non só nos atopamos coa licitación 

paralizada, tamén nos atopamos cos 

procesos informativos e participativos á 

cidadanía e colectivos afectados 

paralizados. Non sabemos máis nada que 

as noticias que publican os medios de 

comunicación e nós e os veciños, e todo 

iso a pesar das nosas preguntas e 

solicitudes de acceso que moitas veces 

non son nin respondidas. Así, e a modo 

de exemplo, ás nosas preguntas por 

escrito realizadas nos últimos meses —a 

verdade é que é bo que queden as 

contestacións por escrito— sobre as 

solucións aos continuos atrasos dos 

servizos no Novo Mesoiro respóndenos 

cun conciso: seguirase un procedemento 

participativo. Hai que tomarllo a chiste. 

 

 

Aínda por riba, decatámonos que o 

actual concesionaria do servizo ten que 

demandar ao Concello por falta de 

pagamento dunha cantidade de diñeiro 

que podería alterar o orzamento 

municipal por aplicar unha tarifa 

aprobada sen consenso coa empresa. 

Unha cantidade de diñeiro debida polas 

decisións pouco acertadas, unha vez 

máis, dos gobernos municipais de Marea 

e Socialista —tanto monta, monta tanto— 

que pode chegar a custarnos a todos os 

veciños da nosa cidade a arrepiante cifra 

de trece millóns e medio de euros, 

segundo as noticias, e que pode... 

segundo as noticias. 

 

Queremos neste punto ter un recordo 

especial para os traballadores deste 

servizo, uns traballadores que viven coa 

incerteza do que pasará coa nova 

concesionaria xa que ningún 

representante do Goberno municipal 

reuniuse con eles —alcaldesa, 

concelleiros, xefes de área— para 

tranquilizalos e escoitar as súas 

suxestións ao prego, e que se decataron 

da asfixia económica que supón para a 

 

Pero no solo nos encontramos con la 

licitación paralizada, también nos 

encontramos con los procesos informativos 

y participativos a la ciudadanía y colectivos 

afectados paralizados. No sabemos nada 

más que las noticias que publican los 

medios de comunicación y nosotros y los 

vecinos, y todo ello a pesar de nuestras 

preguntas y solicitudes de acceso que 

muchas veces no son ni respondidas. Así, y 

a modo de ejemplo, a nuestras preguntas 

por escrito realizadas en los últimos meses 

—la verdad es que es bueno que queden las 

contestaciones por escrito— sobre las 

soluciones a los continuos retrasos de los 

servicios en el Novo Mesoiro nos responde 

con un escueto: se seguirá un 

procedimiento participativo. Hay que 

tomárselo a chiste. 

 

Por si fuera poco, nos enteramos que el 

actual concesionaria del servicio tiene que 

demandar al Ayuntamiento por impago de 

una cantidad de dinero que podría alterar el 

presupuesto municipal por aplicar una 

tarifa aprobada sin consenso con la 

empresa. Una cantidad de dinero adeudada 

por las decisiones poco acertadas, una vez 

más, de los gobiernos municipales de 

Marea y Socialista —tanto monta, monta 

tanto— que puede llegar a costarnos a 

todos los vecinos de nuestra ciudad la 

escalofriante cifra de trece millones y 

medio de euros, según las noticias, y que 

puede... según las noticias. 

 

 

Queremos en este punto tener un recuerdo 

especial para los trabajadores de este 

servicio, unos trabajadores que viven con 

la incertidumbre de lo que pasará con la 

nueva concesionaria ya que ningún 

representante del Gobierno municipal se ha 

reunido con ellos —alcaldesa, concejales, 

jefes de área— para tranquilizarlos y 

escuchar sus sugerencias al pliego, y que se 

han enterado de la asfixia económica que 

supone para su empresa el trato que se les 
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súa empresa o trato que se lles está 

dando o Goberno municipal, 

obrigándolle a recorrer á Xustiza para 

poder cobrar do Concello pola 

prestación dos seus servizos debido á 

decisión unilateral do Goberno da Marea 

e Socialista de rebaixar o prezo das 

tarifas. Pero temos máis. 

 

No Pleno de decembro acordouse a 

redacción dunha nova ordenanza de 

mobilidade coa súa correspondente 

campaña de difusión e tampouco temos 

noticias dela, pero agora, e como 

salvadora de todo este desastre, sácase 

un coello da chistera pagado co diñeiro 

de todos os coruñeses. Preséntannos 

unha fichaxe, unha directora do Plan 

Estratéxico 2030-2050 para redefinir 

unha segunda modernización da cidade 

en temas como a mobilidade ou a 

vivenda, e todo iso polo módico prezo de 

200.000 €. 

 

Imos esperar a que a nova incorporación 

faga o seu traballo para licitar o novo 

contrato? (Óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) Dígoo porque o período 

da nova licitación e o do Plan Estratéxico 

case coinciden. 

 

Imos ter que comprobar se o ancho das 

nosas rúas é adecuado para os buses que 

nos recomenden? Dígoo pola súa 

experiencia cos trens de Asturias. 

 

Non quixese acabar esta moción sen que 

lles diga cal é a causa técnica da actual 

situación: non ter un plan de mobilidade 

urbana sostible actualizado. 

 

Unha última cuestión e non por iso menos 

importantes. Os acordos plenarios están 

para ser cumpridos. O Pleno deste 

concello é o órgano de máxima 

representación dos cidadáns no goberno 

municipal. Por este motivo instámoslles a 

que sexan demócratas —lémbrolles que 

está dando el Gobierno municipal, 

obligándole a recurrir a la Justicia para 

poder cobrar del Ayuntamiento por la 

prestación de sus servicios debido a la 

decisión unilateral del Gobierno de la 

Marea y Socialista de rebajar el precio de 

las tarifas. Pero tenemos más. 

 

 

En el Pleno de diciembre se acordó la 

redacción de una nueva ordenanza de 

movilidad con su correspondiente campaña 

de difusión y tampoco tenemos noticias de 

ella, pero ahora, y como salvadora de todo 

este desastre, se saca un conejo de la 

chistera pagado con el dinero de todos los 

coruñeses. Nos presentan un fichaje, una 

directora del Plan Estratégico 2030-2050 

para redefinir una segunda modernización 

de la ciudad en temas como la movilidad o 

la vivienda, y todo ello por el módico 

precio de 200.000 €. 

 

 

¿Vamos a esperar a que la nueva 

incorporación haga su trabajo para licitar el 

nuevo contrato? (Se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) Lo digo porque el 

periodo de la nueva licitación y el del Plan 

Estratégico casi coinciden. 

 

¿Vamos a tener que comprobar si el ancho 

de nuestras calles es adecuado para los 

buses que nos recomienden? Lo digo por su 

experiencia con los trenes de Asturias. 

 

No quisiera acabar esta moción sin que les 

diga cuál es la causa técnica de la actual 

situación: no tener un plan de movilidad 

urbana sostenible actualizado. 

 

Una última cuestión y no por ello menos 

importantes. Los acuerdos plenarios están 

para ser cumplidos. El Pleno de este 

ayuntamiento es el órgano de máxima 

representación de los ciudadanos en el 

gobierno municipal. Por este motivo les 

instamos a que sean demócratas —les 
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gobernan en minoría— e cumpran coa 

presente moción e con todas as mocións 

aprobadas, moción de mobilidade 

referida no Pleno de decembro e coas 

mocións referidas das Casas de Franco e 

a Agra dos Mallos. Xa abonda de 

gobernar coma se tivesen maioría 

absoluta. 

 

Por ese motivo é polo que propoñemos os 

seguintes acordos: convocar a Comisión 

de Mobilidade para que os seus membros 

teñan coñecemento do estado de 

redacción do prego da nova (óense dous 

sinais acústicos indicativas da 

finalización do tempo de intervención), 

do estado e alcance das demandas 

presentadas pola actual empresa 

concesionaria, poñer en marcha canto 

antes os procesos participativos e 

informativos con entidades veciñais e 

licitar a nova concesión do servizo 

municipal de transporte urbano. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno do BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Ben. En primeiro lugar, desde o BNG 

queremos anunciar o voto favorábel a 

esta moción, en primeiro lugar porque o 

punto dous e o punto tres son cuestións 

que nós xa temos traído a este pleno e que 

veñen sintetizar dúas cuestións que nós 

xa trouxemos a Pleno e porque no 

primeiro punto, efectivamente, o que pide 

é convocar a Comisión de Mobilidade e 

para nós isto é importante, é importante 

que as comisións teñan, pois un 

funcionamento normal, o funcionamento 

que desde logo tiñan até este mandato, 

non, desde logo, o funcionamento que lle 

quere dar este goberno municipal, que é 

recuerdo que gobiernan en minoría— y 

cumplan con la presente moción y con 

todas las mociones aprobadas, moción de 

movilidad referida en el Pleno de 

diciembre y con las mociones referidas de 

las Casas de Franco y el Agra de Os 

Mallos. Basta ya de gobernar como si 

tuviesen mayoría absoluta. 

 

Por ese motivo es por el que proponemos 

los siguientes acuerdos: convocar la 

Comisión de Movilidad para que sus 

miembros tengan conocimiento del estado 

de redacción del pliego de la nueva (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención), del estado y alcance de las 

demandas presentadas por la actual 

empresa concesionaria, poner en marcha 

cuanto antes los procesos participativos e 

informativos con entidades vecinales y 

licitar la nueva concesión del servicio 

municipal de transporte urbano. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno del BNG, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Bien. En primer lugar, desde el BNG 

queremos anunciar el voto favorable a esta 

moción, en primer lugar porque el punto 

dos y el punto tres son cuestiones que 

nosotros ya hemos traído a este pleno y que 

vienen a sintetizar dos cuestiones que 

nosotros ya trajimos a Pleno y porque en 

el primer punto, efectivamente, lo que pide 

es convocar la Comisión de Movilidad y 

para nosotros esto es importante, es 

importante que las comisiones tengan, 

pues un funcionamiento normal, el 

funcionamiento que desde luego tenían 

hasta este mandato, no, desde luego, el 

funcionamiento que le quiere dar este 
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exclusivamente o de ditaminar asuntos a 

Pleno. E non é que diga o Bloque 

Nacionalista Galego que ten máis 

funcións as comisións, é que o di a Lei de 

bases de réxime local, o di o 

Regulamento de organización e 

funcionamento das entidades locais e o di 

o propio Regulamento Orgánico 

Municipal, que tamén lle corresponden a 

fiscalización ó goberno, sen prexuízo da 

fiscalización que faga o propio Pleno. 

Polo tanto, as comisións poden ter 

exactamente as mesmas funcións que 

tiveron até o mandato pasado. 

 

 

Nós queremos que na Comisión se fale 

das cuestións de mobilidade, non só do 

servizo de transporte urbano municipal, 

senón dos múltiples retos que ten a cidade 

da Coruña por diante neste mandato, que 

é tamén o da ORA, o da caducidade do 

contrato da ORA, que é tamén o de a 

ordenanza de mobilidade que temos posto 

enriba da mesa en reiteradas ocasións e 

que mesmo nun pleno ben recente 

trouxemos aquí nunha moción. 

 

 

Nós o que consideramos, evidentemente, 

é que sería moito mellor que tivésemos un 

servizo municipal de transporte urbano 

público, de xestión pública. Por moito 

que vostedes filtren os informes de 

maneira parcial, o certo é que os informes 

que vostedes encargaron din que unha 

xestión 100 % pública tería tamén moitas 

vantaxes, moitas vantaxes sobre todo 

para cumprir coas necesidades que ten a 

cidade, que pode ter a cidadanía. Iso 

tamén o di ese informe, non? 

 

 

Nós cremos que, efectivamente, un 

servizo xestionado de maneira pública 

100 % sería moito mellor para a cidade, 

sería un servizo de transporte urbano 

máis adaptábel e máis flexíbel do que 

tivemos até o de agora, pero en todo caso 

gobierno municipal, que es exclusivamente 

el de dictaminar asuntos a Pleno. Y no es 

que diga el Bloque Nacionalista Galego 

que tiene más funciones las comisiones, es 

que lo dice la Ley de bases de régimen 

local, lo dice el Reglamento de 

organización y funcionamiento de las 

entidades locales y lo dice el propio 

Reglamento Orgánico Municipal, que 

también le corresponden la fiscalización al 

gobierno, sin perjuicio de la fiscalización 

que haga el propio Pleno. Por lo tanto, las 

comisiones pueden tener exactamente las 

mismas funciones que tuvieron hasta el 

mandato pasado. 

 

Nosotros queremos que en la Comisión se 

hable de las cuestiones de movilidad, no 

solo del servicio de transporte urbano 

municipal, sino de los múltiples retos que 

tiene la ciudad de A Coruña por delante en 

este mandato, que es también el de la ORA, 

el de la caducidad del contrato de la ORA, 

que es también el de la ordenanza de 

movilidad que hemos puesto encima de la 

mesa en reiteradas ocasiones y que icluso 

en un pleno bien reciente trajimos aquí en 

una moción. 

 

Nosotros lo que consideramos, 

evidentemente, es que sería mucho mejor 

que tuviéramos un servicio municipal de 

transporte urbano público, de gestión 

pública. Por mucho que ustedes filtren los 

informes de manera parcial, lo cierto es 

que los informes que ustedes encargaron 

dicen que una gestión 100 % pública 

tendría también muchas ventajas, muchas 

ventajas sobre todo para cumplir con las 

necesidades que tiene la ciudad, que puede 

tener la ciudadanía. Eso también lo dice 

ese informe, ¿no? 

 

Nosotros creemos que, efectivamente, un 

servicio gestionado de manera pública 100 

% sería mucho mejor para la ciudad, sería 

un servicio de transporte urbano más 

adaptable y más flexible del que tuvimos 

hasta ahora, pero en todo caso lo que es 
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o que é absolutamente inadmisíbel é que 

este goberno local vai ter que ir a unha 

prórroga do actual servizo. Veremos 

ademais en que condicións se fai esa 

prórroga.  

 

É absolutamente inadmisíbel porque este 

mesmo goberno municipal, o Goberno da 

señora Inés Rey, no mandato pasado o 

que nos dicía era que aínda quedaba 

moito tempo para o remate da concesión 

cada vez que lle pedíamos, bueno, que se 

puxese as pilas, non?, co que nos viña por 

diante, non? É absolutamente incríbel que 

vaiamos a unha prórroga. É resultado 

dunha moi mala xestión por parte do 

Goberno da señora Rey e cremos que ten 

que durar o mínimo posíbel esa prórroga 

para podermos ter un bo servizo 

municipal de transporte urbano adaptado 

ás necesidades da Coruña do 2024 e que 

tamén sexa, pois o suficientemente 

flexíbel para poder adaptarse ás novas 

realidades que vaia tendo a cidade e que 

por fin, por fin, execute a tan demandada 

reordenación de liñas, para o cal debe este 

goberno local impulsar un proceso 

participativo, tal e como temos 

demandado neste salón de plenos. 

 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Grupo Socialista. Señora 

Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos e 

a todas, compañeiros de Corporación e 

tamén para as persoas que nos escoitan a 

través do streaming. 

 

Concordo co señor Amado no transfondo 

da súa moción, pero efectivamente o 

absolutamente inadmisible es que este 

gobierno local va a tener que ir a una 

prórroga del actual servicio. Veremos 

además en que condiciones se hace esa 

prórroga.  

 

Es absolutamente inadmisible porque este 

mismo gobierno municipal, el Gobierno de 

la señora Inés Rey, en el mandato pasado 

lo que nos decía era que aún quedaba 

mucho tiempo para el final de la concesión 

cada vez que le pedíamos, bueno, que se 

pusiera las pilas, ¿no?, con lo que nos 

venía por delante, ¿no? Es absolutamente 

increíble que vayamos a una prórroga. Es 

resultado de una muy mala gestión por 

parte del Gobierno de la señora Rey y 

creemos que tiene que durar el mínimo 

posible esa prórroga para poder tener un 

buen servicio municipal de transporte 

urbano adaptado a las necesidades de A 

Coruña del 2024 y que también sea, pues 

lo suficientemente flexible para poder 

adaptarse a las nuevas realidades que vaya 

teniendo la ciudad y que por fin, por fin, 

ejecute la tan demandada reordenación de 

líneas, para lo cual debe este gobierno 

local impulsar un proceso participativo, tal 

y como hemos demandado en este salón de 

plenos. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Grupo Socialista. Señora 

Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todos y a todas, compañeros de 

Corporación y también para las personas 

que nos escuchan en línea. 

 

Concuerdo con el señor Amado en el 

trasfondo de su moción, pero efectivamente 
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2024 está a ser un ano relevante para A 

Coruña. Relevante porque todos os 

proxectos europeos se inician nestes 

próximos meses, relevante polo 

importante presuposto para actuar en 

tódolos barrios —Sagrada Familia, 

Castrillón, Monte Alto—, relevante no 

relativo a accesibilidade e parques 

infantís, con 5 millóns de euros en cada 

un destes aspectos, e relevante tamén para 

o transporte urbano que nos compete 

nesta moción.  

 

A pesar da visión que traslada o señor 

Amado, sabe que se teñen dado 

importantes pasos en materia de 

mobilidade e, efectivamente, o transporte 

remata este mes de..., este ano, en 

decembro, pero levamos meses 

traballando para desenvolver un pliego 

que moi pronto sairá á luz. Nos meses de 

setembro a decembro do 23 estivemos 

estudando o actual sistema de transporte 

da nosa cidade, as súas fortalezas e 

debilidades. Afondamos nos posibles 

modelos a implementar, revisamos 

múltiples pliegos de cidades galegas, 

pero tamén de fóra de Galicia, 

mantivemos reunións con investigadores 

e expertos en mobilidade e tamén co 

Comité de Tranvías, con 13 persoas do 

Comité, o 27 de febreiro. 

 

No primeiro trimestre do 2024 

comezamos a elaborar o pliego para 

estudo do transporte colectivo da nosa 

cidade. É un pliego ambicioso que 

incluirá desde a modelización de liñas, a 

realización de procesos participativos, 

diversos análisis sociais ou económicos 

entre outros moitos aspectos. Dixemos 

que sería no mes de abril cando 

empezaríamos a licitar ese estudo e 

estamos a piques de facelo. 

 

O que tamén estamos a facer é retomar 

esa ordenanza de mobilidade que a señora 

Veira nos reclamaba no Pleno de marzo. 

Ese proceso está tamén moi avanzado. 

el 2024 está siendo un año relevante para 

A Coruña. Relevante porque todos los 

proyectos europeos se inician en estos 

próximos meses, relevante por el 

importante presupuesto para actuar en 

todos los barrios —Sagrada Familia, 

Castrillón, Monte Alto—, relevante en lo 

relativo la accesibilidad y parques 

infantiles, con 5 millones de euros en cada 

uno de estos aspectos, y relevante también 

para el transporte urbano que nos compete 

en esta moción.  

 

A pesar de la visión que traslada el señor 

Amado, sabe que se han dado importantes 

pasos en materia de movilidad y, 

efectivamente, el transporte finaliza este 

mes de..., este año, en diciembre, pero 

llevamos meses trabajando para 

desarrollar un pliego que muy pronto 

saldrá a la luz. En los meses de septiembre 

a diciembre del 23 estuvimos estudiando el 

actual sistema de transporte de nuestra 

ciudad, sus fortalezas y debilidades. 

Ahondamos en los posibles modelos a 

implementar, revisamos múltiples pliegos 

de ciudades gallegas, pero también de 

fuera de Galicia, mantuvimos reuniones 

con investigadores y expertos en movilidad 

y también con el Comité de Tranvías, con 

13 personas del Comité, el 27 de febrero. 

 

 

En el primer trimestre del 2024 

comenzamos a elaborar el pliego para 

estudio del transporte colectivo de nuestra 

ciudad. Es un pliego ambicioso que 

incluirá desde la modelización de líneas, la 

realización de procesos participativos, 

diversos análisis sociales o económicos 

entre otros muchos aspectos. Dijimos que 

sería en el mes de abril cuando 

empezaríamos a licitar ese estudio y 

estamos a punto de hacerlo. 

 

Lo que también estamos haciendo es 

retomar esa ordenanza de movilidad que la 

señora Veira nos reclamaba en el Pleno de 

marzo. Ese proceso está también muy 
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Señor Amado, estamos traballando con 

seriedade, non o dubide, e se 

desenvolverá un proceso de escoita a toda 

a cidadanía. Nós queremos que isto saia 

ben, é unha prioridade para o Goberno de 

Inés Rey. Queremos deseñar o transporte 

de futuro, un transporte de futuro, e 

queremos facelo con todos e con todas e 

coas máximas garantías. A finalización 

desta concesión ten que ser vista como 

unha oportunidade. Aproveitaremos para 

mellorar un servizo que se vén prestando 

con éxito desde fai moitos anos, que ten 

unha valoración cidadá moi positiva, pero 

este é o momento de dar un importante 

pulo sabendo que temos que conectar a 

cidade de forma máis áxil, que temos que 

incorporar os novos barrios á rede, 

mellorar a información e os 

equipamentos, dispor dunha flota máis 

moderna e con combustibles máis 

ecolóxicos, etcétera, etcétera, etcétera. 

 

Temos moito traballo por diante e nos 

encantaría que vostedes colaborasen 

¿Como poden facelo? Pois falando co seu 

partido, por exemplo, para que faga 

aportacións económicas ó bus urbano, 

pero non: falan de facturas, falan de 

facturas. Si, me refiro a ese 20 % que 

poñemos nós e que non poñen vostedes. 

Iso é importante, iso supón un importante 

esforzo para este concello. Non pasa nada 

por recoñecelo. 

 

 

Poderían tamén, por exemplo, convencer 

os seus compañeiros da Xunta para que 

aposten por un consorcio metropolitano 

de transporte, pero tampouco lles gusta. 

Pois non sei se está á altura iso. 

 

Lles agradecemos, señor Amado, que 

fagan esta moción. Votaremos a favor, 

por suposto, porque nós si que queremos 

mellorar A Coruña e estamos á súa 

disposición e a disposición dos coruñeses 

avanzado. 

 

Señor Amado, estamos trabajando con 

seriedad, no lo dude, y se desarrollará un 

proceso de escucha a toda la ciudadanía. 

Nosotros queremos que esto salga bien, es 

una prioridad para el Gobierno de Inés 

Rey. Queremos diseñar el transporte de 

futuro, un transporte de futuro, y queremos 

hacerlo con todos y con todas y con las 

máximas garantías. La finalización de esta 

concesión tiene que ser vista como una 

oportunidad. Aprovecharemos para 

mejorar un servicio que se viene prestando 

con éxito desde hace muchos años, que 

tiene una valoración ciudadana muy 

positiva, pero este es el momento de dar un 

importante impulso sabiendo que tenemos 

que conectar la ciudad de forma más ágil, 

que tenemos que incorporar los nuevos 

barrios a la red, mejorar la información y 

los equipamientos, disponer de una flota 

más moderna y con combustibles más 

ecológicos, etcétera, etcétera, etcétera. 

 

Tenemos mucho trabajo por delante y nos 

encantaría que ustedes colaboraran 

¿Cómo pueden hacerlo? Pues hablando 

con su partido, por ejemplo, para que haga 

aportaciones económicas al bus urbano, 

pero no: hablan de facturas, hablan de 

facturas. Sí, me refiero a ese 20 % que 

ponemos nosotros y que no ponen ustedes. 

Eso es importante, eso supone un 

importante esfuerzo para este 

ayuntamiento. No pasa nada por 

reconocerlo. 

 

Podrían también, por ejemplo, convencer a 

sus compañeros de la Xunta para que 

apuesten por un consorcio metropolitano 

de transporte, pero tampoco les gusta. 

Pues no sé si está a la altura eso. 

 

Les agradecemos, señor Amado, que 

hagan esta moción. Votaremos a favor, por 

supuesto, porque nosotros sí que queremos 

mejorar A Coruña y estamos a su 

disposición y a disposición de los 
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e das coruñesas. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Canosa. 

 

Votación da primeira moción do 

Grupo municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación da primeira moción presentada 

polo Grupo Municipal do Partido Popular 

relativa á licitación do transporte urbano 

de viaxeiros na cidade da Coruña, 

producíndose o seguinte resultado: 

 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

57. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa á licitación do 

transporte urbano de viaxeiros na 

cidade da Coruña. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a:  

 

1. Convocar a Comisión de Mobilidade 

para que os seus membros teñan 

coñecemento:  

 

- Do estado de redacción do prego da 

coruñeses y de las coruñesas. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa. 

 

Votación de la primera moción del Grupo 

municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

la votación de la primera moción 

presentada por el Grupo Municipal del 

Partido Popular relativa a la licitación del 

transporte urbano de viajeros en la ciudad 

de A Coruña, produciéndose el siguiente 

resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

57. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a la licitación del 

transporte urbano de viajeros en la ciudad 

de A Coruña. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a:  

 

1. Convocar la Comisión de Movilidad 

para que sus miembros tengan 

conocimiento:  

 

- Del estado de redacción del pliego de la 
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nova concesión do servizo municipal de 

transporte urbano.  

 

- Do estado e alcance das demandas 

presentadas pola actual empresa 

concesionaria do servizo contra o 

Concello.  

 

2. Poñer en marcha canto antes os 

procesos participativos e informativos 

con entidades veciñais, colectivos 

afectados e cidadanía en xeral para 

solicitar as súas ideas e suxestións.  

 

3. Licitar a nova concesión do servizo 

municipal de transporte urbano municipal 

coas debidas garantías e co maior 

consenso e aceptación pola cidadanía. 

 

Segunda. Moción relativa a 

instalacións deportivas municipais sen 

contrato. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do Partido Popular 

sobre instalacións deportivas. 

 

Señor García, ten a palabra. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Traemos esta moción hoxe aquí porque, 

dicíao o señor Lage, pola xestión que ten 

a señora alcaldesa, este goberno de Inés 

Rey, pola velocidade de cruceiro que 

teñen vostedes con cinco anos de goberno 

e todos os contratos da área de deportes 

caducados. 

 

Miren, ábrese un ciclo olímpico onde 

imos ter moitos resultados deportivos e 

moitas medallas, pero aquí o Goberno de 

Inés Rey xa ten a marcadora chea: catro 

medallas de ouro, cinco anos de goberno 

—que non gobernando, que é diferente—

, catro concelleiros de deportes e todos os 

nueva concesión del servicio municipal de 

transporte urbano. 

  

- Del estado y alcance de las demandas 

presentadas por la actual empresa 

concesionaria del servicio contra el 

Ayuntamiento.  

 

2. Poner en marcha cuanto antes los 

procesos participativos e informativos con 

entidades vecinales, colectivos afectados y 

ciudadanía en general para recabar sus 

ideas y sugerencias.  

 

3. Licitar la nueva concesión del servicio 

municipal de transporte urbano municipal 

con las debidas garantías y con el mayor 

consenso y aceptación por la ciudadanía.  

 

Segunda. Moción relativa a instalaciones 

deportivas municipales sin contrato. 

 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Partido Popular sobre 

instalaciones deportivas. 

 

Señor García, tiene la palabra. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Traemos esta moción hoy aquí porque, lo 

decía el señor Lage, por la gestión que tiene 

la señora alcaldesa, este gobierno de Inés 

Rey, por la velocidad de crucero que tienen 

ustedes con cinco años de gobierno y todos 

los contratos del área de deportes 

caducados. 

 

Miren, se abre un ciclo olímpico en donde 

vamos a tener muchos resultados 

deportivos y muchas medallas, pero aquí el 

Gobierno de Inés Rey ya tiene el casillero 

lleno: cuatro medallas de oro, cinco años de 

gobierno —que no gobernando, que es 

diferente—, cuatro concejales de deportes 
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contratos da área caducados.  

 

Por certo, quería trasladar o meu 

parabén ao equipo do Deportivo 

Feminino polo resultado obtido, así non 

ao Concello, á señora alcaldesa, que se 

lle enche a boca sempre de deporte 

feminino e o outro día as pobres nenas 

nin puideron ter un micrófono para saír 

ao balcón e dirixirse aos afeccionados. 

Espero que se atreva cos mozos. 

 

Miren vostedes, saiban un pouco a 

intrahistoria. Comisión Informativa de 

Deportes que presidía este que lles fala, 

17 comisións de deportes, con máis de 

128 asuntos de deportes, 8 vinculados ao 

que nos trae hoxe aquí, para poder 

analizar, para poder reconducir 

solucións. 

 

Por certo, señora alcaldesa, levan 

vostedes un ano de goberno, nin unha soa 

comisión informativa de deportes. Debe 

de ir todo como unha seda, velocidade 

cruceiro. Iso si, témonos que decatar que 

o Campionato Internacional de 

Halterofilia de 28 anos de edición, non o 

poden facer porque non teñen diñeiro. 

Pero, que planificación dispoñen 

vostedes? Ou ben o Campionato de 

Pelota que se fai nas festas de agosto. 

Pero iso si, gastamos 175.000 € nun 

evento que non se o que puido traer para 

A Coruña. 

 

Vostede, señora alcaldesa, deixa tirado 

ás entidades deportivas, deixa tirado ao 

deporte da cidade e ás mulleres que fan 

deporte, porque ese campionato tamén 

participan mulleres. Son unhas máquinas 

de deixar tirados ás entidades. 

 

As instalacións municipais están a caerse 

cada día que pasa Saben por que? 

Porque os contratos, as empresas que 

levan eses contratos non saben se van 

durar dous meses, dous anos ou cinco 

anos e, por tanto, non fan ningún 

y todos los contratos del área caducados.  

 

Por cierto, quería trasladar mi enhorabuena 

al equipo del Deportivo Femenino por el 

resultado obtenido, así no al 

Ayuntamiento, a la señora alcaldesa, que se 

le llena la boca siempre de deporte 

femenino y el otro día las pobres niñas ni 

pudieron tener un micrófono para salir al 

balcón y dirigirse a los aficionados. Espero 

que se atreva con los chicos. 

 

Miren ustedes, sepan un poco la 

intrahistoria. Comisión Informativa de 

Deportes que presidía este que les habla, 17 

comisiones de deportes, con más de 128 

asuntos de deportes, 8 vinculados a lo que 

nos trae hoy aquí, para poder analizar, para 

poder reconducir soluciones. 

 

 

Por cierto, señora alcaldesa, llevan ustedes 

un año de gobierno, ni una sola comisión 

informativa de deportes. Debe de ir todo 

sobre ruedas, velocidad crucero. Eso sí, nos 

tenemos que enterar que el Campeonato 

Internacional de Halterofilia de 28 años de 

edición, no lo pueden hacer porque no 

tienen dinero. Pero, ¿qué planificación 

disponen ustedes? O bien el Campeonato 

de Pelota que se hace en las fiestas de 

agosto. Pero eso sí, gastamos 175.000 € en 

un evento que no sé lo que pudo traer para 

A Coruña. 

 

 

Usted, señora alcaldesa, deja tirado a las 

entidades deportivas, deja tirado al deporte 

de la ciudad y a las mujeres que hacen 

deporte, porque ese campeonato también 

participan mujeres. Son unas máquinas de 

dejar tirados a las entidades. 

 

Las instalaciones municipales se están 

cayendo cada día que pasa ¿Saben por qué? 

Porque los contratos, las empresas que 

llevan esos contratos no saben si van a 

durar dos meses, dos años o cinco años y, 

por lo tanto, no hacen ninguna inversión. O 



 
 

105 

investimento. Ou pola falta de criterio 

dos representantes políticos que teñen 

que saber decidir. Ademais hai un acordo 

de investidura entre o BNG e o PSOE 

para que estas instalacións vaian adiante 

e non hai respostas. Ou unha de dúas, ou 

son moi mediocres ou están namorados. 

Non o sei eu. 

 

Mire, no campo de golf, 25 anos vai facer 

de existencia deste campo, neste mes de 

maio Pasaron por aquí? preguntaron aos 

traballadores? preguntaron aos 

usuarios? Saben que este mes xa non van 

poder facer labores nos greens? Saben 

que non chega o diñeiro para poder facer 

este labor? Saben que as redes están 

todas zurcidas?  

 

Ou a piscina de San Amaro. Chegáronlle 

varias, varias solicitudes do Club onde a 

fachada da piscina está a caerse. Ou o 

complexo do Castrillón. Xa lles 

advertimos da situación laboral que tiñan 

algúns traballadores. Mírenllo, mírenlles 

e díganllo. Sentenzas onde hai 

socorristas que estaban a facer labores 

de monitorado e sen titulación ese 

socorrista e vostedes tan tranquilos. 

Incrible. Cando pase algo é cando se 

van... imos tirar dos pelos. Ou non é facer 

bandos oportunistas, cando o mérito é 

das entidades, do esforzo que fan eles, 

señores do Goberno, que aínda algúns 

non cobraron nin os convenios, que lles 

esiximos durante seis meses que 

convocasen as axudas de concorrencia 

competitiva. Hai unha semana que as 

presentaron. Saben o que vai pasar? 

Miren, van acabar o ano dous mil..., a 

tempada do 2024 dentro de dous meses e 

non teñen o diñeiro, pero o grave non é 

iso, o grave é que van empezar en xullo a 

do 25 e non saben o que van ter. 

 

Pero isto é planificación, de verdade? 

(Óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención). 

Xa termino, señora alcaldesa. 

por la falta de criterio de los representantes 

políticos que tienen que saber decidir. 

Además hay un acuerdo de investidura 

entre el BNG y el PSOE para que estas 

instalaciones vayan adelante y no hay 

respuestas. O una de dos, o son muy 

mediocres o están enamorados. No lo sé 

yo. 

 

Mire, en el campo de golf, 25 años va a 

hacer de existencia de este campo, en este 

mes de mayo ¿Han pasado por aquí? ¿han 

preguntado a los trabajadores? ¿han 

preguntado a los usuarios? ¿Saben que este 

mes ya no van a poder hacer labores en los 

greens? ¿Saben que no llega el dinero para 

poder hacer esta labor? ¿Saben que las 

redes están todas zurcidas?  

 

O la piscina de San Amaro. Le han llegado 

varias, varias solicitudes del Club en donde 

la fachada de la piscina se está cayendo. O 

el complejo del Castrillón. Ya les 

advertimos de la situación laboral que 

tenían algunos trabajadores. Mírenselo, 

mírenles y díganselo. Sentencias en donde 

hay socorristas que estaban haciendo 

labores de monitorado y sin titulación ese 

socorrista y ustedes tan tranquilos. 

Increíble. Cuando pase algo es cuando se 

van... nos vamos a tirar de los pelos. O no 

es hacer bandos oportunistas, cuando el 

mérito es de las entidades, del esfuerzo que 

hacen ellos, señores del Gobierno, que 

todavía algunos non han cobrado ni los 

convenios, que les hemos exigido durante 

seis meses que convocasen las ayudas de 

concurrencia competitiva. Hace una 

semana que las presentaron ¿Saben lo que 

va a pasar? Miren, van a acabar el año dos 

mil..., la temporada del 2024 dentro de dos 

meses y no tienen el dinero, pero lo grave 

no es eso, lo grave es que van a empezar en 

julio la del 25 y no saben lo que van a tener. 

 

¿Pero esto es planificación, de verdad? (Se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Ya termino, señora alcaldesa. 
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É un tema de dar un servizo público ao 

cidadán, de planificar, e vostedes están 

parados. Soamente dedícanse a entregar 

medallas e a facer presentacións. 

 

Por tanto, por último, realicen unha 

adecuada planificación e non queden 

nesa resolución de problemas cotiáns que 

aparecen en gran medida por non 

planificar anteriormente a medio e a 

longo prazo. Lévollo dicindo cinco anos. 

Por favor, póñanse as pilas e fagan algo. 

Cinco anos sen contratos de mantemento. 

Iso si, o único —debe de ter algo que ver 

co deporte— que é o da cafetería da 

Torre. Manda truco. 

 

 

Presidencia 

 

Ben, turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas. 

 

En primeiro lugar un saúdo ós 

traballadores do Centro Deportivo do 

Castrillón presentes na Tribuna. 

 

No Pleno do pasado mes... 

 

Presidencia 

 

Agarde un momento, señor Jorquera. 

 

Ó señor que está detrás da columna na 

Tribuna de Convidados voulle requirir 

que permaneza, por favor, en silencio e 

non se levante a facer xestos cara ó Salón 

de Plenos. O saúdo do señor Jorquera non 

era para ser respondido. Teñen que 

permanecer sentados e en silencio na 

Tribuna de Convidados. Grazas. 

 

Continúe, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Es un tema de dar un servicio público al 

ciudadano, de planificar, y ustedes están 

parados. Solamente se dedican a entregar 

medallas y a hacer presentaciones. 

 

Por lo tanto, por último, realicen una 

adecuada planificación y no se queden en 

esa resolución de problemas cotidianos que 

aparecen en gran medida por no haber 

planificado anteriormente a medio y a largo 

plazo. Se lo llevo diciendo cinco años. Por 

favor, pónganse las pilas y hagan algo. 

Cinco años sin contratos de 

mantenimiento. Eso sí, el único —debe de 

tener algo que ver con el deporte— que es 

el de la cafetería de la Torre. Manda 

narices. 

 

Presidencia 

 

Bien, turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias. 

 

En primer lugar un saludo a los 

trabajadores del Centro Deportivo del 

Castrillón presentes en la Tribuna. 

 

En el Pleno del pasado mes... 

 

Presidencia 

 

Espere un momento, señor Jorquera. 

 

Al señor que está detrás de la columna en 

la Tribuna de Invitados le voy a requerir 

que permanezca, por favor, en silencio y no 

se levante a hacer gestos hacia el Salón de 

Plenos. El saludo del señor Jorquera no 

era para ser respondido. Tienen que 

permanecer sentados y en silencio en la 

Tribuna de Invitados. Gracias. 

 

Continúe, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 
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Dicía que no Pleno do pasado mes de 

abril preguntamos ó Goberno local cales 

eran as súas prioridades en materia de 

recintos deportivos. No debate desa 

pregunta advertíamos sobre o mal estado 

dalgúns recintos e insuficiencia do actual 

parque de instalacións. Por iso, nos 

orzamentos de 2024, a proposta do BNG, 

inclúese a dotación necesaria para a 

elaboración dun plan director de 

instalacións deportivas co obxectivo de 

analizar as necesidades e de incrementar 

e mellorar as infraestruturas dedicadas á 

práctica deportiva, un compromiso, por 

tanto, que instamos a que se cumpra.  

 

Pero tamén, naquel debate lembrabamos 

que vai facer un ano da celebración das 

eleccións municipais e a xestión dos 

complexos deportivos do Castrillón e dos 

Castros segue prestándose en precario, 

sen que haxa noticia de cando estarán 

listos os pregos para a súa licitación, 

como tamén se están prestando en 

precario o servizo na piscina de Santo 

Amaro, que xestionaba o Clube do Mar, 

ou no campo de golf da Torre. 

 

 

Por certo, sobre o complexo deportivo do 

Castrillón presentamos unha pregunta 

oral en decembro na que denunciamos 

que se encargou a Emvsa a xestión 

provisoria do centro sen que dispuxese de 

todos os recursos e medios necesarios 

para asumir esta nova encomenda. 

 

De resultas desta situación, os servizos 

que tivo que subcontratar Emvsa estanse 

prestando en precario porque o contrato 

xa está caducado e ademais as 

irregularidades e incumprimentos na 

prestación do servizo son sistemáticos. A 

maioría das irregularidades incumpren de 

xeito flagrante o establecido nos pregos e 

moitas delas son incumprimentos graves 

ou moi graves, entre elas a vulneración de 

dereitos básicos dos traballadores. 

 

Decía que en el Pleno del pasado mes de 

abril preguntamos al Gobierno local 

cuáles eran sus prioridades y materia de 

recintos deportivos. En el debate de esa 

pregunta advertíamos sobre el mal estado 

de algunos recintos e insuficiencia del 

actual parque de instalaciones. Por eso, en 

los presupuestos de 2024, a propuesta del 

BNG, se incluye la dotación necesaria 

para la elaboración de un plan director de 

instalaciones deportivas con el objetivo de 

analizar las necesidades y de incrementar 

y mejorar las infraestructuras dedicadas a 

la práctica deportiva, un compromiso, por 

tanto, que instamos a que se cumpla.  

 

Pero también, en aquel debate 

recordábamos que va a hacer un año de la 

celebración de las elecciones municipales 

y la gestión de los complejos deportivos del 

Castrillón y de Os Castros sigue 

prestándose en precario, sin que haya 

noticia de cuándo estarán listos los pliegos 

para su licitación, como también se están 

prestando en precario el servicio en la 

piscina de San Amaro, que gestionaba el 

Club del Mar, o en el campo de golf de la 

Torre. 

 

Por cierto, sobre el complejo deportivo del 

Castrillón presentamos una pregunta oral 

en diciembre en la que denunciamos que se 

encargó a Emvsa la gestión provisional del 

centro sin que dispusiera de todos los 

recursos y medios necesarios para asumir 

este nuevo encargo. 

 

De resultas de esta situación, los servicios 

que tuvo que subcontratar Emvsa se están 

prestando en precario porque el contrato 

ya está caducado y además las 

irregularidades e incumplimientos en la 

prestación del servicio son sistemáticos. La 

mayoría de las irregularidades incumplen 

de manera flagrante lo establecido en los 

pliegos y muchas de ellas son 

incumplimientos graves o muy graves, 

entre ellas la vulneración de derechos 
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No debate daquela pregunta o Goberno 

local contestou que estas irregularidades 

non lle constaban e agora sabemos que un 

xulgado vén de dar a razón a un 

traballador despedido declarando o seu 

despedido nulo e recoñecendo graves 

incumprimentos contractuais e laborais 

por parte da empresa subcontratada.  

 

 

Por iso demandamos do Goberno local 

que supervise de xeito estrito o 

cumprimento das prescricións 

establecidas nos pregos e ante as 

irregularidades impoña as sancións 

pertinentes á empresa subcontratada. 

 

E polo que respecta ó campo de golf, 

neste mesmo pleno rexistramos unha 

pregunta escrita na que denunciamos que 

a concesión caducou nada menos que en 

2017 e ante a falta de investimento da 

anterior concesionaria, o estado do 

campo é cada vez máis lamentable. 

 

Fago todos estes recordatorios para 

enfatizar que compartimos a 

preocupación que manifesta o Grupo 

Popular e compartimos os contidos da 

parte resolutiva desta moción. Iso si, 

gustaríanos que esta preocupación se 

fixese extensiva ás instalacións 

deportivas da Xunta de Galiza na nosa 

cidade e que presentan case todas elas un 

estado lamentábel, mais en calquera caso 

imos votar a favor desta moción.  

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera. 

 

Turno para o Grupo Socialista, señor 

Vázquez. 

 

básicos de los trabajadores. 

 

En el debate de aquella pregunta el 

Gobierno local contestó que estas 

irregularidades no le constaban y ahora 

sabemos que un juzgado acaba de dar la 

razón a un trabajador despedido 

declarando su despedido nulo y 

reconociendo graves incumplimientos 

contractuales y laborales por parte de la 

empresa subcontratada.  

 

Por eso demandamos del Gobierno local 

que supervise de manera estricta el 

cumplimiento de las prescripciones 

establecidas en los pliegos y ante las 

irregularidades imponga las sanciones 

pertinentes a la empresa subcontratada. 

 

Y por lo que respecta al campo de golf, en 

este mismo pleno registramos una 

pregunta escrita en la que denunciamos 

que la concesión caducó nada menos que 

en 2017 y ante la falta de inversión de la 

anterior concesionaria, el estado del 

campo es cada vez más lamentable. 

 

Hago todos estos recordatorios para 

enfatizar que compartimos la 

preocupación que manifiesta el Grupo 

Popular y compartimos los contenidos de 

la parte resolutiva de esta moción. Eso sí, 

nos gustaría que esta preocupación se 

hiciera extensiva a las instalaciones 

deportivas de la Xunta de Galicia en 

nuestra ciudad y que presentan casi todas 

ellas un estado lamentable, pero en 

cualquiera caso vamos a votar a favor de 

esta moción.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Turno para el Grupo Socialista, señor 

Vázquez. 
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Señor Vázquez Martínez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bos días a 

todas e todos os presentes, e aos que nos 

seguen en liña. 

 

Como meteu unha chea de asuntos na 

moción, xa non se se a moción é das 

concesións, se é das entidades, se son de 

subvencións, se de convenios, pero vou 

dar resposta a todo, non se preocupe. 

 

O tema das concesións, somos 

coñecedores da situación en que se atopa 

cada unha das instalacións deportivas 

municipais, non lles caiba a menor 

dúbida, e a necesidade de adecuar estas 

instalacións aos novos tempos, e tamén o 

somos das preocupacións e o malestar 

dos usuarios e traballadores porque 

temos contacto permanente con eles. 

Quero informarlle que eu en reiteradas 

ocasións reuninme con sindicatos, 

traballadores, usuarios, as veces que mo 

solicitaron, escanos cidadáns... Ou sexa, 

creo que debería estar vostede un 

pouquiño mellor informado de que me 

reúno sempre con todo aquel que pide 

que me reúna. 

 

Estamos a traballar para que este ano 

2024 se licite a prestación do servizo 

destes complexos deportivos. Non é 

tarefa fácil os estudos económicos. 

Nalgún caso estamos a estudar incluso a 

posibilidade dun novo proxecto, como é o 

caso do campo de golf da Cidade 

Deportiva La Torre onde, por certo, 

cando vaian vostedes a ver as redes, 

pregunten de quen son competencia, 

porque as que son de competencia 

municipal están todas arranxadas ao 

momento ou ao día seguinte e se cadra 

son competencia da concesionaria as que 

vostedes ven tiradas e nas que se sacan 

as fotos. 

 

Como lle dicía, estamos a traballar. É un 

compromiso máis adquirido por este 

Señor Vázquez Martínez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 

todas y todos los presentes, y a los que nos 

siguen por streaming. 

 

Como ha metido un montón de asuntos en 

la moción, ya no sé si la moción es de las 

concesiones, si es de las entidades, si son 

de subvenciones, si de convenios, pero le 

voy a dar respuesta a todo, no se preocupe. 

 

El tema de las concesiones, somos 

conocedores de la situación en que se 

encuentra cada una de las instalaciones 

deportivas municipales, no les quepa la 

menor duda, y la necesidad de adecuar 

estas instalaciones a los nuevos tiempos, y 

también lo somos de las preocupaciones y 

el malestar de los usuarios y trabajadores 

porque tenemos contacto permanente con 

ellos. Quiero informarle que yo en 

reiteradas ocasiones me he reunido con 

sindicatos, trabajadores, usuarios, las veces 

que me lo han solicitado, escaños 

ciudadanos... O sea, creo que debería estar 

usted un poquito mejor informado de que 

me reúno siempre con todo aquel que pide 

que me reúna. 

 

Estamos trabajando para que este año 2024 

se licite la prestación del servicio de estos 

complejos deportivos. No es tarea fácil los 

estudios económicos. En algún caso 

estamos estudiando incluso la posibilidad 

de un nuevo proyecto, como es el caso del 

campo de golf de la Ciudad Deportiva La 

Torre donde, por cierto, cuando vayan 

ustedes a ver las redes, pregunten de quién 

son competencia, porque las que son de 

competencia municipal están todas 

arregladas al momento o al día siguiente y 

a lo mejor son competencia de la 

concesionaria las que ustedes ven tiradas y 

en las que se sacan las fotos. 

 

 

Como le decía, estamos trabajando. Es un 

compromiso más adquirido por este 
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goberno municipal, xa o dixo no seu día 

o señor Lage, e no que, repito, estamos a 

traballar para que sexa o máis rápido 

posible.  

 

É un servizo que prorrogue... Que se 

prorrogue o contrato deste servizo non 

significa que non se preste o servizo, 

como ben saben, son actos 

administrativos contemplados na 

normativa. 

 

Deporte nesta cidade practícase e moito. 

É máis, practícase mesmo no complexo 

deportivo de Elviña, unha instalación que 

se atopa nun estado lamentable. Puxeron 

unha rede na cuberta para que non caia 

nada. Onte contaba eu oito cubos para 

recoller a auga das filtracións. Bo, e 

xamais se acordan diso. 

 

 

Pero mire, falando de compromisos e 

deste complexo deportivo de Elviña, en 

2014, hai 10 anos empezan vostedes as 

disputas e os litixios coa concesionaria. 

En agosto de 2018, catro anos despois, 

asinan a resolución do contrato do 

servizo. Outros catro anos máis para 

adxudicar o novo contrato e comunicar 

os investimentos que van realizar, pero é 

que estamos en maio de 2024, dez anos 

despois, e seguen sen executarse as obras 

anunciadas. 

 

Vostede dicía no anterior Pleno, señor 

García, que Galicia xa roda. Xa roda coa 

cuberta esnaquizada e a cámara chea de 

picadas, e ademais coa velocidade de 

cruceiro, imos, de 10 anos. 

 

 

Falan vostedes tamén das queixas dos 

usuarios. Os usuarios traballadores das 

instalacións e complexos deportivos da 

Xunta non son o mesmo que as dos 

municipais? Entendo que teñen os 

mesmos dereitos, defenderán vostedes 

tamén a eles, non? Por iso pídolle que 

gobierno municipal, ya lo dijo en su día el 

señor Lage, y en el que, repito, estamos 

trabajando para que sea lo más rápido 

posible.  

 

Es un servicio que prorrogue... Que se 

prorrogue el contrato de este servicio no 

significa que no se preste el servicio, como 

bien saben, son actos administrativos 

contemplados en la normativa. 

 

 

Deporte en esta ciudad se practica y 

mucho. Es más, se practica incluso en el 

complejo deportivo de Elviña, una 

instalación que se encuentra en un estado 

lamentable. Han puesto una red en la 

cubierta para que no caiga nada. Ayer 

contaba yo ocho cubos para recoger el agua 

de las filtraciones. Bueno, y jamás se 

acuerdan de eso. 

 

Pero mire, hablando de compromisos y de 

este complejo deportivo de Elviña, en 

2014, hace 10 años empiezan ustedes las 

disputas y los litigios con la concesionaria. 

En agosto de 2018, cuatro años después, 

firman la resolución del contrato del 

servicio. Otros cuatro años más para 

adjudicar el nuevo contrato y comunicar las 

inversiones que van a realizar, pero es que 

estamos en mayo de 2024, diez años 

después, y siguen sin haberse ejecutado las 

obras anunciadas. 

 

Usted decía en el anterior Pleno, señor 

García, que Galicia ya rueda. Ya rueda con 

la cubierta destrozada y la cámara llena de 

pinchazos, y además con la velocidad de 

crucero, vamos, de 10 años. 

 

 

Hablan ustedes también de las quejas de los 

usuarios ¿Los usuarios trabajadores de las 

instalaciones y complejos deportivos de la 

Xunta no son lo mismo que las de los 

municipales? Entiendo que tienen los 

mismos derechos, defenderán ustedes 

también a ellos ¿no? Por eso le pido que 
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inste a Xunta de Galicia a cumprir os 

seus compromisos adquiridos con estas 

instalacións tamén con velocidade de 

cruceiro, porque desde logo van a plan 

de tartaruga. 

 

Mire, falan de que deixamos tirado ás 

entidades. Non é verdade. Vostede 

estame falando de proxectos das 

federacións. Aquí, por exemplo, 

halterofilia, ao que se refería vostede, ten 

un convenio nominativo. O club da nosa 

cidade tivo unha subvención desde 2023, 

unha subvención para un torneo 

internacional e ademais ten bolsas para 

os seus deportistas (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). Outra cousa 

son as federacións ás que vostedes 

supostamente apoian. Entón, o que non 

imos pagar nós son os eventos deportivos 

das federacións integramente cando é 

unha competencia da Xunta de Galicia 

porque ademais poñen unhas pancartas 

de 5 metros por 3, bandeiras e todo iso, e 

págao o Concello. 

 

Tema de convenios. Eu pídolle á 

alcaldesa que me dea un pouco máis de 

tempo porque aquí tocou tantos temas...  

 

Mire, os convenios a ver se se decata 

vostede, para asinar un convenio 

primeiro teñen que xustificar o convenio 

do ano anterior e iso teñen ata o 28 de 

febreiro para facelo. Cando presentan a 

documentación xa se pon en marcha a 

firma do novo convenio e, é máis, tanto 

en convenios como en subvencións poden 

mesmo solicitar, unha vez que se lles 

concede, o 90 % de anticipo, cousa que 

eu creo que é a única administración que 

pode facer iso. Ou sexa, que non me diga 

que vai chegar a dentro de dous meses 

porque se dentro dun mes se resolve, xa 

teñen o diñeiro (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) (...). 

 

inste a la Xunta de Galicia a cumplir sus 

compromisos adquiridos con estas 

instalaciones también con velocidad de 

crucero, porque desde luego van a plan de 

tortuga. 

 

Mire, hablan de que dejamos tirado a las 

entidades. No es verdad. Usted me está 

hablando de proyectos de las federaciones. 

Aquí, por ejemplo, halterofilia, al que se 

refería usted, tiene un convenio 

nominativo. El club de nuestra ciudad ha 

tenido una subvención desde 2023, una 

subvención para un torneo internacional y 

además tiene becas para sus deportistas (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Otra cosa son las federaciones a las que 

ustedes supuestamente apoyan. Entonces, 

lo que no vamos a pagar nosotros son los 

eventos deportivos de las federaciones 

íntegramente cuando es una competencia 

de la Xunta de Galicia porque además 

ponen unas pancartas de 5 metros por 3, 

banderas y todo eso, y lo paga el Concello. 

 

 

Tema de convenios. Yo le pido a la 

alcaldesa que me dé un poco más de tiempo 

porque aquí ha tocado tantos temas...  

 

Mire, los convenios a ver si se entera usted, 

para firmar un convenio primero tienen que 

justificar el convenio del año anterior y eso 

tienen hasta el 28 de febrero para hacerlo. 

Cuando presentan la documentación ya se 

pone en marcha la firma del nuevo 

convenio y, es más, tanto en convenios 

como en subvenciones pueden incluso 

solicitar, una vez que se les concede, el 90 

% de anticipo, cosa que yo creo que es la 

única administración que puede hacer eso. 

O sea, que no me diga que va a llegar a 

dentro de dos meses porque si dentro de un 

mes se resuelve, ya tienen el dinero (se 

oyen dos señales acústicas indicativas de 

la finalización del tiempo de 

intervención)(...). 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Vázquez. 

 

Votación da segunda moción do Grupo 

municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a segunda moción presentada 

polo Grupo municipal do Partido Popular 

relativa a instalacións deportivas 

municipais sen contrato, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moi ben. Pois queda aprobada por 

unanimidade. 

 

58. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa a instalacións 

deportivas municipais sen contrato. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a licitar o 

máis axiña posible os contratos das 

instalacións deportivas municipais de:  

 

- Campo de Golf da Torre, sen contrato 

desde hai 7 anos. 

 

- Complexo de San Diego, sen contrato 

desde hai 4 anos.  

 

- Complexo de O Castrillón, sen contrato 

desde hai un ano.  

 

- Piscina do Club do Mar, sen contrato 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Vázquez. 

 

Votación de la segunda moción del Grupo 

municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la segunda moción presentada 

por el Grupo municipal del Partido 

Popular relativa a instalaciones 

deportivas municipales sin contrato, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muy bien. Pues queda aprobada por 

unanimidad. 

 

58. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa la instalaciones 

deportivas municipales sin contrato. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a licitar a la 

mayor brevedad los contratos de las 

instalaciones deportivas municipales de:  

 

- Campo de Golf de A Torre, sin contrato 

desde hace 7 años. 

 

- Complejo de San Diego, sin contrato 

desde hace 4 años.  

 

- Complejo de O Castrillón, sin contrato 

desde hace un año.  

 

- Piscina del Club del Mar, sin contrato 
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desde hai un ano. 

 

Terceira. Moción do Grupo municipal 

do Partido Popular relativa á Cidade 

Vella. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Partido 

Popular. Señor San Claudio. 

 

Ás doce horas e cincuenta e oito 

minutos sae do Salón de Sesións o señor 

Díaz Gallego. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Si, moitas grazas.  

 

Traemos á súa consideración, e 

aproveito para saudar a todos os 

coruñeses e coruñesas que nos seguen 

desde a Tribuna —benvidos—, traemos á 

súa consideración unha moción que 

recolle as necesidades do barrio da 

Cidade Vella, unhas necesidades, como 

dicía o señor Amado, o meu compañeiro 

o señor Amado, respecto ao cumprimento 

de compromisos adoptados por este 

pleno que non son descoñecidas por 

ningún de vostedes, posto que o Pleno 

municipal aprobou en novembro de 2019 

e en outubro de 2022 exactamente a 

mesma parte dispositiva da moción que 

hoxe traemos aquí. Quere dicir que 

vostedes levan un lustro, cinco anos, 

ignorando as necesidades do barrio da 

Cidade Vella. 

 

Os veciños da Cidade Vella 

preguntámonos como é posible que Inés 

Rey sometese o barrio da Cidade Vella ao 

abandono total, á desidia dos coidados, 

do mantemento de equipamentos e o 

estado en que se atopa o corazón da nosa 

cidade, a parte histórica. 

 

 

Mire, probablemente a pregunta que se 

desde hace un año. 

 

Tercera. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a la Ciudad 

Vieja. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Partido 

Popular. Señor San Claudio. 

 

A las doce horas y cincuenta y ocho 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Díaz Gallego. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Sí, muchas gracias.  

 

Traemos a su consideración, y aprovecho 

para saludar a todos los coruñeses y 

coruñesas que nos siguen desde la Tribuna 

—bienvenidos—, traemos a su 

consideración una moción que recoge las 

necesidades del barrio de la Ciudad Vieja, 

unas necesidades, como decía el señor 

Amado, mi compañero el señor Amado, 

respecto al cumplimiento de compromisos 

adoptados por este pleno que no son 

desconocidas por ninguno de ustedes, 

puesto que el Pleno municipal aprobó en 

noviembre de 2019 y en octubre de 2022 

exactamente la misma parte dispositiva de 

la moción que hoy traemos aquí. Quiere 

decir que ustedes llevan un lustro, cinco 

años, ignorando las necesidades del barrio 

de la Ciudad Vieja. 

 

 

Los vecinos de la Ciudad Vieja nos 

preguntamos cómo es posible que Inés Rey 

haya sometido al barrio de la Ciudad Vieja 

al abandono total, a la desidia de los 

cuidados, del mantenimiento de 

equipamientos y el estado en que se 

encuentra el corazón de nuestra ciudad, la 

parte histórica. 

 

Mire, probablemente la pregunta que se 
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pon enriba da mesa é onde estabamos 

onte e onde estamos hoxe. Que fixeron 

nestes cinco anos? Esa política de 

parcheo, de anuncios, que non conduce a 

nada. Os problemas agraváronse. No 

caso do estado de pavimentos, que é un 

dos maiores problemas que trasladan os 

veciños da Cidade Vella que cren, que se 

preguntan cando se achegan á obra 

millonaria, 3 millóns de euros, na 

reforma da Casa da Veeduría, e atópanse 

co estado no que están as laxas das rúas 

Donas e Amargura? que coherencia ten 

isto? Isto apunta cara á dinamización do 

barrio? Que tipo de política para facer á 

Cidade Vella un lugar amable para vivir 

están vostedes seguindo? Ou é que Inés 

Rey cando foi a anunciar que atopou 

unha espiña de bacallau na rúa Sinagoga 

non reparou no estado en que se 

atopaban as lousas da devandita zona? 

 

 

É que é lamentable a súa política de falta 

de ambición co barrio. Anuncian a 

colocación das cámaras de mobilidade 

Acordaron con veciños e comerciantes, 

con hostaleiros, como queren que 

funcionen? Comprenderon que o horario 

actual non pode, non é capaz de dar 

resposta ás necesidades da carga e 

descarga, pois se limita ata as 11 da 

mañá?  

 

Ás trece horas entra no Salón de Sesións 

o señor Díaz Gallego. 

 

E pregúntome se detrás da política de 

Inés Rey coa Cidade Vella hai ignorancia 

ou soberbia, porque este goberno 

municipal hai dous anos comprometeuse 

aquí, en Pleno, a poñer en marcha un 

plan de recuperación da praza de 

Azcárraga. Hoxe os veciños da Cidade 

Vella sabemos que os xardíns de 

Azcárraga son todo menos xardíns.  

 

Inés Rey ten dúas opcións. Anunciaba 

que esta ía ser a lexislatura dos barrios, 

pone encima de la mesa es dónde 

estábamos ayer y dónde estamos hoy ¿Qué 

han hecho en estos cinco años? Esa política 

de parcheo, de anuncios, que no conduce a 

nada. Los problemas se han agravado. En 

el caso del estado de pavimentos, que es 

uno de los mayores problemas que 

trasladan los vecinos de la Ciudad Vieja 

¿qué creen que se preguntan cuando se 

acercan a la obra millonaria, 3 millones de 

euros, en la reforma de la Casa de la 

Veeduría, y se encuentran con el estado en 

el que están las losas de las calles Damas y 

Amargura? ¿qué coherencia tiene esto? 

¿Esto apunta hacia la dinamización del 

barrio? ¿Qué tipo de política de cara a 

hacer a la Ciudad Vieja un lugar amable 

para vivir están ustedes siguiendo? ¿O es 

que Inés Rey cuando fue a anunciar que 

encontró una espina de bacalao en la calle 

Sinagoga no reparó en el estado en que se 

encontraban las losetas de dicha zona? 

 

Es que es lamentable su política de falta de 

ambición con el barrio. Anuncian la 

colocación de las cámaras de movilidad 

¿Han consensuado con vecinos y 

comerciantes, con hosteleros, cómo 

quieren que funcionen? ¿Han comprendido 

que el horario actual no puede, no es capaz 

de dar respuesta a las necesidades de la 

carga y descarga, pues se limita hasta las 11 

de la mañana?  

 

A las trece horas entra en el Salón de 

Sesiones el señor Díaz Gallego. 

 

Y me pregunto si detrás de la política de 

Inés Rey con la Ciudad Vieja hay 

ignorancia o soberbia, porque este 

gobierno municipal hace dos años se 

comprometió aquí, en Pleno, a poner en 

marcha un plan de recuperación de la plaza 

de Azcárraga. Hoy los vecinos de la Ciudad 

Vieja sabemos que los jardines de 

Azcárraga son todo menos jardines.  

 

Inés Rey tiene dos opciones. Anunciaba 

que esta iba a ser la legislatura de los 
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que ela mesma asumía como competencia 

de área municipal os barrios. Ten dúas 

opcións, dialogue cos veciños, e quédalle 

moi preto, señora Rey. Salga por María 

Pita e á esquerda terá case 4.000 veciños 

esperando a falar con vostede, 

trasladarlle as súas necesidades. Actúe 

xa sobre a Cidade Vella antes de que sexa 

demasiado tarde. Por certo, compromiso 

que adquiriu con todos os coruñeses, 

medida 101 do seu programa electoral, 

señora Rey: recuperación do Castelo de 

San Antón, das Bárbaras e das ruínas de 

San Francisco. 

 

Onde está a execución? onde está? 

licitáronse xa estas reformas? Estamos a 

esperar, cumpra a súa palabra. 

 

E o Bloque Nacionalista Galego, os 

socios, os cooperadores necesarios, 

traen unha moción en 2021 para que se 

poña as negociacións para comprar a 

casa de Rosalía de Castro Onde está nos 

acordos de goberno? Cando vostedes 

sentan cos seus socios de goberno que 

lles din acerca de todo o que veñen aquí 

a vender e que á hora da verdade é papel 

mollado nos intereses dos veciños da 

Cidade Vella. 

 

Téñeno fácil, non fagan máis que o que 

lle pide esta corporación de forma 

unánime: creación dun plan de 

revitalización da Cidade Vella coa 

recuperación de equipamentos, mellora 

de lousados, situación do cableado, que 

é, xa digo, absolutamente deplorable. 

Aposten por (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) o plan integral de 

recuperación de vivendas, que a Cidade 

Vella sexa un lugar atractivo para 

investir, para reformar vivendas, e se o 

necesitan pregunten ao señor Lage. Se 

cadra dálles algún consello sobre o tema 

do cambio de ligencias ou o respecto aos 

prazos. Seguramente será de interese 

para vostedes. 

barrios, que ella misma asumía como 

competencia de área municipal los barrios. 

Tiene dos opciones, dialogue con los 

vecinos, y le queda muy cerca, señora Rey. 

Salga por María Pita y a la izquierda tendrá 

casi 4.000 vecinos esperando a hablar con 

usted, trasladarle sus necesidades. Actúe ya 

sobre la Ciudad Vieja antes de que sea 

demasiado tarde. Por cierto, compromiso 

que adquirió con todos los coruñeses, 

medida 101 de su programa electoral, 

señora Rey: recuperación del Castillo de 

San Antón, de las Bárbaras y de las ruinas 

de San Francisco. 

 

¿Dónde está la ejecución? ¿dónde está? ¿se 

han licitado ya estas reformas? Estamos 

esperando, cumpla su palabra. 

 

Y el Bloque Nacionalista Gallego, los 

socios, los cooperadores necesarios, traen 

una moción en 2021 para que se ponga las 

negociaciones para comprar la casa de 

Rosalía de Castro ¿Dónde está en los 

acuerdos de gobierno? Cuando ustedes se 

sientan con sus socios de gobierno ¿qué les 

dicen acerca de todo lo que vienen aquí a 

vender y que a la hora de la verdad es papel 

mojado en los intereses de los vecinos de la 

Ciudad Vieja. 

 

Lo tienen fácil, no hagan más que lo que le 

pide esta corporación de forma unánime: 

creación de un plan de revitalización de la 

Ciudad Vieja con la recuperación de 

equipamientos, mejora de enlosados, 

situación del cableado, que es, ya digo, 

absolutamente deplorable. Apuesten por 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) el 

plan integral de recuperación de viviendas, 

que la Ciudad Vieja sea un lugar atractivo 

para invertir, para reformar viviendas, y si 

lo necesitan pregunten al señor Lage. A lo 

mejor les da algún consejo sobre el tema 

del cambio de ligencias o el respeto a los 

plazos. Seguramente será de interés para 

ustedes. 
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Un plan de desenvolvemento turístico 

Como pode ser que os veciños e turistas 

que visitan a Cidade Vella se atopen 

todos os monumentos pechados? A 

señora Avia en 2019 falaba aquí no Pleno 

de tentar que se abran os xardíns de 

Capitanía. Teñen vostedes un goberno en 

coalición. Falen cos seus socios, tenten 

conseguilo. 

 

En definitiva, póñanse a traballar por 

unha Cidade Vella referente en calidade 

de vida, atractiva para vivir e non fagan 

nada máis do que lle piden os veciños. 

Escóitenos e terán o resultado que 

queren, que todos queremos: unha 

Cidade Vella referente a nivel cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Turno do BNG. Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Aquí a señora Veira do Bloque 

Nacionalista Galego, vale? Non a señora 

Avia. A señora Veira do Bloque 

Nacionalista Galego, non Gallego, se non 

lle importa. 

 

Entón, bueno, non sei por onde empezar 

porque eu pensei..., non sei, quería un 

pouco falar da Cidade Vella, non?, pero a 

verdade é que vostede fixo un totum 

revolutum estupendo, non? Eu vou 

defender a Cidade Vella cun pouco máis 

de sosego, se non lle importa, vale?, señor 

San Claudio. 

 

Miren, é a primeira noticia, a primeira 

noticia, verdade?, de que hai un goberno 

de coalición gobernando nesta cidade, é a 

primeira noticia. A ver, eu entendo que a 

xente, cando sae..., bueno, a xente 

 

Un plan de desarrollo turístico ¿Cómo 

puede ser que los vecinos y turistas que 

visitan la Ciudad Vieja se encuentren todos 

los monumentos cerrados? La señora Avia 

en 2019 hablaba aquí en el Pleno de 

intentar que se abran los jardines de 

Capitanía. Tienen ustedes un gobierno en 

coalición. Hablen con sus socios, intenten 

conseguirlo. 

 

En definitiva, pónganse a trabajar por una 

Ciudad Vieja referente en calidad de vida, 

atractiva para vivir y no hagan nada más de 

lo que le piden los vecinos. Escúchenlos y 

tendrán el resultado que quieren, que todos 

queremos: una Ciudad Vieja referente a 

nivel ciudad. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Turno del BNG. Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Aquí la señora Veira del Bloque 

Nacionalista Galego, ¿vale? No la señora 

Avia. La señora Veira del Bloque 

Nacionalista Galego, no Gallego, si no le 

importa. 

 

Entonces, bueno, no sé por donde empezar 

porque yo creí..., no sé, quería un poco 

hablar de la Ciudad Vieja, ¿no?, pero la 

verdad es que usted hizo un totum 

revolutum estupendo, ¿no? Yo voy a 

defender a la Ciudad Vieja con un poco 

más de sosiego, si no le importa, ¿vale?, 

señor San Claudio. 

 

Miren, es la primera noticia, la primera 

noticia, ¿verdad?, de que hay un gobierno 

de coalición gobernando en esta ciudad, es 

la primera noticia. A ver, yo entiendo que 

la gente, cuando sale..., bueno, la gente 
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normal, non?, da rúa, a veces diga que 

estamos no Goberno e se confunda, e 

bueno, pois hai xente que pode estar máis, 

menos informada ou coñecer máis ou 

menos como funciona unha corporación, 

pero home, que diga vostede que hai un 

goberno de coalición..., en fin, é mentir 

xa directamente, non? e eu pensei que 

vostede era unha persoa rigorosa. Sinto 

levar semellante decepción, non? 

 

Ben. A realidade é que é certo que a 

Cidade Vella está nun estado mellorable, 

é certo que é moi mellorable toda a 

sinaléctica que ten a propia Cidade Vella, 

porque nós consideramos, efectivamente, 

que este barrio emblemático da nosa 

cidade é verdadeiramente unha xoia e que 

debería de ser tratada como tal. Nós 

cremos que hai que potenciar moitísimo 

máis o seu valor, o valor que ten para 

todas as coruñesas e todos os coruñeses, 

pero sempre tendo en conta que, 

efectivamente, é un barrio onde vive 

xente que ten, efectivamente, pois os 

mesmos dereitos que teñen o resto de 

cidadáns e cidadás da Coruña. 

 

 

Hai unha cuestión que dixo o señor San 

Claudio que parece que tampouco se 

entera demasiado, que falou das cámaras. 

As cámaras precisamente foi unha 

demanda da propia veciñanza de 

controlar o tráfico que entraba pola 

Cidade Vella. Unha e outra vez 

reclamárono. É dicir, só hai que buscar 

nas hemerotecas, non? Reclamaban que 

se instalasen esas cámaras dunha vez. O 

Goberno local tardou bastante en 

instalalas, hai que recoñecelo, pero era 

precisamente para controlar o tráfico, 

para ver quen entraba e quen non entraba 

na Cidade Vella e se tiña ou non permiso 

porque, efectivamente, quen pode entrar 

na Cidade Vella son os residentes, as 

residentes e tamén algúns outros casos, 

pois para coidados de xente maior, 

etcétera, etcétera, se poden habilitar 

normal, ¿no?, de la calle, a veces diga que 

estamos en el Gobierno y se confunda, y 

bueno, pues hay gente que puede estar 

más, menos informada o conocer más o 

menos como funciona una corporación, 

pero hombre, que diga usted que hay un 

gobierno de coalición..., en fin, es mentir 

ya directamente, ¿no? y yo creí que usted 

era una persona rigurosa. Siento llevarme 

semejante decepción, no? 

 

Bien. La realidad es que es cierto que la 

Ciudad Vieja está en un estado mejorable, 

es cierto que es muy mejorable toda la 

señalética que tiene la propia Ciudad 

Vieja, porque nosotros consideramos, 

efectivamente, que este barrio 

emblemático de nuestra ciudad es 

verdaderamente una joya y que debería de 

ser tratada como tal. Nosotros creemos 

que hay que potenciar muchísimo más su 

valor, el valor que tiene para todas las 

coruñesas y todos los coruñeses, pero 

siempre teniendo en cuenta que, 

efectivamente, es un barrio donde vive 

gente que tiene, efectivamente, pues los 

mismos derechos que tienen el resto de 

ciudadanos y ciudadanas de A Coruña. 

 

Hay una cuestión que dijo el señor San 

Claudio que parece que tampoco se entera 

demasiado, que habló de las cámaras. Las 

cámaras precisamente fue una demanda 

del propio vecindario de controlar el 

tráfico que entraba por la Ciudad Vieja. 

Una y otra vez lo reclamaron. Es decir, 

solo hay que buscar en las hemerotecas, 

¿no? Reclamaban que se instalaran esas 

cámaras de una vez. El Gobierno local 

tardó bastante en instalarlas, hay que 

reconocerlo, pero era precisamente para 

controlar el tráfico, para ver quien entraba 

y quien no entraba en la Ciudad Vieja y si 

tenía o no permiso porque, efectivamente, 

quien puede entrar en la Ciudad Vieja son 

los residentes, las residentes y también 

algunos otros casos, pues para cuidados de 

gente mayor, etcétera, etcétera, se pueden 

habilitar permisos para entrar.  
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permisos para entrar.  

 

E logo está o tema da carga e descarga. A 

carga e descarga en toda a Cidade é ata as 

11 da mañá. Pódese revisar, pero 

revisemos se a carga e descarga ten que 

ser ata máis tarde, se pode ser un absoluto 

descontrol durante todas as horas do día 

ou, vaia, esperemos que no debate da 

ordenanza de mobilidade poidamos mirar 

iso e revisar iso e saber cal é a proposta 

concreta do Partido Popular. 

 

 

En todo caso, en canto ós puntos que 

recolle a moción estamos de acordo co 

que poida haber un parque infantil. É 

certo que teñen na propia contorna da 

Cidade Vella parques infantís, pero 

bueno, pode haber un no propio corazón 

da Cidade Vella, non nos imos, 

evidentemente, negar a semellante cousa.  

 

Evidentemente, os sinais de circulación 

hai que aclaralos porque en moitos casos, 

bueno, pode haber confusións. Da 

sinaléctica xa falei e, evidentemente, a 

cuestión da fibra óptica e a rede de gas 

natural, incluso o tema do cableado, son 

cuestións que é necesario abordar e que 

lle corresponde ó Goberno local cando 

menos mediar para que iso se produza, 

non? 

 

Pola nosa banda nada máis. Esta moción 

vai ter o noso voto favorábel. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas ó BNG.  

 

Turno para o Grupo Socialista, señora 

Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Señoras e señores do PP, creo e quero 

 

 

Y luego está el tema de la carga y 

descarga. La carga y descarga en toda la 

Ciudad es hasta las 11 de la mañana. Se 

puede revisar, pero revisemos si la carga y 

descarga tiene que ser hasta más tarde, si 

puede ser un absoluto descontrol durante 

todas las horas del día o, vaya, esperemos 

que en el debate de la ordenanza de 

movilidad podamos mirar eso y revisar eso 

y saber cuál es la propuesta concreta del 

Partido Popular. 

 

En todo caso, en cuanto a los puntos que 

recoge la moción estamos de acuerdo con 

que pueda haber un parque infantil. Es 

cierto que tienen en el propio entorno de la 

Ciudad Vieja parques infantiles, pero 

bueno, puede haber uno en el propio 

corazón de la Ciudad Vieja, no nos vamos, 

evidentemente, negar a semejante cosa.  

 

Evidentemente, las señales de circulación 

hay que aclararlas porque en muchos 

casos, bueno, puede haber confusiones. De 

la señalética ya hablé y, evidentemente, la 

cuestión de la fibra óptica y la red de gas 

natural, incluso el tema del cableado, son 

cuestiones que es necesario abordar y que 

le corresponde al Gobierno local cuando 

menos mediar para que eso se produzca, 

¿no? 

 

Por nuestra parte nada más. Esta moción 

va a tener nuestro voto favorable. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias al BNG.  

 

Turno para el Grupo Socialista, señora 

Sobral. 

 

Señora Sobral Cabanas 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Señoras y señores del PP, creo y quiero 
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entender da súa moción unha proposta 

para achegar e sumar e que este goberno 

siga investindo na Cidade Vella e 

mellorando a calidade de vida dos seus 

veciños e veciñas. 

 

A revitalización da Cidade Vella foi un 

dos obxectivos deste goberno desde o 

minuto un. A diferenza do estado de 

abandono que presentaba no 2019, tras 

oito anos de falta de interese polo noso 

casco antigo, hoxe é un espazo libre de 

pintadas e unha zona na que cada vez se 

conceden máis licenzas de 

rehabilitación.  

 

A reurbanización integral das rúas 

Cortaduría —na que crecín e vin caer 

moita xente, por certo—, A Nosa Señora 

do Rosario e a contorna da Fundación 

Luís Seoane melloraron sen dúbida tanto 

a imaxe do noso lugar máis emblemático 

como a calidade de vida dos veciños e 

veciñas, xa que presentaba, como dicía 

antes, un estado moi deficiente tras 

moitos anos de deixamento. 

 

Non podemos esquecernos da actuación 

integral nas naves de Metrosidero —

equipamento, señor San Claudio— que se 

converteron nun punto de encontro 

referente para mozos de toda a cidade, 

fomentando a convivencia e ofrecendo 

unha alternativa de lecer para 

adolescentes ás cales, por certo, poden 

chegar usando o servizo de BiciCoruña 

dado que se instalaron varias estacións 

próximas. 

 

Actualmente estamos en proceso de 

rehabilitación da Casa Veeduría, como 

ben saben, cun investimento de case 3 

millóns de euros, tamén equipamento. 

Esta será, seguramente, a acción máis 

ambiciosa en décadas na Cidade Vella e 

sen dúbida marcará un antes e un despois 

no noso casco antigo xa que será un foco 

de revitalización e atracción que abrirá o 

barrio a toda a cidadanía. Este edificio 

entender de su moción una propuesta para 

aportar y sumar y que este gobierno siga 

invirtiendo en la Ciudad Vieja y mejorando 

la calidad de vida de sus vecinos y vecinas. 

 

 

La revitalización de la Ciudad Vieja ha 

sido uno de los objetivos de este gobierno 

desde el minuto uno. A diferencia del 

estado de abandono que presentaba en el 

2019, tras ocho años de falta de interés por 

nuestro casco antiguo, hoy es un espacio 

libre de pintadas y una zona en la que cada 

vez se conceden más licencias de 

rehabilitación.  

 

La reurbanización integral de las calles 

Cortaduría —en la que crecí y vi caer 

mucha gente, por cierto—, Nuestra Señora 

del Rosario y el entorno de la Fundación 

Luís Seoane han mejorado sin duda tanto la 

imagen de nuestro lugar más emblemático 

como la calidad de vida de los vecinos y 

vecinas, ya que presentaba, como decía 

antes, un estado muy deficiente tras 

muchos años de dejadez. 

 

No podemos olvidarnos de la actuación 

integral en las naves de Metrosidero —

equipamiento, señor San Claudio— que se 

han convertido en un punto de encuentro 

referente para jóvenes de toda la ciudad, 

fomentando la convivencia y ofreciendo 

una alternativa de ocio para adolescentes a 

las cuales, por cierto, pueden llegar usando 

el servicio de BiciCoruña dado que se han 

instalado varias estaciones cercanas. 

 

 

Actualmente estamos en proceso de 

rehabilitación de la Casa Veeduría, como 

bien saben, con una inversión de casi 3 

millones de euros, también equipamiento. 

Esta será, seguramente, la acción más 

ambiciosa en décadas en la Ciudad Vieja y 

sin duda marcará un antes y un después en 

nuestro casco antiguo ya que será un foco 

de revitalización y atracción que abrirá el 

barrio a toda la ciudadanía. Este edificio 
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contará cun gran equipamento, con 

zonas de estudo, zonas para benestar 

social cun centro de día con comedor 

para maiores, un espazo Teu, unha zona 

para mozas, unha cafetería, unha 

ludoteca, unha sala de exposicións e as 

oficinas municipais de Rehabilitación 

para achegar un ámbito tan importante 

ao noso querido casco antigo. 

 

Está proxectada tamén a reurbanización 

de rúa Donas e executarase ao longo 

deste mandato.  

 

Sobre a praza de Azcárraga temos un 

gran proxecto de recuperación de 

xardinería conforme aos elementos 

históricos do xardín orixinal, que é o que 

desexan os veciños, o cal non impide que 

mentres tanto deamos solución a todas e 

cada unha das incidencias rexistradas, 

non só na praza, senón tamén no resto 

das rúas, con actuacións como a 

reparación das pedras afectadas, que se 

colocan sen ser substituídas na súa 

maioría por tratarse de pavimentos 

protexidos.  

 

Recentemente mellorouse a iluminación 

substituíndo todas as luminarias de 

descarga que estaban en ruína técnica 

por outras da mesma estética moito máis 

eficientes e con luz cálida para unha 

mellor integración na contorna. 

 

Para o contorno e cumprimento do 

proxecto de zonas peonís reguladas 

instaláronse, como dicía a señora Veira, 

un total de 10 cámaras de lectura de 

matrícula que controlarán todo o 

perímetro dá a Cidade Vella, control de 

vehículos, cargas e descargas. O 

funcionamento destas cámaras cumpre 

coas peticións solicitadas desde a 

Asociación de Veciños, coa que hai un 

trato e unha comunicación constante, e 

un traballo conxunto, e representa a máis 

de 400 familias que residen na Cidade 

Vella. 

contará con un gran equipamiento, con 

zonas de estudio, zonas para bienestar 

social con un centro de día con comedor 

para mayores, un espacio Teu, una zona 

para jóvenes, una cafetería, una ludoteca, 

una sala de exposiciones y las oficinas 

municipales de Rehabilitación para acercar 

un ámbito tan importante a nuestro querido 

casco antiguo. 

 

Está proyectada también la reurbanización 

de calle Damas y se ejecutará a lo largo de 

este mandato.  

 

Sobre la plaza de Azcárraga tenemos un 

gran proyecto de recuperación de jardinería 

conforme a los elementos históricos del 

jardín original, que es lo que desean los 

vecinos, lo cual no impide que mientras 

tanto demos solución a todas y cada una de 

las incidencias registradas, no solo en la 

plaza, sino también en el resto de las calles, 

con actuaciones como la reparación de las 

piedras afectadas, que se colocan sin ser 

sustituidas en su mayoría por tratarse de 

pavimentos protegidos.  

 

 

Recientemente se ha mejorado la 

iluminación sustituyendo todas las 

luminarias de descarga que estaban en 

ruina técnica por otras de la misma estética 

mucho más eficientes y con luz cálida para 

una mejor integración en el entorno. 

 

Para el contorno y cumplimiento del 

proyecto de zonas peatonales reguladas se 

han instalado, como decía la señora Veira, 

un total de 10 cámaras de lectura de 

matrícula que controlarán todo el perímetro 

da la Ciudad Vieja, control de vehículos, 

cargas y descargas. El funcionamiento de 

estas cámaras cumple con las peticiones 

solicitadas desde la Asociación de Vecinos, 

con la que hay un trato y una comunicación 

constante, y un trabajo conjunto, y 

representa a más de 400 familias que 

residen en la Ciudad Vieja. 
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Non quero pasar por alto que desde o 

Goberno de Inés Rey realizouse a 

expansión dos mercados ecolóxicos a 

distintas zonas da cidade, sendo a praza 

de Azcárraga un dos enclaves elixidos 

para iso. Xa se realizou o primeiro da 

man da Asociación de Veciños tamén e 

tamén da Asociación de Comerciantes, 

sendo un gran éxito de participación e 

contribuíndo de maneira moi positiva á 

dinamización da contorna (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). Un pouquiño 

máis, señora alcaldesa. 

 

Desde Turismo e Cultura están a 

traballarse varias liñas de dinamización 

do noso centro histórico, unha das cales 

pasa por potenciar a súa importancia no 

Camiño Inglés como punto de partida, 

entre outras medidas. Tamén se 

contempla o diálogo coas distintas 

entidades para poder abrir os diferentes 

monumentos a turistas e visitantes. Cabe 

destacar a relevancia crecente que 

adquiriron as festas patronais con maior 

afluencia ano a ano. 

 

Respecto á sinalización, está a valorarse 

diferentes propostas para os elementos 

de natureza inmoble e monumental, como 

poden ser placas de cerámica vidrada  

fabricadas por Sargadelos para as rúas 

da contorna monumental. 

 

Todas estas actuacións, as xa acometidas 

e proxectadas, non son máis que un 

sucinto exemplo do plan integral que o 

Goberno de Inés Rey ten para a Cidade 

Vella. Por suposto que queremos máis 

(óense dous sinais acústicos indicativos 

da finalización do tempo de 

intervención), somos ambiciosos, pero é 

de xustiza recoñecer que nunca antes 

fíxose tanto como fixo este goberno, e 

seguiremos, por suposto, mellorando un 

espazo tan emblemático da nosa cidade 

en traballo conxunto cos representantes 

 

No quiero pasar por alto que desde el 

Gobierno de Inés Rey se ha realizado la 

expansión de los mercados ecológicos a 

distintas zonas de la ciudad, siendo la plaza 

de Azcárraga uno de los enclaves elegidos 

para ello. Ya se ha realizado el primero de 

la mano de la Asociación de Vecinos 

también y también de la Asociación de 

Comerciantes, siendo un gran éxito de 

participación y contribuyendo de manera 

muy positiva a la dinamización del entorno 

(se oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

Un poquito más, señora alcaldesa. 

 

Desde Turismo y Cultura se están 

trabajando varias líneas de dinamización 

de nuestro casco histórico, una de las 

cuales pasa por potenciar su importancia en 

el Camino Inglés como punto de partida, 

entre otras medidas. También se contempla 

el diálogo con las distintas entidades para 

poder abrir los diferentes monumentos a 

turistas y visitantes. Cabe destacar la 

relevancia creciente que han adquirido las 

fiestas patronales con mayor afluencia año 

a año. 

 

Respecto a la señalética, se está valorando 

diferentes propuestas para los elementos de 

naturaleza inmueble y monumental, como 

pueden ser placas de cerámica vidriada 

fabricadas por Sargadelos para las calles de 

la contorna monumental. 

 

Todas estas actuaciones, las ya acometidas 

y proyectadas, no son más que un sucinto 

ejemplo del plan integral que el Gobierno 

de Inés Rey tiene para la Ciudad Vieja. Por 

supuesto que queremos más (se oyen dos 

señales acústicas indicativas de la 

finalización del tiempo de intervención), 

somos ambiciosos, pero es de justicia 

reconocer que nunca antes se había hecho 

tanto como hizo este gobierno, y 

seguiremos, por supuesto, mejorando un 

espacio tan emblemático de nuestra ciudad 

en trabajo conjunto con los representantes 
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veciñais e, como non pode ser doutra 

forma, votaremos a favor. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Remata o debate. 

 

Votación da terceira moción do Grupo 

municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción presentada 

polo Grupo municipal do Partido Popular 

relativa á Cidade Vella, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Remata o debate. 

 

Votación da terceira moción do Grupo 

municipal do Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia sométese 

a votación a terceira moción presentada 

polo Grupo municipal do Partido Popular 

relativa á Cidade Vella, producíndose o 

vecinales y, como no puede ser de otra 

forma, votaremos a favor. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza el debate. 

 

Votación de la tercera moción del Grupo 

municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la tercera moción presentada 

por el Grupo municipal del Partido 

Popular relativa a la Ciudad Vieja, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finaliza el debate. 

 

Votación de la tercera moción del Grupo 

municipal del Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se somete 

a votación la tercera moción presentada 

por el Grupo municipal del Partido 

Popular relativa a la Ciudad Vieja, 
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seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

59. Moción do Grupo municipal do 

Partido Popular relativa á Cidade 

Vella. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno municipal a:  

 

1. Convocar a Mesa da Cidade Vella, que 

non se convoca desde fai máis de tres 

anos, tal e como solicitan os veciños e 

comerciantes.  

 

2. Acometer a totalidade dos necesarios 

labores de mellora e mantemento en 

servizos e equipamentos, co obxectivo de 

recuperar e poñer en valor a Cidade Vella 

como un referente en calidade de vida. En 

resumo acometer:  

 

- A recuperación do lousado das rúas da 

Cidade Vella (substitución, fixación ou 

aliñación de baldosas). 

 

- Eliminación do cableado de aire. 

 

- Instalación de novos puntos de luz e 

iluminación histórica acorde coa zona. 

 

-Plan de recuperación da praza de 

Azcárraga e a súa contorna.  

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

59. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular relativa a la Ciudad 

Vieja.  

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno municipal a:  

 

1. Convocar la Mesa de la Ciudad Vieja, 

que no se convoca desde hace más de tres 

años, tal y como solicitan los vecinos y 

comerciantes.  

 

2. Acometer la totalidad de las necesarias 

labores de mejora y mantenimiento en 

servicios y equipamientos, con el objetivo 

de recuperar y poner en valor la Ciudad 

Vieja como un referente en calidad de vida. 

En resumen acometer:  

 

- La recuperación del enlosado de las 

calles de la Ciudad Vieja (sustitución, 

fijación o alineación de baldosas). 

 

- Eliminación del cableado de aire. 

 

- Instalación de nuevos puntos de luz e 

iluminación histórica acorde con la zona. 

 

-Plan de recuperación de la plaza de 

Azcárraga y su entorno.  
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- Creación dun parque infantil. 

 

- Revisión da normativa de accesos e 

circulación, coincidindo coa instalación 

das cámaras de videocontrol.  

 

 

-Reordenación dos sinais de circulación 

en toda a área intramuros.  

 

-Recuperación da sinalética de 

información histórica e turística.  

 

- Garantir e acceso íntegro de todo o 

barrio á fibra óptica e a rede de gas 

natural.  

 

3. Desenvolver un plan específico de 

rehabilitación de inmobles destinados a 

uso de vivenda ou actividade económica 

na Cidade Vella.  

 

4. Desenvolver un plan de 

desenvolvemento cultural e turístico da 

Cidade Vella, onde se establezan 

conversacións cos distintos axentes e 

institucións que permitan fomentar a 

potencialización e apertura de lugares 

históricos, como as igrexas ou os espazos 

militares. 

 

3º. Preguntas de resposta oral 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre a xestión do IMCE. 

 

Presidencia 

 

Primeira pregunta do BNG, señora 

Queixas.  

 

Señora Queixas Zas 

 

 

- Creación de un parque infantil. 

 

- Revisión de la normativa de accesos y 

circulación, coincidiendo con la 

instalación de las cámaras de 

videocontrol.  

 

-Reordenación de las señales de 

circulación en toda el área intramuros.  

 

-Recuperación de la señalética de 

información histórica y turística.  

 

- Garantizar el acceso íntegro de todo el 

barrio a la fibra óptica y la red de gas 

natural.  

 

3. Desarrollar un plan específico de 

rehabilitación de inmuebles destinados a 

uso de vivienda o actividad económica en 

la Ciudad Vieja.  

 

4. Desarrollar un plan de desarrollo 

cultural y turístico de la Ciudad Vieja, 

donde se establezcan conversaciones con 

los distintos agentes e instituciones que 

permitan fomentar la potencialización y 

apertura de lugares históricos, como las 

iglesias o los espacios militares. 

 

 

3º. Preguntas de respuesta oral 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral sobre 

gestión del IMCE.  

 

Presidencia 

 

Primera pregunta del BNG, señora 

Queixas.  

 

Señora Queixas Zas 
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Moi bo día. Grazas, señora alcaldesa.  

 

 

Que está a facer o Goberno local para 

xestionar responsablemente o IMCE? 

 

Ás trece horas e trece minutos sae do 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Señor Castro Prado 

 

Pois traballando a diario para que a 

xestión do IMCE inflúa de forma positiva 

no tecido cultural da nosa cidade.  

 

Señora Queixas Zas 

 

Sesión extraordinaria e con carácter 

urxente. Así, con este formato, é como 

fomos convocadas ás reunións do 

Consello Reitor do IMCE neste case 

primeiro ano de mandato, incumprindo o 

Goberno de Inés Rey os Estatutos do 

IMCE que regulan unha reunión ao mes 

con carácter ordinario. Isto xa determina 

de partida unha inicial xestión irregular 

do IMCE, vexamos algunhas mais.  

 

En primeiro lugar, o IMCE xestiona o 

Coliseum, o Teatro Rosalía, o Fórum 

Metropolitano, o Centro Ágora e o Teatro 

Colón. A día de hoxe aínda non hai un 

plan director para xestionar estes espazos 

culturais, o que favorece un uso 

discrecional e arbitrario. A día de hoxe xa 

tampouco hai dirección no Ágora nin no 

Fórum, o que conleva unha perda de 

identidade destes espazos culturais e a 

redución continua, cando non a propia 

eliminación, da oferta cultural á 

veciñanza.  

 

En segundo lugar, o IMCE non conta co 

persoal necesario para xestionar o 

importantísimo volume de encomendas e 

de orzamento atribuído que, non o 

esquezamos, en 2023 chegou a xestionar 

10 millóns de euros. Dos 15 postos de 

Muy buenos días. Gracias, señora 

alcaldesa.  

 

¿Qué está haciendo el Gobierno local para 

gestionar responsablemente el IMCE? 

 

A las trece horas y trece minutos sale del 

Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

Señor Castro Prado 

 

Pues trabajando a diario para que la 

gestión del IMCE influya de forma positiva 

en el tejido cultural de nuestra ciudad.  

 

Señora Queixas Zas 

 

Sesión extraordinaria y con carácter 

urgente. Así, con este formato, es como 

fuimos convocadas a las reuniones del 

Consejo Rector del IMCE en este casi 

primer año de mandato, incumpliendo el 

Gobierno de Inés Rey los Estatutos del 

IMCE que regulan una reunión al mes con 

carácter ordinario. Esto ya determina de 

partida una inicial gestión irregular del 

IMCE, veamos algunas más.  

 

En primer lugar, el IMCE gestiona el 

Coliseum, el Teatro Rosalía, el Fórum 

Metropolitano, el Centro Ágora y el Teatro 

Colón. A día de hoy aún no hay un plan 

director para gestionar estos espacios 

culturales, lo que favorece un uso 

discrecional y arbitrario. A día de hoy ya 

tampoco hay dirección en el Ágora ni en el 

Fórum, lo que conlleva una pérdida de 

identidad de estos espacios culturales y la 

reducción continua, cuando no la propia 

eliminación, de la oferta cultural al 

vecindario.  

 

En segundo lugar, el IMCE no cuenta con 

el personal necesario para gestionar el 

importantísimo volumen de encomiendas y 

de presupuesto atribuido que, no lo 

olvidemos, en 2023 llegó a gestionar 10 

millones de euros. De los 15 puestos de 
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traballo da RPT están sen cubrir 6 

vacantes.  

 

En terceiro lugar, as infraestruturas 

culturais da cidade que xestiona o IMCE 

teñen como protagonista a auga e os 

caldeiros como decoración principal, 

carentes polo tanto do mantemento 

necesario para facelos útiles ós seus fins 

e confortables para as usuarias.  

 

En cuarto lugar, a transparencia opaca do 

Goberno de Inés Rey percíbese ás claras 

na web do IMCE. A publicación das actas 

do Consello Reitor remataron en 

decembro de 2020. Por que non pode 

saber a veciñanza da Coruña que pasou 

no IMCE  a partir de aí nos últimos catro 

anos? 

 

E en quinto e último lugar, a situación de 

impagos a provedores confirma que o 

Goberno debe 3.600.000 euros segundo a 

conta xeral de 2023. Nós, desde o Grupo 

municipal do BNG, levamos desde o 21 

de marzo agardando para poder acceder á 

relación total de facturas sen pagar polo 

IMCE.  

 

En definitiva, preocúpanos no BNG a 

asfixia económica á que están sometendo 

aos traballadores e traballadoras da 

cultura, na maioría, non o esquezamos, 

pequenas e medianas empresas e 

autónomos. Preocúpanos no BNG que 

esta situación sexa reincidente, herdada 

ano tras ano, e que o Goberno non nos 

traslade que está a traballar e a concretar 

unha solución que lle poña fin. 

Preocúpanos que o Goberno propoña 

agora pagar 2 millóns e medio de euros 

de esa débeda do ano 2023, deixando 

aínda pendente de pago 1.100.000 euros 

mais, e que sexa ademais a custa do 

orzamento para festas e para cultura do 

ano 24. Preocúpanos que o Goberno 

contrate por enriba das súas posibilidades 

e do orzamento do que dispón. 

Preocúpanos que mesmo agora se estean 

trabajo de la RPT están sin cubrir 6 

vacantes.  

 

En tercer lugar, las infraestructuras 

culturales de la ciudad que gestiona el 

IMCE tienen como protagonista el agua y 

los calderos como decoración principal, 

carentes por lo tanto del mantenimiento 

necesario para hacerlos útiles a sus fines y 

confortables para las usuarias.  

 

En cuarto lugar, la transparencia opaca 

del Gobierno de Inés Rey se percibe 

claramente en la web del IMCE. La 

publicación de las actas del Consejo 

Rector finalizó en diciembre de 2020 ¿Por 

qué no puede saber el vecindario de A 

Coruña qué pasó en el IMCE a partir de 

ahí en los últimos cuatro años? 

 

Y en quinto y último lugar, la situación de 

impagos a proveedores confirma que el 

Gobierno debe 3.600.000 euros según la 

cuenta general de 2023. Nosotros, desde el 

Grupo municipal del BNG, llevamos desde 

el 21 de marzo esperando para poder 

acceder a la relación total de facturas sin 

pagar por el IMCE.  

 

En definitiva, nos preocupa en el BNG la 

asfixia económica a la que están 

sometiendo a los trabajadores y 

trabajadoras de la cultura, en la mayoría, 

no lo olvidemos, pequeñas y medianas 

empresas y autónomos. Nos preocupa en el 

BNG que esta situación sea reincidente, 

heredada año tras año, y que el Gobierno 

no nos traslade que está trabajando y 

concretando una solución que le ponga fin. 

Nos preocupa que el Gobierno proponga 

ahora pagar 2 millones y medio de euros 

de esa deuda del año 2023, dejando aún 

pendiente de pago 1.100.000 euros más, y 

que sea además a costa del presupuesto 

para fiestas y para cultura del año 24. Nos 

preocupa que el Gobierno contrate por 

encima de sus posibilidades y del 

presupuesto del que dispone. Nos preocupa 

que ahora mismo se estén haciendo 
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facendo anuncios de contratacións de 

concertos moi custosos para 2024 sen 

asegurar a reserva de crédito e a custa 

doutra actividade cultural da cidade. 

Preocúpanos que se pretenda tapar esta 

xestión irregular persistente presentando 

un modificativo de crédito que é 

informado desfavorablemente polo 

interventor e carente da seguridade 

xurídica necesaria pola falta de informes 

preceptivos. Preocúpanos, en definitiva, 

que o Goberno de Inés Rey prefira vivir 

de cara á galería, entre titulares de falsa 

grandeza, a custa das traballadoras da 

cultura como principais prexudicadas 

dunha xestión irregular e irresponsábel.  

 

Como vai o Goberno local reverter (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

esta actuación irregular cronificada na 

súa xestión política e económica? 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, a verdade é que en primeiro lugar 

teño que agradecer a pregunta porque eu 

creo que vai a permitir informar, e non só 

informar senón tamén facer algo de 

pedagoxía en torno ao IMCE. Pero de 

agradecementos teño que falar en 

primeiro lugar en nome da alcaldesa e de 

este concelleiro e do conxunto do 

Goberno, un agradecemento expreso, 

sincero, ao tecido cultural desta cidade 

que se ten manifestado nos últimos días 

de forma masiva e en privado, porque 

evidentemente eles non queren participar 

dun debate público que creo que ten 

chegado a un punto que para nada os 

axuda, que se teñen manifestado en 

privado e con este, con este goberno 

municipal, amosando todo o seu apoio á 

xestión no IMCE e amosando todo o seu 

agradecemento a unha xestión que no ano 

2022 e 2023 foi, creo que decisiva, para a 

supervivencia dun tecido cultural moi 

castigado pola pandemia.  

 

anuncios de contrataciones de conciertos 

muy costosos para 2024 sin asegurar la 

reserva de crédito y a costa de otra 

actividad cultural de la ciudad. Nos 

preocupa que se pretenda tapar esta 

gestión irregular persistente presentando 

un modificativo de crédito que es 

informado desfavorablemente por el 

interventor y carente de la seguridad 

jurídica necesaria por la falta de informes 

preceptivos. Nos preocupa, en definitiva, 

que el Gobierno de Inés Rey prefiera vivir 

de cara a la galería, entre titulares de falsa 

grandeza, a costa de las trabajadoras de la 

cultura como principales perjudicadas de 

una gestión irregular e irresponsable.  

 

¿Cómo va el Gobierno local a revertir (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

esta actuación irregular cronificada en su 

gestión política y económica? 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, la verdad es que en primer lugar 

tengo que agradecer la pregunta porque yo 

creo que va a permitir informar, y no solo 

informar sino también hacer algo de 

pedagogía, en torno al IMCE. Pero de 

agradecimientos tengo que hablar en 

primer lugar en nombre de la alcaldesa y 

de este concejal y del conjunto del 

Gobierno, un agradecimiento expreso, 

sincero, al tejido cultural de esta ciudad 

que se ha manifestado en los últimos días 

de forma masiva y en privado, porque 

evidentemente ellos no quieren participar 

de un debate público que creo que ha 

llegado a un punto que para nada los 

ayuda, que se han manifestado en privado 

y con este, con este gobierno municipal, 

mostrando todo su apoyo a la gestión en el 

IMCE y mostrando todo su agradecimiento 

a una gestión que en el año 2022 y 2023 

fue, creo que decisiva, para la 

supervivencia de un tejido cultural muy 

castigado por la pandemia.  
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Ás trece horas e vinte minutos entra no 

Salón de Sesións a señora Veira 

González. 

 

Ese agradecemento quero facelo porque é 

de xustiza. Eu non me atrevo —tendo a 

ser bastante humilde—, e non me atrevo 

a cualificar por exemplo a xestión do 

Teatro Rosalía ou do Coliseum como 

unha xestión discrecional ou arbitraria. 

Creo que hai un traballo de programación 

por parte de profesionais de recoñecida 

valía que amosa ben ás claras que o 

traballo que se está a facer no caso do 

Rosalía como referente, como teatro 

referente a nivel estatal, cunha 

programación variada e de enorme 

calidade artística, e no caso do Coliseum 

como o terceiro recinto indoor de gran 

formato de todo o Estado, so superado, e 

non por moito, por auténticos, bueno, 

colosos como o WiZink-Center ou o 

Palau San Jordi, creo que falar de xestión 

arbitraria ou discrecional é descoñecer 

que hai detrás un traballo de profesionais 

moi ben orientado, moi ben enfocado e de 

contido absolutamente sublime, se se me 

permite a expresión.  

 

Dito isto, que no IMCE hai unha xestión 

orzamentaria que pode ser obxecto de 

mellora? Por suposto. Eu non son dos que 

fuxe da autocrítica. É unha xestión 

orzamentaria e que se ten demostrado nos 

últimos anos insuficiente, debido a unha 

hiperinflación da produción dos eventos e 

do coste dos cachés artísticos, 

insuficiente? Por suposto, pero non é 

nada novo, non é nada novo. Eu quero 

recordar por exemplo que o propio BNG 

coñece desta situación e mais viviuna e 

mais protagonizouna. Durante o período 

2007-2011, nese período no que o BNG 

ostentaba a Vicepresidencia delegada do 

IMCE se gastou0 —eu prefiro dicir se 

investiu, mais que gastar—, se investiu na 

cultura mais de 8 millóns de euros por 

riba dos créditos iniciais do IMCE 

durante eses catro anos. Mais de 8 

A las trece horas y veinte minutos entra en 

el Salón de Sesiones la señora Veira 

González. 

 

Ese agradecimiento quiero hacerlo porque 

es de justicia. Yo no me atrevo —tiendo a 

ser bastante humilde—, y no me atrevo a 

calificar por ejemplo la gestión del Teatro 

Rosalía o del Coliseum como una gestión 

discrecional o arbitraria. Creo que hay un 

trabajo de programación por parte de 

profesionales de reconocida valía que 

demuestra claramente que el trabajo que 

se está haciendo en el caso del Rosalía 

como referente, como teatro referente a 

nivel estatal, con una programación 

variada y de enorme calidad artística, y en 

el caso del Coliseum como el tercer recinto 

interior de gran formato de todo el Estado, 

solo superado, y no por mucho, por 

auténticos, bueno, colosos como el WiZink-

Center o el Palau San Jordi, creo que 

hablar de gestión arbitraria o discrecional 

es desconocer que hay detrás un trabajo de 

profesionales muy bien orientado, muy 

bien enfocado y de contenido 

absolutamente sublime, si se me permite la 

expresión. 

 

Dicho esto, ¿que en el IMCE hay una 

gestión presupuestaria que puede ser 

objeto de mejora? Por supuesto. Yo no soy 

de los que huye de la autocrítica ¿Es una 

gestión presupuestaria y que se ha 

demostrado en los últimos años 

insuficiente, debido a una hiperinflación de 

la producción de los eventos y del coste de 

los cachés artísticos, insuficiente? Por 

supuesto, pero no es nada nuevo, no es 

nada nuevo. Yo quiero recordar por 

ejemplo que el propio BNG conoce esta 

situación y la vivió y la protagonizó. 

Durante el período 2007-2011, en ese 

período en el que el BNG ostentaba la 

Vicepresidencia delegada del IMCE se 

gastó —yo prefiero decir se invirtió, más 

que gastar—, se invirtió en la cultura más 

de 8 millones de euros por encima de los 

créditos iniciales del IMCE durante esos 
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millóns de euros que se os trasladamos á 

actualidade xa soamente en termos de 

IPC estariamos falando de mais de 10 

millóns de euros, case 11. E se falamos da 

hiperinflación da que falabamos antes en 

termos de produción e de cachés 

artísticos, non sei a que cantidade nos 

iriamos.  

 

Bueno, do período do 2011 ao 2015 que 

lle afecta ó PP non vou falar porque niso 

si que son campións, eh?, nos ganan con 

moita diferencia, pero cunha cuestión, 

que efectivamente eles non fan cuestións 

autocentradas no que é o tecido cultural 

da cidade.  

 

O que se fixo durante todo este tempo foi 

precisamente, abandonando os 

complexos, levar a nosa cultura ao gran 

formato. Aí queda o concerto de 

Tanxugueiras para a historia na praia de 

Riazor, o primeiro cheo dun grupo galego 

e en galego no Coliseum (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). Trouxemos a 

Luar na Lubre, a Xabier Díaz a un marco 

incomparable como María Pita, aí temos 

o 40 aniversario de Milladoiro o 19 de 

maio onde supoño que estaremos todos 

no Pazo da Ópera, 50 aniversario de 

Fuxan os Ventos, etcétera, etcétera, 

etcétera. Aposta pola cultura do país, pero 

sen complexos, levándoo incluso aos 

grandes formatos porque non somos 

menos.  

 

Que iso ten un custo? Un custo mais que 

xustificado, un custo mais que 

xustificado. Que hai que corrixir 

obviamente cuestións de xestión 

orzamentaria? Si, pero tamén —xa 

remato señora alcaldesa— quero facer 

unha chamada ao rigor, á seriedade e 

sobre todo á responsabilidade. Este 

concelleiro ten lido nalgún medio, 

referencias á existencia de contratos 

verbais no IMCE, o cal é rotundamente 

falso. É rotundamente falso. Eu sei que ao 

cuatro años. Más de 8 millones de euros 

que si los trasladamos a la actualidad ya 

solamente en términos de IPC estaríamos 

hablando de más de 10 millones de euros, 

casi 11. Y si hablamos de la hiperinflación 

de la que hablábamos antes en términos de 

producción y de cachés artísticos, no sé a 

qué cantidad nos iríamos.  

 

Bueno, del periodo del 2011 al 2015 que le 

afecta al PP no voy a hablar porque en eso 

sí que son campeones, ¿eh?, nos ganan con 

mucha diferencia, pero con una cuestión, 

que efectivamente ellos no hacen 

cuestiones autocentradas en lo que es el 

tejido cultural de la ciudad.  

 

Lo que se hizo durante todo este tiempo fue 

precisamente, abandonando los complejos, 

llevar nuestra cultura al gran formato. Ahí 

queda el concierto de Tanxugueiras para 

la historia en la playa de Riazor, el primer 

lleno de un grupo gallego y en gallego en 

el Coliseum (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención). Trajimos a Luar na Lubre, 

a Xabier Díaz a un marco incomparable 

como María Pita, ahí tenemos el 40 

aniversario de Milladoiro el 19 de mayo 

donde supongo que estaremos todos en el 

Palacio de la Ópera, 50 aniversario de 

Fuxan os Ventos, etcétera, etcétera, 

etcétera. Apuesta por la cultura del país, 

pero sin complejos, llevándolo incluso a 

los grandes formatos porque no somos 

menos.  

 

¿Que eso tiene un coste? Un coste más que 

justificado, un coste más que justificado. 

¿Que hay que corregir obviamente 

cuestiones de gestión presupuestaria? Sí, 

pero también —ya finalizo señora 

alcaldesa— quiero hacer una llamada al 

rigor, a la seriedad y sobre todo a la 

responsabilidad. Este concejal ha leído en 

algún medio, referencias a la existencia de 

contratos verbales en el IMCE, lo cual es 

rotundamente falso. Es rotundamente 

falso. Yo sé que a lo mejor leer, digamos, 
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mellor ler, digamos, documentos ou 

informes de carácter técnico-xurídico 

pode ter a súa complexidade, pero non se 

pode utilizar un informe do Consello 

Consultivo en referencia a Cambre 

falando de contratos verbais para dicir 

que hai contratos verbais na Coruña.  

 

Dito isto, como sei que iso, bueno, pois 

pode producir (óense dous sinais 

acústicos indicativos da finalización do 

tempo de intervención) —e xa remato— 

o que hai no caso do IMCE é 

documentación de todo canto se 

contratou e tres realidades, —e xa remato 

señora alcaldesa—. Unha, contratos, 

contratos xa rematados pero que se 

seguen prestando co prezo do contrato, 

como pasa en moitos servizos. Hai 

contratos, hai contratos en vigor, e hai 

servizos que si, efectivamente, se 

contrataron sen a cobertura contractual, 

pero con solicitude de orzamentos, 

informes de necesidade. 

 

Presidencia 

 

Grazas, señor Castro.  

 

Señor Castro Prado 

 

Etcétera, etcétera.  

 

Presidencia 

 

Rematou. 

 

Señor Castro Prado 

 

Non, pero quero, quero. 

 

Presidencia 

 

Non, xa o sei, pero mire, é que, vamos a 

ver. 

 

Señor Castro Prado 

 

Dígoo mais que nada porque... 

documentos o informes de carácter 

técnico-jurídico puede tener su 

complejidad, pero no se puede utilizar un 

informe del Consello Consultivo en 

referencia a Cambre hablando de 

contratos verbales para decir que hay 

contratos verbales en A Coruña.  

 

Dicho esto, como sé que eso, bueno, pues 

puede producir (se oyen dos señales 

acústicas indicativas de la finalización del 

tiempo de intervención) — y ya finalizo— 

lo que hay en el caso del IMCE es 

documentación de todo cuanto se contrató 

y tres realidades, —y ya finalizo señora 

alcaldesa—. Una, contratos, contratos ya 

finalizados pero que se siguen prestando 

con el precio del contrato, como pasa en 

muchos servicios. Hay contratos, hay 

contratos en vigor, y hay servicios que sí, 

efectivamente, se contrataron sin la 

cobertura contractual, pero con solicitud 

de presupuestos, informes de necesidad. 

 

 

Presidencia 

 

Gracias, señor Castro.  

 

Señor Castro Prado 

 

Etcétera, etcétera.  

 

Presidencia  

 

Finalizó.  

 

Señor Castro Prado  

 

No, pero quiero, quiero. 

 

Presidencia  

 

No, ya lo sé, pero mire, es que, vamos a ver.  

 

 

Señor Castro Prado  

 

Lo digo más que nada porque... 



 
 

131 

 

Presidencia 

 

Agarde un momento non ten a palabra. 

 

Señor Castro Prado 

 

...isto afecta a funcionarios, non a min. 

 

Presidencia 

 

Non ten a palabra. 

 

Señor Castro Prado 

 

Perfecto. 

 

Presidencia 

 

Agarde un momento, garden silencio.  

 

Mire, ve esto non?, non é que estea moi 

limpo, non? 

 

Señor Castro Prado 

 

Si, si 

 

Presidencia 

 

Pero son as notas que vou tomando dos 

tempos, y como presidenta teño que ser 

xusta e ecuánime. Quiteille a palabra ao 

señor Lorenzo porque excedeu do tempo. 

Toqueilles a campana unha vez e dúas, 

ninguén chegou ó seguinte límite, chegou 

o señor Lorenzo, e agora alcanza tamén o 

pódium vostede. Se chegan ao terceiro 

aviso se acabou.  

 

Eu, se queren cambiamos o formato, pero 

as preguntas son 3 minutos para pregunta, 

3 minutos para resposta. Se vostedes van 

utilizar o dobre do tempo na resposta pois 

terei que dar o dobre de tempo na 

pregunta. Se vostedes van utilizar o dobre 

de tempo nas mocións para contestalas 

vostedes ou vostedes, o que sexa, entón 

hai que atinxirse aos tempos, son tres 

 

Presidencia  

 

Espere un momento no tiene la palabra. 

 

Señor Castro Prado  

 

...esto afecta a funcionarios, no a mí.  

 

Presidencia  

 

No tiene la palabra. 

 

Señor Castro Prado  

 

Perfecto.  

 

Presidencia  

 

Espere un momento, guarden silencio.  

 

Mire, ve esto ¿no?, no es que esté muy 

limpio, ¿no?  

 

Señor Castro Prado  

 

Sí, sí  

 

Presidencia  

 

Pero son las notas que voy tomando de los 

tiempos, y como presidenta tengo que ser 

justa y ecuánime. Le quité la palabra al 

señor Lorenzo porque excedió del tiempo. 

Les toqué la campana una vez y dos, nadie 

llegó al siguiente límite, llegó el señor 

Lorenzo, y ahora alcanza también el 

pódium usted. Si llegan al tercer aviso se 

acabó.  

 

Yo, si quieren cambiamos el formato, pero 

las preguntas son 3 minutos para pregunta, 

3 minutos para respuesta. Si ustedes van a 

utilizar el doble del tiempo en la respuesta 

pues tendré que dar el doble de tiempo en 

la pregunta. Si ustedes van a utilizar el 

doble de tiempo en las mociones para 

contestarlas ustedes o ustedes, el que sea, 

entonces hay que adaptarse a los tiempos, 
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minutos. Sinteticen, resuman, ou lle 

pedimos á señora Queixas que traia outra 

pregunta ó próximo Pleno e remata 

vostede de contar.  

 

Di que si coa cabeza, parécelle boa idea. 

Ben, pois daquela esta rematou.  

 

Segunda pregunta do BNG.  Señora 

Veira.  

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre a contorna da Torre de Hércules. 

 

Señora Veira González 

 

Grazas.  

 

Pode concretar o Goberno local cal é o 

seu plan de futuro para a contorna da 

Torre de Hércules? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si.  

 

O plan de futuro deste goberno local para 

a contorna da Torre de Hércules consiste 

nunha maior protección natural, 

patrimonial e urbanística, garantindo as 

mellores condicións para un ámbito que é 

Patrimonio da Humanidade.   

 

Señora Veira González 

 

Ben.  

 

Se algún sentido ten o Plan Especial da 

Torre, do que vimos de coñecer que xa 

pasou o trámite de avaliación ambiental 

estratéxica, é a protección do noso faro 

milenario e a ordenación dos usos dese 

ámbito e a coordinación entre os 

diferentes documentos que afectan 

precisamente á Torre de Hércules. É 

dicir, o plan de conservación do ENIL, do 

espazo natural de interese local e o Plan 

Director da Torre de Hércules. 

 

son tres minutos. Sinteticen, resuman, o le 

pedimos a la señora Quejas que traiga otra 

pregunta al próximo Pleno y finaliza usted 

de contar.  

 

Dice que sí con la cabeza, le parece buena 

idea. Bien, pues en ese caso esta finalizó.  

 

Segunda pregunta del BNG. Señora Veira. 

 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el contorno de la Torre de Hércules.  

 

Señora Veira González 

 

Gracias.  

 

¿Puede concretar el Gobierno local cuál es 

su plan de futuro para el entorno de la 

Torre de Hércules? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí.  

 

El plan de futuro de este gobierno local 

para el entorno de la Torre de Hércules 

consiste en una mayor protección natural, 

patrimonial y urbanística, garantizando 

las mejores condiciones para un ámbito 

que es Patrimonio de la Humanidad.   

 

Señora Veira González 

 

Bien.  

 

Si algún sentido tiene el Plan Especial de 

la Torre, del que acabamos de conocer que 

ya pasó el trámite de evaluación ambiental 

estratégica, es la protección de nuestro 

faro milenario y la ordenación de los usos 

de ese ámbito y la coordinación entre los 

diferentes documentos que afectan 

precisamente a la Torre de Hércules. Es 

decir, el plan de conservación del ENIL, 

del espacio natural de interés local y el 

Plan Director de la Torre de Hércules. 
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Outro dos obxectivos que perseguía a 

modificación do Plan especial da Torre 

era dar resposta á moción aprobada por 

unanimidade no Pleno de setembro de 

2016 que dicía exactamente o seguinte —

desculpen porque vouno ler literalmente 

porque realmente non foi o que 

finalmente figurou no propio plan que se 

puxo a exposición pública—.  

 

A modificación... aquela moción que foi 

aprobada por unanimidade dicía, 

acordaba iniciar os trámites necesarios 

para levar a cabo unha modificación 

parcial do PXOM na que se contemple 

unha nova ordenación na contorna da 

Torre de Hércules que non permita 

construcións na zona buffer de 

protección, impedindo así novos volumes 

edificatorios en Durmideiras, como 

resultado do compromiso dos grupos 

políticos desta corporación municipal coa 

protección deste monumento patrimonio 

da humanidade e da súa contorna. 

 

E por que leo isto? Porque realmente o 

Plan Especial non responde a esta, a este 

acordo plenario, non? Ademais nós 

cremos que o documento, este plan 

especial que, como digo, xa pasou o 

trámite de avaliación ambiental, pois é 

absolutamente escueto, escaso e de 

mínimos. Escueto, escaso e de mínimos 

porque, primeiro, quedou superado polo 

Plan de conservación do ENIL, polo cal 

nós entendemos que o Goberno local tiña 

que ter agardado antes de darlle, pois  a 

redacción ó plan especial, non?; porque 

mantén edificacións en Durmideiras; 

porque propón o traslado do frontón sen 

resolver como se vai producir ou como 

vai... o impacto que vai ter ó final na vida 

diaria na Cidade Deportiva Arsenio 

Iglesias; e porque para nós unha das 

cuestións mais, mais notábeis ou mais 

discutíbeis, non?, deste plan especial é 

que ó final a Xunta de Galiza o que lles 

demanda é que fagan realmente seccións 

e acheguen, bueno, pois documentos 

Otro de los objetivos que perseguía la 

modificación del Plan especial de la Torre 

era dar respuesta a la moción aprobada 

por unanimidad en el Pleno de septiembre 

de 2016 que decía exactamente lo siguiente 

—disculpen porque lo voy a leer 

literalmente porque realmente no fue lo 

que finalmente figuró en el propio plan que 

se puso a exposición pública—.  

 

La modificación... aquella moción que fue 

aprobada por unanimidad decía, acordaba 

iniciar los trámites necesarios para llevar 

a cabo una modificación parcial del 

PGOM en la que se contemple una nueva 

ordenación en el entorno de la Torre de 

Hércules que no permita construcciones en 

la zona “buffer” de protección, impidiendo 

así nuevos volúmenes edificatorios en 

Durmideiras, como resultado del 

compromiso de los grupos políticos de esta 

corporación municipal con la protección 

de este monumento patrimonio de la 

humanidad y de su entorno. 

 

¿Y por qué leo esto? Porque realmente el 

Plan Especial no responde a esta, a este 

acuerdo plenario, ¿no? Además, nosotros 

creemos que el documento, este plan 

especial que, como digo, ya pasó el trámite 

de evaluación ambiental, pues es 

absolutamente escueto, escaso y de 

mínimos. Escueto, escaso y de mínimos 

porque, primero, quedó superado por el 

Plan de conservación del ENIL, por lo cual 

nosotros entendemos que el Gobierno local 

tenía que haber esperado antes de darle, 

pues la redacción al plan especial, ¿no?; 

porque mantiene edificaciones en 

Durmideiras; porque propone el traslado 

del frontón sin resolver cómo se va a 

producir o cómo va... el impacto que va a 

tener al final en la vida diaria en la Ciudad 

Deportiva Arsenio Iglesias; y porque para 

nosotros una de las cuestiones más, más 

notables o más discutibles, ¿no?, de este 

plan especial es que al final la Xunta de 

Galicia lo que les demanda es que hagan 

realmente secciones y aporten, bueno, pues 
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gráficos onde se vexan as perspectivas 

tanto desde a Torre como desde as 

propias edificacións sobre... para ver 

como impacta realmente no propio 

Patrimonio da Humanidade. 

 

Polo tanto, o que cremos é que este plan 

especial non está a perseguir realmente 

ou non conseguiu completar, digamos, 

esa protección de que fala o propio 

Goberno municipal, porque a propia 

Xunta de Galiza no seu informe di que 

non se pode valorar o impacto das 

edificacións, non? Entón, en realidade 

non sabemos o que quere facer o Goberno 

municipal, polo menos non a través deste 

plan especial da Torre.  

 

Nada mais.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si.  

 

Como dicía na miña primeira 

intervención, señora Veira, o plan deste 

goberno local para a contorna da Torre de 

Hércules consiste en darlle unha maior 

protección. Un plan que xa se está a 

materializar mediante dous documentos 

como di ben vostede en tramitación: o 

ENIL da Torre, impulsado pola 

Concellaría de Medio Ambiente, e o Plan 

especial da Torre de Hércules que 

impulsamos dende a Concellaría de 

Urbanismo. No que respecta ao ENIL ten 

como obxectivo principal compatibilizar 

a protección da natureza á vez que se 

manteñen os outros usos que non 

prexudiquen a súa conservación. 

Preténdese que a cidadanía e as persoas 

visitantes en xeral desfruten desta 

contorna única sen comprometer o medio 

ambiente. Precisamente o pasado 17 de 

abril publicouse no DOG o anuncio de 

elección xeral de Patrimonio Natural polo 

que se somete a participación pública o 

documento base do Plan de conservación 

do espazo natural de interese local da 

documentos gráficos donde se vean las 

perspectivas tanto desde la Torre como 

desde las propias edificaciones sobre... 

para ver cómo impacta realmente en el 

propio Patrimonio de la Humanidad. 

 

Por lo tanto, lo que creemos es que este 

plan especial no está persiguiendo 

realmente o no consiguió completar, 

digamos, esa protección de que habla el 

propio Gobierno municipal, porque la 

propia Junta de Galicia en su informe dice 

que no se puede valorar el impacto de las 

edificaciones, ¿no? Entonces, en realidad 

no sabemos lo que quiere hacer el 

Gobierno municipal, por lo menos no a 

través de este plan especial de la Torre.  

 

Nada más.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí.  

 

Como decía en mi primera intervención, 

señora Veira, el plan de este gobierno local 

para el entorno de la Torre de Hércules 

consiste en darle una mayor protección. 

Un plan que ya se está materializando 

mediante dos documentos como dice bien 

usted en tramitación: el ENIL de la Torre, 

impulsado por la Concejalía de Medio 

Ambiente, y el Plan especial de la Torre de 

Hércules que impulsamos desde la 

Concejalía de Urbanismo. En lo que 

respecta al ENIL tiene como objetivo 

principal compatibilizar la protección de 

la naturaleza al tiempo que se mantienen 

los otros usos que no perjudiquen su 

conservación. Se pretende que la 

ciudadanía y las personas visitantes en 

general disfruten de este entorno único sin 

comprometer el medioambiente. 

Precisamente el pasado 17 de abril se 

publicó en el DOG el anuncio de elección 

general de Patrimonio Natural por el que 

se somete a participación pública el 

documento base del Plan de conservación 

del espacio natural de interés local de la 
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Torre de Hércules pertencente ó Concello 

da Coruña e nestes intres está aberto a 

participación pública. Animamos a toda a 

cidadanía a que participe en dita, en dita 

participación pública. 

 

 

Esta participación pública é xa o último 

paso para que se publique a orde pola que 

se obtén a declaración definitiva do ENIL 

así como o decreto polo que se aproba o 

plan de conservación deste espazo natural 

protexido. A aprobación será o inicio 

dunha ambiciosa variedade de tarefas que 

permitirán manter os usos habituais á vez 

que se vela pola protección ambiental da 

contorna, que non sería o mesmo sen a 

presencia da Torre de Hércules pero que 

tampouco sería o mesmo sen a natureza 

que a rodea.  

 

E coa finalidade de protexer a Torre de 

Hércules, precisamente, e a natureza que 

a rodea, estamos, como dicíamos, tamén 

a impulsar o Plan especial da Torre de 

Hércules, un documento recollido no 

Plan Xeral de Ordenación de 2013 e que 

necesitamos aprobar definitivamente 

para dar cumprimento ós acordos 

plenarios, reducir ó máximo posible a  

edificabilidade da zona e aumentar a 

protección do noso patrimonio cultural e 

natural. Un documento, o do Plan 

especial, que acaba de recibir informe 

favorable da súa avaliación ambiental cun 

ditame moi positivo no que respecta á 

nova ordenación prevista e no que se 

entenden as demandas trasladadas polo 

ICOM en relación coa conservación da 

Torre, tales como o traslado das zonas de 

estacionamento ou do edificio do frontón.  

Tamén da resposta ó acordo do que fai 

lectura, señora Veira, toda vez que 

presenta alternativas nas que se elimina 

por completo a edificabilidade ademais 

de, efectivamente, da alternativa que 

temos enviado nós como borrador, na que 

se reduce a edificabilidade mais dun 90 

%, mantendo a acordada e recollida en 

Torre de Hércules perteneciente al 

Ayuntamiento de A Coruña y en estos 

momentos, está abierto a participación 

pública. Animamos a toda la ciudadanía a 

que participe en dicha, en dicha 

participación pública. 

 

Esta participación pública es ya el último 

paso para que se publique la orden por la 

que se obtiene la declaración definitiva del 

ENIL así como el decreto por lo que se 

aprueba el plan de conservación de este 

espacio natural protegido. La aprobación 

será el inicio de una ambiciosa variedad de 

tareas que permitirán mantener los usos 

habituales al tiempo que se vela por la 

protección ambiental del entorno, que no 

sería lo mismo sin la presencia de la Torre 

de Hércules pero que tampoco sería lo 

mismo sin la naturaleza que la rodea.  

 

Y con la finalidad de proteger la Torre de 

Hércules, precisamente, y la naturaleza 

que la rodea, estamos, como decíamos, 

también impulsando el Plan especial de la 

Torre de Hércules, un documento recogido 

en el Plan General de Ordenación de 2013 

y que necesitamos aprobar definitivamente 

para dar cumplimiento a los acuerdos 

plenarios, reducir al máximo posible la 

edificabilidad de la zona y aumentar la 

protección de nuestro patrimonio cultural 

y natural. Un documento, el del Plan 

especial, que acaba de recibir informe 

favorable de su evaluación ambiental con 

un dictamen muy positivo en lo que 

respecta a la nueva ordenación prevista y 

en lo que se entienden las demandas 

trasladadas por el ICOM en relación con 

la conservación de la Torre, tales como el 

traslado de las zonas de estacionamiento o 

del edificio del frontón. También de la 

respuesta al acuerdo del que hace lectura, 

señora Veira, toda vez que presenta 

alternativas en las que se elimina por 

completo la edificabilidad además de, 

efectivamente, de la alternativa que hemos 

enviado nosotros como borrador, en la que 

se reduce la edificabilidad más de un 90 %, 
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convenios que están vixentes e que en 

todo caso, mais adiante, dentro da propia 

tramitación urbanística do documento, 

pode ser obxecto de convenios, de 

permutas ou incluso de maiores 

reducións.  

 

O documento está en fase de borrador e  

non é que sexa escueto nin de mínimos, 

senón que é un documento de inicio de 

avaliación ambiental, non é o documento 

do Plan especial, e nos próximos meses 

traballaremos con todas as concellarías 

implicadas, en especial coa Concellaría 

de Medio Ambiente para incorporar eses 

datos que veñen do ENIL, e tamén coa 

Concellaría de Deportes no que respecta 

á Cidade Deportiva da Torre para poder 

enriquecelo e para poder facer un 

documento que de cumprimento a todo o 

que se acordou neste pleno.  

 

Gracias.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Terceira. Pregunta de resposta oral  

sobre a Escola Municipal de música.  

 

Presidencia 

 

Terceira, non, un momento, si. Si. 

Terceira pregunta do BNG. Señora 

Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Grazas alcaldesa.  

 

Está a traballar o Goberno local para que 

a Escola Municipal de Música poida 

desenvolver o seu proxecto educativo e 

chegar a facer os 50 anos nas mellores 

condicións? 

 

Señor Castro Prado 

 

manteniendo la acordada y recogida en 

convenios que están vigentes y que en todo 

caso, más adelante, dentro de la propia 

tramitación urbanística del documento, 

puede ser objeto de convenios, de permutas 

o incluso de mayores reducciones.  

 

El documento está en fase de borrador y   

no es que sea escueto ni de mínimos, sino 

que es un documento de inicio de 

evaluación ambiental, no es el documento 

del Plan especial, y en los próximos meses 

trabajaremos con todas las concejalías 

implicadas, en especial con la Concejalía 

de Medio Ambiente para incorporar esos 

datos que vienen del ENIL, y también con 

la Concejalía de Deportes en lo que 

respecta a la Ciudad Deportiva de la Torre 

para poder enriquecerlo y para poder 

hacer un documento que dé cumplimiento 

a todo lo que se acordó en este pleno.  

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral sobre 

la Escuela Municipal de música.  

 

Presidencia 

 

Tercera, no, un momento, sí. Sí. Tercera 

pregunta del BNG. Señora Queixas. 

 

 

Señora Queixas Zas 

 

Gracias alcaldesa.  

 

¿Está trabajando el Gobierno local para 

que la Escuela Municipal de Música pueda 

desarrollar su proyecto educativo y llegar 

a hacer los 50 años en las mejores 

condiciones? 

 

Señor Castro Prado 

 



 
 

137 

Si, estamos traballando, estamos 

traballando neso.  

 

Señora Queixas Zas 

 

A cultura musical de base da Coruña 

medrou ó longo dos últimos 25 anos 

grazas ó importante proxecto pedagóxico 

que se veu desenvolvendo dende a Escola 

Municipal de Música. Hoxe dende o 

Grupo municipal do BNG queremos 

volver parabenizar esta comunidade 

educativa que posibilitou que ó longo 

destes primeiros 25 anos a formación 

musical prendese en mais de 10.000 

alumnos e alumnas e agradecer, por 

suposto tamén, a demostración desta 

fortaleza na celebración coa que nos 

honraron no Teatro Colón o pasado 19 de 

abril. O talento e o esforzo demostrados 

no escenario nese día de festa e coas 

mellores galas, froito do traballo 

entregado e silencioso das aulas, 

obríganos a observar como está a ser o día 

a día da Escola Municipal de Música. 

 

A quen coñecemos a evolución desta 

escola nestes 25 anos preocúpanos o 

insuficiente apoio e o papel secundario 

que agora ocupa no Consorcio para a 

Promoción da Música e que merece unha 

resposta do Goberno local.  

 

Por unha banda, observamos un edificio 

con múltiples e persistentes problemas 

estruturais e onde se comproba que non 

hai un mantemento ordinario. Como 

exemplo, na Escola neste momento hai 49 

tubos fluorescentes fundidos. Parécelle ó 

Goberno municipal que este apagón é 

compatible coa excelencia educativa? É 

bo exemplo para presumir da Coruña 

como referente cultural do noroeste 

peninsular como adoita dicir este goberno 

local? 

 

Por outra banda, hai nesta escola unha 

dirección que non conta con orzamento 

propio, que impide, polo tanto, 

Sí, estamos trabajando, estamos 

trabajando en eso.  

 

Señora Queixas Zas 

 

La cultura musical de base de A Coruña 

creció a lo largo de los últimos 25 años 

gracias al importante proyecto pedagógico 

que se vino desarrollando desde la Escuela 

Municipal de Música. Hoy desde el Grupo 

municipal del BNG queremos volver a 

felicitar a esta comunidad educativa que 

posibilitó que a lo largo de estos primeros 

25 años la formación musical prendiera en 

más de 10.000 alumnos y alumnas y 

agradecer, por supuesto también, la 

demostración de esta fortaleza en la 

celebración con la que nos honraron en el 

Teatro Colón el pasado 19 de abril. El 

talento y el esfuerzo demostrados en el 

escenario en ese día de fiesta y con las 

mejores galas, fruto del trabajo entregado 

y silencioso de las aulas, nos obligan a 

observar cómo está siendo el día a día de 

la Escuela Municipal de Música. 

 

A quienes conocemos la evolución de esta 

escuela en estos 25 años nos preocupan el 

insuficiente apoyo y el papel secundario 

que ahora ocupa en el Consorcio para la 

Promoción de la Música y que merece una 

respuesta del Gobierno local.  

 

Por una parte, observamos un edificio con 

múltiples y persistentes problemas 

estructurales y donde se comprueba que no 

hay un mantenimiento ordinario. Como 

ejemplo, en la Escuela en este momento 

hay 49 tubos fluorescentes fundidos ¿Le 

parece al Gobierno municipal que este 

apagón es compatible con la excelencia 

educativa? ¿Es buen ejemplo para 

presumir de A Coruña como referente 

cultural del noroeste peninsular como 

suele decir este gobierno local? 

 

Por otra parte, hay en esta escuela una 

dirección que no cuenta con presupuesto 

propio, que impide, por lo tanto, 
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desenvolver o proxecto didáctico do que 

se responsabilizou ó optar ó cargo. 

Comprobamos tamén unhas limitacións 

económicas que impiden, por exemplo, 

programar actuacións fóra do centro, 

participar da oferta cultural da cidade ou 

repoñer material. Imaxinan unha escola 

de música onde se aprende con 

instrumentos en mal estado ou 

insuficientes porque os que se deterioran 

non se repoñen? Como non se está a 

dedicar á Escola parte do aumento de 

250.000 € proposto polo BNG no acordo 

de orzamentos para este ano 2024? 

 

 

Comprobamos tamén unha escola á que 

non se lle está permitindo medrar. Por 

unha banda, para atender a demanda de 

alumnado que queda fóra por falta de 

prazas, nalgúns instrumentos sobre todo 

nas quendas de tarde, pero tamén para 

ofertar aulas pola mañá —como xa houbo 

noutro tempo—, sobre todo para público 

adulto. 

 

E finalmente comprobamos que agora 

temos unha escola municipal de música a 

piques de rematar xa en moi pouco tempo 

a concesión sen que o Goberno local nos 

traslade que está a traballar nunha 

proposta alternativa, con toda a incerteza 

e inseguridade que isto está a provocar no 

profesorado. No BNG compartimos estas 

preocupacións do profesorado da Escola 

Municipal de Música que son a 

preocupación polo futuro inmediato da 

formación musical de base na nosa 

cidade. 

 

Pode o Goberno local mudar a súa 

partitura silenciosa que segue e 

comprometerse coa comunidade 

educativa da Escola Municipal de Música 

a impulsar un proxecto cultural e 

formativo de base para a cidade como é 

este? Desde logo sería neste ano 2024 

unha boa homenaxe a Luisa Villalta, 

violinista e amante da música.  

desarrollar el proyecto didáctico del que se 

responsabilizó al optar al cargo. 

Comprobamos también unas limitaciones 

económicas que impiden, por ejemplo, 

programar actuaciones fuera del centro, 

participar de la oferta cultural de la ciudad 

o reponer material ¿Imaginan una escuela 

de música donde se aprende con 

instrumentos en mal estado o insuficientes 

porque los que se deterioran no se 

reponen? ¿Cómo no se está dedicando a la 

Escuela parte del aumento de 250.000 € 

propuesto por el BNG en el acuerdo de 

presupuestos para este año 2024? 

 

 

Comprobamos también una escuela a la 

que no se le está permitiendo crecer. Por 

una parte, para atender la demanda de 

alumnado que queda fuera por falta de 

plazas, en algunos instrumentos sobre todo 

en los turnos de tarde, pero también para 

ofertar aulas por la mañana —como ya 

hubo en otro tiempo—, sobre todo para 

público adulto. 

 

Y finalmente comprobamos que ahora 

tenemos una escuela municipal de música 

a punto de finalizar ya en muy poco tiempo 

la concesión sin que el Gobierno local nos 

traslade que está trabajando en una 

propuesta alternativa, con toda la 

incertidumbre e inseguridad que esto está 

provocando en el profesorado. En el BNG 

compartimos estas preocupaciones del 

profesorado de la Escuela Municipal de 

Música que son la preocupación por el 

futuro inmediato de la formación musical 

de base en nuestra ciudad. 

 

¿Puede el Gobierno local cambiar su 

partitura silenciosa que sigue y 

comprometerse con la comunidad 

educativa de la Escuela Municipal de 

Música a impulsar un proyecto cultural y 

formativo de base para la ciudad como es 

este? Desde luego sería en este año 2024 

un buen homenaje a Luisa Villalta, 

violinista y amante de la música. 
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Moitas grazas.  

 

Señor Castro Prado 

 

Moitas grazas.  

 

Para este goberno a función pedagóxica, 

non?, e o fomento da cultura de base que 

ten, que encarna o proxecto da Escola 

Municipal de Música, é fundamental, é 

esencial. Un proxecto que naceu co 

impulso dun goberno socialista e un 

proxecto do que estamos 

permanentemente pendentes e no que 

estamos traballando a cotío. De feito, esta 

cuestión que se lle traslada agora mesmo 

das luminarias xa está en vías de solución 

desde a pasada semana.  

 

Cuestións, digamos concretas, aparte, 

penso que  o que non se pode negar é a 

implicación do Goberno da nosa 

alcaldesa na Escola Municipal de Música 

en varios aspectos. Un, que é o esencial e 

fundamental tamén, é as condicións 

laborais, non? dos mestres e das mestras 

da Escola Municipal de Música que, por 

fin, non?, teñen un convenio colectivo 

digno, con condicións laborais e 

retributivas dignas. Algo no que tivo que 

ver moito o traballo do Goberno da nosa 

alcaldesa. Moito, moitísimo diría eu, que 

contrasta por desgracia coa situación 

doutras escolas municipais de música, 

non?, como por exemplo digamos 

recentemente, hai un par de semanas o 

caso da Escola Municipal de Música de 

Santiago, onde a CIG comunicaba que 

chegara a un acordo coa inspección 

laboral para resolver uns problemas das 

condicións laborais, non? do persoal da 

Escola Municipal de Música e mesmo 

falaba claramente de inacción durante un 

ano dos responsables da Escola 

Municipal de Música. 

 

 

 

 

Muchas gracias. 

 

Señor Castro Prado 

 

Muchas gracias.  

 

Para este gobierno la función pedagógica, 

¿no?, y el fomento de la cultura de base 

que tiene, que encarna el proyecto de la 

Escuela Municipal de Música, es 

fundamental, es esencial. Un proyecto que 

nació con el impulso de un gobierno 

socialista y un proyecto del que estamos 

permanentemente pendientes y en el que 

estamos trabajando día a día. De hecho, 

esta cuestión que se le traslada ahora 

mismo de las lámparas ya está en vías de 

solución desde la pasada semana.  

 

Cuestiones, digamos concretas, aparte, 

creo que lo que no se puede negar es la 

implicación del Gobierno de nuestra 

alcaldesa en la Escuela Municipal de 

Música en varios aspectos. Uno, que es el 

esencial y fundamental también, es las 

condiciones laborales, ¿no? de los 

maestros y de las maestras de la Escuela 

Municipal de Música que, por fin, ¿no?, 

tienen un convenio colectivo digno, con 

condiciones laborales y retributivas 

dignas. Algo en lo que tuvo que ver mucho 

el trabajo del Gobierno de nuestra 

alcaldesa. Mucho, muchísimo diría yo, que 

contrasta por desgracia con la situación de 

otras escuelas municipales de música, 

¿no?, como por ejemplo digamos 

recientemente, hace un par de semanas el 

caso de la Escuela Municipal de Música de 

Santiago, donde la CIG comunicaba que 

había llegado a un acuerdo con la 

inspección laboral para resolver unos 

problemas de las condiciones laborales, 

¿no? del personal de la Escuela Municipal 

de Música e incluso hablaba claramente de 

inacción durante un año de los 

responsables de la Escuela Municipal de 

Música. 
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Aquí non hai esa inacción. Aquí o que hai 

é un compromiso claro e rotundo coa 

función pedagóxica formativa da Escola 

Municipal de Música, e ese compromiso 

conleva, pois efectivamente, que o 

Consorcio da Promoción da Música teña 

que adicar recursos de forma prioritaria á 

mesma e conleva tamén o compromiso de 

impulsar, desde o punto de vista da imaxe 

simbólica do valor da Escola Municipal 

de Música, o seu traballo.  

 

 

Como ben se dicía, co 25 aniversario da 

Escola Municipal de Música fúmonos a 

un recinto creo que esencial, non? na vida 

cultural desta cidade, que ten un alto 

valor como é o Teatro Colón e que creo 

que mostra moi ás claras: un, que non, 

que non existe discrecionalidade nin 

arbitrariedade na xestión dos recintos 

culturais, e dous, que a Escola Municipal 

de Música ten un valor esencial para este 

goberno, ate o punto de levar a súa gala 

de 25 aniversario ao Teatro Colón. E 

podo anunciar tamén hoxe aquí que a gala 

de final de curso da Escola Municipal de 

Música terá lugar tamén no Teatro Colón, 

non no Ágora como era habitual noutros 

mandatos. No Teatro Colón porque eu 

creo que a Escola Municipal de Música e 

o seu traballo ten que ter o maior recinto, 

o mellor recinto cultural que pode ter esta 

cidade para eles, que neste caso é o Teatro 

Colón.  

 

Tamén estamos a traballar, obviamente, 

en blindar a financiación da Escola 

Municipal de Música co resto de 

membros de administracións implicadas 

no Consorcio de Promoción da Música, 

con xestións coa Xunta e con xestións coa 

Deputación, para que as aportacións que 

se fan, tanto pola Xunta como pola 

Deputación, estean orientadas á Escola 

Municipal de Música e ás súas 

necesidades. De feito, á propia 

Deputación, á Área de Cultura da 

Deputación, transmitímoslle a nosa 

Aquí no hay esa inacción. Aquí lo que hay 

es un compromiso claro y rotundo con la 

función pedagógica formativa de la 

Escuela Municipal de Música, y ese 

compromiso conlleva, pues efectivamente, 

que el Consorcio de la Promoción de la 

Música tenga que dedicar recursos de 

forma prioritaria a la misma y conlleva 

también el compromiso de impulsar, desde 

el punto de vista de la imagen simbólica del 

valor de la Escuela Municipal de Música, 

su trabajo.  

 

Como bien se decía, con el 25 aniversario 

de la Escuela Municipal de Música nos 

fuimos a un recinto creo que esencial, ¿no? 

en la vida cultural de esta ciudad, que tiene 

un alto valor como es el Teatro Colón y que 

creo que muestra muy claramente: uno, 

que no, que no existe discrecionalidad ni 

arbitrariedad en la gestión de los recintos 

culturales, y dos, que la Escuela Municipal 

de Música tiene un valor esencial para este 

gobierno, hasta el punto de llevar su gala 

de 25 aniversario al Teatro Colón. Y puedo 

anunciar también hoy aquí que la gala de 

final de curso de la Escuela Municipal de 

Música tendrá lugar también en el Teatro 

Colón, no en el Ágora como era habitual 

en otros mandatos. En el Teatro Colón 

porque yo creo que la Escuela Municipal 

de Música y su trabajo tiene que tener el 

mayor recinto, el mejor recinto cultural 

que puede tener esta ciudad para ellos, que 

en este caso es el Teatro Colón.  

 

También estamos trabajando, obviamente, 

en blindar la financiación de la Escuela 

Municipal de Música con el resto de 

miembros de administraciones implicadas 

en el Consorcio de Promoción de la 

Música, con gestiones con la Xunta y con 

gestiones con la Diputación, para que las 

aportaciones que se hacen, tanto por la 

Xunta como por la Diputación, estén 

orientadas a la Escuela Municipal de 

Música y a sus necesidades. De hecho, a la 

propia Diputación, al Área de Cultura de 

la Diputación, le transmitimos nuestra 
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vontade de que no convenio que existe 

coa Deputación para financiar a Escola 

Municipal de Música se estableza xa 

unha cantidade concreta destinada 

especificamente á mesma no convenio, 

falo do convenio que ten co Consorcio da 

Promoción da Música.  

 

É esencial e non ten ningún sentido a 

participación da administración pública 

nun proxecto como é o Consorcio se non 

se vincula a (óese un sinal indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

á actividade formativa e pedagóxica da 

Escola Municipal de Música e tamén a 

actividade de fomento, non?, da cultura 

de base. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Rematan aquí as preguntas do BNG.  

  

PREGUNTAS DE RESPOSTA ORAL 

PRESENTADAS POLO GRUPO 

MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

relativa a vivenda. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás preguntas do Partido 

Popular. 

 

Primeira  pregunta. Señor Deus.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Que solucións achega o Goberno 

municipal aos problemas de vivenda na 

cidade? 

 

Ás trece horas e corenta minutos sae do 

Salón de Sesións o señor Jorquera 

voluntad de que en el convenio que existe 

con la Diputación para financiar la 

Escuela Municipal de Música se establezca 

ya una cantidad concreta destinada 

específicamente a la misma en el convenio, 

hablo del convenio que tiene con el 

Consorcio de la Promoción de la Música.  

 

Es esencial y no tiene ningún sentido la 

participación de la administración pública 

en un proyecto como es el Consorcio si no 

se vincula a (se oye una señal indicativa 

de la finalización del tiempo de 

intervención) a la actividad formativa y 

pedagógica de la Escuela Municipal de 

Música y también la actividad de fomento, 

¿no?, de la cultura de base. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Finalizan aquí las preguntas del BNG.  

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a vivienda. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas del Partido 

Popular. 

 

Primera pregunta. Señor Deus.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

¿Qué soluciones aporta el Gobierno 

municipal a los problemas de vivienda en 

la ciudad? 

 

A las trece horas y cuarenta minutos sale 

del Salón de Sesiones o señor Jorquera 
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Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Todas as que están na nosa man. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

A Coruña pechou o ano 2023 como unha 

das capitais máis caras en vivenda tanto 

no que se refire ao mercado de 

compravenda como ao de alugueiro e esa 

tendencia segue marcando máximos no 

que vai de ano 2024. As estatísticas 

dinnos que os últimos 5 anos —

coincidindo cos seus dous mandatos, 

señora Rey—, o prezo de venda de 

vivendas incrementouse un 27% e o prezo 

de alugueiros subiu un 30% na cidade. 

Ante estes datos é imprescindíbel realizar 

un diagnóstico adecuado da situación 

que existe na nosa cidade para adoptar 

as medidas que palíen estas dificultades.  

 

O mercado de alugueiro na cidade 

atópase en mínimos históricos e cunha 

demanda en cotas máximas. Lonxe de 

solucionar o problema a nova Lei de 

vivenda empeórao aínda máis, penaliza 

ao propietario, máis dos 95% pequenos 

aforradores, e non contempla ningunha 

medida para favorecer o alugueiro. Cada 

vez son máis os propietarios que unha vez 

terminado o contrato de alugueiro 

vixente deciden poñer o piso á venda ou 

os teñen baleiros, debido á inseguridade 

xurídica e sobre todo ao medo ás 

inquiokupaciones que someten ao 

propietario a un sufrimento inxusto. 

 

A primeira mirada por aumentar as 

vivendas en alugueiro vaise a esas 

vivendas baleiras que se retiran do 

mercado. O seu goberno, señora Rey, 

pode tomar medidas aumentando as 

bonificacións fiscais, o aumento das 

subvencións para as reformas de 

inmobles que adquiren o compromiso de 

arrendalos e por suposto realizando un 

Caselas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Todas las que están en nuestra mano. 

 

Señor Deus Álvarez 

 

A Coruña cerró el año 2023 como una de 

las capitales más caras en vivienda tanto en 

lo que se refiere al mercado de 

compraventa como al de alquiler y esa 

tendencia sigue marcando máximos en lo 

que va de año 2024. Las estadísticas nos 

dicen que los últimos 5 años —

coincidiendo con sus dos mandatos, señora 

Rey—, el precio de venta de viviendas se 

ha incrementado un 27% y el precio de 

alquileres ha subido un 30% en la ciudad. 

Ante estos datos es imprescindible realizar 

un diagnóstico adecuado de la situación 

que existe en nuestra ciudad para adoptar 

las medidas que palíen estas dificultades.  

 

El mercado de alquiler en la ciudad se 

encuentra en mínimos históricos y con una 

demanda en cotas máximas. Lejos de 

solucionar el problema la nueva Ley de 

vivienda lo empeora aún más, penaliza al 

propietario, más del 95% pequeños 

ahorradores, y no contempla ninguna 

medida para favorecer el alquiler. Cada vez 

son más los propietarios que una vez 

terminado el contrato de alquiler vigente 

deciden poner el piso a la venta o los tienen 

vacíos, debido a la inseguridad jurídica y 

sobre todo al miedo a las inquiokupaciones 

que someten al propietario a un sufrimiento 

injusto. 

 

La primera mirada por aumentar las 

viviendas en alquiler se va a esas viviendas 

vacías que se retiran del mercado. Su 

gobierno, señora Rey, puede tomar 

medidas aumentando las bonificaciones 

fiscales, el aumento de las subvenciones 

para las reformas de inmuebles que 

adquieren el compromiso de arrendarlos y 

por supuesto realizando un esfuerzo en 
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esforzo en axudas económicas e sociais 

que permita paliar a situación de 

vulnerabilidade dos arrendatarios, sen 

que poida trasladarse esta 

responsabilidade ao arrendador. 

 

Outra fórmula é a colaboración público-

privada poñendo parcelas para  que se 

desenvolvan vivendas en alugueiro a un 

prezo taxado. O seu portavoz dixo neste 

pleno que durante este mandato 

utilizarían este sistema de cesión de solo 

para a construción de 500 vivendas en 

réxime de alugueiro a través de EMVSA. 

Señor Lage, como ten este asunto? Ou é 

que estivo entretido noutro tipo de 

promocións? 

 

En paralelo discorre o mercado de venda 

de vivenda nova na cidade. Os 

promotores veñen alertando de que a 

oferta de vivenda nova non chega a 

cubrir as necesidades da demanda, sobre 

todo debido á carencia de solo para 

edificar. Estamos a expulsar á 

poboación, na súa maioría mozos, da 

nosa cidade. Non se desenvolveron 

ningún dos polígonos que prevé o Plan 

Xeral que xerarían solo edificable para 

construír vivendas, tanto en venda ou en 

alugueiro, con ou sen protección. A 

tramitación destes solos debe ser máis 

áxil para poder dispoñer deses terreos no 

momento que se necesiten e non 

tensionar o mercado. 

 

Señor Díaz, xa sei que están a traballar, 

pero deixen de traballar e que se vexa 

algo de solo xa para poder poñer no 

mercado. É que levamos traballando 

moitos anos e a cousa segue no mesmo 

punto de partida. Lémbrolle que este 

Concello ten dende o ano 2017 a obriga 

de construír un edificio de 50 vivendas en 

Xuxán que aínda non se empezou e que 

debería estar xa construído. A Xunta de 

Galicia propuxo ao Concello cambiar o 

uso de dúas parcelas en Xuxán para 

construír 500 vivendas máis de 

ayudas económicas y sociales que permita 

paliar la situación de vulnerabilidad de los 

arrendatarios, sin que pueda trasladarse 

esta responsabilidad al arrendador. 

 

 

Otra fórmula es la colaboración público-

privada poniendo parcelas para que se 

desarrollen viviendas en alquiler a un 

precio tasado. Su portavoz dijo en este 

pleno que durante este mandato utilizarían 

este sistema de cesión de suelo para la 

construcción de 500 viviendas en régimen 

de alquiler a través de EMVSA. Señor 

Lage, ¿Cómo tiene este asunto? ¿O es que 

ha estado entretenido en otro tipo de 

promociones? 

 

En paralelo discurre el mercado de venta de 

vivienda nueva en la ciudad. Los 

promotores vienen alertando de que la 

oferta de vivienda nueva no llega a cubrir 

las necesidades de la demanda, sobre todo 

debido a la carencia de suelo para edificar. 

Estamos expulsando a la población, en su 

mayoría jóvenes, de nuestra ciudad. No se 

han desarrollado ninguno de los polígonos 

que prevé el Plan General que generarían 

suelo edificable para construir viviendas, 

tanto en venta o en alquiler, con o sin 

protección. La tramitación de estos suelos 

ha de ser más ágil para poder disponer de 

esos terrenos en el momento que se 

necesiten y no tensionar el mercado. 

 

 

Señor Díaz, ya sé que están trabajando, 

pero dejen de trabajar y que se vea algo de 

suelo ya para poder poner en el mercado. 

Es que llevamos trabajando muchos años y 

la cosa sigue en el mismo punto de partida. 

Le recuerdo que este Concello tiene desde 

el año 2017 la obligación de construir un 

edificio de 50 viviendas en Xuxán que aún 

no se ha empezado y que debería estar ya 

construido. La Xunta de Galicia ha 

propuesto al Concello cambiar el uso de 

dos parcelas en Xuxán para construir 500 

viviendas más de promoción pública. Les 
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promoción pública. Pedímoslles que 

axilicen esa reforma do Plan Xeral. 

 

Gustaríame tamén que aclarase en que 

punto se atopan as negociacións do 

Concello coa Sareb. Levan dende o ano 

2021 con este tema e durante a campaña 

das municipais anunciaron o 

ofrecemento de 67 vivendas para 

alugueiro social e non volvemos a saber 

máis delas. Que nos poden dicir deste 

asunto? 

 

Ante esta problemática da vivenda na 

cidade vostede, señora Rey, vai en 

sentido contrario ás demandas do sector. 

Pretende declarar á cidade zona 

tensionada ao amparo da lei estatal e 

lonxe de conseguir unha baixada dos 

prezos de alugueiro o que vai provocar é 

un recorte da oferta e un aumento dos 

prezos. As zonas tensionadas son un 

fracaso absoluto. O control dos prezos só 

provoca a contracción da demanda. 

 

Insistimos sempre en tres medidas 

imprescindibles: desenvolvemento dos 

polígonos previstos no Plan Xeral, 

aumento das axudas á rehabilitación 

para poñer no mercado máis vivendas en 

venda ou alugueiro e a axilidade na 

concesión e tramitación das licenzas con 

uniformidade de criterios e a 

transparencia sobre o estado dos 

expedientes.  

 

Vou facer unha versión do señor (óese un 

sinal acústico indicativo da finalización 

do tempo de intervención) —acabo xa, 

señora Rey—, vou facer unha versión do 

señor Lage: nesta cidade o coruñesito de 

a pé tarda máis dun ano en obter unha 

licenza de cambio de uso. Non é de recibo 

ter un primeiro tenente de alcaldesa que 

nos menta e que consiga unha licenza en 

menos dun mes e medio, máis aló de 

agradecerlle o aumento do parque de 

vivenda na cidade. 

 

pedimos que agilicen esa reforma del Plan 

General. 

 

Me gustaría también que aclarase en qué 

punto se encuentran las negociaciones del 

Concello con la Sareb. Llevan desde el año 

2021 con este tema y durante la campaña 

de las municipales anunciaron el 

ofrecimiento de 67 viviendas para alquiler 

social y no hemos vuelto a saber más de 

ellas ¿Qué nos pueden decir de este asunto? 

 

 

Ante esta problemática de la vivienda en la 

ciudad usted, señora Rey, va en sentido 

contrario a las demandas del sector. 

Pretende declarar a la ciudad zona 

tensionada al amparo de la ley estatal y 

lejos de conseguir una bajada de los precios 

de alquiler lo que va a provocar es un 

recorte de la oferta y un aumento de los 

precios. Las zonas tensionadas son un 

fracaso absoluto. El control de los precios 

solo provoca la contracción de la demanda. 

 

Hemos insistido siempre en tres medidas 

imprescindibles: desarrollo de los 

polígonos previstos en el Plan General, 

aumento de las ayudas a la rehabilitación 

para poner en el mercado más viviendas en 

venta o alquiler y la agilidad en la 

concesión y tramitación de las licencias 

con uniformidad de criterios y la 

transparencia sobre el estado de los 

expedientes.  

 

Voy a versionar al señor (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —acabo ya, 

señora Rey—, voy a versionar al señor 

Lage: en esta ciudad el coruñesito de a pie 

tarda más de un año en obtener una 

licencia de cambio de uso. No es de recibo 

tener un primer teniente de alcaldesa que 

nos mienta y que consiga una licencia en 

menos de un mes y medio, más allá de 

agradecerle el aumento del parque de 

vivienda en la ciudad. 
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Sabe que din os coruñesitos? Que queren 

ser como vostede.  

 

Moitas grazas. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Grazas, señor Deus.  

 

Vexo que segue o monotema, non? da Lei 

de vivenda e da  okupación. Neste caso 

antes falaba vostede tamén de... facía 

autocrítica nesta intervención súa. 

Entendo que o estamos a expulsar aos 

mozos da cidade tamén é, refírese aos 

seus propios compañeiros da Xunta de 

Galicia que non están a facer nada en 

materia de vivenda na nosa cidade. Co 

cal, continúe vostede coa autocrítica, 

pero está ben que lla traslade aos seus 

compañeiros da Xunta de Galicia, que 

non quede só aquí no Salón de Plenos 

comentándoa. Compañeiros que, por 

certo, tamén lle quero aclarar que aínda 

non nos remitiron nin presentaron o 

documento para modificar o Plan Xeral 

no ámbito de Xuxán, co cal nós non 

podemos traer a este pleno nin a 

ningunha xunta de goberno un 

documento que non foi presentado polo 

Instituto Galego de Vivenda e Solo. O 

problema da vivenda na Coruña, como 

diciamos, é un problema, un dos 

problemas, maiores problemas ao que 

nos enfrontamos na cidade. Un problema 

para o que non hai solucións máxicas, 

pero si pasos que é necesario dar para 

sentar as bases dun mellor mercado da 

vivenda. Pasos que desde o ano 2019 este 

goberno está a dar e que se sustentan en 

tres liñas fundamentais.  

 

O primeiro, a axilización das licenzas de 

vivenda con algún réxime de protección. 

Neste sentido, como xa dicía na moción 

do BNG, desde 2019 concedemos licenza 

para 500 novas vivendas protexidas tanto 

en Xuxán como en Novo Mesoiro. Este 

ano, en 2024, concederemos licenza para 

¿Sabe qué dicen los coruñesitos? Que 

quieren ser como usted.  

 

Muchas gracias.  

 

Señor Díaz Gallego 

 

Gracias, señor Deus.  

 

Veo que sigue el monotema, ¿no? de la Ley 

de vivienda y de la okupación. En este caso 

antes hablaba usted también de... hacía 

autocrítica en esta intervención suya. 

Entiendo que el estamos expulsando a los 

jóvenes de la ciudad también es, se refiere 

a sus propios compañeros de la Xunta de 

Galicia que no están haciendo nada en 

materia de vivienda en nuestra ciudad. Con 

lo cual, continúe usted con la autocrítica, 

pero está bien que se la traslade a sus 

compañeros de la Xunta de Galicia, que no 

se quede solo aquí en el Salón de Plenos 

comentándola. Compañeros que, por 

cierto, también le quiero aclarar que aún no 

nos han remitido ni presentado el 

documento para modificar el Plan General 

en el ámbito de Xuxán, con lo cual nosotros 

no podemos traer a este pleno ni a ninguna 

junta de gobierno un documento que no ha 

sido presentado por el Instituto Galego de 

Vivenda y Suelo. El problema de la 

vivienda en A Coruña, como decíamos, es 

un problema, uno de los problemas, 

mayores problemas al que nos enfrentamos 

en la ciudad. Un problema para el que no 

hay soluciones mágicas, pero sí pasos que 

es necesario dar para sentar las bases de un 

mejor mercado de la vivienda. Pasos que 

desde el año 2019 este gobierno está dando 

y que se sustentan en tres líneas 

fundamentales.  

 

El primero, la agilización de las licencias 

de vivienda con algún régimen de 

protección. En este sentido, como ya decía 

en la moción del BNG, desde 2019 hemos 

concedido licencia para 500 nuevas 

viviendas protegidas tanto en Xuxán como 

en Novo Mesoiro. Este año, en 2024, 
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500 protexidas máis en Xuxán e en 

Someso e nos próximos meses levaremos 

á Xunta de Goberno esas licenzas, en 

concreto 210, para alugueiro en Xuxán, 

50 delas promovidas polo IGVS.  1.000 

novas vivendas protexidas na cidade en 5 

anos, unha cifra que facía moitos anos 

que non se vía e da que o único que 

teñamos que lamentar é que só o 10 % 

sexan promovidas directamente pola 

administración competente en materia de 

vivenda, que é a Xunta de Galicia.  

 

 

O outro paso é a xestión de solo. Non 

podemos obter solo para vivenda 

alcanzable pública ou privada sen 

xestionar solo. A cidade estivo desde 

2011 a 2019 sen xestionar nin un só 

metro cadrado de solo. Non se puido 

obter por parte de administracións 

públicas de, ou das empresas privadas, 

nin un só metro cadrado de vivenda 

protexida máis e é algo que non nos 

podemos permitir. É un traballo a medio-

longo prazo, pero é un traballo necesario 

se queremos garantir que dentro de tres, 

cinco ou dez anos podamos dispoñer de 

solo no que podamos impulsar proxectos 

de vivenda pública ou protexida. Neste 

sentido a gran aposta deste goberno local 

é o Polígono de Visma, un ámbito que 

permitirá construír preto de 4.000 

vivendas das cales 1.000 serán de 

protección e 1/4 delas estarán en solo de 

titularidade municipal. Estamos a 

garantir con este traballo que a 

axilización de licenzas que antes 

destacaba pode ter continuidade o ano 

que vén cando se empecen a conceder as 

primeiras licenzas para o ámbito. 

 

E, por último, o terceiro paso é a 

construción directa de vivenda pública 

por parte das administracións, un paso 

no cal o Concello está a ter tamén por 

primeira vez en mais dunha década un 

papel relevante, construíndo dous 

edificios de vivenda pública en Marqués 

concederemos licencia para 500 protegidas 

más en Xuxán y en Someso y en los 

próximos meses llevaremos a la Junta de 

Gobierno esas licencias, en concreto 210, 

para alquiler en Xuxán, 50 de ellas 

promovidas por el IGVS.  1.000 nuevas 

viviendas protegidas en la ciudad en 5 

años, una cifra que hacía muchos años que 

no se veía y de la que lo único que 

tengamos que lamentar es que solo el 10 % 

sean promovidas directamente por la 

administración competente en materia de 

vivienda, que es la Xunta de Galicia.  

 

El otro paso es la gestión de suelo. No 

podemos obtener suelo para vivienda 

asequible pública o privada sin gestionar 

suelo. La ciudad estuvo desde 2011 a 2019 

sin gestionar ni un solo metro cuadrado de 

suelo. No se pudo obtener por parte de 

administraciones públicas de, o de las 

empresas privadas, ni un solo metro 

cuadrado de vivienda protegida más y es 

algo que no nos podemos permitir. Es un 

trabajo a medio-largo plazo, pero es un 

trabajo necesario si queremos garantizar 

que dentro de tres, cinco o diez años 

podamos disponer de suelo en el que 

podamos impulsar proyectos de vivienda 

pública o protegida. En este sentido la gran 

apuesta de este gobierno local es el 

Polígono de Visma, un ámbito que 

permitirá construir cerca de 4.000 

viviendas de las cuales 1.000 serán de 

protección y 1/4 de ellas estarán en suelo 

de titularidad municipal. Estamos 

garantizando con este trabajo que la 

agilización de licencias que antes 

destacaba puede tener continuidad el año 

que viene cuando se empiecen a conceder 

las primeras licencias para el ámbito. 

 

Y, por último, el tercer paso es la 

construcción directa de vivienda pública 

por parte de las administraciones, un paso 

en el cual el Ayuntamiento está teniendo 

también por primera vez en más de una 

década un papel relevante, construyendo 

dos edificios de vivienda pública en 
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de Pontejos e en Xuxán, este último con 

50 vivendas protexidas en réxime de 

alugueiro xa está a iniciar o seu 

procedemento de contratación para 

poder empezar as obras canto antes.  

 

Ademais, dende o Goberno local 

consideramos que a colaboración 

público-privada para o impulso de 

vivenda protexida, como ben se dixo, é o 

camiño máis rápido polo que dispoñemos 

para ir solucionando o problema da 

vivenda, unha colaboración na que as 

administracións non perdan a 

titularidade de solo e apóstese polo 

alugueiro fronte á compra. É un modelo, 

o da cesión de superficie para a 

construción de vivenda social, que nos 

parece moi interesante e que 

exploraremos tamén como 

administración propietaria de grandes 

bolsas de solo na cidade.  

 

Pero ben, para finalizar desde logo 

gustaríame señor Deus, gustaríame 

investirlle a pregunta. Que solucións 

achega a Xunta de Galicia do Partido 

Popular para solucionar o problema da 

vivenda na Coruña? E eu non necesito 

que me responda porque xa lle respondo 

eu e xa lle respondín tamén na moción 

anterior, 40 vivendas construídas en 14 

anos tendo unha demanda de máis de 

2.000 demandantes de vivenda protexida 

en Coruña, nula xestión de solo por parte 

da administración autonómica —cando 

se acaben as parcelas de Xuxán non 

haberá solo da Xunta de Galicia para 

construír vivenda pública na cidade—, 

nula atención ás peticións do Concello a 

paralizar o rexistro do REA, a vivenda de 

uso turístico que está a incumprir a 

normativa do Plan Xeral e cero 

facilidades aos concellos que como 

Coruña queremos impulsar a 

delimitación de zonas tensionadas, cero 

facilidades.  

 

Este é o balance de solucións do Partido 

Marqués de Pontejos y en Xuxán, este 

último con 50 viviendas protegidas en 

régimen de alquiler ya está iniciando su 

procedimiento de contratación para poder 

empezar las obras cuanto antes.  

 

Además, desde el Gobierno local 

consideramos que la colaboración público-

privada para el impulso de vivienda 

protegida, como bien se dijo, es el camino 

más rápido por el que disponemos para ir 

solucionando el problema de la vivienda, 

una colaboración en la que las 

administraciones no pierdan la titularidad 

de suelo y se apueste por el alquiler frente 

a la compra. Es un modelo, el de la cesión 

de superficie para la construcción de 

vivienda social, que nos parece muy 

interesante y que exploraremos también 

como administración propietaria de 

grandes bolsas de suelo en la ciudad.  

 

 

Pero bueno, para finalizar desde luego me 

gustaría señor Deus, me gustaría invertirle 

la pregunta. ¿Qué soluciones aporta la 

Xunta de Galicia del Partido Popular para 

solucionar el problema de la vivienda en A 

Coruña? Y yo no necesito que me responda 

porque ya le respondo yo y ya le respondí 

también en la moción anterior, 40 

viviendas construidas en 14 años teniendo 

una demanda de más de 2.000 

demandantes de vivienda protegida en 

Coruña, nula gestión de suelo por parte de 

la administración autonómica —cuando se 

acaben las parcelas de Xuxán no habrá 

suelo de la Xunta de Galicia para construir 

vivienda pública en la ciudad—, nula 

atención a las peticiones del Concello a 

paralizar el registro del REA, la vivienda 

de uso turístico que está incumpliendo la 

normativa del Plan General y cero 

facilidades a los ayuntamientos que como 

Coruña queremos impulsar la delimitación 

de zonas tensionadas, cero facilidades.  

 

 

Este es el balance de soluciones del Partido 
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Popular para o problema da vivenda 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención), 

co cal, pídolle que, ben, que lle faga a 

pregunta que fixo hoxe vostede aquí aos 

seus compañeiros da Xunta de Galicia, e 

concretamente aos seus compañeiros do 

Instituto Galego da Vivenda e Solo, que 

teñen unha débeda coa cidade bastante, 

bastante grande e que cada ano ademais 

aumenta.  

 

Grazas. 

 

Ás trece horas e corenta e oito minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas,  

 

Segunda pregunta do Partido Popular.  

 

Nostián, señor Amado.  

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

relativa á planta de Nostián. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Considera Inés Rey que a planta de 

retratamento residuos de Nostián é viable 

sen a participación do Consorcio das 

Mariñas? 

 

Ás trece horas e cincuenta minutos sae 

do Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bo día ás persoas presentes e ás que nos 

seguen polo streaming.  

 

 

A planta de Nostián foi e será unha aposta 

Popular para el problema de la vivienda (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención), 

con lo cual, le pido que, bueno, que le haga 

la pregunta que hizo hoy usted aquí a sus 

compañeros de la Xunta de Galicia, y 

concretamente a sus compañeros del 

Instituto Galego de la Vivenda y Solo, que 

tienen una deuda con la ciudad bastante, 

bastante grande y que cada año además 

aumenta.  

 

Gracias. 

 

A las trece horas y cuarenta y ocho 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Segunda pregunta del Partido Popular. 

 

Nostián, señor Amado.  

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

relativa a la planta de Nostián. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

¿Considera Inés Rey que la planta de 

retratamiento residuos de Nostián es viable 

sin la participación del Consorcio das 

Mariñas? 

 

A las trece horas y cincuenta minutos sale 

del Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Buen día a las personas presentes y a las 

que nos siguen por la retransmisión en 

directo.  

 

La planta de Nostián fue y será una 
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firme dos gobernos socialistas, polo que a 

súa viabilidade está e estará sempre 

asegurada.  

 

Grazas.  

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Dende a toma de posesión como 

concelleiros o pasado mes de xuño é raro 

o Pleno municipal no que non vén como 

asunto prioritario nos debates o da 

planta de tratamento residuos sólidos 

urbanos de Nostián. Non acabamos de 

entender como é posíbel que un contrato 

que leva vencido máis de catro anos e que 

ten a incidencia, tanto municipal como 

supramunicipal, estea sen licitar no 

Goberno socialista de Inés Rey.  

 

En xaneiro pasado xa aprobamos unha 

moción onde se instaba ao Goberno 

municipal a unha serie de accións que a 

data de hoxe seguen sen executarse. 

Entendemos que ata este momento o 

máximo responsable da contratación 

municipal estaba ocupado coas súas 

obras de reforma na entreplanta da 

avenida do Exército e o cambio de uso 

desta, ademais do traballo extra que lle 

deu a campaña electoral do señor 

Besteiro na súa condición de secretario 

xeral do Partido Socialista. Por certo, 

felicitarlle señor Lage polo bo resultado 

conseguido na cidade. Conseguiron ser a 

terceira forza política desta cidade. Pero 

isto, grazas aos seus compañeiros de 

partido desta fin de semana pasada, xa 

está superado. Liberáronlle de ter toda a 

súa confianza e entendemos que poderá 

dedicarse a tempo completo ao Concello.  

 

Pero centrándonos no tema observamos 

como as negociacións co Consorcio, en 

palabras dos alcaldes que o compoñen, 

non chegaron a bo termo. E iso que 

vostede, señor Lage, dera un salto ao 

baleiro de consecuencias 

economicamente incalculables ao elevar 

apuesta firme de los gobiernos socialistas, 

por lo que su viabilidad está y estará 

siempre asegurada.  

 

Gracias. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Desde la toma de posesión como 

concejales el pasado mes de junio es raro el 

Pleno municipal en el que no viene como 

asunto prioritario en los debates el de la 

planta de tratamiento residuos sólidos 

urbanos de Nostián. No acabamos de 

entender cómo es posible que un contrato 

que lleva vencido más de cuatro años y que 

tiene la incidencia, tanto municipal como 

supramunicipal, esté sin licitar en el 

Gobierno socialista de Inés Rey.  

 

En enero pasado ya aprobamos una moción 

donde se instaba al Gobierno municipal a 

una serie de acciones que a fecha de hoy 

siguen sin ejecutarse. Entendemos que 

hasta este momento el máximo responsable 

de la contratación municipal estaba 

ocupado con sus obras de reforma en la 

entreplanta de la avenida del Ejército y el 

cambio de uso de esta, además del trabajo 

extra que le dio la campaña electoral del 

señor Besteiro en su condición de 

secretario general del Partido Socialista.  

Por cierto, felicitarle señor Lage por el 

buen resultado conseguido en la ciudad. 

Han conseguido ser la tercera fuerza 

política de esta ciudad. Pero esto, gracias a 

sus compañeros de partido de este fin de 

semana pasado, ya está superado. Le han 

liberado de tener toda su confianza y 

entendemos que podrá dedicarse a tiempo 

completo al Ayuntamiento.  

 

Pero centrándonos en el tema observamos 

como las negociaciones con el Consorcio, 

en palabras de los alcaldes que lo 

componen, no llegaron a buen término. Y 

eso que usted, señor Lage, había dado un 

salto al vacío de consecuencias 

económicamente incalculables al elevar los 
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os anos de concesión e baixarlles o prezo 

do tratamento da tonelada de lixo en 20 

euros, sen un estudo económico público 

que o avalase, documentación que se 

negaron a entregarnos a pesar da nosa 

solicitude.  

 

Ás trece horas e cincuenta e dous 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Neira Fernández. 

 

Pero por que ocorreu iso? Simplemente 

por unha cuestión de poder. Antepuxo, 

señor Lage, a súa necesidade de 

controlar todo o proceso de licitación e 

xestión da planta a unha xestión 

transparente e compartida, onde os 

concellos do Consorcio das Mariñas 

pasarían de ser clientes preferentes a ser 

socios. Que teme o señor Lage e a señora 

Rey? Por que non confían nos alcaldes 

dos concellos, moitos do seu mesmo 

partido, que forman parte do Consorcio 

das Mariñas? Saben que sen o Consorcio 

a planta de Nostián non ten viabilidade, 

así o di a páxina catro do seu estudo e 

que someteron a información pública en 

2022. Pero e que pasa cos traballadores 

da planta? Que máis teñen que soportar? 

Están preocupados e con noticias 

contraditorias sobre o que poida levar, 

pasar, cos seus postos de traballo. Levan 

catro anos de incerteza, denunciando os 

graves problemas de mantemento que 

teñen na planta por parte da empresa 

concesionaria e que lles afectan 

gravemente en materia de seguridade e 

saúde, ademais dos incumprimentos 

contractuais e que fixeron durante a 

celebración da mesa redonda sobre a 

implantación do quinto contedor que 

vostede non asistiu e a pesar de 

confirmar a súa presenza.  

 

Outra cuestión non menos importante é 

que vai pasar co recibo do lixo que 

reciben os seus coruñeses nas súas casas 

e que pode verse afectado de forma 

importante debido aos novos custos do 

años de concesión y bajarles el precio del 

tratamiento de la tonelada de basura en 20 

euros, sin un estudio económico público 

que lo avalase, documentación que se 

negaron a entregarnos a pesar de nuestra 

solicitud.  

 

A las trece horas y cincuenta y dos 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Neira Fernández. 

 

Pero ¿por qué ha ocurrido eso? 

Simplemente por una cuestión de poder. 

Ha antepuesto, señor Lage, su necesidad de 

controlar todo el proceso de licitación y 

gestión de la planta a una gestión 

transparente y compartida, donde los 

ayuntamientos del Consorcio de las 

Mariñas pasarían de ser clientes 

preferentes a ser socios. ¿Qué teme el señor 

Lage y la señora Rey? ¿Por qué no confían 

en los alcaldes de los ayuntamientos, 

muchos de su mismo partido, que forman 

parte del Consorcio das Mariñas? Saben 

que sin el Consorcio la planta de Nostián 

no tiene viabilidad, así lo dice la página 

cuatro de su estudio y que sometieron a 

información pública en 2022. Pero ¿y qué 

pasa con los trabajadores de la planta? 

¿Qué más tienen que soportar? Están 

preocupados y con noticias contradictorias 

sobre lo que pueda llevar, pasar, con sus 

puestos de trabajo. Llevan cuatro años de 

incertidumbre, denunciando los graves 

problemas de mantenimiento que tienen en 

la planta por parte de la empresa 

concesionaria y que les afectan gravemente 

en materia de seguridad y salud, además de 

los incumplimientos contractuales y que 

hicieron durante la celebración de la mesa 

redonda sobre la implantación del quinto 

contenedor que usted no asistió y a pesar de 

haber confirmado su presencia.  

 

Otra cuestión no menos importante es qué 

va a pasar con el recibo de la basura que 

reciben sus coruñeses en sus casas y que 

puede verse afectado de forma importante 

debido a los nuevos costes del tratamiento 
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tratamento do lixo, pola redución de 

ingresos polos novos convenios de 

Ecoembes Ecovidrio, á entrada de novos 

canons impulsados polo Goberno central 

no referente ó vertedoiro e á substitución 

do modelo húmido-seco pola do quinto 

contedor, feito indiscutíbel e que vostedes 

mesmos xa deron por pechado. Son 

moitas as preguntas que expomos na 

intervención do pasado 1 de febreiro e 

que seguen sen resposta. Non sabemos se 

a señora Díaz ten outra contestación a 

todas as nosas preguntas que a graza que 

fixo na súa intervención de chamarnos 

partido pirómano, ou se segue aínda 

buscando pellets polas praias no canto de 

respondelas. Dende logo a data de hoxe 

non deu mostras da súa competencia 

nestes asuntos.  

 

Señora Rey e señor Lage, vostedes son 

por acción ou por omisión responsábeis 

de todos os incumprimentos da planta en 

materia ambiental. Son responsábeis de 

toda a carga emocional que afecta ós 

traballadores debido á precariedade da 

súa situación laboral. Son responsábeis 

dos pagos irregulares cifrados en millóns 

de euros con reparo suspensivo do 

interventor e que levan facendo durante 

estes catro anos. E son responsábeis da 

ruptura do bo entendemento cos 

concellos limítrofes que houbo ata o 

momento na xestión de residuos sólidos 

urbanos e que (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención) foron sostedores da planta 

de Nostián coa súa achega e 

solidariedade. Moitas grazas. 

 

Moitas grazas. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Ben. O primeiro, señor Amado, 

chameilles partido pirófilo, que non é o 

mesmo que pirómano. Búsqueo na RAE 

ou na RAG. É así.  

 

de la basura, por la reducción de ingresos 

por los nuevos convenios de Ecoembes 

Ecovidrio, a la entrada de nuevos cánones 

impulsados por el Gobierno central en lo 

referente a vertederos y a la sustitución del 

modelo húmedo-seco por la del quinto 

contenedor, hecho indiscutible y que 

ustedes mismos ya han dado por cerrado. 

Son muchas las preguntas que planteamos 

en la intervención del pasado 1 de febrero 

y que siguen sin respuesta. No sabemos si 

la señora Díaz tiene otra contestación a 

todas nuestras preguntas que la gracia que 

hizo en su intervención de llamarnos 

partido pirómano, o si sigue todavía 

buscando pellets por las playas en vez de 

responderlas. Desde luego a fecha de hoy 

no ha dado muestras de su competencia en 

estos asuntos.  

 

Señora Rey y señor Lage, ustedes son por 

acción o por omisión responsables de todos 

los incumplimientos de la planta en materia 

medioambiental. Son responsables de toda 

la carga emocional que afecta a los 

trabajadores debido a la precariedad de su 

situación laboral. Son responsables de los 

pagos irregulares cifrados en millones de 

euros con reparo suspensivo del interventor 

y que se llevan haciendo durante estos 

cuatro años. Y son responsables de la 

ruptura del buen entendimiento con los 

ayuntamientos limítrofes que ha habido 

hasta el momento en la gestión de residuos 

sólidos urbanos y que (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) han sido 

sostenedores de la planta de Nostián con su 

aportación y solidaridad.  

 

Muchas gracias.   

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Bien. Lo primero, señor Amado, les llamé 

partido pirófilo, que no es lo mismo que 

pirómano. Búsquelo en la RAE o en la 

RAG. Es así.  
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Ben. A nosa planta de tratamento de 

residuos segue a ser unha planta 

vangardista, quero recordar que fai 25 

anos que é capaz de tratar de xeito 

separado a materia orgánica, cousa que é 

de obrigado cumprimento para tódalas 

comunidades dende a última Lei de 

residuos do ano 2022. Logo significa que 

levamos 25 anos de vantaxe e 

experiencia. 

 

Recentemente tiven a oportunidade de 

coincidir con Francisco Vázquez, 

falamos de Nostián e lembroume que esta 

planta xurdiu dunha terrible desgraza e 

isto non podemos esquecelo. Pero nese 

momento crítico e terrible, das diferentes 

saídas ou vías que se podían coller foi un 

goberno socialista o que analizou os 

distintos modelos de tratamento de 

residuos mais innovadores e ecolóxicos 

nese momento en Europa. E de aí naceu o 

modelo de tratamento de Nostián, un 

modelo que se basea no procesado da 

materia orgánica para producir biogás e 

compost. Un modelo que con eses 25 

anos de historia tivo os seus acertos e non 

imos obviar os seus fallos, pero que agora 

con toda esa experiencia somos quen de 

emendar e rectificar.  

 

Temos, como din os técnicos da 

concellaría, unha planta que non é 

perfecta pero case, posto que é capaz de 

tratar tódalas fraccións de residuos da 

forma mais sustentable e ecolóxica 

posible. A diferencia de Sogama, que 

basea o seu tratamento na incineración da 

materia orgánica e doutras fraccións e por 

riba isto non lle exime moitas veces sen 

sequera ser procesadas de levar a 

vertedoiro directamente residuos 

directamente do contedor.  

 

E por se a alguén lle interesa, que seguro 

que si, coa nova lei todo aquelo que se 

incinera non se vai considerar material 

recuperado, polo que Sogama vai ter 

graves problemas, o que suporá que terá 

Bien. Nuestra planta de tratamiento de 

residuos sigue siendo una planta 

vanguardista, quiero recordar que hace 25 

años que es capaz de tratar de manera 

separada la materia orgánica, cosa que es 

de obligado cumplimiento para todas las 

comunidades desde la última Ley de 

residuos del año 2022. Entonces significa 

que llevamos 25 años de ventaja y 

experiencia. 

 

Recientemente tuve la oportunidad de 

coincidir con Francisco Vázquez, 

hablamos de Nostián y me recordó que esta 

planta surgió de una terrible desgracia y 

esto no podemos olvidarlo. Pero en ese 

momento crítico y terrible, de las 

diferentes salidas o vías que se podían 

coger fue un gobierno socialista el que 

analizó los distintos modelos de 

tratamiento de residuos más innovadores y 

ecológicos en ese momento en Europa. Y 

de ahí nació el modelo de tratamiento de 

Nostián, un modelo que se basa en el 

procesado de la materia orgánica para 

producir biogás y compost. Un modelo que 

con esos 25 años de historia tuvo sus 

aciertos y no vamos a obviar sus fallos, 

pero que ahora con toda esa experiencia 

somos quiénes de emendar y rectificar.  

 

Tenemos, como dicen los técnicos de la 

concejalía, una planta que no es perfecta 

pero casi, puesto que es capaz de tratar 

todas las fracciones de residuos de la 

forma más sostenible y ecológica posible. 

A diferencia de Sogama, que basa su 

tratamiento en la incineración de la 

materia orgánica y de otras fracciones y 

encima esto no le exime muchas veces sin 

siquiera ser procesadas de llevar al 

vertedero directamente residuos 

directamente del contenedor.  

 

Y por si a alguien le interesa, que seguro 

que sí, con la nueva ley todo aquello que se 

incinera no se va a considerar material 

recuperado, por lo que Sogama va a tener 

graves problemas, lo que supondrá que 
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que construír novas plantas ou 

instalacións para tratar separadamente 

esa materia orgánica, repercutindo polo 

tanto eses custes ós concellos que lles van 

levar os seus residuos. No noso caso a 

planta de Nostián no é só que sexa xa un 

modelo mais respectuoso co medio 

ambiente, porque non conta con 

incineración, senón que a día de hoxe xa 

é capaz de tratar tódalas fraccións que se 

producen e se van producir na cidade. É 

dicir, pode tratar separadamente esas 

futuras cinco fraccións obrigadas por lei.  

 

Polo tanto, señor Amado, como non vai 

ser viable se é unha planta completa, 

capaz de xerar enerxía, producir compost 

e reciclar xa a día de hoxe tres veces mais 

envases que a Planta de Sogama? Como 

non vai ser viable? 

 

E, por outra banda, as conversas co 

Consorcio das Mariñas seguen abertas   e 

fomos quen de obter un prezo por 

tonelada de residuo moi bo e competitivo. 

Pechamos precisamente co Consorcio ese 

prezo. Do mesmo xeito traballamos en 

documentos compartidos co Consorcio 

para pechar os pregos, así que non está 

todo dito. Claro que sabemos o custe de 

funcionamento da planta con e sen 

Consorcio porque é o noso deber ter esa 

seguridade, xa non só por protexer o 

legado, senón sobre todo polos 

traballadores e traballadoras, porque a 

nosa obriga, o noso compromiso, é 

defender os seus postos de traballo. E 

penso y así coido que se nos trasladou que 

é tamén unha preocupación e unha obriga 

para o Partido Popular e o BNG aquí 

presentes. Penso que nisto temos que 

aliñarnos e defender esta a nosa planta, 

pioneira, vangardista e que ten mais de 

cen postos de traballo que merecen ser 

respectados. 

 

Nostián ten a capacidade para tratar os 

residuos da Coruña e dos concellos do 

Consorcio: Abegondo, Bergondo, 

tendrá que construir nuevas plantas o 

instalaciones para tratar separadamente 

esa materia orgánica, repercutiendo por lo 

tanto esos costes a los ayuntamientos que 

les van a llevar sus residuos. En nuestro 

caso la planta de Nostián no es solo que 

sea ya un modelo más respetuoso con el 

medio ambiente, porque no cuenta con 

incineración, sino que a día de hoy ya es 

capaz de tratar todas las fracciones que se 

producen y se van a producir en la ciudad. 

Es decir, puede tratar separadamente esas 

futuras cinco fracciones obligadas por ley.  

 

Por lo tanto, señor Amado, ¿cómo no va a 

ser viable si es una planta completa, capaz 

de generar energía, producir compost y 

reciclar ya a día de hoy tres veces más 

envases que la Planta de Sogama? ¿Cómo 

no va a ser viable? 

 

Y, por otra parte, las conversaciones con el 

Consorcio de las Mariñas siguen abiertas   

y fuimos quien de obtener un precio por 

tonelada de residuo muy bueno y 

competitivo. Cerramos precisamente con 

el Consorcio ese precio. Del mismo modo 

trabajamos en documentos compartidos 

con el Consorcio para cerrar los pliegos, 

así que no está todo dicho. Claro que 

sabemos el coste de funcionamiento de la 

planta con y sin Consorcio porque es 

nuestro deber tener esa seguridad, ya no 

solo por proteger el legado, sino sobre 

todo por los trabajadores y trabajadoras, 

porque nuestro deber, nuestro 

compromiso, es defender sus puestos de 

trabajo. Y pienso y así creo que se nos 

trasladó que es también una preocupación 

y un deber para el Partido Popular y el 

BNG aquí presentes. Creo que en esto 

tenemos que alinearnos y defender esta 

nuestra planta, pionera, vanguardista y 

que tiene más de cien puestos de trabajo 

que merecen ser respetados. 

 

Nostián tiene la capacidad para tratar los 

residuos de A Coruña y de los 

ayuntamientos del Consorcio: Abegondo, 
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Betanzos, Cambre, Carral, Culleredo, 

Oleiros e Sada. Pero tamén os de outros 

concellos que queiran adherirse. Só 

variará o custe, proporcionalmente menor 

cantos mais concellos. Pero nós temos 

claro cal é o modelo. Sabemos que é e 

seguirá a ser exemplo, por iso 

manterémolo e seguiremos a manter e 

explicaremos e aclararemos cantas veces 

sexa necesario o seu funcionamento. A 

planta necesita ser remodelada 

urxentemente porque despois de 25 anos 

require de importantes reparacións e 

melloras (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención), pero sabemos que ese é o 

camiño e así o defenderemos. Cunhas 

instalacións renovadas, coa tecnoloxía 

mais punteira e traballando 

simultaneamente na mellor segregación 

en orixe, é dicir, nos contedores, 

acadaremos mais e mellores obxectivos.  

 

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Terceira e última pregunta do Partido 

Popular.  

 

Señor Lorenzo. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

relativa aos informes municipais.  

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Considera Inés Rey que a Policía 

municipal e os funcionarios municipais 

menten nos seus informes? 

 

Señora Paz Romero 

 

Desde o Goberno municipal temos a 

Bergondo, Betanzos, Cambre, Carral, 

Culleredo, Oleiros y Sada. Pero también 

los de otros ayuntamientos que quieran 

adherirse. Solo variará el coste, 

proporcionalmente menor cuántos más 

ayuntamientos. Pero nosotros tenemos 

claro cuál es el modelo. Sabemos que es y 

seguirá siendo ejemplo, por eso lo 

mantendremos y seguiremos manteniendo 

y explicaremos y aclararemos cuantas 

veces sea necesario su funcionamiento. La 

planta necesita ser remodelada 

urgentemente porque después de 25 años 

requiere de importantes reparaciones y 

mejoras (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención), pero sabemos que ese es el 

camino y así lo defenderemos. Con unas 

instalaciones renovadas, con la tecnología 

más puntera y trabajando 

simultáneamente en la mejor segregación 

en origen, es decir, en los contenedores, 

alcanzaremos más y mejores objetivos.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tercera y última pregunta del Partido 

Popular.  

 

Señor Lorenzo.  

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

relativa a los informes municipales.  

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

¿Considera Inés Rey que la Policía 

municipal y los funcionarios municipales 

mienten en sus informes? 

 

Señora Paz Romero 

 

Desde el Gobierno municipal tenemos la 
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certeza de que os empregados e 

empregadas públicos municipais, tanto da 

Administración xeral como especial, 

desempeñan con dilixencia as tarefas que 

teñen asignadas e que velan polo interese 

xeral con observancia da Constitución e 

do resto do ordenamento xurídico. 

 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas señora Paz. 

 

Bo, en algo coincidimos. Estou 

totalmente de acordo con vostede no que 

dixo e nós estamos tamén, pensamos o 

mesmo, pero isto hai que poñelo no 

contexto, a pregunta no contexto, por que 

se pregunta. 

 

Aquí vivimos no anterior Pleno unha 

comparecencia do señor Lage, 

voluntaria, para falar do inmoble que 

comprara, o cambio de uso de inmoble  

—iso si que é velocidade de cruceiro na 

licenza, non na do Goberno municipal da 

que el presume e sobre todo nas obras 

realizadas sen a correspondente 

licenza— e o señor Lage tres veces, tres 

veces que eu lembre, incluso unha 

nomeándome: señor Lorenzo non hai 

obras, non hai obras. E nós acreditamos 

con dous informes, un da Policía Local 

que di que foi alí o 27 de xaneiro ao 

inmoble e viu que se estaban facendo 

obras sen licenza e viu obreiros 

traballando dentro e levantando muros e 

doutra banda outro informe, que tamén 

hai, dun inspector de Urbanismo que foi 

o 4 de marzo, dous días antes de 

outorgarse a licenza, e di que as obras 

estaban rematadas conforme ao plano 

que había alí nunha parede. 

 

Entón por iso fágolle esta pregunta, fago 

esta pregunta e fágolla a vostede, señora 

alcaldesa, porque claro, vostede ao día 

seguinte do Pleno manifestou que non hai 

tema, non hai caso e que o señor Lage 

certeza de que los empleados y empleadas 

públicos municipales, tanto de la 

Administración general como especial, 

desempeñan con diligencia las tareas que 

tienen asignadas y que velan por el interés 

general con observancia de la 

Constitución y del resto del ordenamiento 

jurídico. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias señora Paz. 

 

Bueno, en algo coincidimos. Estoy 

totalmente de acuerdo con usted en lo que 

ha dicho y nosotros estamos también, 

pensamos lo mismo, pero esto hay que 

ponerlo en el contexto, la pregunta en el 

contexto, por qué se pregunta. 

 

Aquí vivimos en el anterior Pleno una 

comparecencia del señor Lage, voluntaria, 

para hablar del inmueble que había 

comprado, el cambio de uso de inmueble 

—eso sí que es velocidad de crucero en la 

licencia, no en la del Gobierno municipal 

de la que él presume y sobre todo en las 

obras realizadas sin la correspondiente 

licencia— y el señor Lage tres veces, tres 

veces que yo recuerde, incluso una 

nombrándome: señor Lorenzo no hay 

obras, no hay obras. Y nosotros 

acreditamos con dos informes, uno de la 

Policía Local que dice que fue allí el 27 de 

enero al inmueble y vio que se estaban 

haciendo obras sin licencia y vio obreros 

trabajando dentro y levantando muros y por 

otro lado otro informe, que también hay, de 

un inspector de Urbanismo que fue el 4 de 

marzo, dos días antes de otorgarse la 

licencia, y dice que las obras estaban 

rematadas conforme al plano que había allí 

en una pared. 

 

Entonces por eso le hago esta pregunta, 

hago esta pregunta y se la hago a usted, 

señora alcaldesa, porque claro, usted al día 

siguiente del Pleno manifestó que no hay 

tema, no hay caso y que el señor Lage había 
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aclarara todo. Non, o señor Lage mentiu 

no Pleno, porque se vostede cre ao señor 

Lage, non cre o que din os informes, de aí 

a pregunta. Entón vostede está a poñer 

outra vez en xogo a súa credibilidade. 

Díxenllo cando falamos do porto. 

Vostede no seu momento ofreceu un 

acordo que non cumpriu. Non pode 

vostede liderar ou ten vostede 

dificultades para liderar este proxecto do 

porto porque non ten vostede 

credibilidade. O mesmo pasa con este 

tema e voulle a dicir por que. Vou dicir 

dúas declaracións que vostede fixo 

respecto diso: Xamais consentirei 

actitudes que non se adecúen ao debido 

comportamento dun responsable público. 

Segunda: non tolerarei actitudes 

impropias de responsables públicas, 

públicos.  

 

Isto o dixo vostede, señora alcaldesa, por 

iso diríxome a vostede. Se vai facer ou 

non facer, se vai tomar medidas respecto 

a o que fixo o señor Lage sen licenza e 

sobre todo mentirnos a todos neste pleno. 

Porque isto é o que se pregunta a rúa. 

Isto é a pregunta que está na rúa: por que 

non esixe a alcaldesa ou non toma 

ningunha acción esixindo 

responsabilidades políticas a un 

concelleiro, ao concelleiro de urbanismo, 

que fai obras sen licenza ou se outorga 

unha licenza exprés de cambio de uso. 

Esta é a pregunta que hai na rúa e esta é 

a pregunta que lle fago eu: vai vostede a 

esixir responsabilidades políticas? 

Porque se non o fai vostede ímolo a ter 

que facer nós e pediremos, no seu caso, 

porque estamos aínda no tema. Si que hai 

tema e estamos a esperar máis informes 

de funcionarios e dende logo no seu 

momento convocaremos un pleno 

extraordinario se vostede non o fai para 

esixir responsabilidades políticas. 

Porque o que non é de recibo, non é de 

recibo, é o que fixo o señor Lage, obras 

sen licenza, licenza exprés, pero sobre 

todo mentir, mentir neste pleno. 

aclarado todo. No, el señor Lage mintió en 

el Pleno, porque si usted cree al señor Lage, 

no cree lo que dicen los informes, de ahí la 

pregunta. Entonces usted está poniendo 

otra vez en juego su credibilidad. Se lo dije 

cuando hablamos del puerto. Usted en su 

momento ofreció un acuerdo que no 

cumplió. No puede usted liderar o tiene 

usted dificultades para liderar este proyecto 

del puerto porque no tiene usted 

credibilidad. Lo mismo pasa con este tema 

y le voy a decir por qué. Le voy a decir dos 

declaraciones que usted hizo al respecto: 

Jamás consentiré actitudes que no se 

adecúen al debido comportamiento de un 

responsable público. Segunda: no toleraré 

actitudes impropias de responsables 

públicas, públicos.  

 

 

 

Esto lo ha dicho usted, señora alcaldesa, 

por eso me dirijo a usted. Si va a hacer o no 

hacer, si va tomar medidas respecto a lo 

que hizo el señor Lage sin licencia y sobre 

todo habernos mentido a todos en este 

pleno. Porque esto es lo que se pregunta la 

calle. Esto es la pregunta que está en la 

calle: por qué no exige la alcaldesa o no 

toma ninguna acción exigiendo 

responsabilidades políticas a un concejal, 

al concejal de urbanismo, que hace obras 

sin licencia o se otorga una licencia exprés 

de cambio de uso. Esta es la pregunta que 

hay en la calle y esta es la pregunta que le 

hago yo: ¿va usted a exigir 

responsabilidades políticas? Porque si no 

lo hace usted lo vamos a tener que hacer 

nosotros y pediremos, en su caso, porque 

estamos aún en el tema. Sí que hay tema y 

estamos esperando más informes de 

funcionarios y desde luego en su momento 

convocaremos un pleno extraordinario si 

usted no lo hace para exigir 

responsabilidades políticas. Porque lo que 

no es de recibo, no es de recibo, es lo que 

ha hecho el señor Lage, obras sin licencia, 

licencia exprés, pero sobre todo mentir, 

mentir en este pleno. 
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Grazas pola súa atención. 

 

Señora Paz Romero 

 

Vou responder á pregunta de se os 

funcionarios menten. 

 

O artigo 103 da Constitución afirma no 

inicio do seu apartado primeiro que a 

Administración Pública serve con 

obxectividade aos intereses xerais e 

termina sinalando especificamente 

dirixido ao estatuto dos funcionarios 

públicos que este estatuto regulará as 

garantías para a imparcialidade no 

exercicio das súas funcións. Polo que o 

estatuto básico do empregado público 

entre os fundamentos de actuación que 

proclama no seu artigo primeiro inclúe a 

obxectividade, profesionalidade e 

imparcialidade no servizo, garantidas coa 

inmobilidade na condición de funcionario 

de carreira. O principio de obxectividade 

na función pública refírese, 

fundamentalmente, á imparcialidade dos 

funcionarios públicos.  

 

Esta imparcialidade dos funcionarios 

públicos concrétase na neutralidade 

absoluta do funcionariado no desempeño 

das súas obrigas, de maneira que o 

fundamento e finalidade da súa actuación 

sexan exclusivamente o interese xeral e a 

estrita legalidade das súas actuacións. Os 

empregados e empregadas públicos 

gañaron á súa praza por un procedemento 

selectivo de carácter público con 

igualdade de oportunidades e onde só se 

valora o mérito e a capacidade. Estas 

características danlle unha lexitimidade 

de orixe e por tanto teñen a 

imparcialidade e obxectividade necesaria 

para emitir informes nun procedemento 

administrativo sen presións nin 

compromisos. 

 

O Goberno municipal presidido por Inés 

Rey defende que os empregados e 

 

Gracias por su atención. 

  

Señora Paz Romero 

 

Voy a responder a la pregunta de si los 

funcionarios mienten. 

 

El artículo 103 de la Constitución afirma 

en el inicio de su apartado primero que la 

Administración Pública sirve con 

objetividad a los intereses generales y 

termina señalando específicamente 

dirigido al estatuto de los funcionarios 

públicos que este estatuto regulará las 

garantías para la imparcialidad en el 

ejercicio de sus funciones. Por lo que el 

estatuto básico del empleado público entre 

los fundamentos de actuación que 

proclama en su artículo primero incluye la 

objetividad, profesionalidad e 

imparcialidad en el servicio, garantizadas 

con la inmovilidad en la condición de 

funcionario de carrera. El principio de 

objetividad en la función pública se refiere, 

fundamentalmente, a la imparcialidad de 

los funcionarios públicos.  

 

Esta imparcialidad de los funcionarios 

públicos se concreta en la neutralidad 

absoluta del funcionariado en el 

desempeño de sus deberes, de manera que 

el fundamento y finalidad de su actuación 

sean exclusivamente el interés general y la 

estricta legalidad de sus actuaciones. Los 

empleados y empleadas públicos ganaron 

su plaza por un procedimiento selectivo de 

carácter público con igualdad de 

oportunidades y donde solo se valora el 

mérito y la capacidad. Estas 

características le dan una legitimidad de 

origen y por tanto tienen la imparcialidad 

y objetividad necesaria para emitir 

informes en un procedimiento 

administrativo sin presiones ni 

compromisos. 

 

El Gobierno municipal presidido por Inés 

Rey defiende que los empleados y 
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empregadas municipais cumpren coas 

obrigas que a lexislación marca. Vostede 

non o cree.  

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Rematan aquí as preguntas do Partido 

Popular. As preguntas de resposta escrita 

serán enviadas antes do próximo Pleno.  

 

 

Ás catorce horas e cinco minutos saen 

do Salón de Sesións os señores 

Rodríguez Martínez e Coira Andrade. 

 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre execución dos orzamentos en 

relación á rede de bibliotecas 

municipais. 

 

1. En que fase está a creación da 

biblioteca de Novo Mesoiro? 

 

2. En que fase está a creación da 

biblioteca de Palavea? 

 

3. En que fase está a ampliación da 

biblioteca Sagrada Familia? 

 

4. Cando prevé o Goberno local que 

comece a executarse o proxecto de 

creación da biblioteca e Novo Mesoiro? 

 

5. Cando prevé o Goberno local que 

comece a executarse o proxecto de 

creación da biblioteca de Palavea? 

 

6. Cando prevé o Goberno local que 

empleadas municipales cumplen con los 

deberes que la legislación marca. Usted no 

lo cree.  

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Finalizan aquí las preguntas del Partido 

Popular. Las preguntas de respuesta 

escrita serán enviadas antes del próximo 

Pleno.  

 

A las catorce horas y cinco minutos salen 

del Salón de Sesiones los señores 

Rodríguez Martínez y Coira Andrade. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre ejecución de los presupuestos en 

relación a la red de bibliotecas 

municipales. 

 

1. ¿En qué fase está la creación de la 

biblioteca de Novo Mesoiro? 

 

2. ¿En qué fase está la creación de la 

biblioteca de Palavea? 

 

3. ¿En qué fase está la ampliación de la 

biblioteca Sagrada Familia? 

 

4. ¿Cuándo prevé el Gobierno local que 

comience a ejecutarse el proyecto de 

creación de la biblioteca y Novo Mesoiro? 

 

5. ¿Cuándo prevé el Gobierno local que 

comience a ejecutarse el proyecto de 

creación de la biblioteca de Palavea? 

 

6. ¿Cuándo prevé el Gobierno local que 
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comece a executarse o proxecto de 

ampliación da biblioteca Sagrada 

Familia? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a situación do campo de golf da 

Torre. 

 

1. É coñecedor o Goberno local do estado 

de deterioración das instalacións do 

campo de golf da Torre? 

 

2. Que medidas vai adoptar para asegurar 

o seu adecuado mantemento? 

 

3. Que actuacións vai levar a cabo para 

que a xestión do campo de golf deixe de 

prestarse en precario dado que a 

concesión rematou en 2017? 

 

4. Que fórmula prevé para a xestión do 

campo de golf? 

 

5. Segue considerando como opción 

preferente subscribir un convenio coa 

Federación Galega de Golf e que sexa 

esta a que xestione a instalación? 

 

6. En caso afirmativo, houbo avances ao 

respecto? 

 

7. En que prazos prevé unha solución 

definitiva á xestión desta instalación? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a situación do Arquivo municipal 

administrativo. 

 

1. Supervisou o Goberno municipal o 

cumprimento por parte da empresa do 

estabelecido no prego de prescripcións 

técnicas do servizo de celaduría e outros 

servizos complementarios a prestar no 

arquivo da Agrela do Concello da 

Coruña? 

 

2. Impúxolle algunha penalidade? 

 

3. Como valora que o Arquivo municipal 

comience a ejecutarse el proyecto de 

ampliación de la biblioteca Sagrada 

Familia? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la situación del campo de golf de la 

Torre. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno local del 

estado de deterioro de las instalaciones del 

campo de golf de la Torre? 

 

2. ¿Qué medidas va a adoptar para 

asegurar su adecuado mantenimiento? 

 

3. ¿Qué actuaciones va a llevar a cabo 

para que la gestión del campo de golf deje 

de prestarse en precario dado que la 

concesión finalizó en 2017? 

 

4. ¿Qué fórmula prevé para la gestión del 

campo de golf? 

 

5. ¿Sigue considerando como opción 

preferente suscribir un convenio con la 

Federación Gallega de Golf y que sea esta 

la que gestione la instalación? 

 

6. En caso afirmativo, ¿hubo avances al 

respecto? 

 

7. ¿En qué plazos prevé una solución 

definitiva a la gestión de esta instalación? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la situación del Archivo municipal 

administrativo. 

 

1. ¿Supervisó el Gobierno municipal el 

cumplimiento por parte de la empresa de 

lo establecido en el pliego de 

prescripciones técnicas del servicio de 

celaduría y otros servicios 

complementarios a prestar en el archivo de 

la Agrela del Ayuntamiento de A Coruña? 

 

2. ¿Le impuso alguna penalidad? 

 

3. ¿Cómo valora que el Archivo municipal 
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administrativo non estea informatizado e 

boa parte da documentación non estea 

clasificada e descrita conforme aos 

estándares esixíbeis para facilitar o 

acceso á información e a xestión eficaz da 

documentación? 

 

4. Como valora a apertura dun expediente 

por parte de Inspección de Traballo no 

que se conclúe que a nave do arquivo 

municipal da Agrela ten unhas carencias 

de seguridade moi graves onde as 

medidas correctoras urxentes deberían 

aplicarse á maior celeridade posíbel? 

 

 

5. Como valora que esta situación tivese 

motivado o peche do arquivo da Agrela? 

 

 

6. Ten o Goberno local pensado dotar o 

Arquivo administrativo dun edificio que 

reúna as condicións necesarias para a 

conservación da documentación 

administrativa do Concello, así como 

dotalo de máis persoal técnico de 

arquivos? 

 

7. Que medidas vai adoptar para, 

namentras, resolver a actual situación? 

 

 

8. Non cre que se non se adoptan medidas 

urxentes a situación actual provocará un 

elevado número de solicitudes sen 

atender que afecten ao funcionamento 

municipal? 

 

9. Non considera que esta situación pode 

paralizar en moitos ámbitos a actividade 

administrativa municipal? 

 

10. Non cre que esta situación non é 

resolúbel destinando persoas non 

cualificadas de conserxería para que 

vaian buscar e traer documentos alí 

depositados polo perigo de que a 

información contida se desordene ou 

extravíe? 

administrativo no esté informatizado y 

buena parte de la documentación no esté 

clasificada y descrita conforme a los 

estándares exigibles para facilitar el 

acceso a la información y la gestión eficaz 

de la documentación? 

 

4. ¿Cómo valora la apertura de un 

expediente por parte de Inspección de 

Trabajo en el que se concluye que la nave 

del archivo municipal de la Agrela tiene 

unas carencias de seguridad muy graves 

donde las medidas correctoras urgentes 

deberían aplicarse a la mayor celeridad 

posible? 

 

5. ¿Cómo valora que esta situación 

hubiera motivado el cierre del archivo de 

la Agrela? 

 

6. ¿Tiene el Gobierno local pensado dotar 

al Archivo administrativo de un edificio 

que reúna las condiciones necesarias para 

la conservación de la documentación 

administrativa del Ayuntamiento, así como 

dotarlo de más personal técnico de 

archivos? 

 

7. ¿Qué medidas va a adoptar para, 

mientras tanto, resolver la actual 

situación? 

 

8. ¿No cree que si no se adoptan medidas 

urgentes la situación actual provocará un 

elevado número de solicitudes sin atender 

que afecten al funcionamiento municipal? 

 

 

9. ¿No considera que esta situación puede 

paralizar en muchos ámbitos a actividad 

administrativa municipal? 

 

10. ¿No cree que esta situación no es 

resoluble destinando personas no 

cualificadas de conserjería para que vayan 

a buscar y traer documentos allí 

depositados por el peligro de que la 

información contenida se desordene o 

extravíe? 
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Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o núcleo do Bosque. 

 

1. É coñecedor o Concello da situación 

xeral do núcleo do Bosque que se 

describe na exposición de motivos? 

 

 

2. Que actuacións ten levado o Goberno 

municipal no núcleo do Bosque no 

mandato anterior e no presente? 

 

 

3. Cando vai o Concello a abordar o 

problema da sucidade na contorna do 

núcleo do Bosque? Que actuacións levará 

a cabo? Particularmente, como se 

pretende tallar o problema do abandono 

dos refugallos da chatarra que se produce 

nos arredores das chatarrerías? 

 

 

4. Cando foi a última vez que se rozou a 

contorna do núcleo do Bosque? Cal é a 

periodicidade da roza? 

 

5. Que actuacións se van levar a cabo para 

mellorar a seguridade do tráfico na 

contorna do núcleo do Bosque? Cando se 

van executar esas actuacións? 

 

6. Sabe o Concello cantas casas están 

abandonadas no núcleo do Bosque? 

Considera que se podería levar a cabo 

algunha intervención para incentivar a 

ocupación de tales casas? 

 

7. Cando se van cambiar os contedores 

antigos do núcleo do Bosque? 

 

 

8. Considera o Goberno municipal que é 

necesario mellorar a iluminación no 

núcleo do Bosque? En caso de resposta 

afirmativa, en que prazos se acometerá a 

mellora da iluminación? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el núcleo del Bosque. 

 

1. ¿Es conocedor el Ayuntamiento de la 

situación general del núcleo del Bosque 

que se describe en la exposición de 

motivos? 

 

2. ¿Qué actuaciones ha llevado el 

Gobierno municipal en el núcleo del 

Bosque en el mandato anterior y en el 

presente? 

 

3. ¿Cuándo va el Ayuntamiento a abordar 

el problema de la suciedad en el entorno 

del núcleo del Bosque? ¿Qué actuaciones 

llevará a cabo? Particularmente, ¿cómo se 

pretende atajar el problema del abandono 

de los desechos de la chatarra que se 

produce en los alrededores de las 

chatarrerías? 

 

4. ¿Cuándo fue la última vez que se 

desbrozó el entorno del núcleo del Bosque? 

¿Cuál es la periodicidad del desbroce? 

 

5. ¿Qué actuaciones se van a llevar a cabo 

para mejorar la seguridad del tráfico en el 

entorno del núcleo del Bosque? ¿Cuándo 

se van a ejecutar esas actuaciones? 

 

6. ¿Sabe el Ayuntamiento cuántas casas 

están abandonadas en el núcleo del 

Bosque? ¿Considera que se podría llevar a 

cabo alguna intervención para incentivar 

la ocupación de tales casas? 

 

7. ¿Cuándo se van a cambiar los 

contenedores antiguos del núcleo del 

Bosque? 

 

8. ¿Considera el Gobierno municipal que 

es necesario mejorar la iluminación en el 

núcleo del Bosque? En caso de respuesta 

afirmativa, ¿en qué plazos se acometerá la 

mejora de la iluminación? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 
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sobre a posta en marcha do buzón de 

denuncias anónimas. 

 

1. Cando estará lista a proposta? 

 

2. Estase dando conta á Xunta de Persoal 

do Concello do proceso? 

 

3. Que autoridade será a encargada de 

xestionar as denuncias? 

 

4. Que garantías se establecen para a súa 

independencia á hora de xestionar tales 

denuncias? 

 

5. Tomaranse algunhas medidas 

específicas para garantir o anonimato das 

e dos posíbeis denunciantes? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre a constitución da sociedade 

xestora da Cidade das TIC. 

 

1. Que obstáculos está a haber para 

constituír a sociedade xestora da Cidade 

das TIC? Que problemas ten ocasionado 

este retraso? 

 

2. Cando conta o Concello con que estea 

constituída? 

 

3. Que dotación de persoal vai ter a 

sociedade e cando comezarán os seus 

contratos? 

 

4. Ten negociado o Goberno municipal 

con outras administracións públicas a súa 

incorporación á devandita sociedade? 

Con que resultados? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a dirección do Plan Estratéxico 

2030-2050. 

 

sobre la puesta en marcha del buzón de 

denuncias anónimas. 

 

1. ¿Cuándo estará lista la propuesta? 

 

2. ¿Se está dando cuenta a la Junta de 

Personal del Ayuntamiento del proceso? 

 

3. ¿Qué autoridad será la encargada de 

gestionar las denuncias? 

 

4. ¿Qué garantías se establecen para su 

independencia a la hora de gestionar tales 

denuncias? 

 

5. ¿Se tomarán algunas medidas 

específicas para garantizar el anonimato 

de las y de los posibles denunciantes? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

la constitución de la sociedad gestora de 

la Ciudad de las TIC. 

 

1. ¿Qué obstáculos está habiendo para 

constituir la sociedad gestora de la Ciudad 

de las TIC? ¿Qué problemas ha 

ocasionado este retraso? 

 

2. ¿Cuándo cuenta el Ayuntamiento con 

que esté constituida? 

 

3. ¿Qué dotación de personal va a tener la 

sociedad y cuándo comenzarán sus 

contratos? 

 

4. ¿Ha negociado el Gobierno municipal 

con otras administraciones públicas su 

incorporación a dicha sociedad? ¿Con qué 

resultados? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la dirección del Plan Estratégico 

2030-2050. 

 



 
 

163 

1. Que criterio seguiron para seleccionar 

a dirección do Plan? 

 

2. Valoráronse outras candidaturas? 

 

3. Por que non se deu a oportunidade de 

participar na dirección a persoal das 

moitas e boas institucións académicas, 

empresas ou entidades públicas ou 

privadas da cidade, elixindo dixitalmente 

á Sra. Pardo de Vera? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a exposición “Cores do Mundo”. 

 

1. Que criterio se segue para ceder o uso 

de espazo público para exposicións? 

 

2. Que trámites realizou para obter a 

cesión deste espazo? 

 

3. Que requisitos ten que ter unha 

entidade para acceder ao uso deste 

espazo? 

 

4. Que taxas ten que pagar? 

 

5. Ten que presentar un proxecto previo 

cun esbozo? 

 

6. Pídeselle un seguro polos posibles 

danos? 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre o quiosco situado na avenida da 

Mariña. 

 

1. Que ten previsto o Concello facer co 

quiosco? 

 

2. Sairá a concurso unha nova 

concesión? 

 

3. Retirarano da vía pública? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o peche do café bar “Delicias”. 

 

1. Cal é o motivo do peche? 

1. ¿Qué criterio han seguido para 

seleccionar la dirección del Plan? 

 

2. ¿Se valoraron otras candidaturas? 

 

3. ¿Por qué no se dio la oportunidad de 

participar en la dirección a personal de las 

muchas y buenas instituciones académicas, 

empresas o entidades públicas o privadas 

de la ciudad, eligiendo digitalmente a la 

Sra. Pardo de Vera? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la exposición “Cores do Mundo”. 

 

1. ¿Qué criterio se sigue para ceder el uso 

de espacio público para exposiciones? 

 

2. ¿Qué trámites realizó para obtener la 

cesión de este espacio? 

 

3. ¿Qué requisitos tiene que tener una 

entidad para acceder al uso de este espacio? 

 

 

4. ¿Qué tasas tiene que pagar? 

 

5. ¿Tiene que presentar un proyecto previo 

con un croquis? 

 

6. ¿Se le pide un seguro por los posibles 

daños? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el kiosco situado en la avenida de A 

Mariña. 

 

1. ¿Qué tiene previsto el Ayuntamiento 

hacer con el kiosco? 

 

2. ¿Saldrá a concurso una nueva 

concesión? 

 

3. ¿Lo retirarán de la vía pública? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cierre del café bar “Delicias”. 

 

1. ¿Cuál es el motivo del cierre? 
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2. Por que se mantivo aberto ata entón? 

 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o peche da tenda “Primor”. 

 

1. Tiña licenza de obra o local onde está 

a tenda “Primor”? 

 

2. De que data? 

 

3. Como é posible que se faga unha 

reforma de semellante calado e se poida 

abrir sen cumprir a normativa? Non 

supervisa o Concello o desenvolvemento 

das reformas? 

 

4. En que situación se atopa o 

expediente? Que modificacións teñen que 

facerse na reforma? En que prazos? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre “Galicia Fórum Gastronómico”. 

 

1. En que consistiu dita colaboración do 

Concello neste evento? 

 

2. Que importe económico representou 

para as arcas municipais? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre a reforma da Casa Picasso. 

 

1. Que proxecto museístico teñen para 

Casa Museo Picasso? 

 

2. A que usos pensan dedicar este 

primeiro piso do inmoble? A que se refire 

con usos múltiples, non debería 

dedicarse á obra e figura do pintor? 

 

3. Planea o Concello facerse coas outras 

plantas do inmoble? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

sobre ocupación dun edificio na rúa 

Barreira. 

 

 

2. ¿Por qué se mantuvo abierto hasta 

entonces? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el cierre de la tienda “Primor”. 

 

1. ¿Tenía licencia de obra el local donde 

está la tienda “Primor”? 

 

2. ¿De qué fecha? 

 

3. ¿Cómo es posible que se haga una 

reforma de semejante calado y se pueda 

abrir sin cumplir la normativa? ¿No 

supervisa el Ayuntamiento el desarrollo de 

las reformas? 

 

4. ¿En qué situación se encuentra el 

expediente? ¿Qué modificaciones tienen 

que hacerse en la reforma? ¿En qué plazos? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita sobre 

“Galicia Fórum Gastronómico”. 

 

1. ¿En qué consistió dicha colaboración del 

Ayuntamiento en este evento? 

 

2. ¿Qué importe económico representó 

para las arcas municipales? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la reforma de la Casa Picasso. 

 

1. ¿Qué proyecto museístico tienen para la 

Casa Museo Picasso? 

 

2. ¿A qué usos piensan dedicar este primer 

piso del inmueble? ¿A qué se refiere con 

usos múltiples, no debería dedicarse a la 

obra y figura del pintor? 

 

3. ¿Se plantea el Ayuntamiento hacerse con 

las otras plantas del inmueble? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 

sobre ocupación de un edificio en la calle 

Barreira. 
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1. Que medidas tomou o Concello ante 

esta situación? 

 

2. Pensa iniciar os trámites para o 

desaloxo? 

 

3. Que medidas pensa tomar para 

eliminar as condicións de perigo 

provocadas pola falta de limpeza e de 

salubridade que poñen en perigo ao resto 

de veciños? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre o Plan de Igualdade no Deporte. 

 

1. Que tipo de accións realizaron para 

cumprir co obxectivo na Concellería de 

Deportes desde a data? 

 

2. Que partidas orzamentarias 

incrementaron para poñer accións que 

eliminen esas barreiras? 

 

3. Dispoñen de partida orzamentaria 

específica sobre este plan de igualdade 

en materia de deporte? 

 

4. Cal é o calendario de traballo das 

distintas accións? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre reintegro ao Hóckey Club Liceo. 

 

Cal é o motivo do reintegro da cantidade 

de 105.517,17 € da entidade Hóckey Club 

Liceo polo fomento das actividades 

deportivas de hóckey a desenvolver no 

exercicio 2020? 

 

Décima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre convenios 

nominativos de deportes. 

 

1. A data do 18 de abril de 2024 indicar, 

cantos e cales convenios nominativos 

vinculados a deportes están asinados e 

pagos? 

 

2. Cantos e cales están pendentes de 

1. ¿Qué medidas ha tomado el 

Ayuntamiento ante esta situación? 

 

2. ¿Piensa iniciar los trámites para el 

desalojo? 

 

3. ¿Qué medidas piensa tomar para 

eliminar las condiciones de peligro 

provocadas por la falta de limpieza y de 

salubridad que ponen en peligro al resto de 

vecinos? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el Plan de Igualdad en el Deporte. 

 

1. ¿Qué tipo de acciones han realizado para 

cumplir con el objetivo en la Concejalía de 

Deportes desde la fecha? 

 

2. ¿Qué partidas presupuestarias han 

incrementado para poner acciones que 

eliminen esas barreras? 

 

3. ¿Disponen de partida presupuestaria 

específica sobre este plan de igualdad en 

materia de deporte? 

 

4. ¿Cuál es el cronograma de las distintas 

acciones? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre reintegro al Hockey Club Liceo. 

 

¿Cuál es el motivo del reintegro de la 

cantidad de 105.517,17 € de la entidad 

Hockey Club Liceo por el fomento de las 

actividades deportivas de hockey a 

desarrollar en el ejercicio 2020? 

 

Décima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre convenios nominativos de 

deportes. 

 

1. A fecha de 18 de abril de 2024 indicar 

¿cuántos y cuáles convenios nominativos 

vinculados a deportes están firmados y 

pagados? 

 

2. ¿Cuántos y cuales están pendientes de 
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asinar? 

 

3. Cantos e cales convenios nominativos 

do exercicio 2023 están pendentes de 

xustificar e pagar na súa totalidade? 

 

 

Décima segunda. Pregunta de resposta 

escrita sobre reparos suspensivos da 

Concellería de Deportes. 

 

Cantos e cales son os expedientes de 

reparo suspensivo que ten a Concellería 

de Deportes desde xaneiro de 2024? 

 

Décima terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre Basquet Coruña. 

 

1. Está a traballar e planificando a Área 

de Deportes, no caso de que a entidade 

deportiva Basquet Coruña logre o 

ascenso á ACB, nas opcións de poder 

albergar os encontros na máxima 

categoría nacional segundo as esixencias 

que obriga a liga ACB? 

 

2. Cuantificaron as modificacións? 

 

Décima cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre Final Four de Hóckey a 

patíns. 

 

1. Que tipo de colaboración (indicar se é 

económica) realizou o Concello da 

Coruña para a celebración da Final Four 

de Hóckey a patíns feminino que se 

celebrará os próximos días 27 e 28 na 

Coruña? 

 

2. Que partida orzamentaria asume a 

colaboración e que área? 

 

Décima quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre expedientes da 

Concellería de vivenda e rehabilitación 

urbana. 

 

1. Cal é o criterio para fixar a cantidade 

para pagar nos honorarios de 

firmar? 

 

3. ¿Cuántos y cuáles convenios 

nominativos del ejercicio 2023 están 

pendientes de justificar y pagar en su 

totalidad? 

 

Décima segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre reparos suspensivos de la 

Concejalía de Deportes. 

 

¿Cuántos y cuáles son los expedientes de 

reparo suspensivo que tiene la Concejalía 

de Deportes desde enero de 2024? 

 

Décima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Basquet Coruña. 

 

1. ¿Está trabajando y planificando el Área 

de Deportes, en el caso de que la entidad 

deportiva Basquet Coruña logre el ascenso 

a la ACB, en las opciones de poder albergar 

los encuentros en la máxima categoría 

nacional según las exigencias que obliga la 

liga ACB? 

 

2. ¿Han cuantificado las modificaciones? 

 

Décima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Final Four de Hockey a 

patines. 

 

1. ¿Qué tipo de colaboración (indicar si es 

económica) ha realizado el Ayuntamiento 

de A Coruña para la celebración de la Final 

Four de Hockey a patines femenino que se 

celebrará los próximos días 27 y 28 en A 

Coruña? 

 

2. ¿Qué partida presupuestaria asume la 

colaboración y qué área? 

 

Décima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre expedientes de la Concejalía 

de vivienda y rehabilitación urbana. 

 

 

1. ¿Cuál es el criterio para fijar la cantidad 

a pagar en los honorarios de coordinación 
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coordinación de seguridade e saúde nas 

obras que son obxecto do seu 

departamento? 

 

2. Cal é o criterio empregado pola 

Concellería á hora de seleccionar os 

redactores dos distintos proxectos e as 

súas correspondentes direccións de 

obra? 

 

Décima sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre obras de rehabilitación 

das vivendas no barrio da nosa Señora 

do Carme. 

 

1. Existe algunha razón pola que se 

adxudican as obras de rehabilitación das 

vivendas no barrio da nosa Señora do 

Carme a tres pemes que non son da 

cidade da Coruña, en concreto de 

Pontedeume, Ordes e Arteixo? 

 

2. Quen escolle na Concellería as 

empresas ás que se convida a ofertar os 

contratos menores de obras?, ou iso faise 

noutro departamento? 

 

3. Cal foi o motivo para adxudicar en tres 

contratos menores a reparación de catro 

vivendas, cando o lóxico sería facer unha 

licitación en procedemento aberto xa que 

as ofertas que se piden para a 

coordinación de seguridade e saúde 

fánselle só a un licitador? 

 

4. Cren que este sistema de adxudicación 

empregado para a “Rehabilitación das 

vivendas do Barrio da nosa Señora do 

Carme” fomenta a transparencia, 

concorrencia e a economía da 

administración? 

 

Décima sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre a reforma dos baños do 

colexio Labaca. 

 

Por que na obra de reforma dos baños do 

colexio Labaca firma a acta de reformulo 

a técnica municipal María Carmen 

de seguridad y salud en las obras que son 

objeto de su departamento? 

 

 

2. ¿Cuál es el criterio empleado por la 

Concejalía a la hora de seleccionar los 

redactores de los distintos proyectos y sus 

correspondientes direcciones de obra? 

 

 

Décima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras de rehabilitación de 

las viviendas en el barrio de Nuestra 

Señora del Carmen. 

 

1. ¿Existe alguna razón por la que se 

adjudican las obras de rehabilitación de las 

viviendas en el barrio de Nuestra Señora 

del Carmen a tres pymes que no son de la 

ciudad de A Coruña, en concreto de 

Pontedeume, Ordes y Arteixo? 

 

2. ¿Quién escoge en la Concejalía las 

empresas a las que se invita a ofertar los 

contratos menores de obras?, o eso ¿se hace 

en otro departamento? 

 

3. ¿Cuál fue el motivo para adjudicar en 

tres contratos menores la reparación de 

cuatro viviendas, cuando lo lógico sería 

hacer una licitación en procedimiento 

abierto ya que las ofertas que se piden para 

la coordinación de seguridad y salud se le 

hacen solo a un licitador? 

 

4. ¿Creen que este sistema de adjudicación 

empleado para la “Rehabilitación de las 

viviendas del Barrio de Nuestra Señora del 

Carmen” fomenta la transparencia, 

concurrencia y la economía de la 

administración? 

 

Décima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la reforma de los baños del 

colegio Labaca. 

 

¿Por qué en la obra de reforma de los baños 

del colegio Labaca firma el acta de 

replanteo la técnica municipal María 
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Blanco Porto e non hai ningún técnico 

municipal na recepción, sendo asinada 

esta por a arquitecta externa redactora 

do proxecto? 

 

Décima oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre o estado do Pazo da 

Ópera. 

 

1. Cando teñen pensado executar as 

accións recollidas dentro do apartado de 

traballos inmediatos por valor de 

memoria de 41.000 €? 

 

2. Cando teñen pensado executar os 

traballos de obra recollidos dentro do 

apartado de traballos urxentes por valor 

de 1.425.000 €? 

 

Décima novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre a Concellería de 

Innovación, Mobilidade e 

Infraestruturas.  

 

1. Existe unha base de prezos de 

materiais propia da Concellería, en 

concreto da área de infraestruturas, para 

todas as memorias ou proxectos 

redactados polos técnicos do 

departamento? 

 

2. Consideran lóxico que a petición de 

orzamentos a tres empresas como 

mandan as bases de execución de fondos 

EIDUS se pidan por correo electrónico e 

que non haxa apenas diferenzas entre o 

valor da memoria valorada e a súa 

adxudicación? 

 

3. Quen selecciona as empresas ás que se 

lles piden os orzamentos: a concelleira, a 

director da área, os técnicos? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta escrita 

sobre o ascensor panorámico do Monte 

de San Pedro. 

 

Que calendario de traballo teñen para a 

súa licitación e arranxo? 

Carmen Blanco Porto y no hay ningún 

técnico municipal en la recepción, siendo 

firmada esta por la arquitecta externa 

redactora del proyecto? 

 

Décima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el estado del Palacio de la 

Opera. 

 

1. ¿Cuándo tienen pensado ejecutar las 

acciones recogidas dentro del apartado de 

trabajos inmediatos por valor de memoria 

de 41.000 €? 

 

2. ¿Cuándo tienen pensado ejecutar los 

trabajos de obra recogidos dentro del 

apartado de trabajos urgentes por valor de 

1.425.000 €? 

 

Décima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la Concejalía de Innovación, 

Movilidad e Infraestructuras.  

 

 

1. ¿Existe una base de precios de materiales 

propia de la Concejalía, en concreto del 

área de infraestructuras, para todas las 

memorias o proyectos redactados por los 

técnicos del departamento? 

 

 

2. ¿Consideran lógico que la petición de 

presupuestos a tres empresas como mandan 

las bases de ejecución de fondos EIDUS se 

pidan por correo electrónico y que no haya 

apenas diferencias entre el valor de la 

memoria valorada y su adjudicación? 

 

 

3. ¿Quién selecciona las empresas a las que 

se les piden los presupuestos: la concejala, 

el director del área, ¿los técnicos? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el ascensor panorámico del Monte 

de San Pedro. 

 

¿Qué cronograma tienen para su licitación 

y arreglo? 
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Vixésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre vixilancia e 

control da avespa velutina. 

 

1. Cantas actuacións realizáronse no ano 

2023 na cidade da Coruña con motivo de 

avisos sobre a avespa velutina? 

 

2. Que custo supuxo ás arcas municipais 

desta cidade esta praga no ano 2023? 

 

 

Vixésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre o convenio coa 

Asociación Adega. 

 

Cales son as iniciativas ou actividades 

para desenvolver durante o ano 2024 que 

se recollen na memoria presentada? 

 

Vixésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre obras de 

reparación do pavimento do Salón de 

Plenos. 

 

1. Supervisou os traballos algún técnico 

especialista nestes traballos ben 

empregado público da casa ou ben de 

contratación externa? 

 

2. Non se debería pedir informe a 

Patrimonio tanto do Concello como da 

Xunta sobre os traballos para executar? 

 

3. Quedou algunha reportaxe ou 

memoria, para o arquivo, dos traballos 

executados? 

 

Vixésima cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre estudo que realizará o 

Concello sobre a Cidade Vella. 

 

1. Quen se vai a encargar de realizar o 

citado estudo, previo ao exercicio do 

labor sancionador? 

 

2. Cales serán as liñas de estudo sobre 

patróns de conduta dos usuarios da 

 

Vigésima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre vigilancia y control de la 

avispa velutina. 

 

1. ¿Cuántas actuaciones se han realizado en 

el año 2023 en la ciudad de A Coruña con 

motivo de avisos sobre la avispa velutina? 

 

2. ¿Qué coste ha supuesto a las arcas 

municipales de esta ciudad esta plaga en el 

año 2023? 

 

Vigésima segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el convenio con la 

Asociación Adega. 

 

¿Cuáles son las iniciativas o actividades 

para desarrollar durante el año 2024 que se 

recogen en la memoria presentada? 

 

Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras de reparación del 

pavimento del Salón de Plenos. 

 

 

1. ¿Supervisó los trabajos algún técnico 

especialista en estos trabajos bien 

empleado público de la casa o bien de 

contratación externa? 

 

2. ¿No se debería haber pedido informe a 

Patrimonio tanto del Ayuntamiento como 

de la Xunta sobre los trabajos a ejecutar? 

 

3. ¿Ha quedado algún reportaje o memoria, 

para el archivo, de los trabajos ejecutados? 

 

 

Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre estudio que realizará el 

Ayuntamiento sobre la Ciudad Vieja. 

 

1. ¿Quién se va a encargar de realizar el 

citado estudio, previo al ejercicio de la 

labor sancionadora? 

 

2. ¿Cuáles serán las líneas de estudio sobre 

patrones de conducta de los usuarios de la 
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zona? 

 

3. Ten previsto o Goberno municipal 

levar a cabo máis estudos sobre 

mobilidade e hábitos de tráfico noutras 

zonas da cidade que melloren a situación 

do tráfico a curto e longo prazo? 

 

Vixésima quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre a situación do tramo do 

paseo Francisco Vázquez comprendido 

entre o Instituto Oceanográfico e a 

glorieta do Emigrante. 

 

1. Por que se deixou este pequeno tramo 

sen modificar conforme á nova 

planificación levada a cabo no tramo 

anterior? 

 

2. Hai algunha previsión de reestruturar 

o devandito tramo para unificar o vial 

completo? 

 

Vixésima sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre relación de expedientes 

disciplinarios sobre funcionarios. 

 

Cantos procedementos disciplinarios 

atópanse abertos actualmente na área de 

persoal municipal deste concello? 

 

Vixésima sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre reclamacións de veciños 

por inseguridade. 

 

1. Cando vai recibir aos veciños 

afectados polos problemas de 

inseguridade en diferentes barrios da 

cidade? 

 

2. Cal é o criterio que segue a 

Concellería de Seguridade Cidadá para 

recibir aos solicitantes? Por que razóns 

non recibiu a todos despois de case un 

ano de mandato? 

 

3. Por que non estableceu xa un 

calendario de reunións e/ou mesas de 

traballo de natureza interdisciplinar que 

zona? 

 

3. ¿Tiene previsto el Gobierno municipal 

llevar a cabo más estudios sobre movilidad 

y hábitos de tráfico en otras zonas de la 

ciudad que mejoren la situación del tráfico 

a corto y largo plazo? 

 

Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre la situación del tramo del 

paseo Francisco Vázquez comprendido 

entre el Instituto Oceanográfico y la 

glorieta del Emigrante. 

 

1. ¿Por qué se ha dejado este pequeño 

tramo sin modificar conforme a la nueva 

planificación llevada a cabo en el tramo 

anterior? 

 

2. ¿Hay alguna previsión de reestructurar 

dicho tramo para unificar el vial completo? 

 

 

Vigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre relación de expedientes 

disciplinarios sobre funcionarios. 

 

¿Cuántos procedimientos disciplinarios se 

encuentran abiertos actualmente en el área 

de personal municipal de este concello? 

 

Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre reclamaciones de vecinos 

por inseguridad. 

 

1. ¿Cuándo va a recibir a los vecinos 

afectados por los problemas de inseguridad 

en diferentes barrios de la ciudad? 

 

 

2. ¿Cuál es el criterio que sigue la 

Concejalía de Seguridad Ciudadana para 

recibir a los solicitantes? ¿Por qué razones 

no ha recibido a todos después de casi un 

año de mandato? 

 

3. ¿Por qué no ha establecido ya un 

calendario de reuniones y/o mesas de 

trabajo de naturaleza interdisciplinar que 
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tente achegar vías de resolución aos 

problemas de inseguridade que se 

estenderon pola cidade no últimos catro 

anos? 

 

Vixésima oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre o sistema de xestión das 

prácticas de tiro policial. 

 

1. Cantas prácticas anuais se establecen 

como obrigatorias para cada axente da 

Policía Local deste concello? 

 

2. Considera o Goberno municipal que se 

cumpren todas as condicións esixidas 

legalmente para que as prácticas de tiro 

leven a cabo coa frecuencia necesaria? 

 

3. Cal é o custo anual de alugueiro das 

diferentes galerías de tiro empregadas 

para o Concello da Coruña? 

 

4. Considerou o Goberno a posibilidade 

de habilitar algún dos espazos en 

propiedade cos que conta para levar as 

prácticas de tiro policial sen ter que 

depender doutras instalacións? 

 

Vixésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre o Plan de 

Formación municipal. 

 

1. Considera que o Plan de Formación 

Municipal 2024 é o adecuado en canto ás 

materias, o número de edicións, 

cantidade de horas lectivas e número de 

prazas por edición para os funcionarios 

da Policía Local? 

 

2. Nel inclúense materias formativas que 

son obrigatorias, como as prácticas de 

tiro, pero exclúense as de igualdade, 

violencia de xénero e prevención de 

riscos laborais, por que motivo? 

 

3. Non considera o Goberno municipal a 

necesidade de establecer actividades 

formativas continuas e ineludibles para 

todos os axentes como son as relativas á 

intente aportar vías de resolución a los 

problemas de inseguridad que se han 

extendido por la ciudad en los últimos 

cuatro años? 

 

Vigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el sistema de gestión de las 

prácticas de tiro policial. 

 

1. ¿Cuántas prácticas anuales se establecen 

como obligatorias para cada agente de la 

Policía Local de este concello? 

 

2. ¿Considera el Gobierno municipal que 

se cumplen todas las condiciones exigidas 

legalmente para que las prácticas de tiro se 

lleven a cabo con la frecuencia necesaria? 

 

3. ¿Cuál es el coste anual de alquiler de las 

diferentes galerías de tiro empleadas para 

el Concello de A Coruña? 

 

4. ¿Ha considerado el Gobierno la 

posibilidad de habilitar alguno de los 

espacios en propiedad con los que cuenta 

para llevar las prácticas de tiro policial sin 

tener que depender de otras instalaciones? 

 

Vigésima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el Plan de Formación 

municipal. 

 

1. ¿Considera que el Plan de Formación 

Municipal 2024 es el adecuado en cuanto a 

las materias, el número de ediciones, 

cantidad de horas lectivas y número de 

plazas por edición para los funcionarios de 

la Policía Local? 

 

2. En él se incluyen materias formativas 

que son obligatorias, como las prácticas de 

tiro, pero se excluyen las de igualdad, 

violencia de género y prevención de 

riesgos laborales ¿por qué motivo? 

 

3. ¿No considera el Gobierno municipal la 

necesidad de establecer actividades 

formativas continuas e ineludibles para 

todos los agentes como son las relativas a 



 
 

172 

actualización lexislativa e operativa que 

afecta directamente ao seu labor 

profesional no Concello? 

 

Trixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre dispositivos de vixilancia 

de puntos de tráfico de drogas. 

 

1. Que tipo de dilixencias destinadas á 

prevención do delito están a levarse a 

cabo a partir das premisas e acordos 

derivados da Xunta Local de Seguridade 

do pasado 30 de outubro? Considéranas 

suficientes dado o aumento da 

criminalidade relacionada co tráfico de 

drogas e as agresións sexuais? 

 

2. Estudouse a posibilidade de favorecer 

non só a coordinación entre forzas e 

corpos de seguridade que operan na 

cidade senón tamén a colaboración máis 

estreita orientada a mellorar a eficiencia 

das intervencións policiais? 

 

3. Non considera este goberno municipal 

suficientemente relevante o prexuízo 

para os comerciantes e hostaleiros que 

ven abocados a denunciar furtos e roubos 

nos seus establecementos? 

 

4. Consideraron a posibilidade de 

mellorar os acordos e protocolos comúns 

para axilizar este tipo de actuacións? 

 

Trixésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre convenios 

nominativos das entidades sociais. 

 

1. A data 20 de abril, que convenios 

nominativos vinculados a entidades 

sociais están xa asinados e pagados? 

 

2. A data 20 de abril, que convenios 

nominativos vinculados a entidades 

sociais aínda non están asinados? 

 

3. Que convenios nominativos 

vencellados a entidades sociais do 

exercicio 2023 faltan por xustificar e 

la actualización legislativa y operativa que 

afecta directamente a su labor profesional 

en el Concello? 

 

Trigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre dispositivos de vigilancia de puntos 

de tráfico de drogas. 

 

1. ¿Qué tipo de diligencias destinadas a la 

prevención del delito se están llevando a 

cabo a partir de las premisas y acuerdos 

derivados de la Junta Local de Seguridad 

del pasado 30 de octubre? ¿Las consideran 

suficientes dado el aumento de la 

criminalidad relacionada con el tráfico de 

drogas y las agresiones sexuales? 

 

2. ¿Se ha estudiado la posibilidad de 

favorecer no solo la coordinación entre 

fuerzas y cuerpos de seguridad que operan 

en la ciudad sino también la colaboración 

más estrecha orientada a mejorar la 

eficiencia de las intervenciones policiales? 

 

3. ¿No considera este gobierno municipal 

suficientemente relevante el perjuicio para 

los comerciantes y hosteleros que se ven 

abocados a denunciar hurtos y robos en sus 

establecimientos? 

 

4. ¿Han considerado la posibilidad de 

mejorar los acuerdos y protocolos comunes 

para agilizar este tipo de actuaciones? 

 

Trigésima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre convenios nominativos de 

las entidades sociales. 

 

1. A fecha 20 de abril, ¿qué convenios 

nominativos vinculados a entidades 

sociales están ya firmados y pagados? 

 

2. A fecha 20 de abril, ¿qué convenios 

nominativos vinculados a entidades 

sociales aún no están firmados? 

 

3. ¿Qué convenios nominativos vinculados 

a entidades sociales del ejercicio 2023 

faltan por justificar y pagar? 
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pagar? 

 

Trixésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre convenios da 

área de Mobilidade. 

 

1. Cantos convenios e con que 

asociacións ten asinado o Concello da 

Coruña na área de Mobilidade e os seus 

correspondentes importes? 

 

 

2. Cal é o motivo da desconformidade da 

Intervención municipal nestes 

convenios? 

 

Trixésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratos de 

mantemento da Concellería de 

Infraestruturas. 

 

1. Por que os contratos de mantemento 

(Capítulo 2 do orzamento municipal) que 

ten a Concellería de infraestruturas son 

utilizados para executar obras que serían 

de investimento (Capítulo 6) e que 

deberían ser licitadas? 

 

 

2. Está informado o interventor destes 

feitos? 

 

3. Existe algunha instrución da 

Intervención municipal sobre os criterios 

a seguir para imputar os gastos aos 

capítulos 2 e 6 do orzamento municipal 

cando se executan desde os diversos 

contratos de mantemento e 

conservación? 

 

Trixésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre o contrato de 

retirada, inmobilización e depósito de 

vehículos. 

 

1. Cando teñen pensado proceder á 

licitación do servizo, unha vez que se está 

prestando en precario desde xullo do 

2021? 

 

 

Trigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre convenios del área 

de Movilidad. 

 

1. ¿Cuántos convenios y con qué 

asociaciones tiene firmado el 

Ayuntamiento de A Coruña en el área de 

Movilidad y sus correspondientes 

importes? 

 

2. ¿Cuál es el motivo de la disconformidad 

de la Intervención municipal en estos 

convenios? 

 

Trigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre contratos de mantenimiento 

de la Concejalía de Infraestructuras. 

 

 

1. ¿Por qué los contratos de mantenimiento 

(Capítulo 2 del presupuesto municipal) que 

tiene la Concejalía de infraestructuras son 

utilizados para ejecutar obras que serían de 

inversión (Capítulo 6) y que deberían ser 

licitadas? 

 

2. ¿Está informado el interventor de estos 

hechos? 

 

3. ¿Existe alguna instrucción de la 

Intervención municipal sobre los criterios a 

seguir para imputar los gastos a los 

capítulos 2 y 6 del presupuesto municipal 

cuando se ejecutan desde los diversos 

contratos de mantenimiento y 

conservación? 

 

 

Trigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre el contrato de retirada, 

inmovilización y depósito de vehículos. 

 

 

1. ¿Cuándo tienen pensado proceder a la 

licitación del servicio, una vez que se está 

prestando en precario desde julio del 2021? 
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2. Quen redacta as prescricións técnicas 

do novo prego? 

 

Trixésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre axudas directas 

ao transporte público. 

 

1. A que é debida a diferenza económica 

entre os ingresos e os gastos? 

 

2. Por que a fiscalización do interventor 

ten observacións? 

 

3. Asinouse a solicitude de “Axudas 

directas a Entidades locais para o 

transporte de viaxeiros” contidas na Real 

Decreto-lei 8/2023? 

 

4. Existe unha valoración de canto será a 

achega do Estado e canto será a achega 

municipal? 

 

Trixésima sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre concesións na Estación de 

Autobuses. 

 

1. Cal é a causa de que as tres 

liquidacións aprobadas sobre os distintos 

usos e concesións existentes na Estación 

de Autobuses non sexan polos mesmos 

períodos de liquidación? Expediente 

851/2023/39 

 

- Concesionarias EAA-4 Trimestre 2023 

- Servizos transporte 1 trimestre 2023 

- Servizos transporte aparcamentos 

discrecionais: setembro, outubro e 

novembro 2023 

 

Trixésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre pases de libre 

circulación en transporte urbano. 

 

1. Cantos pases de libre circulación en 

transporte urbano hai en uso na 

actualidade? 

 

2. Quen utilizan estes pases? 

 

2. ¿Quién redacta las prescripciones 

técnicas del nuevo pliego? 

 

Trigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre ayudas directas al transporte 

público. 

 

1. ¿A qué es debida la diferencia 

económica entre los ingresos y los gastos? 

 

2. ¿Por qué la fiscalización del interventor 

tiene observaciones? 

 

3. ¿Se ha firmado la solicitud de “Ayudas 

directas a Entidades locales para el 

transporte de viajeros” contenidas en el 

Real Decreto-ley 8/2023? 

 

4. ¿Existe una valoración de cuánto será la 

aportación del Estado y cuánto será la 

aportación municipal? 

 

Trigésima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre concesiones en la Estación 

de Autobuses. 

 

1. ¿Cuál es la causa de que las tres 

liquidaciones aprobadas sobre los distintos 

usos y concesiones existentes en la 

Estación de Autobuses no sean por los 

mismos periodos de liquidación? 

Expediente 851/2023/39 

 

- Concesionarias EAA-4 Trimestre 2023 

- Servicios transporte 1 trimestre 2023 

- Servicios transporte aparcamientos 

discrecionales: setiembre, octubre y 

noviembre 2023 

 

Trigésima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre pases de libre circulación en 

transporte urbano. 

 

1. ¿Cuántos pases de libre circulación en 

transporte urbano hay en uso en la 

actualidad? 

 

2. ¿Quiénes utilizan estos pases? 
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3. Que tipo de control se fai destes pases? 

 

4. Supoñen algún custo para as arcas 

municipais? Cal? 

 

 

Trixésima oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre Asociación Rede de 

Cidades que Camiñan. 

 

1. Desde que ano forma parte a cidade da 

Coruña da “Asociación rede de cidades 

que camiñan”? 

 

2. En que consiste e que obxectivos logra 

para a cidade da Coruña a pertenza a 

esta asociación? 

 

Trixésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre Concellería de 

servizos sociais. 

 

1. Que medidas van adoptar por parte da 

Concellería de servizos sociais e de 

contratación para evitar os reparos 

suspensivos continuos que ten este 

servizo municipal? 

 

2. Cando teñen pensado licitar o servizo 

de conserxería que está en precario? 

Cando teñen prevista a súa 

adxudicación? 

 

3. Por que non se redacta as prescricións 

técnicas do prego o servizo técnico de 

servizos sociais? 

 

4. Consideran que a localización da 

Concellería de servizos sociais está nun 

inmoble adecuado para cumprir a 

finalidade á que está destinado? 

 

5. Teñen pensado executar algunha obra 

que elimine as barreiras arquitectónicas 

que ten a Concellería de servizos sociais 

e que impide acceder a ela a persoas en 

cadeiras de rodas, por exemplo? 

 

 

3. ¿Qué tipo de control se hace de estos 

pases? 

 

4. ¿Suponen algún coste para las arcas 

municipales? ¿Cuál? 

 

Trigésima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Asociación Red de Ciudades 

que Caminan. 

 

1. ¿Desde qué año forma parte la ciudad de 

A Coruña de la “Asociación red de 

ciudades que caminan”? 

 

2. ¿En qué consiste y qué objetivos logra 

para la ciudad de A Coruña la pertenencia 

a esta asociación? 

 

Trigésima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Concejalía de servicios 

sociales. 

 

1. ¿Qué medidas se van a adoptar por parte 

de la Concejalía de servicios sociales y de 

contratación para evitar los reparos 

suspensivos continuos que tiene este 

servicio municipal? 

 

2. ¿Cuándo tienen pensado licitar el 

servicio de conserjería que está en 

precario? ¿Cuándo tienen prevista su 

adjudicación? 

 

3. ¿Por qué no se redacta las prescripciones 

técnicas del pliego el servicio técnico de 

servicios sociales? 

 

4. ¿Consideran que la ubicación de la 

Concejalía de servicios sociales está en un 

inmueble adecuado para cumplir la 

finalidad a la que está destinado? 

 

5. ¿Tienen pensado ejecutar alguna obra 

que elimine las barreras arquitectónicas 

que tiene la Concejalía de servicios 

sociales y que impide acceder a ella a 

personas en sillas de ruedas, por ejemplo? 

 



 
 

176 

Cuadraxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre adopción de animais de 

compañía. 

 

1. Estudaron os servizos técnicos 

municipais da Concellería de Medio 

Ambiente se vai ter algunha incidencia 

esta noticia sobre o desenvolvemento do 

contrato que ten este concello sobre o 

servizo de lacería e mantemento das 

instalacións da canceira municipal? 

 

2. O diñeiro recadado é para a empresa 

adxudicataria ou para o Concello? 

 

3. Teñen pensado valorar as medidas 

introducidas pola Xunta, de forma que 

non varíen as estatísticas de adopcións e 

que está obrigada a adxudicataria para 

achegar e cumprir mentres dure o seu 

contrato? 

 

Cuadraxésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre áreas caninas de 

Santa Margarita, de Eirís e de Bens. 

 

1. Por que se xera esa información cando 

a realidade é outra, e coñécena todos os 

usuarios da área canina de Santa 

Margarita? 

 

2. Non cren que xera desconfianza nas 

institucións a publicación de noticias 

falsas? 

 

3. Consideran que a praia canina de Bens 

está en condicións de ser utilizadas polos 

cans? 

 

4. Fixeron analíticas das augas e das 

areas da devandita praia? 

 

5. Pensan facer unha revisión do 

devandito espazo máis exhaustiva? 

 

6. Consideran que o peche perimetral da 

área canina de Eirís é o adecuado? 

 

Cuadraxésima segunda. Pregunta de 

Cuadragésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre adopción de animales de 

compañía. 

 

1. ¿Han estudiado los servicios técnicos 

municipales de la Concejalía de Medio 

Ambiente si va a tener alguna incidencia 

esta noticia sobre el desarrollo del contrato 

que tiene este ayuntamiento sobre el 

servicio de lacería y mantenimiento de las 

instalaciones de la perrera municipal? 

 

2. ¿El dinero recaudado es para la empresa 

adjudicataria o para el Ayuntamiento? 

 

3. ¿Tienen pensado valorar las medidas 

introducidas por la Xunta, de forma que no 

varíen las estadísticas de adopciones y que 

está obligada la adjudicataria a aportar y 

cumplir mientras dure su contrato? 

 

 

Cuadragésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre áreas caninas de 

Santa Margarita, de Eirís y de Bens. 

 

1. ¿Por qué se genera esa información 

cuando la realidad es otra, y la conocen 

todos los usuarios del área canina de Santa 

Margarita? 

 

2. ¿No creen que genera desconfianza en 

las instituciones la publicación de noticias 

falsas? 

 

3. ¿Consideran que la playa canina de Bens 

está en condiciones de ser utilizadas por los 

perros? 

 

4. ¿Han hecho analíticas de las aguas y de 

las arenas de dicha playa? 

 

5. ¿Piensan hacer una revisión de dicho 

espacio más exhaustiva? 

 

6. ¿Consideran que el cierre perimetral del 

área canina de Eirís es el adecuado? 

 

Cuadragésima segunda. Pregunta de 
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resposta escrita sobre traspaso do 

Polígono de Pocomaco. 

 

1. Entran na cesión ao Concello por 

parte dos comuneiros do polígono todo o 

ámbito que constituía orixinalmente o 

polígono de Pocomaco? En caso 

negativo que parcelas se exclúen da 

devandita cesión? 

 

2. Ten a cualificación urbanística 

das distintas parcelas algunha incidencia 

sobre a súa cesión ou non a este 

Concello? 

 

3. Cales son as actuacións que 

deben executar os comuneiros do 

polígono para que o Concello reciba o 

polígono? Teñen valoración definida ou 

son cantidades aproximadas? 

 

4. Cales son as actuacións ás que se 

compromete o Concello no convenio e a 

súa valoración? 

 

5. Porqué non recibe o Goberno 

municipal aos propietarios desconformes 

coas formas nas que se está tramitando 

esta cesión debido á súa opacidade? 

 

Cuadraxésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre renaturalización 

do Paseo Marítimo. 

 

1. Que novos prazos manexan para a súa 

finalización e recepción por parte do 

Concello? 

 

2. Cales son as causas deste novo atraso? 

 

 

3. Seguirán sen impoñer penalidades ao 

contratista e xustificando o 

inxustificable? 

 

Cuadraxésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre produción do 

acto da “Casa Encantada”. 

 

respuesta escrita sobre traspaso del 

Polígono de Pocomaco. 

 

1. ¿Entran en la cesión al 

Ayuntamiento por parte de los comuneros 

del polígono todo el ámbito que constituía 

originalmente el polígono de Pocomaco? 

En caso negativo ¿qué parcelas se excluyen 

de dicha cesión? 

 

2. ¿Tiene la calificación urbanística 

de las distintas parcelas alguna incidencia 

sobre su cesión o no a este Ayuntamiento? 

 

 

3. ¿Cuáles son las actuaciones que 

deben ejecutar los comuneros del polígono 

para que el Ayuntamiento reciba el 

polígono? ¿Tienen valoración definida o 

son cantidades aproximadas? 

 

4. ¿Cuáles son las actuaciones a las 

que se compromete el Ayuntamiento en el 

convenio y su valoración? 

 

5. ¿Porqué no recibe el Gobierno 

municipal a los propietarios disconformes 

con las formas en las que se está tramitando 

esta cesión debido a su opacidad? 

 

Cuadragésima tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre renaturalización 

del Paseo Marítimo. 

 

1. ¿Que nuevos plazos manejan para su 

finalización y recepción por parte del 

Ayuntamiento? 

 

2. ¿Cuáles son las causas de este nuevo 

retraso? 

 

3. ¿Seguirán sin imponer penalidades al 

contratista y justificando lo injustificable? 

 

 

Cuadragésima cuarta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre producción del 

acto de la “Casa Encantada”. 
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Que cáterin serviu e cobrou 1a empresa 

Metronoventa Creatividade e Producións 

Publicitarias Cif B-02675395 no acto da 

Casa Encantada, que patrocinou o 

Concello da Coruña con motivo de Fitur 

e que consistiu na degustación da 

gastronomía atlántica elaborados por 6 

coñecidos cociñeiros coruñeses: tapas, 

prato de polbo e prostre espectáculo? 

 

Cuadraxésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre contratación de 

empresa colaboradora en eventos 

deportivos. 

 

1. Cal é o motivo para a contratación do 

citado persoal? Baixo que forma de 

contrato levouse a cabo? 

 

2. Procedeuse a obter a subseguinte 

autorización da autoridade competente 

—Delegación de Goberno de Galicia— 

de acordo con o establecido no art. 41.2 

da Lei 5/2014 de Seguridade Privada, 

dado o tipo de eventos que nos ocupan? 

 

 

3. Que empresa foi a adxudicataria dos 

citados contratos? 

 

4. Cales? 

 

5. Cales foron os eventos públicos para 

os que se contratou persoal externo ou 

que realizou funcións propias da Policía 

Local? 

 

6. Por que motivos non se comisionaron  

axentes da Policía Local, cualificados e 

formados para o efecto, baixo o 

concepto, por exemplo, de “servizos 

extraordinarios"? 

 

7. Cal foi o gasto final de todos e cada un 

dos eventos contratados? 

 

8. Non considera o Goberno municipal 

que a contratación de persoal externo 

para realizar funcións de seguridade non 

¿Qué catering sirvió y cobró 1a empresa 

Metronoventa Creatividad y Producciones 

Publicitarias Cif B-02675395 en el acto de 

la Casa Encantada, que patrocinó el 

Ayuntamiento de A Coruña con motivo de 

Fitur y que consistió en la degustación de 

la gastronomía atlántica elaborados por 6 

conocidos cocineros coruñeses: tapas, 

plato de pulpo y postre espectáculo? 

 

Cuadragésima quinta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre contratación de 

empresa colaboradora en eventos 

deportivos. 

 

1. ¿Cuál es el motivo para la contratación 

del citado personal? ¿Bajo qué forma de 

contrato se ha llevado a cabo? 

 

2. ¿Se ha procedido a obtener la 

subsiguiente autorización de la autoridad 

competente —Delegación de Gobierno de 

Galicia— de acuerdo con lo establecido en 

el art. 41.2 de la Ley 5/2014 de Seguridad 

Privada, dado el tipo de eventos que nos 

ocupan? 

 

3. ¿Qué empresa ha sido la adjudicataria de 

los citados contratos? 

 

4. ¿Cuáles? 

 

5. ¿Cuáles han sido los eventos públicos 

para los que se ha contratado personal 

externo o que ha realizado funciones 

propias de la Policía Local? 

 

6. ¿Por qué motivos no se ha comisionado 

a agentes de la Policía Local, cualificados 

y formados al efecto, bajo el concepto, por 

ejemplo, de “servicios extraordinarios"? 

 

 

7. ¿Cuál ha sido el gasto final de todos y 

cada uno de los eventos contratados? 

 

8. ¿No considera el Gobierno municipal 

que la contratación de personal externo 

para realizar funciones de seguridad no 
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só é máis custoso para as arcas 

municipais senón que, ademais, 

menospreza aos axentes e dana a súa 

imaxe pública ao poñer en cuestión as 

súas capacidades e a súa 

profesionalidade para o desempeñou das 

súas funcións, recollidas na LO. 2/7986 

de Forzas e Corpos de Seguridade? 

 

Cuadraxésima sexta. Pregunta de 

resposta escrita sobre acta de 

reformulo das Casas de Franco. 

 

1. Por que se tardou un mes desde a firma 

do contrato da obra en facer as propostas 

de gasto das distintas asistencias técnicas 

do contrato, o 08/08/2024 é a primeira 

delas? 

 

2. Cal é o motivo de tanta celeridade 

nesta obra fronte a outras que discorre 

un tempo importante entre a 

adxudicación e a firma do contrato? 

 

Cuadraxésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre atrio da igrexa 

de Santiago. 

 

1. Cales son os motivos polos que se 

colocou por parte da Policía local un 

valo con cintas de balizamento (entre as 

que figura a de “alerta climática”) no 

atrio de la igrexa de Santiago? 

 

2. Como ten previsto o Goberno 

municipal actuar no devandito espazo 

protexéndoo e garantindo a súa 

conservación? 

 

Cuadraxésima oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre travesía do 

Príncipe. 

 

1. A quen pertencen os devanditos 

contedores? 

 

2. Cales son os motivos polos que o 

Goberno municipal non requiriu ao seu 

propietario respecto á retirada dos 

sólo es más costoso para las arcas 

municipales sino que, además, 

menosprecia a los agentes y daña su 

imagen pública al poner en cuestión sus 

capacidades y su profesionalidad para el 

desempeñó de sus funciones, recogidas en 

la LO. 2/7986 de Fuerzas y Cuerpos de 

Seguridad? 

 

Cuadragésima sexta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre acta de replanteo 

de las Casas de Franco. 

 

1. ¿Por qué se tardó un mes desde la firma 

del contrato de la obra en hacer las 

propuestas de gasto de las distintas 

asistencias técnicas del contrato, el 

08/08/2024 es la primera de ellas? 

 

2. ¿Cuál es el motivo de tanta celeridad en 

esta obra frente a otras que discurre un 

tiempo importante entre la adjudicación y 

la firma del contrato? 

 

Cuadragésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre atrio de la iglesia 

de Santiago. 

 

1. ¿Cuáles son los motivos por los que se 

colocó por parte de la Policía local una 

valla con cintas de balizamiento (entre las 

que figura la de “alerta climática”) en el 

atrio de la iglesia de Santiago? 

 

2. ¿Cómo tiene previsto el Gobierno 

municipal actuar en dicho espacio 

protegiéndolo y garantizando su 

conservación? 

 

Cuadragésima octava. Pregunta de 

respuesta escrita sobre travesía del 

Príncipe. 

 

1. ¿A quién pertenecen dichos 

contenedores? 

 

2. ¿Cuáles son los motivos por los que el 

Gobierno municipal no ha requerido a su 

propietario respecto a la retirada de los 
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mesmos? 

 

Cuadraxésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre rúas Zapateira e 

Repeso. 

 

Cales son vos motivos polos que a 

sucidade se acumula nas devanditas rúas 

durante meses sen que se proceda á 

debida limpeza? 

 

Quincuaxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre palmeiras do xardín das 

rúas San Francisco e Isabel Zendal. 

 

Cales son os motivos polos que non se 

procedeu a realizar ningún tratamento 

nin coidado nas devanditas palmeiras 

que supoñen un claro risco para veciños 

e viandantes? 

 

Quincuaxésima primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Barrio das 

Flores. 

 

Ten previsto o Goberno municipal 

executar algún proxecto para eliminar 

esas barreiras arquitectónicas a curto 

prazo? 

 

Quincuaxésima segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre reforma da rúa 

San Andrés. 

 

Que alternativas van implantar para 

garantir que non se perdan prazas de 

aparcamento, tanto de residentes como 

libres ou exprés, nesta rúa e a súa 

contorna? 

 

Quincuaxésima terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Sagrada 

Familia. 

 

1. Vai realizar o Goberno municipal 

obras de mantemento urxentes para 

permitir o uso seguro deste equipamento, 

sobre todo no referente ao seu peche 

metálico? 

mismos? 

 

Cuadragésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre calles Zapateira y 

Repeso. 

 

¿Cuáles son os motivos por los que la 

suciedad se acumula en dichas calles 

durante meses sin que se proceda a la 

debida limpieza? 

 

Quincuagésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre palmeras del jardín de las 

calles San Francisco e Isabel Zendal. 

 

¿Cuáles son los motivos por los que no se 

ha procedido a realizar ningún tratamiento 

ni cuidado en dichas palmeras que suponen 

un claro riesgo para vecinos y viandantes? 

 

 

Quincuagésima primera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre Barrio de las 

Flores. 

 

¿Tiene previsto el Gobierno municipal 

ejecutar algún proyecto para eliminar esas 

barreras arquitectónicas a corto plazo? 

 

 

Quincuagésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre reforma de la calle 

San Andrés. 

 

¿Qué alternativas se van a implantar para 

garantizar que no se pierdan plazas de 

aparcamiento, tanto de residentes como 

libres o exprés, en esta calle y su entorno? 

 

 

Quincuagésima tercera. Pregunta de 

respuesta escrita sobre Sagrada Familia. 

 

 

1. ¿Va a realizar el Gobierno municipal 

obras de mantenimiento urgentes para 

permitir el uso seguro de este 

equipamiento, sobre todo en lo referente a 

su cierre metálico? 
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2. Vai estudar o Goberno municipal a 

posibilidade de liberar esta pista 

polideportiva dos usos non compatibles 

coa actividade deportiva? 

 

Quincuaxésima cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre zona tensionada. 

 

1. Cre o Goberno municipal que esta 

decisión vai solucionar a tendencia de 

prezos á alza no mercado de vivenda en 

alugueiro, ao contrario do que opinan 

expertos e a maioría dos representantes 

do sector da vivenda? 

 

2. Como avalía o problema da inqui-

okupación, da que hai exemplos na nosa 

cidade? Que medidas cren que deben 

adoptarse para solucionalo? 

 

Quincuaxésima quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre axudas para 

mellora da eficiencia enerxética de 

edificios. 

 

1. Cantas axudas para a mellora da 

eficiencia enerxética nos edificios se 

solicitaron nesta convocatoria de 2023? 

 

2. Cantos expedientes se atopan, a día de 

hoxe, pechados e abonados aos 

solicitantes? 

 

3. Cando se van a convocar as axudas á 

mellora da eficiencia enerxética nos 

edificios este ano 2024? 

 

Quincuaxésima sexta. Pregunta de 

resposta escrita sobre axudas á 

accesibilidade de edificios. 

 

1. Cantas axudas para a mellora da 

accesibilidade nos edificios se solicitaron 

nesta convocatoria de 2023? 

 

2. Cantos expedientes se atopan, a día de 

hoxe, pechados e abonados aos 

solicitantes? 

 

2. ¿Va a estudiar el Gobierno municipal la 

posibilidad de liberar esta pista 

polideportiva de los usos no compatibles 

con la actividad deportiva? 

 

Quincuagésima cuarta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre zona tensionada. 

 

1. ¿Cree el Gobierno municipal que esta 

decisión va a solucionar la tendencia de 

precios al alza en el mercado de vivienda 

en alquiler, al contrario de lo que opinan 

expertos y la mayoría de los representantes 

del sector de la vivienda? 

 

2. ¿Cómo evalúa el problema de la inqui-

okupación, de la que hay ejemplos en 

nuestra ciudad? ¿Qué medidas creen que 

deben adoptarse para solucionarlo? 

 

Quincuagésima quinta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre ayudas para 

mejora de la eficiencia energética de 

edificios. 

 

1. ¿Cuántas ayudas para la mejora de la 

eficiencia energética en los edificios se han 

solicitado en esta convocatoria de 2023? 

 

2. ¿Cuántos expedientes se encuentran, a 

día de hoy, cerrados y abonados a los 

solicitantes? 

 

3. ¿Cuándo se van a convocar las ayudas a 

la mejora de la eficiencia energética en los 

edificios este año 2024? 

 

Quincuagésima sexta. Pregunta de 

respuesta escrita sobre ayudas a la 

accesibilidad de edificios. 

 

1. ¿Cuántas ayudas para la mejora de la 

accesibilidad en los edificios se han 

solicitado en esta convocatoria de 2023? 

 

2. ¿Cuántos expedientes se encuentran, a 

día de hoy, cerrados y abonados a los 

solicitantes? 
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3. Cando se van a convocar as axudas á 

mellora da accesibilidade nos edificios 

este ano 2024? 

 

Quincuaxésima sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre Agra dúas 

Mallos. 

 

Vai estudar o Goberno municipal 

algunha fórmula para atender a moción 

aprobada no Pleno e tratar de resolver o 

problema destes veciños? 

 

Quincuaxésima oitava. Pregunta de 

resposta escrita sobre obras na fachada 

da Domus. 

 

1. Cal é a razón ou motivo pola que a 

solución ofertada e executada pola 

empresa Condega cun importe de 

28.253,50 € é mellor que a proposta polo 

redactor da memoria inicial de 14.411,15 

€ para os intereses municipais? 

 

2. O técnico municipal que recibe a obra 

é coñecedor da memoria previa 

redactada ou só era coñecedor do 

orzamento da empresa? 

 

3. Cales son os prezos unitarios de 

execución e de m2 de superficie dos 

traballos executados na proposta 

230/2023/172 de Ramón Coteto, por 

importe de 17.900 €? 

 

4. Os traballos executados polas 

empresas Auditel e Bayfa coas propostas 

230/2023/215 por importe de 15.344,31 € 

e 230/2022/36 por importe de 48.397,80 

€ cumpriron coa calidade necesaria e 

responden os criterios técnicos 

solicitados? 

 

5. Por que non estar asinadas as 

propostas nin as facturas por técnico 

municipal competente na materia? 

 

6. Existen actas das empresas 

 

3. ¿Cuándo se van a convocar las ayudas a 

la mejora de la accesibilidad en los 

edificios este año 2024? 

 

Quincuagésima séptima. Pregunta de 

respuesta escrita sobre Agra dos Mallos. 

 

 

¿Va a estudiar el Gobierno municipal 

alguna fórmula para atender la moción 

aprobada en el Pleno y tratar de resolver el 

problema de estos vecinos? 

 

Quincuagésima octava. Pregunta de 

respuesta escrita sobre obras en la 

fachada de la Domus. 

 

1. ¿Cuál es la razón o motivo por la que la 

solución ofertada y ejecutada por la 

empresa Condega con un importe de 

28.253,50 € es mejor que la propuesta por 

el redactor de la memoria inicial de 

14.411,15 € para los intereses municipales? 

 

2. ¿El técnico municipal que recepciona la 

obra es conocedor de la memoria previa 

redactada o solo era conocedor del 

presupuesto de la empresa? 

 

3. ¿Cuáles son los precios unitarios de 

ejecución y de m2 de superficie de los 

trabajos ejecutados en la propuesta 

230/2023/172 de Ramón Coteto, por 

importe de 17.900 €? 

 

4. ¿Los trabajos ejecutados por las 

empresas Auditel y Bayfa con las 

propuestas 230/2023/215 por importe de 

15.344,31 € y 230/2022/36 por importe de 

48.397,80 € cumplieron con la calidad 

necesaria y responden a los criterios 

técnicos solicitados? 

 

5. ¿Por qué no estar firmadas las propuestas 

ni las facturas por técnico municipal 

competente en la materia? 

 

6. ¿Existen actas de las empresas 
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encargadas da seguridade e saúde de 

todas as actuacións anteriormente 

referidas? 

 

7. Quen eran as persoas encargadas de 

vixiar as actuacións? 

 

Quincuaxésima novena. Pregunta de 

resposta escrita sobre concesións 

municipais de comercio, turismo e 

mercados. 

 

1. Cales son as concesións municipais 

que hai nas áreas de Comercio, Turismo 

e Mercados? 

 

2. Cales son as concesións de Comercio, 

Turismo e Mercados que están 

concedidas a data de abril 2024? 

 

3. Cales son as concesións de Comercio, 

Turismo e Mercados que están sen 

conceder a data de abril 2024? 

 

4. Que concesións de Comercio, Turismo 

e Mercados finalizan este ano 2024, cales 

e en que datas? 

 

5. Cales son as concesións de Comercio, 

Turismo e Mercados que están xa 

licitadas este ano 2024 e que se atopen en 

período de uso, cales e en que datas? 

 

 

6. Que se ingresa ao ano por cada 

concesión municipal das áreas de 

Comercio, Turismo e Mercados? 

 

Sesaxésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre informe xurídico do 

IMCE. 

 

1. Por que non foi elaborado polos 

servizos técnicos e xurídicos do Concello 

da Coruña? 

 

2. Cando foi encargado o devandito 

informe? 

 

encargadas de la seguridad y salud de todas 

las actuaciones anteriormente referidas? 

 

 

7. ¿Quiénes eran las personas encargadas 

de vigilar las actuaciones? 

 

Quincuagésima novena. Pregunta de 

respuesta escrita sobre concesiones 

municipales de comercio, turismo y 

mercados. 

 

1. ¿Cuáles son las concesiones municipales 

que hay en las áreas de Comercio, Turismo 

y Mercados? 

 

2. ¿Cuáles son las concesiones de 

Comercio, Turismo y Mercados que están 

concedidas a fecha de abril 2024? 

 

3. ¿Cuáles son las concesiones de 

Comercio, Turismo y Mercados que están 

sin conceder a fecha de abril 2024? 

 

4. ¿Qué concesiones de Comercio, 

Turismo y Mercados finalizan este año 

2024, cuáles y en qué fechas? 

 

5. ¿Cuáles son las concesiones de 

Comercio, Turismo y Mercados que están 

ya licitadas este año 2024 y que se 

encuentren en período de uso, cuáles y en 

qué fechas? 

 

6. ¿Qué se ingresa al año por cada 

concesión municipal de las áreas de 

Comercio, Turismo y Mercados? 

 

Sexagésima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre informe jurídico del IMCE. 

 

 

1. ¿Por qué no fue elaborado por los 

servicios técnicos y jurídicos del Concello 

de A Coruña? 

 

2. ¿Cuándo fue encargado dicho informe? 
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3. Cales foron os honorarios satisfeitos 

ao profesor que elaborou devandito 

informe? 

 

5º. Rogos 

 

Rogos orais. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ós rogos. Comeza o BNG. 

 

Primeiro. Rogo oral relativo á 

situación do Arquivo municipal 

administrativo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

O Arquivo administrativo municipal ten a 

maior parte da súa documentación nunha 

nave en réxime de alugueiro situada no 

polígono da Agrela. Porén, as condicións 

deste arquivo nunca foron as idóneas, non 

está informatizado e a maior parte da 

documentación non está descrita 

conforme ós estándares exixíbeis para 

facilitar o acceso á información e a 

xestión eficaz da documentación. 

Tampouco son idóneas as condicións 

para garantir a conservación do material. 

Así, o Arquivo carecía de plan de 

emerxencias e evacuación, e de sistemas 

antiincendios eficaces. 

 

 

A apertura dun expediente por parte da 

Inspección do Traballo que conclúe que a 

nave arquivo municipal de transferencias 

ten unhas carencias de seguridade moi 

graves, motivou que a concesionaria do 

servizo de celaduría deste arquivo, CLN 

Incorpora, fose requirida para garantir a 

seguridade da traballadora que presta 

servizo na Agrela, a prohibir acceso as 

3. ¿Cuáles fueron los honorarios 

satisfechos al profesor que elaboró dicho 

informe? 

 

5º. Ruegos 

 

Ruegos orales. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a los ruegos. Comienza el 

BNG. 

 

Primero. Ruego oral relativo a la 

situación del Archivo municipal 

administrativo. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

El Archivo administrativo municipal tiene 

la mayor parte de su documentación en 

una nave en régimen de alquiler situada en 

el polígono de Agrela. Sin embargo, las 

condiciones de este archivo nunca fueron 

las idóneas, no está informatizado y la 

mayor parte de la documentación no está 

descrita conforme a los estándares 

exigibles para facilitar el acceso a la 

información y la gestión eficaz de la 

documentación. Tampoco son idóneas las 

condiciones para garantizar la 

conservación del material. Así, el Archivo 

carecía de plan de emergencias y 

evacuación, y de sistemas antiincendios 

eficaces. 

 

La apertura de un expediente por parte de 

la Inspección del Trabajo que concluye que 

la nave archivo municipal de 

transferencias tiene unas carencias de 

seguridad muy graves, motivó que la 

concesionaria del servicio de celaduría de 

este archivo, CLN Incorpora, fuera 

requerida para garantizar la seguridad de 

la trabajadora que presta servicio en la 
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instalacións ata que se adoptasen todas as 

medidas correctoras necesarias. 

 

 

Como consecuencia da situación descrita 

a nave está pechada desde hai mes e 

medio co conseguinte traslado da 

traballadora de CLN Incorpora ás 

dependencias de María Pita. Esta 

situación está provocando que dende o 

peche do Arquivo haxa un elevado 

número de solicitudes sen atender que 

afectan ó funcionamento municipal, unha 

situación que pode paralizar en moitos 

ámbitos a actividade administrativa do 

Concello. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG presenta o seguinte 

rogo: que ante o peche da nave do 

Arquivo administrativo municipal na 

Agrela o Goberno municipal adopte 

medidas urxentes para evitar que esta 

situación provoque un elevado número de 

solicitudes sen atender que poden 

paralizar moitos ámbitos da actividade 

administrativa municipal; que asegure 

que para o acceso á documentación alí 

depositada se recorra a persoas 

cualificadas co fin de evitar que a 

información contida nesas dependencias 

se desordene ou extravíe; que o Goberno 

municipal adopte as medidas necesarias 

para dotar ó Arquivo administrativo dun 

edificio que reúna as condicións 

necesarias para a conservación da 

documentación administrativa do 

Concello, así como dotalo de máis 

persoal técnico de arquivos. 

 

Segundo. Rogo oral sobre praga de 

ratas na travesía da Gaiteira. 

 

Rogo relativo á existencia dunha praga de 

ratas na travesía da Gaiteira. 

 

Na travesía da Gaiteira as veciñas e 

veciños alertan da existencia dunha praga 

de ratas. Acompáñase este rogo de dúas 

Agrela, a prohibir acceso las instalaciones 

hasta que se adoptaran todas las medidas 

correctoras necesarias. 

 

A consecuencia de la situación descrita la 

nave está cerrada desde hace mes y medio 

con el consiguiente traslado de la 

trabajadora de CLN Incorpora a las 

dependencias de María Pita. Esta 

situación está provocando que desde el 

cierre del Archivo haya un elevado número 

de solicitudes sin atender que afectan al 

funcionamiento municipal, una situación 

que puede paralizar en muchos ámbitos a 

actividad administrativa del 

Ayuntamiento. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG presenta el siguiente ruego: que 

ante el cierre de la nave del Archivo 

administrativo municipal en Agrela el 

Gobierno municipal adopte medidas 

urgentes para evitar que esta situación 

provoque un elevado número de solicitudes 

sin atender que pueden paralizar muchos 

ámbitos de la actividad administrativa 

municipal; que asegure que para el acceso 

a la documentación allí depositada se 

recurra a personas cualificadas con el fin 

de evitar que la información contenida en 

esas dependencias se desordene o extravíe; 

que el Gobierno municipal adopte las 

medidas necesarias para dotar al Archivo 

administrativo de un edificio que reúna las 

condiciones necesarias para la 

conservación de la documentación 

administrativa del Ayuntamiento, así como 

dotarlo de más personal técnico de 

archivos. 

 

Segundo. Ruego oral sobre plaga de ratas 

en la travesía de A Gaiteira. 

 

Ruego relativo a la existencia de una plaga 

de ratas en la travesía de A Gaiteira. 

 

En la travesía de A Gaiteira las vecinas y 

vecinos alertan de la existencia de una 

plaga de ratas. Se acompaña este ruego de 
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fotos ilustrativas tomadas nesta rúa. 

 

A Asociación veciñal Oza-Gaiteira-Os 

Castros solicitou por Rexistro no 

Concello da Coruña que se leven a cabo á 

maior brevidade posíbel labores de 

desratización. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG presenta o seguinte 

rogo: que o Goberno municipal dea as 

instrucións oportunas para que se leven a 

cabo á maior brevidade posíbel labores de 

desratización na travesía da Gaiteira. 

 

Terceiro. Rogo oral sobre a edición 

2024 do Festival Wake Up & Dream. 

 

E por último, no que a min respecta, rogo 

relativo á edición 2024 do Festival Wake 

Up & Dream.  

 

Dado que a exposición de motivos é moi 

longa permítome outro rogo, rogarlle ó 

Goberno municipal que lea a exposición 

de motivos e por tanto paso a formular o 

que é o rogo en si. 

 

O Grupo municipal do BNG realiza o 

seguinte rogo: que o Goberno municipal 

inste a empresa organizadora do Festival 

Wake Up & Dream a procurar un espazo 

na cidade alternativo ó parque de Bens, 

que non teña na súa proximidade ningún 

espazo natural de interese local e onde se 

poida realizar un festival de música 

electrónica sen impactos sobre a natureza 

e a veciñanza. 

 

Ás catorce horas e oito minutos entran 

no Salón de Sesións os señores 

Rodríguez Martínez e Coira Andrade e 

sae o señor Mora do Campo. 

 

Cuarto. Rogo oral sobre a falta de 

aparcamento no barrio dos Mallos. 

 

Señora Queixas Zas 

 

dos fotos ilustrativas tomadas en esta calle. 

 

La Asociación vecinal Oza-Gaiteira-Os 

Castros solicitó por Registro en el 

Ayuntamiento de A Coruña que se lleven a 

cabo a la mayor brevedad posible labores 

de desratización. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG presenta el siguiente ruego: que 

el Gobierno municipal dé las instrucciones 

oportunas para que se lleven a cabo a la 

mayor brevedad posible labores de 

desratización en la travesía de la Gaiteira. 

 

Tercero. Ruego oral sobre la edición 2024 

del Festival Wake Up & Dream. 

 

Y por último, en lo que a mí respecta, ruego 

relativo a la edición 2024 del Festival 

Wake Up & Dream.  

 

Dado que la exposición de motivos es muy 

larga me permito otro ruego, rogarle al 

Gobierno municipal que lea la exposición 

de motivos y por tanto paso a formular lo 

que es el ruego en sí. 

 

El Grupo municipal del BNG realiza el 

siguiente ruego: que el Gobierno 

municipal inste a la empresa organizadora 

del Festival Wake Up & Dream a buscar 

un espacio en la ciudad alternativo al 

parque de Benss, que no tenga en su 

cercanía ningún espacio natural de interés 

local y donde se pueda realizar un festival 

de música electrónica sin impactos sobre 

la naturaleza y el vecindario. 

 

A las catorce horas y ocho minutos entran 

en el Salón de Sesiones los señores 

Rodríguez Martínez y Coira Andrade y 

sale el señor Mora do Campo. 

 

Cuarto. Ruego oral sobre la falta de 

aparcamiento en el barrio de Os Mallos. 

 

Señora Queixas Zas 
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Rogo oral relativo á falta de aparcamento 

no barrio dos Mallos. 

 

O barrio dos Mallos rexistra unha elevada 

densidade demográfica. Isto confírmase 

na continua mobilidade en vehículo 

privado que calquera cidadán pode 

comprobar nas súas rúas e avenidas que 

vertebran o barrio e a consecuente 

problemática diaria provocada pola 

insuficiente oferta de prazas de 

aparcamento en superficie. Esta 

problemática viuse agudizada desde 

finais do ano 2023 por causa do incendio 

producido no aparcadoiro dos Mallos 

situado na avenida de Arteixo con 

capacidade para máis de 500 vehículos 

que case catro meses despois continúa 

pechado, o que multiplicou a demanda de 

prazas de aparcadoiro a diario en 

superficie, unha problemática, ademais, 

que a veciñanza verá medrar en breve en 

canto comecen as obras de acceso á 

estación intermodal a través da 

reurbanización da avenida da Sardiñeira 

que obrigarán a eliminar boa parte das 

prazas de aparcadoiro que alí están agora 

habilitadas. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal atenda as demandas 

da veciñanza do barrio dos Mallos 

procurando unha solución que axude a 

resolver a crecente falta de prazas de 

aparcadoiro. 

 

Ás catorce horas e dez minutos saen do 

Salón de Sesións os señores Borrego 

Vázquez e García Fernández. 

 

Quinto. Rogo oral sobre o reforzo do 

transporte colectivo no barrio dos 

Mallos, Sagrada Familia e Falperra. 

 

Rogo a respecto do o reforzo do 

transporte colectivo no barrio dos Mallos, 

Sagrada Familia e Falperra. 

 

Ruego oral relativo a la falta de 

aparcamiento en el barrio de Os Mallos. 

 

El barrio de Os Mallos registra una 

elevada densidad demográfica. Esto se 

confirma en la continua movilidad en 

vehículo privado que cualquier ciudadano 

puede comprobar en sus calles y avenidas 

que vertebran el barrio y la consecuente 

problemática diaria provocada por la 

insuficiente oferta de plazas de 

aparcamiento en superficie. Esta 

problemática se vio agudizada desde 

finales del año 2023 a causa del incendio 

producido en el aparcamiento de Os 

Mallos situado en la avenida de Arteixo 

con capacidad para más de 500 vehículos 

que casi cuatro meses después continúa 

cerrado, lo que multiplicó la demanda de 

plazas de aparcamiento a diario en 

superficie, una problemática, además, que 

el vecindario verá crecer en breve en 

cuanto comiencen las obras de acceso a la 

estación intermodal a través de la 

reurbanización de la avenida de A 

Sardiñeira que obligarán a eliminar buena 

parte de las plazas de aparcamiento que 

allí están ahora habilitadas. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal atienda las demandas 

del vecindario del barrio de los Mallos 

procurando una solución que ayude a 

resolver la creciente falta de plazas de 

aparcamiento. 

 

A las catorce horas y diez minutos salen 

del Salón de Sesiones los señores Borrego 

Vázquez y García Fernández. 

 

Quinto. Ruego oral sobre el refuerzo del 

transporte colectivo en el barrio de Os 

Mallos, Sagrada Familia y Falperra. 

 

Ruego respecto al refuerzo del transporte 

colectivo en el barrio de Os Mallos, 

Sagrada Familia y Falperra. 

 



 
 

188 

Nas rúas dos barrios dos Mallos, da 

Sagrada Familia e da Falperra está 

avanzando o proxecto de humanización 

da cidade, ampliando os espazos peonís, 

o carril bici, e a consecuente eliminación 

de prazas de aparcadoiro en superficie. A 

concienciación cidadá cunha mobilidade 

sostíbel precisa medidas de 

acompañamento que permitan 

deslocamentos en transporte público 

alternativo ó coche particular, que é o que 

compete planificar ó Goberno local. É por 

iso que a veciñanza dos mencionados 

barrios están a reclamar unha maior 

oferta de transporte colectivo que permita 

prescindir do vehículo particular nos seus 

deslocamentos desde o barrio para 

mellorar a comunicación coa cidade, 

unha proposta veciñal que non é nova e 

que agora volve coller forza entre a 

veciñanza coa recollida de sinaturas, que 

é o reforzo da liña de bus urbano número 

11 ou a recuperación da liña 10 de 

comunicaba estes barrios con Porta Real 

e o hospital Abente y Lago e o polígono 

da Agrela. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

BNG realiza o seguinte rogo: que o 

Goberno municipal atenda as demandas 

da veciñanza dos barrios dos Mallos, da 

Sagrada Familia e da Falperra, estude o 

reforzo da súa mobilidade colectiva 

aproveitando o remate a finais de 2024 da 

actual concesión coa empresa de 

autobuses urbanos para reordenar o actual 

mapa de liñas conforme á realidade 

urbana actual. 

 

Sexto. Rogo oral sobre acumulación de 

lixo na rúa Ángel Senra. 

 

Rogo oral a respecto da acumulación de 

lixo na rúa Ángel Senra. 

 

A rúa peonil Ángel Senra e as rúas da súa 

contorna son, día si e día tamén, unha 

proba evidente da acumulación de lixo 

fóra dos contedores que pode observarse 

En las calles de los barrios de Os Mallos, 

de la Sagrada Familia y de A Falperra está 

avanzando el proyecto de humanización de 

la ciudad, ampliando los espacios 

peatonales, el carril bici, y la consecuente 

eliminación de plazas de aparcamiento en 

superficie. La concienciación ciudadana 

con una movilidad sostenible necesita 

medidas de acompañamiento que permitan 

desplazamientos en transporte público 

alternativo al coche particular, que es lo 

que compete planificar al Gobierno local. 

Es por eso que el vecindario de los 

mencionados barrios están reclamando 

una mayor oferta de transporte colectivo 

que permita prescindir del vehículo 

particular en sus desplazamientos desde el 

barrio para mejorar la comunicación con 

la ciudad, una propuesta vecinal que no es 

nueva y que ahora vuelve a coger fuerza 

entre el vecindario con la recogida de 

firmas, que es el refuerzo de la línea de bus 

urbano número 11 o la recuperación de la 

línea 10 de comunicaba estos barrios con 

Puerta Real y el hospital Abente y Lago y 

el polígono de la Agrela. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

BNG realiza el siguiente ruego: que el 

Gobierno municipal atienda las demandas 

del vecindario de los barrios de Os Mallos, 

de la Sagrada Familia y de A Falperra, 

estudie el refuerzo de su movilidad 

colectiva aprovechando el final a finales de 

2024 de la actual concesión con la 

empresa de autobuses urbanos para 

reordenar el actual mapa de líneas 

conforme a la realidad urbana actual. 

 

Sexto. Ruego oral sobre acumulación de 

basura en la calle Ángel Senra. 

 

Ruego oral respecto a la acumulación de 

basura en la calle Ángel Senra. 

 

La calle peatonal Ángel Senra y las calles 

de su entorno son, día sí y día también, una 

prueba evidente de la acumulación de 

basura fuera de los contenedores que 
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no conxunto da cidade. Para alén dos 

efectos negativos visuais e hixiénico-

sanitarios que comporta esta situación, a 

veciñanza destas rúas transmítenos que 

nos días de vento e chuvia, que non son 

poucos, hai que engadir a perigosidade 

que provocan para os viandantes os 

desperdicios orgánicos e tamén o papel e 

o cartón abundantes esparexidos, e 

mollados, polas rúas e beirarrúas. 

 

 

Sen obviar que unha das causas desta 

situación sexan certos comportamentos 

incívicos da veciñanza ao non respectaren 

os horarios de depósito de lixo nos 

contedores público, sobre o que sería 

tamén bo incidir a través de campañas 

informativas, é público e notorio, e así o 

ten denunciado neste pleno en reiteradas 

ocasións o grupo municipal do BNG, o 

deficiente funcionamento do servizo de 

recollida de lixo e a limpeza da cidade. 

 

 

Por iso formulamos o seguinte rogo: que 

o Goberno local tome en consideración 

esta demanda veciñal e traballe para 

garantir un servizo de recollida do lixo e 

limpeza pública de calidade e conforme 

as necesidades da rúa peonil Ángel Senra 

e colindantes. 

 

 

Ás catorce horas e doce minutos entra 

no Salón de Sesións o señor Mora do 

Campo. 

 

Sétimo. Rogo oral sobre a pista 

polideportiva da Sagrada Familia. 

 

Rogo oral a respecto da pista 

polideportiva da Sagrada Familia. 

 

Os veciños e veciñas do barrio da Sagrada 

Familia, representadas pola súa 

asociación veciñal, levan máis dun ano 

agardando unha resposta do Goberno 

local que non da chegado. A pista 

puede observarse en el conjunto de la 

ciudad. Además de los efectos negativos 

visuales e higiénico-sanitarios que 

comporta esta situación, el vecindario de 

estas calles nos transmiten que en los días 

de viento y lluvia, que no son pocos, hay 

que añadir la peligrosidad que provocan 

para los viandantes los desperdicios 

orgánicos y también el papel y el cartón 

abundantes esparcidos, y mojados, por las 

calles y aceras. 

 

Sin obviar que una de las causas de esta 

situación sean ciertos comportamientos 

incívicos del vecindario al no respetar los 

horarios de depósito de basura en los 

contenedores públicos, sobre lo que sería 

también bueno incidir a través de 

campañas informativas, es público y 

notorio, y así lo ha denunciado en este 

pleno en reiteradas ocasiones el grupo 

municipal del BNG, el deficiente 

funcionamiento del servicio de recogida de 

basura y la limpieza de la ciudad. 

 

Por eso formulamos el siguiente ruego: 

que el Gobierno local tome en 

consideración esta demanda vecinal y 

trabaje para garantizar un servicio de 

recogida de la basura y limpieza pública 

de calidad y conforme las necesidades de 

la calle peatonal Ángel Senra y 

colindantes. 

 

A las catorce horas y doce minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor Mora do 

Campo. 

 

Séptimo. Ruego oral sobre la pista 

polideportiva de la Sagrada Familia. 

 

Ruego oral respecto a la pista 

polideportiva de la Sagrada Familia. 

 

Los vecinos y vecinas del barrio de la 

Sagrada Familia, representadas por su 

asociación vecinal, llevan más de un año 

esperando una respuesta del Gobierno 

local que no acaba de llegar. La pista 
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polideportiva do barrio é o epicentro 

sociocultural e deportivo e, como tal, 

convoca a súa veciñanza, nomeadamente 

a infantil e xuvenil como espazo de lecer 

e socialización. 

 

As fotos que acompañan a descrición 

desta exposición de motivos, que 

vostedes coñecen perfectamente, dan boa 

conta do descoido e da falta de 

mantemento da rede protectora da 

contorna, nalgunhas zonas próxima a caer 

debido á falta de soldadura, unha 

situación que pode resultar altamente 

perigosa, sobre todo para as crianzas. 

 

A alcaldesa foi coñecedora desta 

situación e comprometeuse coa 

asociación veciñal a arranxalo, mais 

levan agardando, como dixemos, un ano 

e a actuación do Goberno Local aínda non 

chegou, medrando día a día o deterioro 

das instalacións e o prexuízo para os 

usuarios. 

 

Por iso formulamos dende o Grupo 

municipal do BNG o seguinte rogo: que o 

Goberno local atenda as demandas e 

priorice a seguridade da veciñanza da 

Sagrada Familia no goce das instalacións 

da pista polideportiva do barrio reparando 

á maior brevidade tódalas deficiencias 

que presenta o peche que rodea este 

espazo e que a están a converter nunha 

ameaza para a veciñanza.  

 

 

Ás catorce horas e catorce minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Lorenzo 

Torres. 

 

Oitavo. Rogo oral sobre a colocación 

dun espello convexo para garantir a 

seguridade do tránsito no paso a 

desnivel da avenida García Sabell. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Rogo oral a respecto da colocación dun 

polideportiva del barrio es el epicentro 

sociocultural y deportivo y, como tal, 

convoca a su vecindario, especialmente el 

infantil y juvenil como espacio de ocio y 

socialización. 

 

Las fotos que acompañan la descripción de 

esta exposición de motivos, que ustedes 

conocen perfectamente, dan buena cuenta 

del descuido y de la falta de mantenimiento 

de la red protectora del entorno, en 

algunas zonas próxima a caerse debido a 

la falta de soldadura, una situación que 

puede resultar altamente peligrosa, sobre 

todo para las criaturas. 

 

La alcaldesa fue conocedora de esta 

situación y se comprometió con la 

asociación vecinal a arreglarlo, pero 

llevan esperando, como dijimos, un año y 

la actuación del Gobierno Local aun no 

llegó, creciendo día a día el deterioro de 

las instalaciones y el perjuicio para los 

usuarios. 

 

Por eso formulamos desde el Grupo 

municipal del BNG el siguiente ruego: que 

el Gobierno local atienda las demandas y 

priorice la seguridad del vecindario de la 

Sagrada Familia en el disfrute de las 

instalaciones de la pista polideportiva del 

barrio reparando a la mayor brevedad 

todas las deficiencias que presenta el 

cierre que rodea este espacio y que la están 

convirtiendo en una amenaza para el 

vecindario.  

 

A las catorce horas y catorce minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Lorenzo 

Torres. 

 

Octavo. Ruego oral sobre la colocación de 

un espejo convexo para garantizar la 

seguridad del tránsito en el paso a 

desnivel de la avenida García Sabell. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Ruego oral respecto a la colocación de un 
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espello convexo para garantir a 

seguridade do tránsito no paso a desnivel 

da avenida García Sabell. 

 

Por debaixo da avenida García Sabell 

decorre un treito de senda ciclable da 

cidade. O paso a desnivel que separa a 

avenida da ciclovía caracterízase por ter 

unha curva pechada na entrada do paso e 

ademais porque no tramo inmediato ó 

paso existe unha pendente moi inclinada. 

Así, por estas razóns, é posible que se 

podan producir atropelos por parte dos 

ciclistas ós peóns que transitan por este 

paso. 

 

Por tanto, rogo que se instale un espello 

convexo na parte exterior da curva do 

paso a desnivel da ciclovía á altura da 

avenida García Sabell. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Remataron? 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral sobre 

accesibilidade en Cidade Xardín. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Rogo oral relativo a accesibilidade en 

Ciudad Jardín. 

 

Unha das reivindicacións máis habituais 

dos veciños que viven entre a praza de 

San Pablo e Ciudad Jardín teñen que ver 

co mantemento da zona, mais tamén coa 

súa accesibilidade. Por exemplo, na 

avenida da Habana, unha vía de intensa 

espejo convexo para garantizar la 

seguridad del tránsito en el paso a desnivel 

de la avenida García Sabell. 

 

Por debajo de la avenida García Sabell 

discurre un tramo de senda ciclable de la 

ciudad. El paso a desnivel que separa la 

avenida de la ciclovía se caracteriza por 

tener una curva cerrada en la entrada del 

paso y además porque en el tramo 

inmediato al paso existe una pendiente muy 

inclinada. Así, por estas razones, es 

posible que se puedan producir atropellos 

por parte de los ciclistas a los peatones que 

transitan por este paso. 

 

Por tanto, ruego que se instale un espejo 

convexo en la parte exterior de la curva del 

paso a desnivel de la ciclovía a la altura de 

la avenida García Sabell. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

¿Finalizaron? 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral sobre accesibilidad 

en Ciudad Jardín. 

 

Señora López Sánchez 

 

Gracias, alcaldesa. 

 

Ruego oral relativo a accesibilidad en 

Ciudad Jardín. 

 

Una de las reivindicaciones más 

habituales de los vecinos que viven entre la 

plaza de San Pablo y Ciudad Jardín tienen 

que ver con el mantenimiento de la zona, 

pero también con su accesibilidad. Por 

ejemplo, en la avenida de la Habana, una 
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actividade en días de partido e cun ir a vir 

constante camiño do hospital Modelo, 

presenta irregularidades practicamente 

insalvables para algunhas persoas. A 

grande cantidade de baldosas en mal 

estado fan que existan pasos 

infranqueables para persoas en cadeira de 

rodas ou carriños de bebé e que ademais 

se teña producido un elevado número de 

caídas. 

 

Por todo o exposto presentamos o 

seguinte rogo: que o Goberno municipal 

leve a cabo de xeito inmediato o arranxo 

das beirarrúas de Ciudad Jardín, tanto no 

relativo ó pavimento, que como xa se 

mencionou presenta un enorme deterioro, 

como ó seu ancho, para así previr caídas 

e conseguir que sexan rúas accesibles. 

 

 

Segundo. Rogo oral sobre ás oficinas de 

Urbanismo. 

 

Rogo oral relativo ás oficinas de 

Urbanismo na praza Parque. 

 

Calquera cidadán que acuda a facer un 

trámite ás oficinas de Urbanismo situadas 

na praza parque debe esperar na rúa e á 

intemperie ata que lle toque a súa quenda. 

Pese ás queixas rexistradas por tal 

circunstancia, pasa o tempo e a situación 

segue a ser a mesma. 

 

Por todo o exposto presentamos o 

seguinte rogo: habilitar un espazo cuberto 

para aquelas persoas que agardan na rúa 

para facer os trámites na oficina de 

Urbanismo na praza Parque. 

 

 

Ás catorce horas e dezaseis minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

García Fernández. 

 

Terceiro. Rogo oral sobre o 

aparcadoiro da praza de Pontevedra. 

 

vía de intensa actividad en días de partido 

y con un ir y venir constante camino del 

hospital Modelo, presenta irregularidades 

prácticamente insalvables para algunas 

personas. La gran cantidad de baldosas en 

mal estado hacen que existan pasos 

infranqueables para personas en silla de 

ruedas o carritos de bebé y que además se 

haya producido un elevado número de 

caídas. 

 

Por todo lo expuesto presentamos el 

siguiente ruego: que el Gobierno 

municipal leve a cabo de manera 

inmediata el arreglo de las aceras de 

Ciudad Jardín, tanto en lo relativo al 

pavimento, que como ya se mencionó 

presenta un enorme deterioro, como a su 

ancho, para así prevenir caídas y 

conseguir que sean calles accesibles. 

 

Segundo. Ruego oral sobre a las oficinas 

de Urbanismo. 

 

Ruego oral relativo a las oficinas de 

Urbanismo en la plaza Parque. 

 

Cualquier ciudadano que acuda a hacer un 

trámite a las oficinas de Urbanismo 

situadas en la plaza parque debe esperar 

en la calle y a la intemperie hasta que le 

toque su turno. Pese a las quejas 

registradas por tal circunstancia, pasa el 

tiempo y la situación sigue siendo a misma. 

 

Por todo lo expuesto presentamos el 

siguiente ruego: habilitar un espacio 

cubierto para aquellas personas que 

esperan en la calle para hacer los trámites 

en la oficina de Urbanismo en la plaza 

Parque. 

 

A las once horas y dieciséis minutos entra 

en el Salón de Sesiones el señor García 

Fernández. 

 

Tercero. Ruego oral sobre el 

aparcamiento de la plaza de Pontevedra. 
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Rogo oral relativo ó aparcadoiro da praza 

de Pontevedra. 

 

O aparcadoiro da praza de Pontevedra é 

un aparcadoiro público, pero que na 

actualidade xestiona unha empresa catalá 

chamada Saba. Dito aparcadoiro ten dous 

andares subterráneos. Do menos dous ó 

menos un non hai ascensor e do menos un 

á rúa hai un ascensor, mais leva avariado 

dende o mes de decembro. Polo tanto, 

calquera persoa con mobilidade reducida 

ou que precise dunha cadeira de rodas ten 

imposible pasar do andar menos dous ó 

menos un e agora imposible tamén saír á 

rúa. 

 

A maiores desta situación e como se pode 

observar nas fotografías que se achegan, 

o mantemento do aparcadoiro é 

absolutamente deficitario. 

 

 

Por todo isto presentamos o seguinte 

rogo: que o Goberno municipal asuma as 

súas responsabilidades e arranxe ou no 

seu caso ordee o arranxo á maior 

brevidade posible do ascensor do 

aparcadoiro da praza de Pontevedra, así 

como do pavimento, paredes e todos 

aqueles danos que se poden apreciar 

facilmente no devandito aparcadoiro. 

 

Cuarto. Rogo oral sobre accesibilidade 

no Concello. 

 

E rogo oral relativo a accesibilidade do 

Concello. 

 

Rogamos dotar de accesibilidade 

universal o edificio do Concello, 

incluíndo as dependencias adxudicadas 

ós diferentes grupos municipais, e o 

cambio do elevador da entrada, que non 

permite o acceso a moitos usuarios de 

cadeira de rodas automáticas debido ó seu 

tamaño negándolle a entrada na Casa de 

todos os coruñeses e as coruñesas a ditas 

persoas. 

Ruego oral relativo al aparcamiento de la 

plaza de Pontevedra. 

 

El aparcamiento de la plaza de Pontevedra 

es un aparcamiento público, pero que en la 

actualidad gestiona una empresa catalana 

llamada Saba. Dicho aparcamiento tiene 

dos pisos subterráneos. Del menos dos al 

menos uno no hay ascensor y del menos 

uno a la calle hay un ascensor, pero lleva 

averiado desde el mes de diciembre. Por lo 

tanto, cualquier persona con movilidad 

reducida o que necesite una silla de ruedas 

tiene imposible pasar del piso menos dos al 

menos uno y ahora imposible también salir 

a la calle. 

 

Además de esta situación y como se puede 

observar en las fotografías que se 

adjuntan, el mantenimiento del 

aparcamiento es absolutamente 

deficitario. 

 

Por todo esto presentamos el siguiente 

ruego: que el Gobierno municipal asuma 

sus responsabilidades y arregle o en su 

caso ordene el arreglo a la mayor 

brevedad posible del ascensor del 

aparcamiento de la plaza de Pontevedra, 

así como del pavimento, paredes y todos 

aquellos daños que se pueden apreciar 

fácilmente en el dicho aparcamiento. 

 

Cuarto. Ruego oral sobre accesibilidad en 

el Ayuntamiento. 

 

Y ruego oral relativo a accesibilidad del 

Ayuntamiento. 

 

Rogamos dotar de accesibilidad universal 

al edificio del Ayuntamiento, incluyendo 

las dependencias adjudicadas a los 

diferentes grupos municipales, y el cambio 

del elevador de la entrada, que no permite 

el acceso a muchos usuarios de silla de 

ruedas automáticas debido a su tamaño 

negándole la entrada en la Casa de todos 

los coruñeses y las coruñesas a dichas 

personas. 
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Máis nada. Grazas. 

 

Sexto. Rogo oral sobre a rúa José 

González Chas. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Bo día. Bos días a todos e a todas. 

 

Ás catorce horas e dezanove minutos 

sae do Salón de Sesións a señora Sobral 

Cabanas. 

 

Rogo oral relativo á rúa José González 

Chas. 

 

Veciños do barrio dos Castros 

trasladáronnos a súa preocupación polo 

estado en que se atopa o illote da rúa 

José González Chas. Denuncian que 

desde hai anos o Concello non se ocupa 

do seu mantemento e o que noutra época 

era un illote axardinado, hoxe é unha 

zona descoidada e sucia que se utiliza 

como aparcadoiro de coches de 

repartición e de veciños. 

 

Por todo iso rogamos ao Goberno local 

que realice algún tipo de actuación de 

mantemento ou como mínimo de limpeza 

do illote. 

 

Sétimo. Rogo oral sobre a Cidade das 

TIC. 

 

Rogo oral relativo á sociedade xestora da 

Cidade das TIC. 

 

No Pleno do 9 de novembro de 2023 

aprobouse o inicio para a creación 

dunha sociedade pública entre o 

Concello da Coruña e a Universidade da 

Coruña como estrutura de goberno para 

a Cidade das TIC. O Goberno municipal 

comprometeuse á constitución da 

sociedade xestora antes de finalizar o 

ano 2023. Tendo en conta que estamos en 

maio e descoñecemos se hai avances, 

 

Nada más. Gracias. 

 

Sexto. Ruego oral sobre la calle José 

González Chas. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Buenos días. Buenos días a todos y a todas. 

 

A las catorce horas y diecinueve minutos 

sale del Salón de Sesiones la señora 

Sobral Cabanas. 

 

Ruego oral relativo a la calle José González 

Chas. 

 

Vecinos del barrio de Os Castros nos han 

trasladado su preocupación por el estado en 

que se encuentra la isleta de la calle José 

González Chas. Denuncian que desde hace 

años el Concello no se ocupa de su 

mantenimiento y lo que en otra época era 

una isleta ajardinada, hoy es una zona 

descuidada y sucia que se utiliza como 

aparcamiento de coches de reparto y de 

vecinos. 

 

Por todo ello rogamos al Gobierno local 

que realice algún tipo de actuación de 

mantenimiento o como mínimo de 

limpieza de la isleta. 

 

Séptimo. Ruego oral sobre la Ciudad de 

las TIC. 

 

Ruego oral relativo a la sociedad gestora de 

la Ciudad de las TIC. 

 

En el Pleno del 9 de noviembre de 2023 se 

aprobó el inicio para la creación de una 

sociedad pública entre el Concello de A 

Coruña y la Universidad da Coruña como 

estructura de gobierno para la Ciudad de 

las TIC. El Gobierno municipal se 

comprometió a la constitución de la 

sociedad gestora antes de finalizar el año 

2023. Teniendo en cuenta que estamos en 

mayo y desconocemos si hay avances, 
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insistimos de novo e rogamos ao 

Goberno local para que retome os 

traballos para a constitución da 

sociedade xestora da Cidade das TIC. 

 

Moitas grazas. 

 

Oitavo. Rogo oral sobre sinalización 

circunstancial. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Bos días.  

 

Rogo oral relativo á sinalización 

circunstancial do Concello. 

 

O mercado de sinais circunstanciais do 

tipo valas, paneis, balizas, etcétera, 

ofrece unha variedade de dispositivos 

para sinalizar puntualmente prohibicións 

ou eventualidades como obras, festas e 

outras ocupacións de vía que poidan 

alterar ou modificar a circulación de 

vehículos e/o peóns. Moitos dos sinais 

circunstanciais empregadas no Concello 

da Coruña son anticuados e presentan 

inconvenientes fundamentais como o 

peso, sobre todo cando son de metal xa 

que poden caer ou chegar a caer debido 

a condicións atmosféricas adversas. 

 

Dado o número de reclamacións 

patrimoniais rexistradas por caída de 

sinalización circunstancial sobre 

vehículos en 2023, rogo que se busquen 

alternativas máis modernas, lixeiras, 

duradeiras cun sistema de fixación máis 

seguro que substitúa a totalidade da 

sinalización de tráfico circunstancial 

actual e evite situacións como as 

aludidas. 

 

Noveno. Rogo oral sobre novo 

asfaltado da praza da praza de Pablo 

Neruda. 

 

Rogo oral relativo ao novo reasfaltado 

da praza de Pablo Neruda. 

insistimos de nuevo y rogamos al Gobierno 

local para que retome los trabajos para la 

constitución de la sociedad gestora de la 

Ciudad de las TIC. 

 

Muchas gracias. 

 

Octavo. Ruego oral sobre señalización 

circunstancial. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Buenos días.  

 

Ruego oral relativo a la señalización 

circunstancial del Ayuntamiento. 

 

El mercado de señales circunstanciales del 

tipo vallas, paneles, balizas, etcétera, 

ofrece una variedad de dispositivos para 

señalizar puntualmente prohibiciones o 

eventualidades como obras, fiestas y otras 

ocupaciones de vía que puedan alterar o 

modificar la circulación de vehículos y/o 

peatones. Muchas de las señales 

circunstanciales empleadas en el Concello 

de A Coruña son anticuadas y presentan 

inconvenientes fundamentales como el 

peso, sobre todo cuando son de metal ya 

que pueden caer o llegar a caer debido a 

condiciones atmosféricas adversas. 

 

Dado el número de reclamaciones 

patrimoniales registradas por caída de 

señalización circunstancial sobre vehículos 

en 2023, ruego que se busquen alternativas 

más modernas, ligeras, duraderas con un 

sistema de fijación más seguro que 

sustituya la totalidad de la señalización de 

tráfico circunstancial actual y evite 

situaciones como las aludidas. 

 

 

Noveno. Ruego oral sobre reasfaltado de 

la plaza de la plaza de Pablo Neruda. 

 

 

Ruego oral relativo al reasfaltado de la 

plaza de Pablo Neruda. 
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Como noutras zonas da cidade, a 

situación do asfaltado da praza de Pablo 

Neruda no barrio de Elviña é desastrosa 

no que se refire a cantidade de fochancas 

e fendas que poden provocar danos en 

vehículos. 

 

Por todo iso, rogo que se inicien canto 

antes os labores de mantemento e 

reconstrución do asfaltado na citada 

praza. 

 

Décimo. Rogo oral sobre a falta de 

mantemento do sistema de iluminación 

do acceso desde a praza de Manuel 

Guitián ao parque da Milagrosa. 

 

 

E por último, rogo oral relativo á falta de 

mantemento do sistema de iluminación 

do acceso desde a praza de Manuel 

Guitián ao parque da Milagrosa. 

 

Dada a titularidade municipal do citado 

tramo, os veciños e usuarios do mesmo 

indican a falta de iluminación e 

mantemento dalgúns dos farois que se 

atopan oxidados nalgúns casos. 

 

 

Por todo iso rogo que leven a cabo os 

labores de mantemento das luminarias na 

maior brevidade posible dado que a 

escuridade, neste caso e outros similares, 

favorece situacións de inseguridade para 

os viandantes. 

 

Ás catorce horas e vinte e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Lorenzo Torres e sae a señora Fontela 

Baró. 

 

Décimo primeiro. Rogo oral sobre 

empedrado da praza de Santiago. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Rogo oral relativo ao empedrado da 

 

Como en otras zonas de la ciudad, la 

situación del asfaltado de la plaza de Pablo 

Neruda en el barrio de Elviña es desastrosa 

en lo que se refiere a cantidad de baches y 

hendiduras que pueden provocar daños en 

vehículos. 

 

Por todo ello, ruego que se inicien lo antes 

posible las labores de mantenimiento y 

reconstrucción del asfaltado en la citada 

plaza. 

 

Décimo. Ruego oral sobre la falta de 

mantenimiento del sistema de 

iluminación del acceso desde la plaza de 

Manuel Guitián al parque de la 

Milagrosa. 

 

Y por último, ruego oral relativo a la falta 

de mantenimiento del sistema de 

iluminación del acceso desde la plaza de 

Manuel Guitián al parque de la Milagrosa. 

 

Dada la titularidad municipal del citado 

tramo, los vecinos y usuarios del mismo 

indican la falta de iluminación y 

mantenimiento de algunas de las farolas 

que se encuentran oxidadas en algunos 

casos. 

 

Por todo ello ruego que se lleven a cabo las 

labores de mantenimiento de las luminarias 

en la mayor brevedad posible dado que la 

oscuridad, en este caso y otros similares, 

favorece situaciones de inseguridad para 

los viandantes. 

 

A las catorce horas y veintiún minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Lorenzo Torres y sale la señora Fontela 

Baró. 

 

Décimo primero. Ruego oral sobre 

empedrado de la plaza de Santiago. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Ruego oral relativo al empedrado de la 
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praza da Igrexa de Santiago. 

 

Na praza da Igrexa de Santiago os 

veciños e comerciantes levan meses 

denunciando o mal estado en que se 

atopa o chan empedrado, en especial 

unha lousa que está levantada. A 

situación da mesma supón un grave risco 

para os viandantes e xa se produciron 

varias caídas neste lugar sen que o 

Goberno municipal adoptase ningunha 

medida ó respecto, polo que rogo que se 

proceda ao arranxo inmediato de 

devandito empedrado e aos labores de 

mellora tan necesarios en toda a 

contorna. 

 

Décimo segundo. Rogo oral sobre 

limpeza das defecacións das aves. 

 

Rogo oral relativo á limpeza das 

defecacións de aves. 

 

Os veciños e o local de hostalería 

situados no número 2 da rúa Santo 

Domingo sofren a sucidade xerada polas 

defecacións de pombas que invaden os 

inmobles contiguos da rúa Príncipe, 

afectando á terraza do devandito local e 

supoñendo un risco sobre salubridade. 

Por iso rogo que se proceda á correcta 

limpeza das beirarrúas onde se acumula 

dita sucidade e se poña unha solución 

eficaz á referida invasión de aves. 

 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo terceiro. Rogo oral sobre fonte 

do Castrillón. 

 

Señora No Varela 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo a unha fonte 

no Castrillón. 

 

Segundo nos comunican desde a zona do 

Castrillón, avisaron en reiteradas 

plaza de la Iglesia de Santiago. 

 

En la plaza de la Iglesia de Santiago los 

vecinos y comerciantes llevan meses 

denunciando el mal estado en que se 

encuentra el suelo empedrado, en especial 

una loseta que está levantada. La situación 

de la misma supone un grave riesgo para 

los viandantes y ya se han producido varias 

caídas en este lugar sin que el Gobierno 

municipal adoptase ninguna medida al 

respecto, por lo que ruego que se proceda 

al arreglo inmediato de dicho empedrado y 

a las labores de mejora tan necesarias en 

todo el entorno. 

 

 

Décimo segundo. Ruego oral sobre 

limpieza de las defecaciones de las aves. 

 

Ruego oral relativo a la limpieza de las 

defecaciones de aves. 

 

Los vecinos y el local de hostelería 

situados en el número 2 de la calle Santo 

Domingo sufren la suciedad generada por 

las defecaciones de palomas que invaden 

los inmuebles contiguos de la calle 

Príncipe, afectando a la terraza de dicho 

local y suponiendo un riesgo sobre 

salubridad. Por ello ruego que se proceda a 

la correcta limpieza de las aceras donde se 

acumula dicha suciedad y se ponga una 

solución eficaz a la referida invasión de 

aves. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo tercero. Ruego oral sobre fuente 

del Castrillón. 

 

Señora No Varela 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo a una fuente 

en el Castrillón. 

 

Según nos comunican desde la zona del 

Castrillón, han avisado en reiteradas 
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ocasións sobre o fallo nunha billa dunha 

fonte situada na rúa Vicente Aleixandre 

con Antonio Noche. En innumerables 

ocasións queda atrancada a billa, polo 

que segue saíndo auga de maneira 

continuada. Por iso, o Grupo municipal 

do Partido Popular roga que revisen e 

gradúen a billa ou a cambien para que 

demos un exemplo nesta cidade, cun 

goberno tan publicitariamente 

progresista e sostible, din, defensor da 

Axenda 20-30, pero que non é capaz de 

controlar que se malgaste a auga da 

cidade, como recoñece tamén o seu socio 

de goberno do Bloque Nacionalista 

Galego, o señor Soto, nunha moción 

anterior sobre outra fonte en Novo 

Mesoiro, malgastando recursos tan 

escaso en moitas partes do noso país 

para os que se fan políticas nacionais de 

aforro e, pola contra, o Concello da 

Coruña sáltallo á toureira e non vela por 

un mantemento sostible dos recursos 

propios, cuxo deixamento de mantemento 

afecta tamén á factura do consumo da 

auga e polo tanto aos petos dos 

coruñeses. 

 

Ás catorce horas e vinte e tres minutos 

entra no Salón de Sesións a señora 

Sobral Cabanas. 

 

Décimo cuarto. Rogo oral sobre 

fochanca sita na praza de Lugo esquina 

con Payo Gómez. 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo a unha 

fochanca sita na praza de Lugo esquina 

con Payo Gómez.  

 

Seguen e seguirán tropezando. 

Lembrámoslle o arranxo dunha de tantas 

fochancas e lousas soltas, neste caso 

unha fochanca situada xunto a un 

sumidoiro na praza de Lugo esquina coa 

rúa Payo Gómez, no que xa caeron varias 

persoas. 

 

ocasiones sobre el fallo en un grifo de una 

fuente situada en la calle Vicente 

Aleixandre con Antonio Noche. En 

innumerables ocasiones queda atrancado el 

grifo, por lo que sigue saliendo agua de 

manera continuada. Por ello, el Grupo 

municipal del Partido Popular ruega que 

revisen y gradúen el grifo o cámbienlo para 

que demos un ejemplo en esta ciudad, con 

un gobierno tan publicitariamente 

progresista y sostenible, dicen, defensor de 

la Agenda 20-30, pero que no es capaz de 

controlar que se despilfarre el agua de la 

ciudad, como reconoce también su socio de 

gobierno del Bloque Nacionalista Galego, 

el señor Soto, en una moción anterior 

sobre otra fuente en Novo Mesoiro, 

malgastando recursos tan escaso en moitas 

partes de nuestro país para los que se hacen 

políticas nacionales de ahorro y, por el 

contrario, el Concello de A Coruña se lo 

salta a la torera y no vela por un 

mantenimiento sostenible de los recursos 

propios, cuya dejadez de mantenimiento 

afecta también a la factura del consumo del 

agua y por ende a los bolsillos de los 

coruñeses. 

 

A las catorce horas y veintitrés minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Sobral Cabanas. 

 

Décimo cuarto. Ruego oral sobre bache 

sito en la plaza de Lugo esquina con Payo 

Gómez. 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo a un bache sito 

en la plaza de Lugo esquina con Payo 

Gómez.  

 

Siguen y seguirán tropezando. Le 

recordamos el arreglo de uno de tantos 

baches y losetas sueltas, en este caso un 

bache situado junto a una alcantarilla en la 

plaza de Lugo esquina con la calle Payo 

Gómez, en el que ya se han caído varias 

personas. 
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Por iso, o Grupo municipal do Partido 

Popular roga que reparen esa fochanca 

en cuestión e aproveitando a ocasión 

realicen un mantemento continuo e 

xornal das beirarrúas e pavimentos 

destas rúas, xa que é unha boa maneira 

de facilitar o acceso dos cidadáns a zonas 

de comercios e establecementos locais, 

ademais de ter unha coidada, coidada 

unha das zonas de interese turístico e 

comercial da nosa cidade. 

 

Décimo quinto. Rogo oral sobre 

colocación de contedores. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Moitas grazas. 

 

O Grupo municipal Popular da Coruña 

formula o seguinte rogo oral relativo á 

colocación de contedores. 

 

Na estrada de Baños de Arteixo, despois 

da gasolineira de Galp e antes do número 

18, o Concello colocou dous contedores 

de papel e de vidro que impiden o paso a 

viandantes, dado que se colocaron no 

espazo destinado aos peóns, como se 

pode observar con claridade nas 

fotografías adxuntas. 

 

Por todo iso, o Grupo municipal Popular 

roga que Inés Rey ordene aos servizos 

municipais correspondentes a 

recolocación dos contedores de papel e 

vidro para recuperar así o espazo para o 

paso de peóns e evitar con iso situacións 

de perigo que se poidan producir, ao 

tratarse dunha vía de alta capacidade 

como é a estrada de Baños de Arteixo 

AC-552. 

 

Ás catorce horas e vinte e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Fontela Baró. 

 

Décimo sexto. Rogo oral sobre os 

xardíns da Rosaleda. 

Por ello, el Grupo municipal del Partido 

Popular ruega que reparen ese bache en 

cuestión y aprovechando la ocasión 

realicen un mantenimiento continuo y 

periódico de las aceras y pavimentos de 

estas calles, ya que es una buena manera de 

facilitar el acceso de los ciudadanos a 

zonas de comercios y establecimientos 

locales, además de tener una cuidada, 

cuidada una de las zonas de interés turístico 

y comercial de nuestra ciudad. 

 

Décimo quinto. Ruego oral sobre 

colocación de contenedores. 

 

Señor Coira Andrade 

 

Muchas gracias. 

 

El Grupo municipal Popular de La Coruña 

formula el siguiente ruego oral relativo a la 

colocación de contenedores. 

 

En la carretera de Baños de Arteixo, 

después de la gasolinera de Galp y antes del 

número 18, el Ayuntamiento colocó dos 

contenedores de papel y de vidrio que 

impiden el paso a viandantes, dado que se 

colocaron en el espacio destinado a los 

peatones, como se puede observar con 

claridad en las fotografías adjuntas. 

 

Por todo ello, el Grupo municipal Popular 

ruega que Inés Rey ordene a los servicios 

municipales correspondientes la 

reubicación de los contenedores de papel y 

vidrio para recuperar así el espacio para el 

paso de peatones y evitar con ello 

situaciones de peligro que se puedan 

producir, al tratarse de una vía de alta 

capacidad como es la carretera de Baños de 

Arteixo AC-552. 

 

A las catorce horas y veinticinco minutos 

entra en el Salón de Sesiones la señora 

Fontela Baró. 

 

Décimo sexto. Ruego oral sobre los 

jardines de la Rosaleda. 
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O Grupo municipal da Coruña formula o 

seguinte rogo oral relativo aos xardíns 

da Rosaleda. 

 

O 4 de xuño de 2021 Inés Rey, nun 

coñecido programa de radio ao que 

acode a propagar o seu bo facer, 

anunciaba á mantenta do Día Mundial do 

Medio, a inauguración e a apertura ao 

público da Rosaleda nos xardíns de 

Méndez Núñez. Tras un investimento de 

miles de euros —superaba os 80.000 €— 

e transcorridos case tres anos pouco 

queda daquel xardín inaugurado o 5 de 

xuño que contou coa presenza de Inés 

Rey, da concelleira de Medio Ambiente 

naquel momento, Esther Fontán, e do 

portavoz do Goberno local, señor Lage. 

 

As fotos adxuntas realizadas hai uns días 

mostran o estado de deterioración e 

abandono que presenta este emblemático 

espazo da cidade cando pasaron algo 

menos de tres anos. Sobreviven —si, é 

certo— as oito palmeiras, moitas das 

roseiras desapareceron, a deterioración 

e abandono dos xardíns con céspede e 

flores e evidente, deterioráronse as 

arcadas metálicas dos accesos ao xardín, 

a pavimentación das sendas e o 

abandono do espazo central son notorios 

e sen esquecer, por suposto, como adoita 

suceder en moitos sitios da cidade, o mal 

estado do mobiliario urbano. Un exemplo 

máis da desidia e o abandono que ten 

sometido a esta cidade Inés Rey en todo 

o que se refire ao mantemento de rúas, de 

prazas, de xardíns ou de vías públicas, e 

de tantas e tantas cousas máis que non 

funcionan. 

 

Por todo iso, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga que Inés Rey 

ordene aos servizos municipais 

correspondentes que se tomen as medidas 

necesarias para recuperar para todos os 

coruñeses este emblemático espazo dos 

xardíns de Méndez Núñez deteriorado 

 

El Grupo municipal de A Coruña formula 

el siguiente ruego oral relativo a los 

jardines de la Rosaleda. 

 

El 4 de junio de 2021 Inés Rey, en un 

conocido programa de radio al que acude a 

propagar su buen hacer, anunciaba a 

propósito del Día Mundial del 

Medioambiente, la inauguración y la 

apertura al público de la Rosaleda en los 

jardines de Méndez Núñez. Tras una 

inversión de miles de euros —superaba los 

80.000 €— y transcurridos casi tres años 

poco queda de aquel jardín inaugurado el 5 

de junio que contó con la presencia de Inés 

Rey, de la concejala de Medio Ambiente en 

aquel momento, Esther Fontán, y del 

portavoz del Gobierno local, señor Lage. 

 

Las fotos adjuntas realizadas hace unos 

días muestran el estado de deterioro y 

abandono que presenta este emblemático 

espacio de la ciudad cuando han pasado 

algo menos de tres años. Sobreviven —sí, 

es cierto— las ocho palmeras, muchos de 

los rosales han desparecido, el deterioro y 

abandono de los parterres e evidente, se 

han deteriorado las arquerías metálicas de 

los accesos al jardín, la pavimentación de 

las sendas y el abandono del espacio 

central son notorios y sin olvidar, por 

supuesto, como suele suceder en muchos 

sitios de la ciudad, el mal estado del 

mobiliario urbano. Un ejemplo más de la 

desidia y el abandono que tiene sometido a 

esta ciudad Inés Rey en todo lo que se 

refiere al mantenimiento de calles, de 

plazas, de jardines o de vías públicas, y de 

tantas y tantas cosas más que no funcionan. 

 

 

Por todo ello, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega que Inés Rey ordene 

a los servicios municipales 

correspondientes que se tomen las medidas 

necesarias para recuperar para todos los 

coruñeses este emblemático espacio de los 

jardines de Méndez Núñez deteriorado por 
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pola falta do máis elemental mantemento, 

e que todos os coruñeses podamos gozar 

deste xardín no que nalgún momento 

chegamos a poder ver máis de 20 rosas 

de diferentes tipos. 

 

Decimo sétimo. Rogo oral sobre 

Palavea. 

 

O Grupo municipal Popular da Coruña 

roga, fai un rogo relativo a Palavea. 

 

Ás catorce horas e vinte e sete minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Borrego Vázquez. 

 

Os veciños de Palavea sufriron en varias 

ocasións nos últimos anos a presenza de 

okupas en bloques de vivendas 

abandonadas no barrio como 

consecuencia da crise inmobiliaria. O 

pasado domingo 28 de abril ás 5 da tarde 

os bombeiros tiveron que acudir 

novamente, unha vez máis, a un destes 

edificios para sufocar un incendio. Foi 

necesario a través de..., utilizando unha 

autoescalera, rescatar a unha persoa que 

estaba atrapada nun destes edificios e 

como consecuencia de todo isto detida 

unha persoa. Nas fotografías adxuntas 

pódese observar a situación destes 

edificios e o fácil que é o acceso para 

calquera persoa. 

 

Os veciños, insisto, solicitan que o 

Concello realice as xestións oportunas 

ante os propietarios para que se proceda 

a tapiar o máis rápido posible o acceso 

aos mesmos para evitar que se repitan 

situacións deste tipo. O acceso libre aos 

inmobles convérteos en atractivo para os 

okupas, xerando unha sensación de 

inseguridade real en todos os veciños. 

 

 

Por todo iso, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga a Inés Rey que 

realice as xestións oportunas coa 

propiedade para conseguir canto antes o 

la falta del más elemental mantenimiento, 

y que todos los coruñeses podamos 

disfrutar de este jardín en el que en algún 

momento llegamos a poder ver más de 20 

rosas de diferentes tipos. 

 

Decimo séptimo. Ruego oral sobre 

Palavea. 

 

El Grupo municipal Popular de La Coruña 

ruega, hace un ruego relativo a Palavea. 

 

A las catorce horas y veintisiete minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Borrego Vázquez. 

 

Los vecinos de Palavea han sufrido en 

varias ocasiones en los últimos años la 

presencia de okupas en bloques de 

viviendas abandonadas en el barrio como 

consecuencia de la crisis inmobiliaria. El 

pasado domingo 28 de abril a las 5 de la 

tarde los bomberos tuvieron que acudir 

nuevamente, una vez más, a uno de estos 

edificios para sofocar un incendio. Fue 

necesario a través de..., utilizando una 

autoescalera, rescatar a una persona que 

estaba atrapada en uno de estos edificios y 

como consecuencia de todo esto detenido 

una persona. En las fotografías adjuntas se 

puede observar la situación de estos 

edificios y lo fácil que es el acceso para 

cualquier persona. 

 

Los vecinos, insisto, solicitan que el 

Ayuntamiento realice las gestiones 

oportunas ante los propietarios para que se 

proceda a tapiar lo más rápido posible el 

acceso a los mismos para evitar que se 

repitan situaciones de este tipo. El acceso 

libre a los inmuebles los convierte en 

atractivo para los okupas, generando una 

sensación de inseguridad real en todos los 

vecinos. 

 

Por todo ello, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega a Inés Rey que 

realice las gestiones oportunas con la 

propiedad para conseguir lo antes posible 
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peche de portais e xanelas de maneira 

que impida ou dificulte o acceso aos 

mesmos. 

 

Nada máis e moitas grazas. 

 

Décimo oitavo. Rogo oral sobre a 

ampliación do parque Fonte Grande. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Rogo oral relativo á ampliación do 

parque Fonte Grande en Mesoiro. 

 

A Asociación de Veciños Mesoiro Vello 

“As Xunqueiras” meteu por Rexistro no 

mes de abril a solicitude de ampliación 

do parque Fonte Grande situado entre a 

estrada da Deputación DP-512, o río 

Mesoiro e as rúas Horto e Fonte Grande 

debido ao pequeno que queda o existente 

e aos problemas de insalubridade que 

presentan os terreos que o rodean, ao 

estar cubertos de maleza. 

 

Por todo iso, o Grupo municipal do 

Partido Popular roga que sexa escoitada 

a petición da Asociación de Veciños de 

Mesoiro Vello “As Xunqueiras” 

referentes ao parque Fonte Grande e se 

proceda a estudar a viabilidade da 

ampliación do devandito parque nos 

terreos indicados por esta asociación. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Remataron? Si. Ben, pois moitas grazas. 

 

 

Remata aquí o Pleno ordinario 

correspondente ó mes de maio. 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

catorce horas e vinte e nove minutos, a 

Presidencia levanta a sesión, e se redacta 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

el cierre de portales y ventanas de manera 

que impida o dificulte el acceso a los 

mismos. 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Décimo octavo. Ruego oral sobre la 

ampliación del parque Fonte Grande. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Ruego oral relativo a la ampliación del 

parque Fonte Grande en Mesoiro. 

 

La Asociación de Vecinos Mesoiro Vello 

“As Xunqueiras” ha metido por Registro en 

el mes de abril la solicitud de ampliación 

del parque Fonte Grande ubicado entre la 

carretera de la Diputación DP-512, el río 

Mesoiro y las rúas Huerto y Fonte Grande 

debido a lo pequeño que queda el existente 

y a los problemas de insalubridad que 

presentan los terrenos que lo rodean, al 

estar cubiertos de maleza. 

 

Por todo ello, el Grupo municipal del 

Partido Popular ruega que sea escuchada la 

petición de la Asociación de Vecinos de 

Mesoiro Vello “As Xunqueiras” referentes 

al parque Fonte Grande y se proceda a 

estudiar la viabilidad de la ampliación de 

dicho parque en los terrenos indicados por 

esta asociación. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

¿Finalizaron? Sí. Bien, pues muchas 

gracias. 

 

Finaliza aquí el Pleno ordinario 

correspondiente al mes de mayo. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

catorce horas y veintinueve minutos, la 

Presidencia levanta la sesión, y se redacta 

la presente acta que firman y autorizan la 

Alcaldía Presidencia y el secretario 
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todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

general; todo ello de conformidad con lo 

dispuesto en el artículo 110.2 del Real 

Decreto 2568/1986, de 28 de noviembre, 

por el que se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 


